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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΒ'

Παρασκευή 27 Νοεµβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 27 Νοεµβρίου 1998, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.14' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του B' Aντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Καρακώστα,
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Η Βουλευτής Πέλλας κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εµπόρων Αυτοκινήτων
υποβάλλει προτάσεις για τη φορολόγηση των µεταχειρισµένων
οχηµάτων.
2) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Καστριού της Επαρχίας Αγιάς
ζητεί χρηµατοδότηση για τη συντήρηση του Ιερού Ναού της.
3) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Μικροϊδιοκτητών Νέας Παραλίας
Παλιόπυργου υποβάλλει προτάσεις για τη µελέτη βελτίωσης και
αξιοποίησης των περιοχών των εκβολών του ποταµού Πηνειού.
4) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Λάρισας ζητεί την επέκταση
της κατάργησης του ειδικού φόρου των τραπεζικών εργασιών και
στα τραπεζικά δάνεια.
5) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Χρυσούλα Μπουρτσίδου, κάτοικος
∆ράµας, ζητεί να διευθετηθεί η συνταξιοδότησή της.
6) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Τριανταφυλλιά Τσαγκαροπούλου,
κάτοικος ∆ράµας, ζητεί να διευθετηθεί η συνταξιοδότησή της.
7) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Σταµατιάδου, κάτοικος ∆ράµας,
ζητεί να διευθετηθεί η συνταξιοδότησή της.
8) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Ελευθέριος Μαυρίδης, κάτοικος ∆ράµας,

ζητεί την επαγγελµατική του αποκατάσταση.
9) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Ινστιτούτο Ερευνών και Εφαρµογών
Οµοιοπαθητικής Ιατρικής ζητεί τα γαληνικά σκευάσµατα που
παρασκευάζονται στα εργαστήρια των φαρµακείων κατόπιν ιατρικής
συνταγής να αναγνωρίζονται από το ∆ηµόσιο.
10) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πυροτεχνουργός κ. Κ.Κεφαλίδης
ζητεί την ικανοποίηση µισθολογικού του αιτήµατος.
11) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Μηχανική Α.Ε. 'Οµιλος Εταιρειών
επισηµαίνει τις παρανοµίες στις διαδικασίες της ανάληψης του
έργου "ΜΕΤΡΟ Θεσ/νίκης".
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός ∆ασικός
Συνεταιρισµός Σταυρού Θεσ/νίκης "Η ΕΝΩΣΗ" ζητεί να
αντιµετωπισθεί η ασθένεια της λοιµώδους αναιµίας των ζώων των
∆ασικών Συνεταιρισµών Σταυρού και 'Ανω Σταυρού.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Πανελλήνιος Σύλλογος Εργαζοµένων Πληροφορικής ΟΤΕ
καταγγέλλει την εκχώρηση των µεγαλύτερων έργων του
"εκσυγχρονισµού" της πληροφορικής του ΟΤΕ στην INTRACOM,
χωρίς την ελάχιστη εµπλοκή της αρµόδιας ∆ιεύθυνσης
Πληροφοριακών Συστηµάτων ∆ιοίκησης.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Αδιόριστων Εκπαιδευτικών Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για τις
διαφορές στη βαθµολόγηση των γραπτών του ΑΣΕΠ.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το 15µελές
Μαθητικό Συµβούλιο του Εσπερινού Λυκείου Κοζάνης, επισηµαίνει
τα προβλήµατα των µαθητών των εσπερινών λυκείων.
16) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οικολογική
Κίνηση Φλώρινας επισηµαίνει τα προβλήµατα περιβάλλοντος που
αντιµετωπίζουν οι κάτοικοι της πόλης της Φλώρινας.



1762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

17) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες Νοµού Φλώρινας υποβάλλει προτάσεις
για τη λειτουργία της επιτροπής του άρθρου 8 του ν0 1648/86 στο
Νοµό Φλώρινας.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών
Συνεταιρισµών Παγγαίου Νοµού Καβάλας ζητεί τη διευθέτηση
χορήγησης των ποσοστώσεων καπνού.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Α' ΕΛΜΕ Θεσ/νίκης
υποβάλλει προτάσεις για τις προσλήψεις και αποσπάσεις του
διδακτικού προσωπικού στα δηµόσια ΙΕΚ.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική
Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα Ελαιοπαραγωγών υποβάλλει
προτάσεις για την προστασία του εισοδήµατος των
ελαιοπαραγωγών της χώρας.
21) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό
Σωµατείο Ενέργειας ∆ΕΗ Κοζάνης - Πτολεµαΐδας - Φλώρινας
διαµαρτύρεται για την τροποποίηση του άρθρου 8 του ΕΚΑ-
ΗΜΕΤΕΟ.
22) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι
Συνταξιουχικές Οργανώσεις Ελλάδος υποβάλλουν τα αιτήµατά
τους.
23) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΒΑΡΣΑΜΗΣ ΓΙΟΒΑΝΟΥ∆ΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργατοϋπαλλήλων και
Ξενοδοχοϋπαλλήλων Ν.Μαρµαρά "Η Κέλυφος" ζητεί να συνεχισθεί
η λειτουργία του Καζίνο Πόρτο Καρράς.
24) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΒΑΡΣΑΜΗΣ ΓΙΟΒΑΝΟΥ∆ΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τριαντάφυλλος Μάντσιος,
αγρότης κάτοικος Χαλκιδικής, ζητεί τη ρύθµιση της συνταξιοδότησής
του.
25) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αθ.Κόλιας, κάτοικος Θεσ/νίκης,
υποβάλλει προτάσεις για τις νέες µεταρρυθµίσεις στην παιδεία.
26) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αποστράτων
Αξιωµατικών Αεροπορίας ζητεί να παραµείνει το ιστορικό
αεροδρόµιο Σέδες της Θεσ/νίκης στην Πολεµική Αεροπορία.
27) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατικών -
Βιοτεχνικών Εµπορικών Σωµατείων Νοµού Αχαϊας υποβάλλει
προτάσεις για τις νοµοθετικές ρυθµίσεις των χρεών της.
28) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΤΑΪΚΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι
βαµβακοπαραγωγοί του χωριού Ανθήλης Φθιώτιδας ζητούν τη
ρύθµιση των χρεών τους προς την Αγροτική Τράπεζα Ελλάδος.
29) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Εθελοντές - Εθελόντριες Μακράς
Θητείας ζητούν τη ρύθµιση της βαθµολογικής εξέλιξης του κλάδου.
30) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Συκεών του Νοµού
Θεσ/νίκης ζητεί να µη γίνουν καταργήσεις τµηµάτων στα ∆ηµοτικά
Σχολεία του ∆ήµου Συκεών.
31) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΙΝΤΕΡΣΑΛΟΝΙΚΑ, Ανώνυµη
Ασφαλιστική Εταιρεία Ζηµιών καταγγέλλει σειρά παραβάσεων
∆ιεθνών Αποφάσεων για το όνοµα "F.Y.R.O.M.".
32) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ενοικιαστών και
Εργαζοµένων Περιπτερούχων Πειραιώς και Περιχώρων "Η Ελπίς"
ζητεί να ελεγχθεί το ιδιοκτησιακό καθεστώς των περιπτέρων στον
Πειραιά.
33) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γ.Ανάζικος, καθηγητής κλάδου
ΠΕ4, ζητεί την ικανοποίηση εργασιακού του αιτήµατος.
34) Ο Β' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Ξάνθης κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Ελλήνων Ποντίων Παλιννοστούντων, Ορεστιάδα, ζητεί
οικονοµική ενίσχυση της κάλυψης των λειτουργικών δαπανών του.
35) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Πηλίου
- Β.Σποράδων ΣΥΝ.Π.Ε. ζητεί συγχρηµατοδότηση ελαιών εσοδείας
1998/99.
36) Ο Β' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Ξάνθης κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το
Κοινό Ταµείο Εισπράξεων Λεωφορείων Νοµού Ξάνθης ζητεί νέες
ρυθµίσεις για τη λειτουργία της υπεραστικής συγκοινωνίας Καβάλας
- Ξάνθης.
37) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ΤΟΕΒ Τρύπου Ξυνοροδιάς ζητεί
την έγκριση πίστωσης για τη λειτουργία γεωτρήσεων των ΤΟΕΒ
Πεδιάδος Μόρνου και Τρύπου Ξυνοροδιάς.
38) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών Λακωνίας ζητεί την
ικανοποίηση των εργασιακών αιτηµάτων των µελών της.
39) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Συµβούλιο Αποδήµου Ελληνισµού
διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση της υπογραφής της συµφωνίας
µεταξύ Ελλάδας και Αυστραλίας για τις συντάξεις.
40) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Ροβιών Εύβοιας
ζητεί την οικονοµική ενίσχυσή του για τον αναγκαίο εξοπλισµό του.
41) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Συνταξιούχων ∆ΕΗ Αλιβερίου
Εύβοιας ζητεί την κάλυψη των αναγκών στο νοσηλευτικό και στο
ιατρικό προσωπικό στο ΠΕΚΑ.
42) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την κατασκευή του
αυτοκινητόδροµου της Πάτρας.
43) Ο  Βουλευτής  Φθιώτιδας  κ.  ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ  ΣΤΑΪΚΟΣ  κατέθεσε
αναφορά  µε  την  οποία  ο  'Οµιλος  Φίλων  του  ∆άσους  του
Νοµού  Φθιώτιδας  ζητεί  να  µην  τοποθετήσει  η  Αρχαιολογική
Υπηρεσία  Λαµίας  στον  Πυρήνα  του  Εθνικού  ∆ρυµού  της  Οίτης,
κεραία  για  την  ασύρµατη  επικοινωνία  των  φυλακών  των
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αρχαιολογικών χώρων του Νοµού Φθιώτιδας.
44) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ,
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ορυζοκαλλιεργητών
Νεοχωρίου - Κατοχής ζητεί την ένταξη του Νοµού Αιτωλ/νίας στην
Α' Περιφέρεια.
45) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινοπραξία Κ.Ι.Σαραντόπουλος
ΑΕ υποβάλλει προτάσεις για την "ανακαίνηση υποδοµής και
επιδοµής της σιδηροδροµικής γραµµής Κρυονερίου - Αγρινίου".
46) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Στύρων του Νοµού Εύβοιας
ζητεί την παραχώρηση χρήσης αιθουσών του Ειρηνοδικείου
Στύρων.
47) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Τεχνικών ∆ΕΗ Αλιβερίου Εύβοιας
ζητεί να δοθούν λύσεις στα προβλήµατα λειτουργίας του Κ.Μ.Κ.
Αλιβερίου Εύβοιας.
48) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργατοϋπαλλήλων και
Ξενοδοχοϋπαλλήλων Νέου Μαρµαρά "Η Κέλυφος" ζητεί να
ληφθούν µέτρα ώστε να συνεχισθεί η λειτουργία της επιχείρησης
Καζίνο "Πόρτο Καρράς".
49) Η Βουλευτής Πέλλας κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Πέλλας ζητεί να
ληφθούν µέτρα για την εύρυθµη λειτουργία των σχολείων της
∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης στο Νοµό Πέλλας.
50) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ και
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Πανεργατικό Κέντρο Περιφερειών 'Εδεσσας Αλµωπίας ζητεί να
διατηρήσουν το δικαίωµα ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης οι
εποχικοί εργαζόµενοι στα εργοστάσια παραγωγής κονσέρβας στο
Νοµό Πέλλας.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 17/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 4/9-
10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 17/15-7-98 που κατέθεσαν στη Βουλή,
οι Βουλευτές κύριοι Μήτσος Κωστόπουλος και Μπάµπης
Αγγουράκης, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους κυρίους
Βουλευτές σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ τα εξής:
Η Υπηρεσία Μελετών 'Εργων Αποχέτευσης της ΕΥ∆ΑΠ, συνέταξε
συµπληρωµατική µελέτη του δικτύου οµβρίων υδάτων στην εν λόγω
περιοχή του ∆ήµου Αιγάλεω και συγκεκριµένα επί των οδών:
Λευκωσίας, Αθ. ∆ιάκου, Νικοµηδείας και Αλατσάτων.
Για την πορεία του όλου θέµατος και για την ολοκλήρωση της
µελέτης, ο ∆ήµος Αιγάλεω είχε συνεχή επικοινωνία µε την
προαναφερθείσα Υπηρεσία της ΕΥ∆ΑΠ.
Τελικώς, µε το υπ'αριθµ. πρωτ. 214316/21-7-98 έγγραφο της
ΕΥ∆ΑΠ, η εν λόγω µελέτη διαβιβάστηκε στο ∆ήµο Αιγάλεω για
κατασκευή του έργου, λόγω συναρµοδιότητας, βάσει του ν. 2576/98
('Αρθρο 9).

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 25/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 6/6-
10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 25/15-7-98 που κατέθεσαν στη Βουλή,
οι Βουλευτές κύριοι Μήτσος Κωστόπουλος, Ορέστης Κολοζώφ και
Μπάµπης Αγγουράκης, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους
κυρίους Βουλευτές σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ τα εξής:

1. Η υδροδότηση περιοχών οι οποίες σήµερα είναι πέραν των
ορίων της περιοχής αρµοδιότητας της ΕΥ∆ΑΠ πρέπει να γίνει
προγραµµατισµένα, αφού ληφθούν υπόψη οι µακροπρόθεσµες
συνολικές ανάγκες της ευρύτερης περιοχής σε συνεργασία µε τις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
2. Απαραίτηση προϋπόθεση για την υδροδότηση νέων περιοχών,
είναι η παραχώρηση των πηγών και των δικτύων ύδρευσης που
εξυπηρετούν τις ανάγκες των περιοχών αυτών και η ένταξή τους
στο ευρύτερο δίκτυο της ΕΥ∆ΑΠ.
3. Η περίπτωση της Κοινότητας της Παραλίας Αυλίδας, παρά το
γεγονός ότι αυτή διοικητικά υπάγεται στο Νοµό Ευβοίας, δεν είναι
δυνατόν παρά να συναρτηθεί µε τα συναφή θέµατα του Ν. Βοιωτίας
λόγω της γειτνιάσεως της µε αυτόν. 'Ηδη η ΕΥ∆ΑΠ έχει
απασχολήσει µε παρόµοια αιτήµατα ∆ήµων και Κοινοτήτων του
Νοµού Βοιωτίας.
Ως εκ τούτου είναι επιβεβληµένος ο προσδιορισµός από τη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Βοιωτίας των συνολικών αναγκών
υδροδότησης του νοµού στις οποίες η ΕΥ∆ΑΠ µπορεί να
προσθέσει κατ'επέκταση και τις εν λόγω περιοχές.
Με δεδοµένα τα στοιχεία αυτά, η ΕΥ∆ΑΠ θα είναι σε θέση να
προβεί στο µακροπρόθεσµο σχεδιασµό κάλυψης των υδρευτικών
αναγκών των ∆ήµων, Κοινοτήτων και Οικισµών που θα
εκδηλώσουν ενδιαφέρον.
Οι ανωτέρω θέσεις της ΕΥ∆ΑΠ έχουν κατ'επανάληψη διατυπωθεί
προς τη Νοµαρχία Βοιωτίας καθώς επίσης και στην Περιφέρεια της
Στερεάς Ελλάδας.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ.ΒΕΡΕΛΗΣ"

3. Στις µε αριθµό 702/30-7-98, 1101/12-8-98 Ερωτήσεις δόθηκε µε
το υπ'αριθµ. 61/8-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 702/30-7-98 και 1101/12-8-98 που
κατέθεσαν οι Βουλευτές, κύριοι Σπ.∆ανέλλης, Ε.Μπασιάκος και Σ.
Τσιτουρίδης για τα θέµα της αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε
τα εξής:
Η ∆ιϋπουργική Επιτροπή στις 6-8-98 ενέκρινε πρόταση του
Υπουργού Γεωργίας ύψους 20 δισ. δρχ. που αφορά την
αποκατάσταση των δασικών εκτάσεων από τις πρόσφατες
πυρκαγιές καθώς επίσης και την αποζηµίωση των αγροτικών
καλλιεργειών.
Αναλυτικά:
α) 15 δισ. για έργα αποκατάστασης δασικών εκτάσεων, δηαδή για
αντιδιαβρωτικά, αντιπληµµυρικά και έργα αναδασώσεων και
β) 5 δισ. δραχµές για αποζηµιώσεις σε αγροτικές καλλιέργειες που
επλήγησαν από τις πυρκαγιές.
Η συνολική δαπάνη των έργων αποκατάστασης για το 1998 θα
ανέλθει σε 2,7 δισ. δραχµές. Το 1999 σε 8 δισ. και το 2000 σε 4,8
δισ.
Αποκατάσταση δασικών εκτάσεων.
Η αποκατάσταση πραγµατοποιείται σε τρεις φάσεις:
Α' φάση: Αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα
Β' φάση: Τεχνητή αναδάσωση
Γ' φάση: Φυσική αναδάσωση
Παρακολούθηση του έργου.
Την παρακολούθηση των έργων αναλαµβάνουν εκ µέρους του
Υπουργείου Γεωργίας ο Υφυπουργός ∆. Σωτηρλής και ο Γενικός
Γραµµατέας Β. Σιουµάλας και εκ µέρους του ΥΠΕΧΩ∆Ε ο
Υφυπουργός Θ. Κολιοπάνος και ο Γεν. Γραµµατέας Η. Μπεριάτος.
Επιτροπές κοινωνικού ελέγχου για την παρακολούθηση
εκτέλεσης των έργων.
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Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών ΠΕΧΩ∆Ε Κ. Λαλιώτη και
Γεωργίας Στ. Τζουµάκα, συγκροτήθηκαν επιτροπές κοινωνικού
ελέγχου που προεδρεύονται από τους Γενικούς Γραµµατείας των
Περιφερειών Αττικής, Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας και
συµµετέχουν Νοµάρχες, εκπρόσωποι των Τοπικών Ενώσεων
∆ήµων και Κοινοτήτων, των Νοµαρχιακών Συµβουλίων, του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, της Γενικής ∆ιεύθυνσης ∆ασώ και Φυσικού
Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, του Γεωτεχνικού
Επιµελητηρίου Ελλάδας, οικολογικών οργανώσεων καθώς και
υπαλλήλων των ∆ιευθύνσεων Αναδασώσεων και των ∆ασαρχείων.
'Εργο των επιτροπών είναι η παρακολούθηση των µελετών και της
εκτέλεσης των έργων αποκατάστασης.
Τεχνικές οµάδες παρακολούθησης.
Οι Γενικοί Γραµµατείς των Περιφερειών Αττικής, Πελοποννήσου και
∆υτικής Ελλάδας, συγκρότησαν τεχνικές οµάδες παρακολούθησης
για την εκτέλεση των έργων µε εκπροσώπους από την
Αυτοδιοίκηση και υπαλλήλους των διευθύνσεων δασών των
δασικών υπηρεσιών των περιοχών και των τεχνικών διευθύνσεων
των Περιφερειών.
Κήρυξη αναδασωτέων δασικών εκτάσεων.
α) Κηρύχθηκαν αναδασωτέες από το Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας
Αττικής (Αυλώνας, Χαλκούτσι, Συκάµινο) όπου κάηκαν 40.000
στρέµµατα.
β) Οργανώθηκαν οι ενέργειες για την κήρυξη αναδασωτέων µέχρι
22-9-98 οι εκτάσεις στον Υµηττό όπου κάηκαν 4.000 στρέµµατα.
γ) 'Εως 8-10-98 θα κηρυχθούν αναδασωτέες οι εκτάσεις στην
Πεντέλη όπου κάηκαν πλέον των 100.000 στρεµµάτων.
Επίσης, θα κηρυχθούν αναδασωτέες εντός του ιδίου χρονικού
διαστήµατος 2.000 στρέµµατα που κάηκαν στη Σαλαµίνα και 1.000
στρέµµατα στη ∆υτική Αττική.
Οι ίδιες διαδικασίες ακολουθούνται από τους Γενικούς Γραµµατείς
Περιφέρειας Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας για την κήρυξη
αναδασωτέων των εκτάσεων που κάηκαν στις περιοχές της
αρµοδιότητάς τους.
Για την υλοποίηση των ανωτέρω η Γεωγραφική Υπηρεσία Στρατού
ανέλαβε την έγχρωµη αεροφωτογράφηση των περιοχών
αρµοδιότητας των ∆ασαρχών Πεντέλης, Καπανδριτίου, Μεσσηνίας
και Πύργου. Μετά την αεροφωτογράφιση ακολούθησαν αυτοψίες
και αποτυπώσεις στις καµένες δασικές εκτάσεις και
προετοιµάζονται η εµβαδοµέτρηση και η ανάλυση των χρήσεων
γης, καθώς και οι προτάσεις για κήρυξη ως αναδασωτέων των
εκτάσεων που υπάγονται στην αρµοδιότητα των ανωτέρων
δασαρχείων.
Αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα:
(όπως στις αντίστοιχες περιπτώσεις της Πεντέλης του 1995 και του
δάσους Θεσσαλονίκης το 1997.)
α) Υµηττός:
Στις 28 Αυγούστου περατώθηκε και εγκρίθηκε η µελέτη
αντιδιαβρωτικών και αντιπληµµυρικών έργων για τον Υµηττό,
καθώς και η ανάθεση του έργου σε συνεταιρισµό υλοτόµων
δασεργατών.
Στις 31 Αυγούστου άρχισαν οι εργασίες (υλοτόµηση και έργα) οι
οποίες περατώθηκαν στις 12 Σεπτεµβρίου. Συνολικά έγιναν
φράγµατα ορεινής υδρονοµίας και κορµοπλέγµατα σε έκταση 65
χλµ. Παράλληλα δύο φράγµατα προετοιµάζει η ΕΥ∆ΑΠ σε
συνεργασία µε το ∆ήµο στην ίδια περιοχή.
β) Πεντέλη:
Την 1η Σεπτεµβρίου άρχισαν οι εργασίες υλοτόµησης, στις 14
Σεπτεµβρίου περατώθηκε και εγκρίθηκε η µελέτη.
Στις 15 Σεπτεµβρίου άρχισαν τα αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα.
Παράλληλα αντιπληµµυρικά έργα και φράγµατα προετοιµάζει η
ΕΥ∆ΑΠ στην περιοχή.
γ) Αυλώνας:
Το ∆ασαρχείο Καπανδριτίου περατώνει τη µελέτη αντιδιαβρωτικών
και αντιπληµµυρικών έργων που στη συνέχεια θα αναθέσει την
κατασκευή τους.
δ) Σαλαµίνα:

'Ηδη η ΕΥ∆ΑΠ υλοποιεί ανάλογα έργα στην περιοχή µε καθαρισµό
ρεµάτων και αντιπληµµυρικά έργα και παράλληλα το ∆ασαρχείο
Πειραιά σύντοµα θα εγκρίνει τη µελέτη αντιδιαβρωτικών και
αντιπληµµυρικών έργων που θα εκτελέσουν οι ∆ασικές υπηρεσίες.
ε) Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος:
Μέχρι τέλος Οκτωβρίου θα έχουν υλοποιηθεί τα επείγοντα
αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα στις περιοχές που
επλήγησαν από τις πυρκαγιές.
∆ηλαδή:
- 'Εργα βαθµίδωσης εδάφους µε µηχανικά µέσα.
- 'Εργα συγκράτησης εδαφών µε κορµοφράγµατα-κλαδοπλέγµατα.
- Σκυρόδµητα ή ξύλινα φράγµατα σε µικροχειµµάρους.
- Φράγµατα και τεχνικά έργα στο ορεινό τµήµα των χειµάρρων.
- ∆ιευθετήσεις κοίτης.
- 'Αλλα τεχνικά έργα προστασίας οικισµών, υποδοµών.
Στην εν λόγω Περιφέρεια και συγκεκριµένα στο Νοµό Αιτ/νίας έχουν
καεί 31.000 στρ. και θα πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 320 εκατ.
δρχ.
Στο Νοµό Αχαϊας έχουν καεί 14.000 στρ. και θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 340. εκατ. δρχ.
Στο Νοµό Ηλείας έχουν καεί 125.000 στρ. και θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 1 δισ. δρχ.
Τα προαναφερόµενα κονδύλια θα διατεθούν µέσα σε µία τριετία.
στ) Περιφέρεια Πελοποννήσου:
Ανάλογα έργα αποκατάστασης θα πραγµατοποιηθούν µέχρι τέλος
Οκτωβρίου, αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά και συγκεκριµένα:
- Στο 'Αργος όπου κάηκαν 1.300 στρ. θα πραγµατοποιηθούν έργα
ύψους 10 εκατ. δρχ.
- Στην Αρκαδία όπου κάηκαν 19.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 50 εκατ. δρχ.
- Στην Κορινθία όπου κάηκαν 63.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 215 εκατ. δρχ.
- Στη Μεσσηνία όπου κάηκαν 64.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 620 εκατ. δρχ.
- Στη Λακωνία όπου κάηκαν 18.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 160 εκατ. δρχ.
Τα προαναφερόµενα κονδύλια θα διαθετούν µέσα σε µια τριετία.
Αναδασώσεις
Προετοιµάζονται οι µελέτες αναδασώσεων και θα έχουν
ολοκληρωθεί ως τα τέλη Σεπτεµβρίου αρχές Οκτωβρίου.
Παράλληλα βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαδικασίες δηµοπράτησης και
ανάθεσης των σχετικών εργολαβιών (προετοιµασία τευχών,
προσλήψεις εποχικού προσωπικού για συµπληρωµατικές εργασίες
σε φυτώρια και επίβλεψη εργασιών.)
Το Σεπτέµβριο και τον Οκτώβριο θα πραγµατοποιηθεί οργανωµένη
σπορά (σε "πινάκια") σε επιλεγµένες από τους µελετητές περιοχές
τεχνητής αναδάσωσης.
Την 1η Νοεµβρίου θα γίνει η έναρξη της τεχνητής αναδάσωσης
(φύτευση δενδρυλλίων) σε διπλοκαµένες και άλλες κρίσιµες
περιοχές, η οποία θα διαρκέσει µέχρι το Μάρτιο 1999. Θα
επιδιωχθεί η αξιοποίηση της εθελοντικής προσφοράς πολιτών,
δηµοτών, µαθητών και οργανώσεων που θα θελήσουν να
συµµετάσχουν στα προγράµµατα αναδάσωσης και αποκατάστασης
του φυσικού περιβάλλοντος. Κάθε οµάδα εθελοντών µπορεί να
αναλαµβάνει επώνυµα και σε βάθος χρόνου την περιοχή της
οποίας θα επιδιώξει την αποκατάσταση µε φύτευση φυτών που θα
διατεθούν από τις αρµόδιες υπηρεσίες.
Τη σύνταξη των µελετών για αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα πραγµατοποίησε η ∆ιεύθυνση Αναδασώσεων και Ορεινής
Υδρονοµίας.
Τη σύνταξη για τις µελέτες αναδασώσεων πραγµατοποίησε η
∆ιεύθυνση Αναδασώσεων Περιφέρειας Αττικής σε συνεργασία µε τη
Γενική ∆ιεύθυνση ∆ασών και Φυσικού Περιβάλλοντος του
Υπουργείου Γεωργίας.
Στα τέλη Σεπτεµβρίου θα έχουν περατωθεί οι εκθέσεις για την
αποφυγή βόσκησης και την ένταση των ελέγχων για την
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εφαρµογή της νοµοθεσίας, που απαγορεύει τη βόσκηση στο Νοµό
Αττικής και σε αναδασωτέες περιοχές και για το πρόγραµµα
εθελοντικής αναδάσωσης.
Αποζηµιώσεις για καταστροφές στον αγροτικό τοµέα
Υπεγράφησαν δύο Υπουργικές Αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας
Στ. Τζουµάκα και του Υφυπουργού Οικονοµικών κ.
Ν.Χριστοδουλάκη ύψους 300 εκ. και 600 εκ. δισ. δρχ. για άµεση
ενίσχυση σε ζωοτροφές προς τους πληγέντες κτηνοτρόφους λόγω
των πυρκαγιών που υπέστησαν βοσκότοποι και χορτολιβαδικές
εκτάσεις.
Για τις υπόλοιπες αποζηµιώσεις στον αγροτικό τοµέα υπεβλήθη
σχέδιο προς έγκριση στην Ε.Ε., ύψους 6 δισ. δρχ. Η καταγραφή
των ζηµιών βρίσκεται στην τελευταία φάση της εξατοµίκευσης στις
περιοχές που επλήγησαν. Οι εξατοµικεύσεις πραγµατοποιούνται
από τις υπηρεσίες γεωργίας των νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων των
πληγέντων περιοχών.
Μετά το πέρας των εξατοµικεύσεων και την έγκριση του σχεδίου
από την Ε.Ε. θα αποδοθούν στους δικαιούχους οι αντίστοιχες
αποζηµιώσεις.
Σας ενηµερώνουµε επίσης:
Αρµοδιότητες που µεταβιβάστηκαν από τις ∆ασικές Υπηρεσίες
στο Πυροσβεσετικό Σώµα (ν. 2612/1988).
- Η ευθύνη και ο επιχειρησιακός σχεδιασµός της καταστολής των
πυρκαγιών στα δάση και στις δσικές εν γένει εκτάσεις (άρθρο 1
παρ. 1).
- Η έκδοση σχετικών µε την πρόληψη των δασικών πυρκαγιών
πυροσβεστικών κανονισµών και διατάξεων (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η ενηµέρωση και ευαισθητοποίηση των πολιτών σε θέµατα
πυροπροστασίας του δάσους (άρθρο 1 παρ.2).
- Η οργάνωση περιπόλων (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η επιτήρηση των δασών µε επίγεια και εναέρια µέσα (άρθρο 1
παρ.2).
- Η κατανοµή των πυροσβεστικών δυνάµεων (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η συνεργασία µε άλλες αρχές και φορείς (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η φύλαξη της περιοχής όπου εξερράγη πυρκαγιά για τυχόν
αναζωπυρώσεις (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα εγκλήµατα εµπρησµού
σε δασικές και αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ.1).
- Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 54 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα αδικήµατα που
αναφέρονταιι στο άρθρο 69 του ν. 998/1979 και αφορούν την
αντιµετώπιση πυρκαγιών (άρθρο 5 αρ.1).
- Η άσκηση έργου δηµοσίου κατηγόρου για πταισµατικές
παραβάσεις, καθώς και για όποιες άλλες από την κείµενη
νοµοθεσία αφορούν στην πρόληψη πυρκαγιών στις δασικές και
αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ.3).
- Οι αρµοδιότητες, υποχρεώσεις και δικαιώµατα του ∆ασάρχη, που
προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 23 έως 27, εκτος του
άρθρου 35, του ν. 998/1979, καθώς και όποιες άλλες αφορούν
θέµατα δασοπροστασίας από τις πυρκαγιές (άρθρο 6).
Αρµοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας σε θέµατα δασικής
πολιτικής.
Στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Γεωργίας ανήκει η πρόληψη των
δασικών πυρκαγιών, όπως η φροντίδα των δασών, οι
αναδασώσεις, οι φυτεύσεις, η διευθέτηση χειµάρρων και η
οργάνωση αντιπληµµυρικών έργων, η προστασία από
καταπατήσεις και διεκδικήσεις, η ανάπτυξη, η καλλιέργεια και η
εκµετάλλευση των δασών, η οργάνωση της δασικής αναψυχής.
Το Υπουργείο Γεωργίας είναι αρµόδιο για όλες εκείνες τις ενέργειες
που έχουν ως σκοπό τη µείωση της ευλεκτικότητας των δασών, την
αύξηση της παραντοχής τους και τη µείωση του κινδύνου έκρηξης
πυρκαγιών σε δάση.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

4. Στην µε αριθµό 1085/12-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
87/8-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 1085/12-8-98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ.Π. Τατούλης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Αποζηµιώσεις για καταστροφές στον αγροτικό τοµέα.
Υπεγραφησαν δύο Υπουργικές Αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας
Στ. Τζουµάκα και του Υφυπουργού Οικονοµικών κ. Ν.
Χριστοδουλάκη ύψους 300 εκ. και 600 εκ. δρχ. για άµεση ενίσχυση
σε ζωοτροφές προς τους πληγέντες κτηνοτρόφους λόγω των
πυρκαγιών που υπέστησαν βοσκότοποι και χορτολιβαδικές
εκτάσεις.
Για τις υπόλοιπες αποζηµιώσεις στον αγροτικό τοµέα υπεβλήθη
σχέδιο προς έγκριση στην Ε.Ε., ύψους 6 δισ. δρχ. Η καταγραφή
των ζηµιών βρίσκεται στην τελευταία φάση της αξατοµίκευσης στις
περιοχές που επλήγησαν. Οι εξατοµικεύσεις πραγµατοποιούνται
από τις υπηρεσίες γεωργίας των νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων των
πληγεισών περιοχών.
Μετά το πέρας των εξατοµικεύσεων και την έγκριση του σχεδίου
από την Ε.Ε. θα αποδοθούν στους δικαιούχους οι αντίστοιχες
αποζηµιώσεις.
Θέµα χορήγησης δανείων µε µειωµένο επιτόκο στους αγρότες της
επαρχίας Μεγαλόπολης Ν. Αρκαδίας, που πλήγηκαν από την
καταστροφική πυρκαγιά χωρίς την κάλυψη του σχετικού κόστους
από την Πολιτεία δεν είναι δυνατό να αντιµετωπισθεί από την ΑΤΕ,
γιατί οι πόροι της Τράπεζας προέρχονται από καταθέσεις και κατά
συνέπεια µόνο µε την επανεισροή των κεφαλαίων που τοποθετεί
και των τόκων τους εξασφαλίζεται η δυνατοτητα να ανταποκριθεί
στην αυτονόητη υποχρέωση επιστροφής των αντίστοιχων
κεφαλαίων και τόκων στους καταθέτες της.
Η ΑΤΕ, σύµφωνα µε πάγια τακτική της, παρέχει πιστωτικές
διευκολύνσεις και δανειακές ενισχύσεις στους παραγωγούς, που
διαπιστωµένα αδυνατούν ν'ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους
στην Τράπεζα λόγω έκτακτων γεγονότων (όπως δυσµενείς καιρικές
συνθήκες, αζητησία προϊόντων, ασυνήθιστες µεταβολές τιµές,
κλπ.), τα οποία επηρέασαν αρνητικά τις εκµεταλλεύσεις τους. Οι
διευκολύνσεις αυτές παρέχονται µέσα στα πλαίσια της 1620/89
Πράξης του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος και προβλέπουν
ρύθµιση των ληξ/σµων χρεών, χωρίς τόκους ποινής σε ένα νέο
δάνειο. Η ένταξη των πληγέντων παραγωγών στο µέτρο αυτό
γίνεται ύστερα από εξατοµίκευση των ζηµιών της κάθε
εκµετάλλευσης και αφορούν το µέρος των οφειλών που
διαπιστωµένα δεν είναι σε θέση να εξυπηρετηθεί.
Στα πλαίσια αυτά θα αντιµετωπισθούν και οι αγρότες της επαρχίας
Μεγαλόπολης Ν. Αρκαδίας που υπέστησαν εκτεταµένες
καταστροφές στην παραγωγή τους από την καταστροφική
πυρκαγιά.
Σας ενηµερώνουµε επίσης:
Αρµοδιότητες που µεταβιβάστηκαν από τις ∆ασικές Υπηρεσίες
στο Πυροσβεστικό Σώµα (ν. 2612/1998).
- Η ευθύνη και ο επιχειρησιακός σχεδιασµός της καταστολής των
πυρκαγιών στα δάση και στις δασικές εν γένει εκτάσεις (άρθρο 1
παρ. 1).
- Η έκδοση σχετικών µε την πρόληψη των δασικών πυρκαγιών
πυροσβεστικών κανονισµών και διατάξεων (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η ενηµέρωση και ευαισθητοποίηση των πολιτών σε θέµατα
πυροπροστασίας του δάσους (άρθρο 1 παρ.2).
- Η οργάνωση περιπόλων (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η επιτήρηση των δασών µε επίγεια και εναέρια µέσα (άρθρο 1
παρ.2).
- Η κατανοµή των πυροσβεστικών δυνάµεων (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η συνεργασία µε άλλες αρχές και φορείς (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η φύλαξη της περιοχής όπου εξερράγη πυρκαγιά για τυχόν
αναζωπυρώσεις (άρθρο 1 παρ. 2).
- Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα εγκλήµατα



1766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

εµπρησµού σε δασικές και αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ.1).
- Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα αδικήµατα που
αναφέρονται στο άρθρο 69 του ν. 998/1979 και αφορούν την
αντιµετώπιση πυρκαγιών (άρθρο 5 παρ.1).
- Η άσκηση έργου δηµοσίου κατηγόρου για πταισµατικές
παραβάσεις, καθώς και για όποιες άλλες από την κείµενη
νοµοθεσία αφορούν στην πρόληψη πυρκαγιών στις δασικές και
αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ.3).
- Οι αρµοδιότητες, υποχρεώσεις και δικαιώµατα του ∆ασάρχη, που
προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 23 έως 27, εκτός του
άρθρου 35, του ν. 998/1979, καθώς και όποιες άλλες αφορούν
θέµατα δασοπροστασίας από τις πυρκαγιές (άρθρο 6).
Αρµοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας σε θέµατα δασικής
πολιτικής.
Στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Γεωργίας ανήκει η πρόληψη των
δασικών πυρκαγιών, όπως η φροντίδα των δασών, οι
αναδασώσεις, οι φυτεύσεις, η διευθέτηση χειµάρρων και η
οργάνωση αντιπληµµυρικών έργων, η προστασία από
καταπατήσεις και διεκδικήσεις, η ανάπτυξη, η καλλιέργεια και η
εκµετάλλευση των δασών, η οργάνωση της δασικής αναψυχής.
Το Υπουργείο Γεωργίας είναι αρµόδιο για όλες εκείνες τις ενέργειες
που έχουν ως σκοπό τη µείωση της ευλεκτικότητας των δασών, την
αύξηση της παραντοχής τους και τη µείωση του κινδύνου έκρηξης
πυρκαγιών σε δάση.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

5. Στην µε αριθµό 1419/20-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
109/8-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1419/20-8-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆. Σιούφας σας πληροφορούµε τα εξής:
Κέντρο Γενετικής Βελτίωσης Ζώων (Κ.Γ.Β.Ζ.) Καρδίτσας.
Η Σύµβαση, που αφορά την εκπόνηση της Μελέτης του ως άνω
έργου, υπεγράφη την 6η Απριλίου 1998, αφού προηγήθηκαν όλες
οι διαδικασίες, που ορίζει η ισχύουσα νοµοθεσία (ν. 716/77 π.δ.
194/79) σχετικά µε την Προκήρυξη της Μελέτης, τη σύνταξη και
έγκριση των Συµβατικών Τευχών αυτής, την Ανάθεσή της σε
Σύµπραξη Ιδιωτικών Γραφείων Μελετών, την αντιµετώπιση δύο (2)
Ενστάσεων, που υποβλήθηκαν κατά της ως άνω Απόφασης
Ανάθεσης της Μελέτης και την τροποποίηση, κατόπιν αυτού, της
αρχικής Απόφασης Ανάθεσης.
Επισηµαίνεται η εµπλοκή της διαδικασίας ανάθεσης της Μελέτης και
η ως εκ τούτου αναπόφευκτη καθυστέρηση στην υπογραφή της
σχετικής Σύµβασης, δεδοµένης της Προσφυγής, σύµφωνα µε τη
διαδικασία του ν. 2522/97 (∆ικαστική Προστασία), της Σύµπραξης
των Μελετητικών Γραφείων, στην οποία είχε ανατεθεί αρχικά η
Μελέτη.
Κατά τη διάρκεια εκπόνησης της Προµελέτης, η οποία τελεί υπό
έγκριση αντιµετωπίσθηκαν προβλήµατα, σχετικά µε την έκταση του
παραχωρηθέντος οικοπέδου που ολοκληρώθηκε η Γεωτεχνική
Μελέτη και 'Ερευνα για τις ανάγκες του ως άνω έργου.
Εκτιµάται, ότι περί το τέλος του τρέχοντος έτους θα ολοκληρωθεί
και εγκριθεί η Μελέτη και θα οριστικοποιηθεί ο Προϋπολογισµός
αυτής, µε δυνατότητα ολοκλήρωσης της κατασκευής του έργου
εντός του 1999, υπό την προϋπόθεση ότι θα υπάρξουν επαρκείς
πιστώσεις και οµαλή ροή χρηµατοδότησης.
Περιφερειακό Κέντρο Ποιοτικού Ελέγχου, Ταξινόµησης και
Τυποποίησης Βάµβακος Θεσσαλίας (Καρδίτσα).
Η Σύµβαση, που αφορά την εκπόνηση της Μελέτης του ως άνω
έργου, υπεγράφη την 1η Απριλίου 1997, αφού προηγήθηκαν όλες
οι διαδικασίες, που ορίζει η ισχύουσα νοµοθεσία (ν.716/77, π.δ.
194/79), σχετικά µε την Προκήρυξη της Μελέτης (∆ηµοσίευση
Περίληψης της Πρόσκλησης Εκδήλωσης Ενδιαφέροντος σε δύο (2)
Εφηµερίδες της Αθήνας και µία (1) της Καρδίτσας), τη σύνταξη και

έγκριση των Συµβατικών Τευχών αυτής και την Ανάθεσή της σε
Σύµπραξη Ιδιωτικών Γραφείων Μελετών.
Κατά τη διάρκεια της εκπόνησης του Σταδίου Προµελέτης -
Οριστικής Μελέτης (συγχωνευµένο) αναµορφώθηκε το αρχικώς
εγκριθέν Κτιριολογικό Πρόγραµµα, το οποίο παρουσίαζε ελλείψεις
όσον αφορά τα εµβαδά κύριων χώρων λειτουργίας (αίθουσες
ταξινόµησης και κλιµατισµού των δειγµάτων), αλλά και βοηθητικών
χώρων (διάδροµοι, κλιµακοστάσια, W.C., µηχανοστάσιο,
λεβητοστάσιο, δεξαµενή καυσίων, Η/Ζ, µετασχηµατιστές ∆ΕΗ).
Παράλληλα ολοκληρώθηκε η Γεωτεχνική Μελέτη - 'Ερευνα για τις
ανάγκες του έργου.
Η Μελέτη Εφαρµογής (τελικό στάδιο) του ως άνω έργου έχει
ολοκληρωθεί και εγκριθεί, ενώ τα αντίστοιχα Τεύχη ∆ηµοπράτησης
έχουν ήδη ελεγχθεί και αναµένεται να υπογραφεί από τον Τελικό
∆ιατάκτη η Απόφαση έγκρισής τους.
Ο προϋπολογισµός κατασκευής του έργου, σύµφωνα µε την
εγκριθείσα Μελέτη, ανέρχεται σε 2.000.000.000 δρχ., ενώ η
αντίστοιχη έκπτωση, κατά τη φάση της δηµοπράτησής του,
εκτιµάται ότι θα διαµορφωθεί στο 40% επί των τιµών µονάδος του
ως άνω Προϋπολογισµού.
Εκτιµάται ότι µέχρι το τέλος του 1999 θα έχει κατασκευασθεί
σηµαντικό τµήµα του έργου, υπό την προϋπόθεση ότι θα υπάρξουν
επαρκείς πιστώσεις και οµαλή ροή χρηµατοδότησης.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

6. Στην µε αριθµό 1473/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
144/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση.
"Απαντώντας στην 1473/21.8.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ηλίας Βεζδρεβάνης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η Κοινή Οργάνωση Αγοράς των λιπαρών ουσιών, αναθεωρήθηκε
πρόσφατα, µε τον Καν. (Ε.Ο.Κ.) 1638/98 (ο οποίος τροποποιεί τον
Καν. (Ε.Ο.Κ.) 136/66). Σύµφωνα µε το νέο καθεστώς:
1. ∆ίδεται η δυνατότητα στα κράτη-µέλη, µετά από έγκριση της
Επιτροπής, να χορηγούν ένα τµήµα της Εγγυηµένης Εθνικής
Ποσότητας (ΕΕΠ) ελαιολάδου και της αντίστοιχης ενίσχυσης, για
την ενίσχυση της επιτραπέζιας ελιάς. Στην περίπτωση αυτή, η
Ε.Ε.Π. (η οποία για την Ελλάδα είναι 419529 τόνοι), µειώνεται κατά
ποσότητα που αντιστοιχεί στις ενισχύσεις που χορηγήθηκαν στις
επιτραπέζιες ελιές.
2. Επεκτείνεται και στις επιτραπέζιες ελιές, η δυνατότητα να
χρηµατοδοτούνται, ή και να πραγµατοποιούνται απευθείας από την
Κοινότητα, εκστρατείες προώθησης, καθώς και ενηµέρωσης των
καταναλωτών για τις ευεργετικές τους ιδιότητες, µε σκοπό την
αύξηση της κατανάλωσης των επιτραπέζιων ελιών, τόσο µέσα στο
Κοινοτικό έδαφος, όσο και στις Τρίτες χώρες.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

7. Στην µε αριθµό 1475/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
146/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση.
"Απαντώντας στην 1475/21.8.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ηλίας Βεζδρεβάνης, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Το πρόγραµµα της Εξισωτικής Αποζηµίωσης είναι µία από τις
Ενέργειες του Καν. 950/97/ΕΚ για τη Βελτίωση της
Αποτελεσµατικότητας των Γεωργικών ∆ιαρθρώσεων.
Ο Καν. 950/97/ΕΚ έχει ενταχθεί στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
(ΕΠ) "Ανάπτυξη του Τοµέα Γεωργίας" 1994-1999 στο 2ο ΚΠΣ µε
συνολική πίστωση (σύνολο ∆ηµοσίων ∆απανών) 1.006.000.000
ECU, που αποτελεί το 55% του συνολικού προγράµµατος, ύψους
1.834.496.000 ECU.
2.  Η  αύξηση  των  ενισχύσεων  ανά  Ζ.Μ.  (ζωϊκή  µονάδα)  και
ανά  στρέµµα  δεν  είναι  δυνατόν  να  γίνει  διότι  η  συνολική
πίστωση  µέχρι  το  έτος  1999  είναι  καθορισµένη  στο  επιχειρη-



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΒ' - 27 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 1998 1767

σιακό πρόγραµµα του τοµέα "Ανάπτυξη Γεωργίας".
3. Αύξηση των ενισχύσεων ανά Ζ.Μ. και ανά στρέµµα έγινε µόνο
στην περίπτωση των Νέων Αγροτών του ν. 2520/97 οι οποίοι
κατέχουν το πράσινο Πιστοποιητικό Εκπαίδευσης του Οργανισµού
∆ΗΜΗΤΡΑ και το ποσό έφθασε τις 150 ECU/Z.M. ή εκτάριο δηλαδή
το ανώτατο επιτρεπόµενο ποσό ενίσχυσης από τον Κανονισµό.
Στους άλλους γεωργούς ή κτηνοτρόφους η ενίσχυση θα καθοριστεί
στα πλαίσια εφαρµογής του Νέου Κανονισµού του Συµβουλίου για
τη στήριξη της Αγροτικής ανάπτυξης από το Γεωργικό Ταµείο
Προσανατολισµού και Εγγυήσεων από το έτος 2000, δηλαδή στο
Νέο Χρηµατοδοτικό Προγραµµατισµό 2000-2006.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

8. Στην µε αριθµό 1516/24.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
147/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση.
"Απαντώντας στην 1516/24.8.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ηλίας Βεζδρεβάνης, σας πληροφορούµε ότι:
Τα επιτόκια χορηγήσεων της Τράπεζας εξαρτώνται άµεσα από το
κόστος άντλησης του χρήµατος, το οποίο για µεγάλη περίοδο ήταν
υψηλό λόγω των οικονοµικών συνθηκών αλλά και των δυσµενών
µέτρων που είχαν παρθεί απο την Τράπεζα της Ελλάδος (αυξηµένα
επιτόκια καταθέσεων, αύξηση ποσοστού δέσµευσης επί των
καταθέσεών µας, υψηλά επιτόκια στον τρεχούµενο λογαριασµό µας
στην Τράπεζα Ελλάδος).
Παρ' όλα αυτά η Α.Τ.Ε. διατηρούσε και διατηρεί τα χαµηλότερα
επιτόκια χορηγήσεων της αγοράς.
Η Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος τα δύο τελευταία χρόνια έχει
µειώσει τα επιτόκια χορηγήσεων της προς τους κατά κύριο
επάγγελµα αγρότες (για µεν τα βραχυπρόθεσµα δάνεια κατά 4
εκατοστιαίες µονάδες, για δε τα µεσοπρόθεσµα κατά 3 εκατοστιαίες
µονάδες).'Ετσι τα επιτόκια των βραχυπροθέσµων δανείων προς
τους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες ανέρχονται σήµερα σε 16%-
17%, ενώ των µεσοπρόθεσµων σε 17%.
Εφόσον οι συνθήκες το επιτρέψουν, η Α.Τ.Ε. θα προχωρήσει σε
παραπέρα µείωση των επιτοκίων της.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 1797/27.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
125 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 1797/27.8.98 ερώτηση που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Νικόλαος Γκατζής και Χαράλαµπος Αγγουράκης,
σας πληροφορούµε τα εξής:
Στα πλαίσια των Νόµων 2008/92 και 2198/94 το ελληνικό ∆ηµόσιο
την τριετία 1993-1995 κάλυψε οφειλές του Αγροτικού Συνεταιρισµού

Αρχανών Ηρακλείου Κρήτης προς την Α.Τ.Ε. συνολικού ύψους
δραχµών 633 εκατοµµύριων περίπου για την αντιστάθµιση
ανοιγµάτων που δηµιουργήθηκαν από παρεµβατικές
δραστηριότητες.
Με λογ/κό 30.6.98 οι συνολικές οφειλές του Συνεταιρισµού προς την
Α.Τ.Ε. ανέρχονται στο ποσό δραχµών 6.160 εκατοµµυρίων από το
οποίο 5.798 εκατοµµύρια δραχµές είναι ληξιπρόθεσµο.
Επίσης, για την αντιµετώπιση των σηµερινών προβληµάτων του
Συνεταιρισµού εξετάζεται το θέµα ρύθµισης των χρεών του µε βάση
τις διατάξεις του ν. 2538/97 που προβλέπει την κάλυψη οφειλών
του ύψους δραχµών 1.878,6 εκατοµµυρίων από το ελληνικό
∆ηµόσιο και διακανονισµό του υπολοίπου χρέους του προς την
Α.Τ.Ε. µε την προϋπόθεση ότι θα κριθεί βιώσιµος, σύµφωνα µε τις
διαδικασίες που καθορίζονται από τον προαναφερόµενο νόµο.
'Οσον αφορά τα οινικά θέµατα που προκύπτουν από την επικείµενη
αναθεώρηση της Κ.Ο.Α., ήδη έχει συσταθεί επιτροπή, η οποία έχει
ως Πρόεδρο, Καθηγητή Πανεπιστηµίου και µέλη τόσο ιδιωτικούς
φορείς όσο και υπηρεσιακούς παράγοντες και σκοπός της
επιτροπής αυτής είναι να εξετάζει προτάσεις που αφορούν τη
διασφάλιση των συµφερόντων της χώρας και των Ελλήνων
παραγωγών. Οι προτάσεις αυτές µεταφέρονται µέσω της ελληνικής
αντιπροσωπείας στις συζητήσεις που γίνονται στην Ε.Ε. για την
αναθεώρηση της Κ.Ο.Α. (Κοινή Οργάνωση Αγοράς).
'Οσον αφορά την απαγόρευση της οινοποίησης ποικιλιών διπλής
χρήσης αυτό δεν θα ήταν προς το συµφέρον των παραγωγών γιατί
η οινοποίηση των ποικιλιών αυτών δίνει διέξοδο στην πλεονάζουσα
σταφυλική παραγωγή.
'Οσον αφορά την παρουσίαση των οινών, αυτή διέπεται από την
Εθνική και Κοινοτική Νοµοθεσία και οι υπηρεσίες Γεωργικής
Ανάπτυξης διενεργούν τους απαραίτητους ελέγχους για τη
διαπίστωση παραβάσεων των ετικετών των κυκλοφορούντων
οίνων.
Τέλος, προκειµένου να ελαχιστοποιηθούν τα προβλήµατα που
παρουσιάζονται κατά την παραγωγή και διακίνηση των
αµπελοοινικών προϊόντων πέραν των ήδη λειτουργουσών
επιτροπών, συστήθηκαν και νέες, δόθηκαν δε οι σχετικές οδηγίες
ώστε να ενταθούν οι έλεγχοι και να εφαρµοσθεί µε ιδιαίτερη
επιµέλεια η Εθνική και Κοινοτική Αµπελοοινική Νοµοθεσία.
Η οικονοµική αντιστάθµιση για τα επιπλέον έξοδα µεταφοράς εδόθη
για την περίοδο 1992-1996 από τον FEOGA-ΕΓΓΥΗΣΕΙΣ και
διεκόπτη το 1997 και 1998 διότι δεν συντρέχουν τώρα πια πολεµικά
γεγονότα στην Τ. Γιουγκοσλαβία.
Ειδικώτερα για τα σταφύλια δεν συµπεριλαµβάνονται αυτά που
οδεύουν στη βιοµηχανία.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ")
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι Βουλευτές,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 233/24.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Κωνσταντίνου Σπηλιόπουλου προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων προστασίας του εισοδήµατος των
λεµονοπαραγωγών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σπηλιόπουλου έχει ως εξής:
"Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό ότι πολλές αγροτικές οικογένειες του
Νοµού Αχαϊας και ιδιαίτερα της Αιγιαλείας αλλά και άλλων νοµών,
έχουν µοναδικό εισόδηµα αυτό που προκύπτει από την καλλιέργεια
εσπεριδοειδών και κυρίως λεµονιών.
Φέτος όµως και µάλιστα αυτήν τη στιγµή η τιµή που καταβάλλουν οι
έµποροι στους παραγωγούς είναι σαράντα (40) έως σαρανταπέντε
(45) δραχµές κατά κιλό.
Αν µάλιστα υπολογίσουµε ότι το κόστος για τη συγκοµιδή και τη
µεταφορά του προϊόντος ανέρχεται σε δεκαπέντε (15) δραχµές κατά
κιλό η τιµή που απολαµβάνει ο παραγωγός κυµαίνεται µεταξύ είκοσι
πέντε (25) έως τριάντα (30) δραχµές.
Η τιµή αυτή όχι µόνο δεν προσφέρει στους παραγωγούς
ικανοποιητικό εισόδηµα, αλλά δεν καλύπτει ούτε στοιχειωδώς το
κόστος παραγωγής.
Με δεδοµένο ότι δεν διαφαίνεται προοπτική εξαγωγικής
δραστηριότητας όπως άλλες χρονιές, καθώς επίσης ότι στην
εσωτερική κατανάλωση τα λεµόνια πωλούνται σε τιµές άνω των
διακοσίων (200) δραχµών κατά κιλό, οι παραγωγοί εσπεριδοειδών
ευρίσκονται σε απόγνωση και αγανάκτηση.
Τέτοια εποχή και µέχρι τέλους του έτους τα προηγούµενα έτη, τα
λεµόνια επωλούντο από τους παραγωγούς σε τιµές όχι κατώτερες
των εβδοµήντα (70) δραχµών κατά κιλό.
Κατόπιν αυτών ερωτάται ο κύριος Υπουργός Γεωργίας τι µέτρα
πρόκειται να λάβει, προκειµένου να προστατέψει το εισόδηµα των
λεµονοπαραγωγών".
Ο κ. Βρεττός Υφυπουργός Γεωργίας έχει το λόγο για τρία λεπτά για
να πρωτολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η ερώτηση του κ. Σπηλιόπουλου έχει µεγάλη σηµασία,
διότι πράγµατι υπάρχει ένα πρόβληµα αρκετά σηµαντικό στον
τοµέα της παραγωγής λεµονιών και της διάθεσής τους, το οποίο
έχει προκύψει πρώτον από τη δυσκολία που αντιµετωπίζει ο τοµέας
στη διεθνή αγορά και στην ευρωπαϊκή αγορά και δεύτερον από τις
καινούριες ΚΟΑ των εσπεριδοειδών που είναι γεγονός ότι
δυσχεραίνουν το έργο και των εξωτερικών επιδοτήσεων, αλλά και
της εσωτερικής στήριξης.
Συνεπώς υπάρχει ένα τέτοιο πρόβληµα µε αποτέλεσµα να έχουµε
χαµηλές τιµές και που δεν προβλέπεται, γι'αυτό το χρόνο, κύριε
συνάδελφε, να βελτιωθούν.
Εκείνο το οποίο κάνει το Υπουργείο -γιατί αυτή είναι η ερώτησή
σας-είναι να προτείνει ή µάλλον έχει προτείνει, ένα πρόγραµµα
αναδιάρθρωσης των εσπεριοδοειδών της τάξεως των εβδοµήντα
επτά δισεκατοµµυρίων (77.000.000.000) δραχµών προς την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, και προσπαθούµε να επιτύχουµε να αποδεχτεί
η Ευρωπαϊκή 'Ενωση αυτό το πρόγραµµα. Μέσα σ' αυτό το
πρόγραµµα µιλάµε για τριάντα χιλιάδες στρέµµατα λεµονιάς και
επιχειρούµε µετατροπή ορισµένων απ' αυτών σε µανταρινοειδή.
Ελπίζουµε, εκτός των άλλων, η χυµοποίηση να λειτουργήσει όπως
και πέρυσι, µε ταχύτερους ρυθµούς έτσι ώστε να λυθούν κάποια
προβλήµατα τα οποία αφορούν τη διάθεση του προϊόντος.
Επίσης, ελπίζουµε να λειτουργήσουν και ορισµένες συµφωνίες µε
χώρες της τέως Σοβιετικής 'Ενωσης και ιδιαιτέρως µε την Ουκρανία,
ώστε να διοχετευθεί και εκεί µία ποσότητα.
Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σπηλιόπουλος
έχει το λόγο για δύο λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι αλήθεια
-το παραδέχτηκε άλλωστε και ο Υφυπουργός- ότι πρώτη φορά τα
τελευταία χρόνια η τιµή που πληρώνεται ο παραγωγός είναι τόσο
χαµηλή, σαράντα (40) µε σαρανταπέντε (45) δραχµές το κιλό και αν
σκεφθεί κανένας και τα έξοδα συγκοµιδής και µεταφοράς, τότε τα
χρήµατα που παίρνει είναι ελάχιστα.
Υπάρχει όµως και ένα άλλο πρόβληµα. ∆εν είναι µόνο η µικρή τιµή,
είναι και η πολύ µικρή ζήτηση.
Υπάρχει κίνδυνος αν δεν υπάρξει κάτι σε αυτό το άµεσο διάστηµα
για εξαγωγές προς τις ανατολικές χώρες ή οπουδήποτε αλλού, τα
λεµόνια και τα πορτοκάλια να µείνουν πάνω στα δέντρα. Αυτό θα
είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα για τους παραγωγούς.
Πρέπει να το δούµε εγκαίρως, κύριε Υπουργέ, σε σχέση µε τις
οµάδες παραγωγών, γιατί υπάρχει ένα ασφυκτικό πλαίσιο, ιδιαίτερα
για τις περιοχές αυτές, που παράγουν λεµόνια. Θα πρέπει να δούµε
πως θα µπορέσουµε να εφαρµόσουµε τις δυνατότητες, που µας
δίνουν οι οµάδες παραγωγών για την ενίσχυση του εισοδήµατος
των παραγωγών από τη χυµοποίηση ή την απόσυρση.
Πρέπει να σκεφτούµε ακόµη ότι στην Αχαϊα, µε τα τόσα
προβλήµατα και αυτό το πρόβληµα δηµιουργεί εκρηκτική
κατάσταση, αν σκεφτούµε ότι µέχρι τώρα τα προϊόντα αυτά, τα
λεµόνια, το λάδι, η σταφίδα, κάπως απάλυναν το µεγάλο πρόβληµα
τς αποβιοµηχάνισης και της ανεργίας, που έχει η Αχαϊα.
Πρέπει να δούµε όµως και κάτι άλλο πολύ σηµαντικό. Ενώ οι τιµές
του παραγωγού είναι σαράντα (40), σαράντα πέντε (45) δραχµές, οι
τιµές του καταναλωτή είναι διακόσιες πενήντα (250) δραχµές, ίσως
και παραπάνω. Πρέπει να σκεφτούµε και κάτι άλλο. Στα
προηγούµενα δεκαπέντε έως είκοσι χρόνια η σχέση της τιµής του
παραγωγού προς την τιµή του καταναλωτή ήταν ένα προς δύο.
Σήµερα η τιµή αυτή είναι ένα προς πέντε και προχωρά αυξανόµενη.
Γνωρίζουµε, κύριε Υφυπουργέ, ποιες είναι οι δυσκολίες και ποιο
είναι το ασφυκτικό πράγµατι πλαίσιο που επικρατεί, για να µην
µπορεί να πάρει µεγάλες πρωτοβουλίες το Υπουργείο. 'Οµως
πρέπει να εξαντλήσει κάθε δυνατότητα, για να δούµε τι µπορούµε
να κάνουµε, για να ενισχύσουµε το εισόδηµα αυτών των
ανθρώπων, που πράγµατι είναι πάρα πολύ µικρό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σπηλιόπουλο.
Ο κ. Βρεττός έχει το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Σπηλιόπουλε, κατανοούµε απόλυτα την αγωνία σας, η οποία είναι
µεταφορά της αγωνίας των καλλιεργητών των λεµονιών. Χθες
είχαµε µια σύσκεψη γι' αυτά τα θέµατα, για τα εσπεριδοειδή και
αναφερθήκαµε και στα λεµόνια. Αναζητήσαµε τρόπους, ώστε αυτή
η µελέτη, την οποία έχουµε προτείνει προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση,
να εγκριθεί και να τη βάλουµε σε εφαρµογή το ταχύτερο δυνατό.
Αυτή είναι η µεσοµακροπρόθεσµη δίοδος, η έξοδος αν θέλετε, για
το προϊόν αυτό.
'Οπως σας είπα και προηγουµένως, υπάρχει το ενδεχόµενο να
έχουµε κάποια εξαγωγή προς τις ανατολικές χώρες και να έχουµε
µία αυξηµένη ποσότητα, η οποία θα πάει προς χυµοποίηση. Αυτές
είναι οι δύο, µικρές ασφαλώς, διέξοδοι που προσφέρονται γι' αυτόν
το χρόνο.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Βρεττό.
Θα προχωρήσουµε και στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση
αρµοδιότητας του Υπουργείου Γεωργίας, γιατί υπάρχει πρόβληµα
κυκλοφοριακό και δεν είναι εδώ οι υπόλοιποι συνάδελφοι
Βουλευτές. 'Ερχονται, είναι στο δρόµο.
Θα συζητηθεί η πρώτη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου µε
αριθµό 227/23.11.1998 του Βουλευτή του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Καρακώστα προς τους
Υπουργούς Γεωργίας, Οικονοµικών, Εργασίας και Κοινωνικών
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Ασφαλίσεων, σχετικά µε τη διακοπή λειτουργίας της εταιρείας
καπνού TABACO MAR στην Αιτωλοακαρνανία λόγω αναστολής
χρηµατοδότησής της από την Εθνική Τράπεζα κ.λπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρακώστα είναι η ακόλουθη:
"Η εµπορική µεταποιητική εταιρεία καπνού TABACO MAR, µία από
τις ελάχιστες εταιρείες καπνού που έχουν παραµείνει στην περιοχή
της Αιτωλοακαρνανίας, σταµάτησε προσωρινά τη λειτουργία της,
λόγω αναστολής της χρηµατοδότησής της από την ΕΘνική Τράπεζα
της Ελλάδος, µε τις τεράστιες συνέπειες που έχει για τους
εργαζόµενους και την οικονοµία της περιοχής. Αν δεν δοθεί άµεση
λύση, η εταιρεία θα κλείσει, οπότε θα δηµιουργηθεί µεγάλο
κοινωνικό πρόβληµα. Γι' αυτό το λόγο επιβάλλεται να δοθεί
επειγόντως λύση.
Κατόπιν αυτού ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. Γιατί παρά τις επανειληµµένες οχλήσεις µε επιστολές, έγγραφες
διαµαρτυρίες και προσωπικές παρεµβάσεις δεν δόθηκε ακόµη λύση
στο πρόβληµα, όπως σε άλλες παρόµοιες περιπτώσεις;
2. Γιατί η Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος ανέστειλε τη
χρηµατοδότησή της αδικαιολόγητα προς την εν λόγω εταιρεία που
και φερέγγυα είναι και κοινωνική αποστολή εκπληρώνει στην
περιοχή της Αιτωλοακαρνανίας που αυτήν τη στιγµή µαστίζεται από
µεγάλη ανεργία".
Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Βρεττός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Eυχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η καπνεµπορική επιχείρηση ΤΑΒΑCO MAR έχει τετρακόσιους
πενήντα παραγωγούς και οφείλει διακόσια εβδοµήντα εκατοµµύρια
(270.000.000) δραχµές σε εκείνους.
Σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, οι
παραδόσεις και οι παραλαβές των καπνών εσοδείας του 1997
ολοκληρώθηκαν στις 15.5.98 και οι µεταποιητές όφειλαν εντός ενός
µηνός να πληρωθούν.
Επίσης, σύµφωνα µε υπουργική απόφαση, υπάρχει διαδικασία
επιβολής µέτρων στους µεταποιητές καπνού, όταν δεν πληρώνουν.
Και αυτήν τη σχετική εισήγηση για την επιβολή των µέτρων την
κάνει ο Ελεγκτικός Οργανισµός Καπνού.
Τώρα ο Ελεγκτικός Οργανισµός Καπνού δεν έκανε αυτήν την
εισήγηση παρά το γεγονός ότι θα µπορούσε να πάρει τις εγγυήσεις
που είναι το 25% που έχει καταθέσει η TABACO MAR προς την
Εθνική Τράπεζα. ∆εν το έκανε αυτό, όµως, διότι δεν το ήθελαν οι
ίδιοι οι παραγωγοί, οι οποίοι θέλουν να πάρουν όλα τα χρήµατά
τους. 'Ετσι απ' ό,τι καταλαβαίνουµε οι παραγωγοί θέλουν να
ενεργοποιηθεί δάνειο, το οποίο ζητάει η TABACO MAR από την
Εθνική Τράπεζα. Η Εθνική Τράπεζα ανέστειλε τη χρηµατοδότηση
της εταιρείας, απ' ό,τι γνωρίζουµε και έτσι πράγµατι υπάρχει ένα
αδιέξοδο, κύριε συνάδελφε, το οποίο λογικά και εσάς σας έχει
ευαισθητοποιήσει.
Το κοιτάξαµε το θέµα µε τις υπηρεσίες και δεν βλέπουµε µία
δυνατότητα άµεσης επέµβασης του Υπουργείου πάνω σε αυτό το
θέµα, διότι καταλαβαίνετε ότι αυτό είναι θέµα χρηµατοδότησης από
µία τράπεζα.
Είµαστε στη διάθεσή σας να το συζητήσουµε µη τυχόν βρούµε κάτι
άλλο, ίσως καµία άλλη τράπεζα. 'Ισως να επέµβει η Αγροτική, αφού
αποτελεί εργαλείο άσκησης αγροτικής πολιτικής. Να δούµε εάν και
κατά πόσο µπορούµε να λύσουµε το πρόβληµα.
Αυτό µόνο µπορώ να σας πω, κύριε συνάδελφε, για σήµερα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καρακώστας έχει
το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, βέβαια
ευχαριστώ για την τελευταία σας πρόταση που είπατε να δούµε το
πρόβληµα. Θέλω να σας πω όµως ότι είναι σοβαρό και κοινωνικό
το πρόβληµα, δεν είναι επιχειρησιακό ή εµπορικό. Με την ερώτηση
που υπέβαλα εδώ δεν έχω αυτήν την πρόθεση.
'Εχουµε τα εξής ζητούµενα: Πρώτον, δεν έχουν πληρωθεί οι
καπνοπαραγωγοί που πούλησαν τα καπνά στην εταιρεία και θα
µείνουν πολλές οικογένειες χωρίς ψωµί.

∆εύτερον, η υπό κλείσιµο εταιρεία αυτήν τη στιγµή έχει διακόσιους
εξήντα καπνεργάτες και δέκα υπαλλήλους. Θα πέσουν και αυτοί
στην ανεργία, αν κλείσει η επιχείρηση.
Και τρίτον, είχαµε οκτώ εµπορικές επιχειρήσεις καπνού στην
Αιτωλοακαρνανία και έχουν µείνει δύο, η TABACO MAR και αυτήν
του Παναγόπουλου. Οι άλλες έξι έφυγαν ή πήγαν στο εξωτερικό.
Εποµένως, θα αυξηθεί η ανεργία.
Τι προτείνω: Προτείνω µία πολιτική παρέµβαση στην Αγροτική
Τράπεζα. Αν αρνείται και επιµένει η Εθνική Τράπεζα, να αναλάβει
εκείνη αυτό το χρέος -είναι φερέγγυος η εταιρεία- όπως έγινε και µε
την ΑΤΙΚ προ τριµήνου. Η ΑΤΙΚ είχε ακριβώς τα ίδια προβλήµατα,
όπως έχει και η TABACO MAR. Η Αγροτική Τράπεζα την πίστωσε
µε πέντε δισεκατοµµύρια (5.000.000.000) δραχµές και δεν έκλεισε η
εταιρεία, οπότε πληρώθηκαν οι καπνοπαραγωγοί. Παρόµοια λύση
πρέπει να βρεθεί και εδώ.
Κύριε Υπουργέ, θα σας παρακαλέσω στη δευτερολογία σας να
υποσχεθείτε και εσείς ότι η Κυβέρνηση πρέπει να δώσει µία λύση
στο πρόβληµα. Είναι κοινωνικό το πρόβληµα. ∆εν υποστηρίζουµε
εµείς την εταιρεία, υποστηρίζουµε τους εργαζόµενους.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
Γεωργίας έχει το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ποια είναι η πολιτική µας: Η πολιτική µας είναι, πρώτα απ' όλα, να
πληρώνονται οι καπνοπαραγωγοί. ∆εύτερον, να µην κλείνουν
επιχειρήσεις επεξεργασίας καπνού διότι, αν κλείνουν αυτές οι
επιχειρήσεις, πλέον αρχίζει και δηµιουργείται µονοπώλιο και αυτό
είναι εις βάρος των καπνοπαραγωγών. Συνεπώς, και αυτούς
θέλουµε να στηρίξουµε.
Το τρίτο θέµα που θέτετε, κύριε Καρακώστα, δηλαδή να
αναλάβουµε πλήρως την πολιτική ενέργεια να καλύψουµε το θέµα,
δεν µπορώ να σας το υποσχεθώ 100%. Να κάνουµε προσπάθειες,
να βρούµε διεξόδους µαζί µε σας, µαζί µε τους παραγωγούς και την
εταιρεία, το καταλαβαίνω. Αλλά πλήρη εγγύηση ότι όλα αυτά θα
τελεσφορήσουν µετά από τη δική µας παρέµβαση, δεν µπορώ να
σας τη δώσω. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Βρεττό.
Κύριοι συνάδελφοι, την συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριάντα τέσσερις µαθητές
και δύο συνοδοί - καθηγητές από το 2ο Γυµνάσιο Περάµατος
Πειραιά.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Θέλω να πω στους µαθητές ότι σήµερα έχουµε κοινοβουλευτικό
έλεγχο και στην Αίθουσα βρίσκονται οι Βουλευτές οι οποίοι ερωτούν
και οι Υπουργοί οι οποίοι απαντούν. Γι' αυτό δεν υπάρχουν
περισσότεροι συνάδελφοι Βουλευτές στην Αίθουσα.
∆εύτερη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου είναι η µε αριθµό
231/24-11-98 του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη
Βαρβιτσιώτη προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη διακοπή
λειτουργίας του πυρηνικού σταθµού Κοζλοντούι στη Βουλγαρία
κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βαρβιτσιώτη είναι η ακόλουθη:
"Με επίκαιρη ερώτησή µου την 13η Φεβρουαρίου 1997, αλλά και µε
αγόρευσή µου στην Ολοµέλεια στις 17 Απριλίου 1997, είχα κρούσει
τον κώδωνα του κινδύνου από τη συνεχιζόµενη λειτουργία του
πυρηνικού σταθµού της Βουλγαρίας Καζλοντούι. Ο αναπληρωτής
Υπουργός είχε διαβεβαιώσει το Σώµα ότι η Κυβέρνηση θα έθετε το
θέµα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και θα προέβαινε σε ανάλογα
διαβήµατα στους διεθνείς οργανισµούς.
'Οµως, µόλις προ ολίγων ηµερών, ο πρόεδρος της αρµοδίας
επιτροπής ελέγχου των πυρηνικών εγκαταστάσεων, Γκεόργκι
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Κάστσιεφ, δήλωσε ότι κατά τους τελευταίους δώδεκα µήνες
διαπιστώθηκε τριπλάσια αύξηση των βλαβών στον πυρηνικό αυτό
σταθµό, όπως επίσης ότι οι εκποµπές ραδιενεργού ιωδίου στην
ατµόσφαιρα που προκλήθηκαν από το Κοζλοντούι τον Οκτώβριο
και τον Νοέµβριο υπερβαίνουν το συνολικό ετήσιο ποσό των
αντιστοίχων περσινών εκποµπών.
Οι διαπιστώσεις αυτές, προερχόµενες µάλιστα από τον κατ' εξοχήν
υπεύθυνο, είναι ιδιαίτερα ανησυχητικές και επικίνδυνες για τη χώρα
µας. Αξίζει να σηµειωθεί ότι η Ευρωπαϊκή 'Ενωση έχει χορηγήσει
περισσότερο από 50 εκατοµµύρια ECU για τη βελτίωση της
πυρηνικής ασφάλειας του σταθµού και πάνω από 70 εκατοµµύρια
ECU, για τη λήψη βραχυπροθέσµων µέτρων στον ενεργειακό
τοµέα.
Παρακαλείται ο κύριος Υπουργός Εξωτερικών να ενηµερώσει το
Σώµα, τι µέχρι σήµερα έπραξε, αλλά και τι προτίθεται να πράξει,
ώστε να σταµατήσει η λειτουργία του πυρηνικού αυτού σταθµού ή
τουλάχιστον των αντιδραστήρων 1-4 που είναι και οι πιο
επικίνδυνοι, η συνέχιση της λειτουργίας των οποίων εγκυµονεί
µεγάλους, αλλά και άµεσους κινδύνους για τη χώρα µας και την
ευρύτερη περιοχή.".
Ο Υπουργός Εξωτερικών κ. Πάγκαλος έχει το λόγο για τρία λεπτά
για να πρωτολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε
Πρόεδρε, ο κ. Βαρβιτσιώτης ορθώς επισηµαίνει ένα θέµα, το οποίο
πράγµατι δηµιουργεί πολλούς κινδύνους για την περιοχή των
Βαλκανίων και για τη χώρα µας.
Το θέµα δεν είναι καινούριο, έχουν υπάρξει επανειληµµένες
αναφορές στο παρελθόν και µία ερώτηση ή επερώτηση του κυρίου
συναδέλφου.
Υποθέτω ότι το ενδιαφέρον του κ. Βαρβιτσιώτη αναζωπυρώθηκε,
µετά τις πολύ ανησυχητικές δηλώσεις του Προέδρου της
Βουλγαρικής Επιτροπής Πυρηνικών Ερευνών και Εφαρµογών
Ατοµικής Ενέργειας του κ. Κάστσιεφ, ο οποίος µίλησε για αυξηµένες
εκποµπές ραδιενεργού ιωδίου από τον Οκτώβριο του τρέχοντος
έτους και είπε ότι από τον Οκτώβριο µέχρι σήµερα, οι ποσότητες οι
οποίες διέφυγαν ήταν µεγαλύτερες από εκείνες ολόκληρου του
1997.
Μίλησε επίσης για την αύξηση του συνολικού αριθµού
περιστατικών, δηλαδή για σαράντα επτά περιστατικά το 1998 σε
σχέση µε δεκαέξι το 1997.
Είναι ακόµα µία πτυχή της οικολογικής καταστροφής, την οποία
άφησε πίσω η κατάρρευση του κοµµουνιστικού συστήµατος στις
χώρες της Ανατολικής Ευρώπης. Είναι νοµίζω, µια από τις
ειδεχθέστερες πτυχές αυτού του συστήµατος το ότι ούτε σ'αυτόν τον
τοµέα τουλάχιστον -διότι το να µην εξασφαλίζεις την
παραγωγικότητα ή την καταναλωτική επάρκεια είναι κάτι που θα
µπορούσε να το αντιληφθεί κανείς, ως εντασσόµενο στο γενικότερο
σχεδιασµό της κοινωνίας- δεν µπόρεσε να αφήσει ικανοποιητικά
αποτελέσµατα.
Το Κοζλοντούι είναι πράγµατι ένας τεράστιος κίνδυνος για την υγεία
και την ασφάλεια της περιοχής.
Σε ό,τι αφορά την ελληνική κυβέρνηση, ο κ. Σηµίτης έθεσε το
ζήτηµα αυτό στην πρόσφατη επίσκεψή του στη Σόφια στις 15
Απριλίου και το επαναλάβαµε στον κ. Κοστώφ, όταν ήρθε στις 29
Αυγούστου στην Αθήνα.
Στις 15 Ιουνίου η κ. Παπανδρέου έστειλε στον κ. Σαντέρ επιστολή
και ζήτησε την άµεση παρέµβασή του.
Επανειληµµένα έχουµε πάρει θέση σε όλα τα διεθνή φόρα, για να
αναγκάσουµε τη Βουλγαρία να τηρήσει τις διεθνείς υποχρεώσεις, τις
οποίες έχει, µε βάση τη συµφωνία Νewclear safety Accord του
1993, την οποία έχει προσυπογράψει και τις συνθήκες που
προβλέπει η "Ατζέντα 2000", για την προοπτική προσχώρησης των
υποψηφίων χωρών στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Επίσης, στην εταιρική σχέση Ευρωπαϊκής 'Ενωσης Βουλγαρίας
υπάρχουν ανάλογες προβλέψεις.
Συγκεκριµένες άλλες ελληνικές παρεµβάσεις υπήρξαν στη
διαχειριστική επιτροπή PHARE 28-29 Ιουλίου του 1998. Η
παρέµβασή µας που υποστηρίχθηκε από άλλες χώρες, όπως η

Γαλλία, η Αυστρία και η Ιταλία, ελήφθη υπόψην της επιτροπής.
Στην τελευταία σύνοδο της Επιτροπής Σύνδεσης Ευρωπαϊκής
'Ενωσης-Βουλγαρίας την 1η Οκτωβρίου 1998, µετά από ελληνική
παρέµβαση, διατυπώθηκε η κοινή θέση κατά τρόπο, ώστε να
περιλαµβάνεται ρητή αναφορά στα θέµατα πυρηνικής ασφάλειας.
Στο Συµβούλιο Σύνδεσης, στο οποίο συµµετείχε η κ. Μιχαήλοβα, η
Βουλγάρα ΥΠ.ΕΞ., τονίστηκε -και αυτό ήταν πάλι µια δική µας
πρόταση- ότι υπογραµµίζει η Ευρωπαϊκή 'Ενωση, την ανάγκη να
υπάρξει ταχύ κλείσιµο των µονάδων 1 και 4.
'Οπως αντιλαµβάνεται ο κύριος συνάδελφος, δεν έχουµε τη
δυνατότητα να επιβάλουµε στη Βουλγαρία τη συµπεριφορά της, επί
του προκειµένου, παρά µόνο έµµεσα, µέσα από τις διεθνείς πιέσεις
και τις διµερείς πιέσεις.
Η Βουλγαρία βρίσκεται σε δεινή θέση, δεν έχει ενεργειακή επάρκεια.
Απ' ό,τι πληροφορούµεθα, ο φετινός χειµώνας προµηνύεται να είναι
ιδιαίτερα σκληρός και υπάρχει µειωµένη παροχή αερίου από τη
Ρωσία και στη Βουλγαρία και στη Ρουµανία, πράγµα που
δηµιουργεί πρόσθετες δυσκολίες. Είναι πραγµατικά ένα άθλιο
τοπίο, γεµάτο κινδύνους και το παρακολουθούµε όσο µπορούµε πιο
κοντά, προσπαθώντας να παρέµβουµε µε όλα τα µέσα που
διαθέτουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.
Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να
αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Χαίροµαι, διότι η Κυβέρνηση
αντιλαµβάνεται τον τεράστιο κίνδυνο, που εγκυµονεί η λειτουργία
των τεσσάρων από τους έξι αντιδραστήρων του πυρηνικού
σταθµού του Κοσλοντούϊ.
Θα ήθελα όµως να επισηµάνω, ότι η Βουλγαρική Κυβέρνηση έχει
αναλάβει σαφείς υποχρεώσεις προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Με
την οικονοµική ενίσχυση των πενήντα εκατοµµυρίων (50.000.000)
ECU και των άλλων εβδοµήντα εκατοµµυρίων (70.000.000) ECU
που πήρε για την εξασφάλιση της πυρηνικής ενέργειας στη
Βουλγαρία, σύνολο εκατόν είκοσι εκατοµµύρια (120.000.000) ECU,
έχει αναλάβει ορισµένες δεσµεύσεις, τις οποίες όµως δεν τηρεί.
Θα έπρεπε, λοιπόν, κατά τη γνώµη µου, κύριε Υπουργέ, η
Κυβέρνηση να στραφεί κυρίως προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση,
υπογραµµίζουσα και τονίζουσα συνεχώς, τη µη εκπλήρωση των
υποχρεώσεων της Βουλγαρίας.
Χαίροµαι, διότι ο κ. Σηµίτης τα έθεσε στον κ. Κοστώφ. Η απάντηση
του κ. Κοστώφ είναι δεδοµένη. ∆εν ήµουν βεβαίως παρών αλλά
ασφαλώς θα είπε. "'Εχουµε ανεπάρκεια ηλεκτρικής ενέργειας,
έρχεται βαρύς χειµώνας, τι θέλετε να κάνουµε;" Αυτό, όµως, δεν
ικανοποιεί την Ελλάδα και όχι µόνο την Ελλάδα, αλλά και την
ευρύτερη περιοχή.
Επαναλαµβάνω, ότι η Βουλγαρία έχει αναλάβει σαφείς και
συγκεκριµένες δεσµεύσεις. Προς αυτήν την κατεύθυνση θα έπρεπε
να κινηθεί η Κυβέρνηση, ώστε να αναγκάσει στην εκπλήρωση των
υποχρεώσεων της βουλγαρικής κυβερνήσεως, έναντι της
Ευρωπαϊκής Ενώσεως.
Είπατε όµως και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ, το οποίο θα ήθελα
ιδιαίτερα να υπογραµµίσω. Είπατε ότι αυτό είναι ένα γεγονός, ένα
κατάλοιπο των ολοκληρωτικών καθεστώτων που κατέρρευσαν, ότι
µας άφησαν κι αυτές τις βαριές κληρονοµιές.
Θα ήθελα να ρωτήσω, ο πυρηνικός σταθµός που ανεγείρεται ήδη
στην Τουρκία, στο Ακούγιου, δεν µας ενοχλεί; ∆εν
αντιλαµβανόµαστε ότι και αυτός ο σταθµός, ο οποίος χτίζεται σε µία
κατ' εξοχήν σεισµογενή περιοχή, θα δηµιουργήσει στην ευρύτερη
περιοχή τεράστια προβλήµατα; ∆ιερωτώµαι, λοιπόν, µήπως θα
έπρεπε και προς την κατεύθυνση αυτή να κινηθεί η Κυβέρνηση,
ώστε αν µπορεί να αποτρέψει την ανέγερση ενός νέου πυρηνικού
σταθµού, που ουσιαστικά θα πλήξει την Ελλάδα.
Κύριε  Πρόεδρε,  πιστεύω  ότι  σηµαντικότερο  από  την  αποφυγή
ενός  νέου  Τσέρνοµπιλ  δεν  µπορεί  να  υπάρξει.  Το  Τσέρνοµπιλ
υπήρξε,  τα  θύµατα  ακόµη  συνεχίζουν  να  υπάρχουν,  κατά
συνέπεια  πρέπει  κατά  τη  γνώµη  µου  να  δραστηριοποιηθεί
πολύ  πιο  έντονα  η  Κυβέρνηση.  'Οσον  αφορά  τον
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µεν πυρηνικό σταθµό του Κοσλοντούϊ προς την Ευρωπαϊκή
'Ενωση, να εκπληρώσει η βουλγαρική πλευρά τις υποχρεώσεις της,
όσον αφορά δε την ανέγερση του νέου πυρηνικού σταθµού στο
Ακούγιου Τουρκίας, να συγκινήσει την ευρύτερη κοινή γνώµη της
περιοχής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Βαρβιτσιώτη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για δυο λεπτά, για να
δευτερολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε
Πρόεδρε, κατ' αρχήν θέλω να επαναλάβω τη σαφή δέσµευση της
Ελληνικής Κυβέρνησης, ότι η Ελλάδα είναι χώρα µη πυρηνική. ∆εν
δέχεται το πέρασµα ή την εγκατάσταση πυρηνικών όπλων στο
έδαφός της και δεν συµφωνεί µε τη χρησιµοποίηση της πυρηνικής
ενέργειας και για ειρηνικούς σκοπούς. ∆εν θα δηµιουργήσουµε
εργοστάσια πυρηνικής ενέργειας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Πυρηνικά όπλα έχουµε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ούτε
πυρηνικά όπλα έχουµε πλέον. 'Ισως εσείς ξέρετε κάτι που εγώ δεν
ξέρω αυτήν τη στιγµή. Αυτό όµως, δεν είναι θέµα που µπορούµε να
το συζητήσουµε στη διάρκεια του χρόνου µου, τον οποίο
προσπαθείτε να µου αφαιρέσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ασφαλώς όχι.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): 'Οταν
αναφέρθηκα στο πυρηνικό αυτό εργοστάσιο, αναφέρθηκα στα
εργοστάσια τύπου Τσέρνοµπιλ. Είναι ακριβώς ένα εργοστάσιο
τύπου Τσέρνοµπιλ. Τι σηµαίνει αυτό; Κατασκεύασαν ένα
εργοστάσιο µε προδιαγραφές µειωµένης ασφάλειας, για να
επιτύχουν τους στόχους, τους οποίους έταξαν για
προπαγανδιστικούς λόγους, της θρυλούµενης αύξησης της
παραγωγής κλπ. Είναι ένα τυπικό παράδειγµα κακοµεταχείρισης
των λαών από ένα συγκεκριµένο τύπο τυραννικού και αυταρχικού
καθεστώτος.
Σε µια χώρα που θα υπήρχε διαφάνεια και δηµοκρατικές
ελευθερίες, τέτοια εργοστάσια δεν θα υπήρχαν.
'Οµως, πολύ σωστά επισηµαίνετε ότι η Ελλάδα ορθώς απορρίπτει -
και πιστεύω ότι υπάρχει συναίνεση όλου του πολιτικού κόσµου γι'
αυτό- γενικώς την πυρηνική ενέργεια. Και βεβαίως, όταν την
απορρίπτουµε για τον εαυτό µας, είµαστε πάρα πολύ επιφυλακτικοί
και προσεκτικοί όταν υπάρχουν τέτοια εργοστάσια στους γείνονές
µας.
Το εργοστάσιο στο Ακούγιου παρουσιάζει τεράστια προβλήµατα,
λόγω του σεισµογενούς του εδάφους, λόγω της τεχνολογίας που
έχει επιλεγεί και επίσης, λόγω των βασίµων υποψιών που έχουµε
ότι η Τουρκία είναι ενδεχόµενο να χρησιµοποιήσει το εργοστάσιο
αυτό -ενώ ρητά λέει ότι δεν θα το πράξει, αλλά δεν θα είναι η πρώτη
φορά που θα πράξει η Τουρκία κάτι που ρητά λέει ότι δεν θα το
πράξει- για να αρχίσει µια διαδικασία δηµιουργίας πυρηνικών
όπλων.
Και αυτό το παρακολουθούµε συστηµατικά. Και έχουµε
επανειληµµένα παρέµβει και προς τις χώρες, οι οποίες είναι έτοιµες
να συνοµολογήσουν αυτού του είδους τη σύµβαση µε την Τουρκία,
δηλαδή τη Γερµανία και τον Καναδά και προς τους ιδιωτικούς
φορείς και προς την κοινή γνώµη αυτών των χωρών.
Θα µπορούσα να σας δώσω µια πιο ολοκληρωµένη απάντηση,
αλλά όπως αντιλαµβάνεσθε, δεν είναι δυνατό να το κάνω µέσα στο
χρόνο µου ο οποίος ήδη εξέπνευσε.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και εµείς
τον κύριο Υπουργό.
Επανερχόµαστε στη συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων πρώτου
κύκλου:
Τρίτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 244/25.11.98 της
Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μαρίας
Μπόσκου προς τους Υπουργούς Τύπου και Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης, ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε την καταχώρηση "ροζ
αγγελιών" και "ροζ τηλεφώνων" σε εφηµερίδες, έντυπα κ.λπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Μπόσκου έχει ως εξής:

"'Ενα από τα συµπτώµατα της κοινωνικής και ηθικής κρίσης της
κοινωνίας µας, είναι η προβολή της ανοιχτής και της
συγκαλυµµένης πορνείας από πολλά Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης.
Ορισµένες εφηµερίδες, έντυπα, καθώς και τηλεοπτικά κανάλια,
καταχωρώντας "ρόζ αγγελίες" και προβάλλοντας "ροζ τηλέφωνα",
εθίζουν την κοινή γνώµη και "σπρώχνουν" ιδίως τη νεολαία σε
διεφθαρµένα πρότυπα και απαράδεκτες αντιλήψεις, αποφέροντας
δεκάδες δισεκατοµµύρια κέρδη στους ιδιοκτήτες τους.
Αυτή η κατάσταση θα έπρεπε να έχει ήδη αντιµετωπιστεί
αποφασιστικά από την Κυβέρνηση εδώ και καιρό. Φαίνεται, όµως,
ότι οι κυβερνώντες δεν θέλουν να "τα χαλάσουν" µε τους
επώνυµους µεγαλοεκδότες και καναλάρχες, στερώντας τους τα
κέρδη από την "ενάρετη" αυτή δραστηριότητά τους.
Πρόσφατα µάλιστα, ενώ η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών
παρήγγειλε, επιτέλους, ποινική δίωξη κατά των υπευθύνων
εντύπων που δηµοσιεύουν "ροζ αγγελίες", ο 'Αρειος Πάγος, µε ένα
περίεργο σκεπτικό, έκρινε ότι δεν υπάρχει αδίκηµα για καταχώρηση
τέτοιων αγγελιών στα "Νέα" και αθώωσε το διευθυντή της
εφηµερίδας Χρ. Λαµπράκη.
Με αυτήν την απόφαση νοµιµοποιούνται οι "ροζ αγγελίες", η
προβολή "ροζ τηλεφώνων" και κάθε παρόµοια δραστηριότητα.
Γι'αυτήν την εξέλιξη είναι βαριές οι ευθύνες της Κυβέρνησης που
αρνείται, µέχρι σήµερα, να πάρει οποιοδήποτε µέτρο για ατην
αντιµετώπιση του προβλήµατος.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, αν σκοπεύει επιτέλους η Κυβέρνηση
να πάρει όλα τα αναγκαία µέτρα (ακόµη και νοµοθετικά) για να
σταµατήσουν αυτές οι κατάπτυστες δραστηριότητες από τα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης.".
Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Ευάγγελος Γιαννόπουλος έχει το λόγο
για τρία λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, το Υπουργείο συντάσσεται µε την ουσία της ερώτησης.
Είναι γεγονός ότι ο Εισαγγελέας Πρωτοδικών Πρωτευούσης άσκησε
ποινική δίωξη εναντίον εφηµερίδων και σταθµών όσον αφορά τη
δηµοσίευση αυτή των "ροζ αγγελιών".
Συνέβη όµως το γεγονός της απόφασης του Αρείου Πάγου, η οποία
απόφαση ηθώωσε τον κατηγορούµενο, διότι ηρµήνευσε ότι ο νόµος
δεν παρεβάθη, δηλαδή δεν ετελέσθη αδίκηµα µε τη δηµοσίευση
αυτών των αγγελιών. Ευτυχώς, υπάρχει µία µειοψηφία πάνω σ'
αυτήν την απόφαση, η µειοψηφία του Αρεοπαγίτη κ. Σταθέα, µε την
οποία το Υπουργείο συντάσσεται µε τη δήλωσή µου ότι θα θεσπίσει
νέα διάταξη το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ώστε να κατοχυρώσει
ακριβώς αυτήν την περίπτωση του να προστατεύσει τα ήθη, τα
χρηστά, τα σεξουαλικά, τα ανθρώπινα εν πάση περιπτώσει που
παραβιάζονται όσον αφορά τη λειτουργία τους από την
δραστηριότητα ορισµένων Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης.
Βεβαίως, δεν δέχεται το Υπουργείο ότι εµείς παραδείγµατος χάριν
δεν αντιµετωπίζουµε το ζήτηµα, γιατί δεν θέλουµε να τα
"χαλάσουµε" µε τους επώνυµους µεγαλοεκδότες και καναλάρχες
στερώντας τους τα κέρδη από την "ενάρετη" δραστηριότητά τους.
'Εχω να πω τούτο και επειδή ο χρόνος δεν επαρκεί, θα
παρακαλέσω να διαβάσω τη θέση τη δική µου, τη θέση δηλαδή του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ότι ο 'Αρειος Πάγος µε την υπ' αριθµόν
1364/98 απόφαση του Ε' Τµήµατος έκρινε κατά πλειοψηφία, επ'
ευκαιρία του φαινοµένου των "ροζ αγγελιών", ότι το αδίκηµα δεν
στοιχειοθετείται, όταν δεν αποδεικνύεται η τέλεση ασέλγειας, η
οποία έτσι θεωρείται ως στοιχείο της αντικειµενικής υποστάσεως
του εγκλήµατος.
Κατά την άποψη αυτή απαιτείται συνεπώς ως κύρια πράξη
τουλάχιστον αρχή εκτελέσεως της ασέλγειας, ώστε τότε και µόνον
να καθίσταται αξιόποινη η διευκόλυνση που κατανοείται κατά την
πλειοψηφία ως µορφή συµµετοχικής συµπεριφοράς.
Ορθότερη  όµως  είναι  η  άποψη,  την  οποία  υπεστήριξε  η
µειοψηφίσασα  γνώµη  -ο  Αρεοπαγίτης  κ.  Σταθέας-  σύµφωνα  µε
την  οποία  τιµωρεί  ο  νοµοθέτης  κατά  την  αληθινή  ιστορική  του
βούληση,  κάθε  παροχή  ευχέρειας  προς  τέλεση  ασελγείας.
Υπέρ  αυτής  της  απόψεως  συνηγορεί  επίσης,  πέραν  του  ότι
αντιστοιχεί  προς  την  ορθή  και  ακολουθητέα  αντεγκληµατική
πολιτική  και  το  ότι  δεν  καθιστά  δεσµευτική  για  το  δικαστή  την
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εξάρτηση του αξιοποίνου της διευκολύνσεως από την τέλεση της
ασέλγειας και επιτρέπει έτσι την ευρύτερη δυνατή ποινικοποίηση
της διευκολυντικής συµπεριφοράς. ∆ηλαδή η γνώµη αυτή είναι µε
την άποψη τη σωστή, ότι τιµωρείται ως έχει από τον Ποινικό
Κώδικα, το αδίκηµα της διευκόλυνσης αλλοτρίας ακολασίας.
Επειδή όµως είναι αναγκαίο να µην αναφύονται ερµηνευτικές έριδες
ως προς την έκταση εφαρµογής του άρθρου 348 παράγραφος 1 του
Ποινικού Κώδικα, επιβάλλεται η θέσπιση νέας διατάξεως, µε την
οποία θα τιµωρείται η δραστηριότητα διευκόλυνσης της ασέλγειας
ως έγκληµα διακινδυνεύσεως, ανεξάρτητα από την τέλεση της
ασέλγειας, ώστε η διευκόλυνση να κολάζεται ποινικά και όπου δεν
αποδεικνύεται η πλήρωση του κινδύνου -δηλαδή η τέλεση της
ασέλγειας- έχει, όµως, ο κίνδυνος αυτός τουλάχιστον προκληθεί.
'Ετσι όπως διδάσκει κατά παράδοση και ο Χωραφάς: Η βλάβη δεν
θα απαιτείται για το αξιόποινο και θα αρκεί η θέση του εννόµου
αγαθού απλώς σε κίνδυνο, όπως παραδείγµατος χάρη επί του
εγκλήµατος της εκθέσεως αρκεί να τεθεί σε κίνδυνο -η έκθεση είναι
όταν αφίεται ένα πρόσωπο αβοήθητο εκ προθέσεως- η ζωή ή η
υγεία και δεν απαιτείται να επέλθει η βλάβη τους. 'Ετσι διδάσκει ο
Χωραφάς στο δικό του Ποινικό ∆ίκαιο, Αθήνα το 1978 στη σελίδα
174 κ.επ., του οποίου υπήρξα και µαθητής.
Με την άποψη αυτήν του κ. Σταθέα συντάσσεται, επαναλαµβάνω,
κύριε Πρόεδρε, το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης. Θα θεσπίσει νέα διάταξη
και θα καταλάβει το αδίκηµα της διακινδυνεύσεως του εννόµου
αγαθού, όπως είναι τα ήθη τα ελληνικά πάνω στο θέµα των
σεξουαλικών σχέσεων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.
Η κ. Μπόσκου έχει το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή της.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, χαιρόµαστε ιδιαίτερα -αν και
θα δούµε και τη νοµοθετική ρύθµιση που θα έρθει τελικά στη Βουλή,
από πλευράς του κυρίου Υπουργού και του Υπουργείου
∆ικαιοσύνης- για την υπόσχεση αυτή που έδωσε εδώ στη Βουλή ο
κύριος Υπουργός, ότι θα λύσει αυτό το µεγάλο ζήτηµα, το οποίο
έχει προκύψει εδώ και πάρα πολλά χρόνια µε τα "ροζ τηλέφωνα"
και τις "ροζ αγγελίες".
Το κόµµα µας επανειληµµένα, όµως, έχει φέρει αυτό το πρόβληµα
στη Βουλή και στον κοινοβουλευτικό έλεγχο, αλλά και µε νοµοθετική
πρωτοβουλία.
Είχαµε καταθέσει τροπολογία ανάλογη για την απαγόρευση της
δηµοσίευσης τέτοιων αγγελιών και των "ροζ" τηλεφώνων, όµως ο
τότε Υπουργός κ. Βενιζέλος µε το πρόσχηµα ότι δεν µπορούµε να
σταµατήσουµε τις νέες τεχνολογίες και την εξέλιξη ή µε το
πρόσχηµα ότι η λογική µας είναι σεµνότυφη και παλαιοµοδίτικη, είχε
αποκλείσει την τροπολογία µας εκείνον τον καιρό.
Αυτό το καινούριο στοιχείο της απόφασης του Αρείου Πάγου, εµείς
πιστεύουµε ότι λύνει τα χέρια των µεγαλοεκδοτών και των
µεγαλοκαναλαρχών και για ένταση αυτού του φαινοµένου.
Νοµίζουµε πως και εναγωνίως θα περιµένουµε νοµοθετική ρύθµιση,
έτσι ώστε να απαλλαγείτε αν θέλετε και ως Κυβέρνηση από τις
κατηγορίες του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ότι δεν θέλετε να τα
χαλάσετε µε τα µεγαλοσυµφέροντα τα οποία είναι πολλά
δισεκατοµµύρια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την κ.
Μπόσκου.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο δύο λεπτά, για να δευτερολογήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, θα παρακαλέσω να περιληφθεί στα Πρακτικά η γνώµη
αυτή της Μειοψηφίας, γιατί θα αποτελέσει και στοιχείο µελέτης
πάνω στο θέµα που εµείς σαν Υπουργείο θα φέρουµε, τη θέσπιση
αυτής της διατάξεως.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Γιαννόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα γνώµη η οποία έχει
ως εξής:

"4. Σύµφωνα όµως µε τη γνώµη ενός µέλους του ∆ικαστηρίου (του
Αεροπαγίτη Γεωργίου Σταθέα): Κατά το άρθρο 348 παρ. 1 Ποινικού
κώδικος "όποιος κατ' επάγγελµα διευκολύνει µε οποιοδήποτε τρόπο
την ασέλγεια µεταξύ άλλων τιµωρείται µε φυλάκιση µέχρι ενός
έτους". Από τη διάταξη αυτή, η οποία εντάσσεται στο κεφάλαιο
"εγκλήµατα κατά της γενετησίας ελευθερίας και εγκλήµατα
οικονοµικής εκµεταλλεύσεως της γενετήσιας ζώης", προκύπτει ότι
ουσιαστικός όρος του εγκλήµατος είναι η διευκόλυνση της
ασελγείας µεταξύ άλλων, υπό την έννοια της καθ' οποιονδήποτε
τρόπο βοηθείας, υπό την ευρεία µορφή και η οποία στη
συγκεκριµένη περίπτωση είναι πρόσφορη να φέρει σε επαφή δύο
πρόσωπα, µε άµεσο σκοπό την ασέλγεια, ποικίλου περιεχοµένου,
αναγοµένη όµως στη γενετήσια σφαίρα και δια της οποίας
αντικειµενικός στόχος είναι η σεξουαλική ικανοποίηση. Ο νοµοθέτης
επιδιώκει να πατάξει όχι µόνον την εκδηλωτική συµπεριφορά,
υλοποιήσεως της ασελγείας, αλλά και την υποκριπτόµενη, ήτοι
εκείνη µε την οποία παρέχεται η δυνατότητα προκλήσεως δι'
εµφανίσεως καταλλήλων καταστάσεων και υποδείξεως µέσων
προσωπικών επαφών µε την πεποίθηση ότι αόριστος αριθµός
προσώπων θα γίνει αποδέκτης των προβαλλοµένων και θα
προσπαθήσει να εκµεταλλευθεί την ευκαιρία. Η αναστολή της
ασελγείας επιτυγχάνεται µόνον δια της αποδοχής ότι η διάταξη
απαγορεύει την παροχή ευχερείας προς ασέλγεια, χωρίς να είναι
αναγκαίο να τελεσθεί η ασέλγεια. Μάλιστα κατά την αιτιολογική
έκθεση του έτους 1929 σελ. 521 ετιµωρείτο ως διευκόλυνσις και η
παροχή σχετικής πληροφορίας περί της ασφαλείας από πάσης
ενοχλήσεως. Λαµβανοµένου υπόψη ότι ο νόµος δεν ανέχεται την
ασέλγεια µεταξύ προσώπων και τιµωρεί τη διευκόλυνση, παρέπεται
ότι η προστασία είναι αποτελεσµατική προ πάσης τελέσεως της
πράξεως, εφ' όσον µε τον τρόπο αυτό αποτρέπεται η από κοινού
µεταξύ δύο προσώπων συνύπαρξη µε σκοπό την ασέλγεια. Το
έγκληµα της διευκόλυνσης ακολασίας άλλων είναι δυνατόν να
τελεσθείκαι µε αγγελίες στις εφηµερίδες (Εισηγητική 'Εκθεση 1933
σελ. 520-521) δι' εµφανίσεως φωτογραφιών προσώπων δι'
αναφοράς τόπου, χρόνου, αριθµών τηλεφώνων και µορφών
ασελγών πράξεων, δια των οποίων παρέχεται η ευχέρεια αµέσου
συνεννοήσεως και προσωπικής επαφής και µάλιστα δια καταβολής
αντιτίµου στον διαφηµιστή, ο οποίος θεωρείται ο διευκολύνας. Υπό
την ισχύ της ως άνω διατάξεως δεν υπόκεινται ανεκτές
δραστηριότητες, διότι άλλως ο νοµοθέτης θα µετέβαλε το
περιεχόµενο της διατάξεως ή θα προέβαινε σε κατάργηση. 'Οµως
κρίθηκε ότι η ευρύτης των κοινωνικών θεσµών απαιτεί προστασία
και αποφυγή δηµοσιότητας, δεδοµένου ότι ο νοµοθέτης δεν
απευθύνεται σε απολύτως ορθώς σκεπτόµενους, αλλά στον µέσης
νοητικότητας κοινωνό, ο οποίος δεν δύναται δι' ιδίων δυνάµεων να
αντισταθεί, ο δε επηρεασµός, ιδίως στην σφαίρα της
σεξουαλικότητος, είναι άµεσος και οι προβαλλόµενες προτάσεις
γίνονται αποδεκτές, σε συνέπεια να καταλύεται ο σκοπός του
νοµοθέτη.").
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): 'Εχω
να προσθέσω τούτο. Είναι γεγονός ότι ορισµένες έννοιες είτε του
Ποινικού ∆ικαίου, είτε της Ποινικής ∆ικονοµίας είτε ακόµα του
Συνταγµατικού ∆ικαίου παρεξηγούνται ή παρερµηνεύονται.
Υπήρχε πράγµατι αµφισβήτηση αν αυτό το θέµα θέλει οπωσδήποτε
αρχή εκτελέσως ή πλήρη εκτέλεση, για να θεωρηθεί ότι εδώ έχουµε
πράγµατι παράβαση του άρθρου 348 του Ποινικού Κώδικα. Η
επιστήµη έχει διχαστεί. Η µία άποψη λέει, δεν υπάρχει θέµα,
υπάρχει ελευθερία εκφράσεως, γνώµης, διατυπώσεως απόψεων.
'Οµως εδώ, έχουµε µία κίνηση της Εισαγγελίας, η οποία εάν θέλετε,
έγινε κάτω από το βάρος των διαµαρτυριών του λαού ή της
κοινωνίας. Το Υπουργείο έθαλψε αυτήν την κίνηση, να ασκηθεί
ποινική δίωξη, ασκήθηκαν ποινικές διώξεις και ταυτοχρόνως ή
τυχαίως, βγαίνει αυτή η απόφαση, η οποία πράγµατι µας
προβληµάτισε και εµένα πολύ.
Υπάρχει, λοιπόν, θέµα της προστασίας, εάν θέλετε των ελληνικών
ηθών ή της προστασίας της νεολαίας ή της προστασίας των
προσώπων εκείνων των οποίων προσβάλλεται η ηθική.
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Κάθε εποχή έχει τη δική της ηθική και κάθε εποχή έχει τα δικά της
ερεθίσµατα, τις δικές της εντάσεις ή το πώς θα προσδιορισθεί ένα
αδίκηµα ή ένα έγκληµα, προσδιορίζεται από την εκάστοτε κρατούσα
επί των πραγµάτων, πάνω σε αυτό το θέµα, άποψη. Το Υπουργείο
επαναλαµβάνω και να µην παρεξηγούµαι ότι κάνω και τον
ηθικολόγο ή τον πουριτανό...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μόνο για τέτοιον δεν
µπορούν να σας κατηγορήσουν.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): ∆εν
ακούω κανέναν, δεν τα έχω καλά και µε τους καναλάρχες εάν
θέλετε. ∆εν έχω καληµέρα και µε τον κ. Κόκκαλη παραδείγµατος
χάριν, που µου κάνει καθηµερινό πόλεµο από το κανάλι του µέσω
ορισµένων συντακτών τους οποίους διαθέτει. Αλλά θα µπούµε και
σ' αυτά.
Επεχείρησα να προστατεύσω και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, τον
πολιτικό κόσµο, τον πολίτη από εκείνα τα µηνύµατα τα δυσώδη,
εναντίον του πολιτικού κόσµου και είπαν ότι πάει να βάλει
λογοκρισία ο Γιαννόπουλος στον Τύπο. Το έχουν βουλώσει, κάπου-
κάπου όµως κάτι ξεπετάγεται. Και έχω πει, αν το ξανακάνουν, αυτό
εκκρεµεί και να µην υφίσταµαι επιθέσεις όταν εγώ θέλω να
προστεύσω την τιµή του πολιτικού κόσµου και του κάθε πολίτη. Η
Γιαννούλα από τη Μυγδαλιά της Γορτυνίας κάνει επίθεση εναντίον
των τάδε λέγοντας: Είναι κλέφτες, λωποδύτες, µέσα στη Βουλή κλπ.
∆εν µπορεί να ακούγονται αυτά τα πράγµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κι εγώ σας άφησα
περισσότερο χρόνο να µιλήσετε, για να µην θεωρηθεί ότι σας
φιµώνω.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης):
Λοιπόν, καθησυχάζω την κ. Μπόσκου ότι είναι σωστό και
συντασσόµεθα. ∆εν είδα να βγάζει και καµία διαµαρτυρία, βέβαια
εγώ δεν έχω ανάγκη προστασίας, γιατί πήγαν να µου κάψουν το
γραφείο, που έχει δωδεκάµισι χιλιάδες τόνους βιβλία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: ∆εν γνωρίζετε ότι τα καταδικάζουµε αυτά;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): ∆εν
βγάλατε καµία ανακοίνωση, επειδή είναι ο Γιαννόπουλος. Αν ήταν
κανείς άλλος θα την βγάζατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Ούτε
µε ενδιαφέρει, αν βγάλατε ή όχι, αλλά µην τα έχετε µε το
Γιαννόπουλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ούτως ή άλλως όλος ο
πολιτικός κόσµος καταδικάζει αυτές τις ενέργειες.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): 'Οχι
όλοι. ∆εν είδα όλους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 229/24.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Βασιλείου Σωτηρόπουλου προς τους Υπουργούς
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων και Γεωργίας,
σχετικά µε τις πρόσφατες πληµµύρες στο Νοµό Αργολίδας, την
καταβολή αποζηµιώσεων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"Από την τελευταία πρωτοφανή έξαρση των καιρικών φαινόµενων
µε τις καταρρακτώδεις βροχοπτώσεις και ισχυρούς ανέµους στο
Νοµό Αργολίδος και κυρίως στις περιοχές 'Αργους - Ναυπλίου -
Νέας Κίου και στις ευρύτερες γειτονικές τους σηµειώθηκαν
καταστροφικές πληµµύρες και προκλήθηκαν σοβαρές ζηµιές σε
ισόγεια σπίτια, καταστήµατα, δενδροκαλλιέργειες, οπωροκηπευτικά,
κοινοτικούς δρόµους κλπ.
Οι κάτοικοι των αστικών και αγροτικών περιοχών που επλήγησαν
από αυτήν τη θεοµηνία βρίσκονται σε δεινή οικονοµική και
κοινωνική θέση, δεδοµένου ότι το 1997 από ανάλογες
καταστρεπτικές πληµµύρες επλήγησαν δύο φορές (Ιανουάριο και
Νοέµβριο) και τον τελευταίο Μάρτιο από ισχυρό παγετώνα που
προξένησε καταστροφές σε δεκάδες χιλιάδες στρέµµατα
εσπεριδοειδών και άλλων αγροτικών καλλιεργειών, που δεν έχουν
ακόµη αποζηµιωθεί και στερούνται άλλων εισοδηµάτων.
Κατόπιν όλων αυτών ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και

Γεωργίας:
1. Τι άµεσα µέτρα θα ληφθούν για να αποζηµιωθούν και
ανακουφισθούν οι κάτοικοι των πληγεισών περιοχών από τις
πρόσφατες καταστροφικές πληµµύρες και
2. Γιατί τα προληπτικά έργα που έχουν προγραµµατιστεί για την
αποτροπή αυτών των θλιβερών αποτελεσµάτων δεν εκτελούνται και
δεν ολοκληρώνονται έγκαιρα.".
Παρ' όλο που αυτή η επίκαιρη ερώτηση απευθύνεται στους
Υπουργούς ΠΕΧΩ∆Ε και Γεωργίας θα απαντηθεί από το Υπουργείο
Εσωτερικών.
Ο Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης κ. Φλωρίδης, έχει το λόγο για τρία λεπτά, για να
πρωτολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Πρέπει να πούµε ότι υπάρχει ένα
θεσµικό πλαίσιο στη χώρα αρκετά επαρκές για την αντιµετώπιση
αυτών των καταστάσεων και οι µηχανισµοί που προβλέπει το
πλαίσιο αυτό κινήθηκαν αµέσως.
Τι εννοώ συγκεκριµένα: Ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας
Πελοποννήσου εξέδωσε άµεση εντολή προς το νοµάρχη να
προχωρήσει στη σύσταση των Επιτροπών που προβλέπονται, έτσι
ώστε να αρχίσει άµεσα η καταγραφή των ζηµιών σε όλες τις
περιπτώσεις, είτε στο δίκτυο των υποδοµών είτε κυρίως σε ζηµίες
που έχουν υποστεί ατοµικά οι κάτοικοι της περιοχής σε όλα τα
επίπεδα.
Προβλέπεται η χορήγηση άµεσου βοηθήµατος διακοσίων χιλιάδων
(200.000) δραχµών, το οποίο καταβάλλεται και επίσης, όσον αφορά
τις καταστροφές στην οικοσκευή, προβλέπονται αποζηµιώσεις,
δηλαδή κρατική αρωγή µέχρι δύο εκατοµµύρια και σύµφωνα µε τις
εκτιµήσεις που θα κάνουν οι αρµόδιες επιτροπές σε πρώτο και
δεύτερο βαθµό.
Επίσης, προχωρούν οι καταγραφές των ζηµιών στις αγροτικές
παραγωγές, για να υπάρξουν και οι ανάλογες αποζηµιώσεις.
'Οσον αφορά τις ζηµίες που έχουν υποστεί κάποιες επιχειρήσεις και
κάποιες επαγγελµατικές δραστηριότητες, γίνεται καταγραφή και η
πρόταση της Κυβέρνησης είναι να αντιµετωπισθούν όλες αυτές στο
πλαίσιο που αντιµετωπίσθηκαν και οι καταστροφές από τις
πληµµύρες στην Κόρινθο.
Με την ολοκλήρωση των εκτιµήσεων προφανώς θα αρχίσει η
εξατοµίκευση των ζηµιών για κάθε περίπτωση και θα αρχίσει και η
καταβολή των αποζηµιώσεων.
'Οσον αφορά τα έργα, νοµίζω ότι ο κύριος συνάδελφος γνωρίζει
πως στην Αργολίδα κατασκευάστηκαν έκτακτα αντιπληµµυρικά
έργα στην περιοχή του 'Αργους, τα οποία ήσαν αποτελεσµατικά µε
τις τελευταίες βροχοπτώσεις. ∆ηλαδή, και τα έργα στον ποταµό
Ξηριά και τα έργα στον ποταµό 'Ιναχο έχουν προχωρήσει και αυτό
βοήθησε στο να αντιµετωπισθούν τα θέµατα στην περιοχή του
'Αργους. Υπάρχει βέβαια πρόβληµα της Νέας Κίου και αυτό
οφείλεται, στη χαµηλή στάθµη της περιοχής, στην έλλειψη δηλαδή
διαφοράς µεταξύ θάλασσας και στεριάς.
Υπήρχε µία εργολαβία εξήντα εκατοµµυρίων δραχµών η οποία
δυστυχώς δεν προχώρησε, γιατί ο εργολάβος κηρύχθηκε έκπτωτος,
για να ενισχυθεί το υποτυπώδες αποχετευτικό δίκτυο της περιοχής
και πιστεύουµε ότι η οριστική λύση του προβλήµατος βρίσκεται
µέσα από τη µελέτη, η οποία έχει προτείνει την ένταξη ενός έργο
στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Γεωργίας, που αφορά τα αποστραγγιστικά έργα στο
αργολικό πεδίο.
Νοµίζω ότι αυτό θα βοηθήσει ειδικά τις περιοχές της Νέας Κίου και
του Ναυπλίου για να αντιµετωπίσουν στο µέλλον τέτοιας έκτασης
φαινόµενα που βέβαια δεν ήταν ανεµενόµενα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σωτηρόπουλος
έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΩΤΗΡΟΠΟΥΛΟΣ: Η  ερώτησή  µου  απευθύνθηκε
προς  τα  δυο  Υπουργεία.  Γνωρίζω  ότι  υπάρχει  αυτό  το  θεσµικό
πλαίσιο  µεταξύ  περιφέρειας  και  νοµαρχίας  και  ότι  έχουν
συσταθεί  οι  επιτροπές  για  την  καταγραφή  των  ζηµιών.'Εχουµε
όµως  συνηθίσει  στη  χώρα  µας  να  κλαίµε  µετά
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τις συµφορές και όχι να λαµβάνουµε προληπτικά µέτρα για να µην
θρηνούµε τέτοιες συµφορές.
Ευτυχώς που έγιναν τα έργα στον Ξηριά του 'Αργους. Θα είχαν
ολοκληρωθεί εάν η διαµαχη των Υπουργείων ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και
Εθνικής Οικονοµίας επέτρεπε να πληρωθούν τα λεφτά που έπρεπε
να δοθούν.'Ηδη ο εργολάβος εγκαταλείπει τις εργασίες. Το έργο θα
µείνει στη µέση, αν δεν έχει υποστεί ζηµιές, διότι δεν έχει
ολοκληρωθεί.
Σας ρωτώ λοιπόν τι µέτρα θα λάβετε, διότι δεν είναι να πάρουν
µόνο διακόσιες χιλιάδες (200.000) δραχµές αποζηµίωση αυτοί που
έχουν πληγεί.'Ερχεται µετά η ΑΤΕ. Η περσινή χρονιά ήταν πολύ
δύσκολη για τους αγρότες της περιοχής µας. ∆εν έχουν πάρει
χρήµατα ούτε από τις αποζηµιώσεις και τα εισοδήµατά τους έχουν
µειωθεί. Επιπλέον έχουν τα ληξιπρόθεσµα χρέη στην ΑΤΕ. 'Εχουν
υποβληθεί επτά χιλιαδες δηλώσεις αγροτών που είχαν υποστεί
ζηµιές το Μάρτιο στο Υπουργείο Γεωργίας. Γι' αυτό και ήθελα
απάντηση από το Υπουργείο Γεωργίας.∆ιότι το Υπουργείο
Γεωργίας δεν έχει προχωρήσει ακόµα στην εξατοµίκευση των
ζηµιών παρά µιλά για ένα γενικό θεσµικό πλαίσιο ότι ναι µεν οι
υπηρεσίες εξετάζουν τις δηλώσεις που έχουν υποβληθεί και θα
δούµε στο τέλος τι θα γίνει.
Βλέπετε, όµως, ότι η µια συµφορά ακολουθεί την άλλη.Το 1997
είχαµε δύο ανάλογες καταστροφικές πληµµύρες στην ίδια περιοχή.
Τώρα προσετέθη και η περιοχή του Ναυπλίου όπου έχουµε µεγάλες
ζηµιές σε αστικά ακίνητα. Ακόµη και το δικό µου το γραφείο επλήγη.
'Ηταν αδιανόητο ότι το νερό θα έφθανε σε αυτό το ύψος, ώστε να
πληγεί το κτίριο της παλαιάς νοµαρχίας.
Τέλος πάντως όταν οι καιρικές συνθήκες είναι τόσο δυσµενείς δεν
δαµάζονται εύκολα. Θα πρέπει όµως η πολιτεία τουλάχιστον στο
προληπτικό µέρος να λαµβάνει ορισµένα µέτρα, να ολοκληρώνονται
τα έργα για να µην θρηνούµε τέτοιες συµφορές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Χαίροµαι για την κοινή µας
διαπίστωση ότι τα έργα τα οποία έγιναν στην περιοχή του 'Αργους
βοήθησαν για να µην έχουµε προβλήµατα. Θα καταβληθεί
προσπάθεια ώστε να µην υπάρξουν προβλήµατα µε τις εργολαβίες.
Τα έργα πρέπει να ολοκληρωθούν.
'Οσον αφορά τις ζηµιές που έχει υποστεί η αγροτική παραγωγή το
Μάρτιο ο ΟΓΑ µας έχει ενηµερώσει ότι η καταβολή των
αποζηµιώσεων βρίσκεται στο τελικό της στάδιο. ∆ηλαδή,
ολοκληρώνεται η µηχανογραφική επεξεργασία και σε λίγες µέρες θα
αρχίσουν να καταβάλλονται οι αποζηµιώσεις.
'Οσον αφορά τις πρόσφατες ζηµιές δεν εξαντλείται το θέµα στις
διακόσιες χιλιάδες (200.000) δραχµές. Αυτή είναι µια άµεση
βοήθεια. Οι επιτροπές καταγράφουν τις ζηµιές στις οικοσκευές. Εκεί
υπάρχει δυνατότητα αρωγής µέχρι το ποσό δύο εκατοµµυρίων
(2.000.000) δραχµών. 'Οπου έχουµε αναπανόρθωτες βλάβες,
έχουµε το πλαίσιο που ενεργοποιεί τις διατάξεις περί
σεισµοπλήκτων, δηλαδή αν έχουµε κτίρια που έχουν υποστεί
ανεπανόρθωτη βλάβη έχουµε κρατική επιχορήγηση στο 1/3 και για
τα άλλα 2/3 δίνεται άτοκο δάνειο µε δεκαπενταετή διάρκεια, µε
τιµολόγιο που έχει εκδώσει το ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Νοµίζω ότι στα πλαίσια αυτού του επαρκούς νοµοθετικού πλαισίου
θα αντιµετωπισθούν τα προβλήµατα. Το προηγούµενο της
Κορίνθου µας έχει κάνει σοφότερους όσον αφορά την ταχύτητα µε
την οποία πρέπει να ενεργούµε. Νοµίζω ότι και σ' αυτήν τη
περίπτωση αυτό θα εφαρµοσθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η τέταρτη µε αριθµό
241/25.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου κ. Αδριανής Λουλέ προς τον
Υπουργό Πολιτισµού σχετικά µε την καταβολή της επιχορήγησης
του Υπουργείου για το Λαογραφικό Μουσείο Λάρισας διαγράφεται
κατόπιν συνεννοήσεως του Υπουργού και της κυρίας Βουλευτού
που έκανε την ερώτηση.
Πέµπτη είναι η µε αριθµό 237/25.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτού του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου

Τσαφούλια προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε την πορεία των έργων της µεγάλης
και µικρής περιµετρικής οδού των Πατρών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσαφούλια έχει ως εξής:
"Σύµφωνα µε υποσχέσεις, δηλώσεις και εξαγγελίες των αρµοδίων
γενικών γραµµατέων της περιφέρειας ∆υτικής Ελλάδας µέχρι τώρα
τα έργα της µεγάλης και µικρής περιµετρικής των Πατρών ήδη θα
έπρεπε να έχουν τελειώσει. Η προκλητική καθυστέρηση των έργων
αυτών έχει γίνει κοινή συνείδηση του λαού χωρίς να γίνεται πιστευτό
ότι τα έργα αυτά θα έχουν αποπερατωθεί έστω και το 2004.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Εις ποιο σηµείο ευρίσκεται η εξέλιξη της κατασκευής των έργων
αυτών.
2. Ποίες µέχρι τούδε παραλείψεις, κακοτεχνίες και άλλοι λόγοι έχουν
οδηγήσει εις την καθυστέρηση των έργων.
3. Ποίες και ποίων µέχρι τούδε ευθύνες έχουν οδηγήσει στην
καθυστέρηση αυτή.
4. Ποία πορίσµατα υπάρχουν µέχρι τούδε εν σχέσει µε τις ευθύνες
δια την πτώσιν µιας σήραγγας και τις άλλες κακοτεχνίες και δη του
τµήµατος Μιντιλογλίου-Οβρυάς Πατρών.
5. ∆ιατί δεν κατασκευάσθησαν ορισµένοι κόµβοι ή άλλες
διαρρυθµίσεις ώστε να δοθεί εις την κυκλοφορίαν το έτοιµο τµήµα
προς ανακούφιση του λαού και
6. ∆ιατί ο περιφερειάρχης κ.Παπαδηµητρίου δεν µου απάντησε εις
προγενεστέρα µου επιστολή επ' αυτών.".
Ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Εργων έχει
το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Ο αξιότιµος κύριος
συνάδελφος περιγράφει στην ερώτησή του την εξέλιξη ενός
σηµαντικού έργου, της ευρείας παράκαµψης των Πατρών.
Κατ' αρχήν θα ήθελα να διαφωνήσω στο ότι αυτό το έργο θα
τελειώσει το 2004. Το έργο αυτό έχει ολοκληρωθεί σε ορισµένα
τµήµατα. Σήµερα βρίσκονται σε πλήρη εξέλιξη τέσσερις µεγάλες
εργολαβίες µε εγκατεστηµένα εργοτάξια. ∆ηµοπρατούνται δε
ορισµένοι κόµβοι. Ο χρονικός ορίζοντας της περαίωσης των
τµηµάτων είναι και µέσα στο 1999. Πιστεύουµε ότι έχουν
δηµιουργηθεί πια οι προϋποθέσεις για να ολοκληρωθεί και να τεθεί
σε λειτουργία το έργο µέσα στο 2000. Κατά συνέπεια δεν υπάρχει
αυτή η καθυστέρηση που περιγράφει ο κ. Τσαφούλιας.
∆εύτερον για όποιες κακοτεχνίες έχουν παρατηρηθεί έχουν δοθεί
εντολές και υπάρχουν συγκεκριµένα πρωτόκολλα για
αποκατάστασή τους µε αποκλειστική ευθύνη κόστους του
συγκεκριµένου εργολάβου. Είναι γεγονός ότι ο περιφερειάρχης θα
µπορούσε ή θα έπρεπε να απαντήσει µε όλα τα στοιχεία τα οποία
υπάρχουν στο Βουλευτή. 'Οµως και εµείς ως Υπουργείο µπορούµε
να απαντήσουµε µε κατάθεση εγγράφων στον κ. Τσαφούλια.
Η ευρεία παράκαµψη της Πάτρας έχει µήκος περίπου 18,5
χιλιόµετρα. Μαζί µε τους συνδετήριους κόµβους και τις
παράπλευρες οδούς και συνδέσεις µε την πόλη είναι ένα ενιαίο
δίκτυο περίπου 80 χιλιόµετρα. Το έργο βρίσκεται σε εξέλιξη και
έχουν ολοκληρωθεί περίπου 7,5 χιλιόµετρα. Αυτή τη στιγµή
τέσσερις εργολαβίες βρίσκονται σε πλήρη εξέλιξη σε 11,5
χιλιόµετρα, µε συνολικό προϋπολογισµό τριάντα οκτώ
δισεκατοµµύρια(38.000.000.000) δραχµές. 'Εχει υπογραφεί η
ολοκλήρωση κατασκευής του κόµβου Κ1 και των συνδέσεων µε την
ευρεία παράκαµψη της Πάτρας µε την νέα Εθνική Οδό και την
παλαιά Εθνική Οδό Κορίνθου-Πατρών προϋπολογισµού οκτώ
δισεκατοµµυρίων (8.000.000.000). Είναι προς δηµοπράτηση και
άλλοι κόµβοι οι Κ4 και Κ5. Γι' αυτούς έχουν υποβληθεί οι
προσφορές.
Πρόκειται  να  δηµοπρατηθεί  στις  αρχές  Ιανουαρίου  ο  κόµβος  Κ-
5  και  να  γίνει  η  διευθέτηση  του  ποταµού  Γλαύκου  και  η
ολοκλήρωση  των  υπολοιπόµενων  εργασιών.  Ακριβώς,  γι'  αυτό
το  λόγο  σας  λέω  ότι  υπάρχει  ο  σωστός  υπολογισµός  και
υπάρχει  πια η  δυνατότητα  µέσα  στο  2000  να  έχει  ολοκληρωθεί
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και θα έχει παραδοθεί σε λειτουργία.
'Εχουν γίνει δηλώσεις από περιφερειάρχες, από Βουλευτές, από
διάφορους, αλλά από εµένα δεν έχουν γίνει δηλώσεις που να
δίνουν το στίγµα της ολοκλήρωσης του έργου. Το στίγµα της
ολοκλήρωσης του έργου το δίνω εδώ, µε συγκεκριµένα στοιχεία.
Επειδή σταδιακά έχουν ολοκληρωθεί τµήµατα και πρόκειται να
ολοκληρωθούν κάποια άλλα, πιστεύω ότι µέσα στο 2000 µπορεί να
ολοκληρωθεί µε το χρονοδιάγραµµα, που καταθέτουµε σήµερα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το 2004;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): 'Οχι το 2004.
Επαναλαµβάνω ότι θα ολοκληρωθεί µέχρι το 2000.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Επειδή πήγα εκεί και είδα τα πράγµατα,
κατ'εµέ δεν είναι δυνατόν να έχει ολοκληρωθεί τίποτα µέχρι το 2000.
Εσείς, µε βάση ποια στοιχεία, δίνετε το λόγο σας ότι θα
λειτουργήσουν το 2000 το Κ-1, το Κ-2, το Κ-3 και το Κ-4; Για να
δηµοπρατηθούν και αν λειτουργήσουν µε τον ίδιο αργό ρυθµό που
λειτούργησε το πρώτο τµήµα, οπωσδήποτε δεν είναι δυνατόν να
γίνει αυτό. Εξ άλλου, αυτό είναι τµήµα της ΠΑΘΕ, η οποία θα γίνει
το 2010 και ως εκ τούτου, δεν ενδιαφέρεστε πολύ να το έχετε
αυτονοµήσει από τώρα. Το κολλάτε εκεί.
Εν πάση περιπτώσει, θα είναι ευχής έργο, το 2004 να τεθεί σε
λειτουργία. Για το πρώτο τµήµα, το Κ-1, υπάρχουν οι προϋποθέσεις
και µηχανικοί στην Πάτρα λένε ότι µπορεί να γίνει σύνδεση του
τµήµατος αυτού για να γίνει αποσυµφόρηση της κυκλοφορίας. ∆εν
έχει γίνει τίποτα, όµως.
∆εύτερον, όταν ήταν εργολάβος ο Παύλου έγινε κατολίσθηση,
έπεσε ένα κοµµάτι και η υπόθεση είναι στον εισαγγελέα.
Ενδιαφερθήκατε τι έγινε µε εκείνο το τµήµα που έπεσε τότε τα
έριχνε ο ένας στον άλλο; Πρέπει να δούµε τι συνέβη. Για το θέµα
της σύραγγας πήγε κανένας εκεί;
Εγώ καταγγέλλω ως πληµµελή τη λειτουργία και την επίβλεψη του
έργου από το γραφείο της ΠΑΘΕ που έχετε αναθέσει στον Παλιώρη
στην Πάτρα και παρακαλώ να µου απαντήσετε αυτήν τη στιγµή αν
θα στείλετε κάποιον από εδώ να τους ελέγξει. Εγώ πιστεύω ότι δεν
εκτελούν καλώς τη δουλειά τους, δεν ενδιαφέρονται, δεν
επιµελούνται του έργου και δεν πληροφορούν κανένα. Γι' αυτό σας
παρακαλώ πολύ να στείλετε από εδώ ένα κλιµάκιο δύο ή τριών
ανώτερων µηχανικών του Υπουργείου, για να δουν σε τι κατάσταση
βρίσκεται το έργο, διότι οι πληροφορίες που σας δόθηκαν ήταν από
τον Παλιώρη και από τον Στάµο, στους οποίους εγώ δεν έχω καµία
εµπιστοσύνη. Η αναφορά που σας έδωσαν δεν είναι λεπτοµερής,
δεν είναι αιτιολογηµένη, ούτε µε συγκεκριµένα στοιχεία και
χρονικούς προσδιορισµούς από πάσης απόψεως, ώστε να πειστώ
ότι το 2000 είναι δυνατόν να λειτουργήσει. Το "2000" βασίζεται σε
αοριστία, σε φαντασία και όχι σε πραγµατικά περιστατικά,
αιτιολογηµένα µε τεχνικά στοιχεία, χρονικώς προσδιορισµένα.
Παρακαλώ να µου απαντήσετε σε αυτά που σας είπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, τις επόµενες
εβδοµάδες θα µεταβώ στην Πάτρα και πιστεύω, ότι ένα από τα
σηµεία της επίσκεψης -γιατί γίνονται πολλά έργα στην περιοχή- θα
είναι η ευρεία παράκαµψη των Πατρών. Θα γίνει ειδική ανάλυση, µε
όλα τα στοιχεία και θα µπορούµε να τεκµηριώσουµε για κάθε τµήµα
το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης.
Θέλω να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο κ. Τσαφούλια ότι
αυτήν τη στιγµή έχουν ολοκληρωθεί 7,5 χιλιόµετρα και σταδιακά θα
ολοκληρώνονται και θα παραδίδονται άλλα τµήµατα. Ως
ολοκληρωµένο έργο, η ευρεία παράκαµψη αποτελεί αυτοτελές έργο,
σηµαντικό για την Πάτρα, αλλά και για όλη την Πελοπόννησο και
δεν συνδέεται µε το τµήµα Κορίνθου-Πατρών.
Για µας είναι αυτοτελές. Υπάρχουν πόροι διασφαλισµένοι και
υπάρχει χρονοδιάγραµµα κατασκευής και ολοκλήρωσης όλων των

τµηµάτων της ευρείας παράκαµψης, γι' αυτό σας λέω ότι µέσα στο
2000 θα είναι έτοιµο. ∆ιαφωνώ και πιστεύω ότι δεν πρέπει να είσθε
τόσο δύσπιστος, ότι θα είναι έτοιµο το 2004. Σας πληροφορώ, ότι
είναι ορατή η εξέλιξη του έργου και µπορεί να υπάρξει τεκµηρίωση
και δέσµευση ως προς τα συγκεκριµένα στοιχεία για τα έργα τα
οποία βρίσκονται σε εξέλιξη ή είναι δηµοπρατηµένα. Υπάρχει
χρονοδιάγραµµα και πάνω απ' όλα υπάρχουν και οι πόροι που είναι
διασφαλισµένοι.
'Οσον αφορά τις κακοτεχνίες µε εντολή δική µου έγιναν έλεγχοι και
από τους ελέγχους υπάρχουν πορίσµατα και καταλογίζονται
ευθύνες στους εργολάβους και για την αποκατάσταση όλων των
κακοτεχνιών έχουν την ευθύνη να καλύψουν το κόστος
αποκλειστικά και µόνο οι εργολάβοι και αυτό γίνεται.
Θα σταλεί και πάλι ένας Επιθεωρητής ∆ηµοσίων 'Εργων, για να µην
έχει καµία αµφιβολία ο αγαπητός συνάδελφος, ότι τα πάντα
λειτουργούν και µε διαφάνεια, αλλά και µε αποφασιστικότητα και µε
συνέπεια ως προς τις ποιοτικές προδιαγραφές του έργου.
Θα ήθελα να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι αυτό το έργο είναι
σηµαντικό. Μόνο και µόνο να σκεφθεί κανείς ότι απασχολεί τώρα
περίπου εξακόσια άτοµα και µε την πλήρη ανάπτυξη των
εργοταξίων θα φθάσει περίπου να απασχολεί χίλια άτοµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Είκοσι χρόνια το περιµένουµε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): 'Ηταν και είναι ένα δύσκολο
έργο γιατί και εσείς ξέρετε ότι η καθυστέρηση δεν οφείλεται µόνο σε
προβλήµατα που έχουν σχέση µε τη χάραξη του έργου και µε τα
γεωτεχνικά προβλήµατα στην περιοχή, αλλά οφείλεται και στη
στάση των κατοίκων, που δεν ήθελαν να έλθουν σε συµβιβασµό για
τις αναγκαίες απαλλοτριώσεις.
Είναι ένα από τα λίγα σηµεία της πατρίδας µας που δεν
λειτούργησε η διαδικασία των επιτάξεων, διότι οι κάτοικοι δεν
ήθελαν σε καµία περίπτωση να προχωρήσει αυτό το έργο χωρίς να
καλυφθούν οι παράλογες απαιτήσεις τους από τις απαλλοτριώσεις.
Αυτά είναι γνωστά. Και υπήρχε δικαστικός αγώνας, που άργησε να
τελειώσει.
Τώρα πια είναι καθαρό όλο το τοπίο, γι' αυτό πιστεύω ότι το
χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης, το οποίο κατέθεσα είναι ρεαλιστικό
γιατί υπάρχει ορατή εξέλιξη του έργου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κατά την άφιξή σας να ζητήσετε να είναι
εκεί και το Τεχνικό Επιµελητήριο της Ελλάδος!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια!
Παρακαλώ να µη γράφεται τίποτα στα Πρακτικά απ' αυτά που λέει ο
κ. Τσαφούλιας!
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία τριάντα
εννέα µαθητές και δύο συνοδοί-καθηγητές από το 2ο Γυµνάσιο
Περάµατος Πειραιά, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ".
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Τρίτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 245/25.11.98 του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αχιλλέα
Κανταρτζή προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης των
λειτουργικών προβληµάτων της δηµόσιας επαγγελµατικής σχολής
για 'Ατοµα µε Ειδικές Ανάγκες (ΑΜΕΑ) στην Καλλιθέα.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κανταρτζή σε περίληψη έχει ως εξής:
"Χρόνια και οξυµένα είναι τα προβλήµατα στη λειτουργία της
µοναδικής δηµόσιας επαγγελµατικής σχολής για 'Ατοµα µε Ειδικές
Ανάγκες (ΑΜΕΑ), στην Καλλιθέα, όπου φοιτούν εκατόν εξήντα
µαθητές ηλικίας δεκατριών µε δεκαεπτά ετών. Πιο συγκεκριµένα:
∆εν υπάρχει συγκεκριµένη διαβάθµιση της σχολής, µε



1776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

αποτέλεσµα οι µαθητές που φοιτούν στα διάφορα τµήµατα να µην
παίρνουν πτυχίο, παρά µόνο µια απλή βεβαίωση σπουδών. Αυτό
έχει σαν αποτέλεσµα να οξύνει παραπέρα το πρόβληµα
επαγγελµατικής αποκατάστασης των παιδιών που αποφοιτούν από
τη σχολή. Ελάχιστα από τα εκατοντάδες παιδιά που έχουν
αποφοιτήσει από τα δεκατέσσερα χρόνια λειτουργίας της Σχολής
έχουν αποκατασταθεί επαγγελµατικά.
Η κατάσταση του κτιρίου είναι απαράδεκτη, καθώς δεν είναι
κατάλληλη για αναπήρους υποδοµή, ούτε στους χώρους υγιεινής,
ενώ δεν υπάρχει ούτε προαύλιο. Να σηµειωθεί ότι υπάρχει
απαλλοτριωµένο οικόπεδο επτάµισι στρεµµάτων στην περιοχή του
Αγίου ∆ηµητρίου, όµως ο ΟΣΚ δεν καταβάλλει τα αντίστοιχα ποσά
για να κατοχυρωθεί το οικόπεδο στη σχολή και να αρχίσει η
οικοδόµηση νέου κτιρίου. Αν µέχρι τον Απρίλη του 1999 δεν
καταβληθούν οι πρώτες δόσεις η απαλλοτρίωση ακυρώνεται.
Το µισό προσωπικό του σχολείου, ιδίως οι τεχνολόγοι εκπαιδευτές
των σχολών, είναι αναπληρωτές, µε αποτέλεσµα κάθε χρόνο να
καθυστερεί µετά την έναρξη της σχολικής χρονιάς η
επαναπρόσληψή τους και συνεπώς και η έναρξη των µαθηµάτων.
Φέτος επί σαράντα ηµέρες οι µαθητές έχαναν τα µαθήµατά τους,
γιατί το Υπουργείο Παιδείας δεν προχωρούσε στην
επαναπρόσληψη των καθηγητών.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι συγκεκριµένα µέτρα προτίθεται να πάρει άµεσα για την
αντιµετώπιση των παραπάνω προβληµάτων στη µοναδική δηµόσια
επαγγελµατική σχολή για 'Ατοµα µε Ειδικές Ανάγκες;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης
Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος συνάδελφος θέτει τρία
προβλήµατα: Το ένα πρόβληµα είναι κτιριακό, το άλλο πρόβληµα
είναι η διαβάθµιση της σχολής και το άλλο του εκτάκτου
προσωπικού των αναπληρωτών ειδικοτήτων.
Ας ξεκινήσουµε από το κτιριακό. Πράγµατι είναι γνωστό ότι αυτό το
κτίριο που στεγάζει αυτήν τη δηµόσια σχολή ειδικής επαγγελµατικής
εκπαίδευσης για άτοµα που πάσχουν από νοητική καθυστέρηση
ηλικίας δεκατεσσάρων έως είκοσι ετών δεν είναι κατάλληλο. ∆εν
είναι κατάλληλο γι' αυτά τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Γι' αυτό
ακριβώς και από το Μάϊο του 1996 έχει τεθεί σε κίνηση η διαδικασία
για την επιλογή άλλου χώρου, έχει βρεθεί άλλο οικόπεδο επτάµισι
χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων και έχει ξεκινήσει η διαδικασία της
απαλλοτρίωσης η οποία ολοκληρώνεται τον Απρίλη του 1999.
Να είσθε βέβαιος ότι πράγµατι αυτό το οικόπεδο θα αγορασθεί, θα
απαλλοτριωθεί και στη συνέχεια θα βγουν και τα σχέδια
προκειµένου να προχωρήσουµε στην κατασκευή του νέου κτιρίου
που θα φιλοξενήσει τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες.
'Οσον αφορά τώρα το προσωπικό του, υπάρχουν δύο ειδών
εκπαιδευτικοί, της πρωτοβάθµιας που είναι δάσκαλοι και
καλύπτονται από οργανικές, προβλεπόµενες θέσεις και κάποιοι
καθηγητές ειδικοτήτων, δηλαδή ξυλουργοί, κεραµιστές, κηπουρικής
και άλλοι που είναι πτυχιούχοι είτε ΤΕΙ είτε είναι κάτοχοι
απολυτηρίου δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Γι' αυτούς προβλέπεται
να είναι έκτακτο προσωπικό για να υπάρχει και η δυνατότητα της
ανανέωσής τους, για να προσφέρουν όσο το δυνατόν καλύτερες
υπηρεσίες. Αλλά αυτό δεν είναι κάτι που µπορούµε να το αφήσουµε
έτσι. Θα το αντιµετωπίσουµε στα πλαίσια της απάντησης και του
τρίτου θέµατος, δηλαδή της διαβάθµισης αυτών των σχολών.
Με το υπό κατάθεση νοµοσχέδιο ειδικής αγωγής προβλέπεται η
προεπαγγελµατική και επαγγελµατική εκπαίδευση και κατάρτιση
ατόµων µε νοητική καθυστέρηση από ηλικία δεκατεσσάρων έως και
είκοσι δύο ετών. Θα υπάρχει και διαβάθµιση σ' αυτές τις σχολές και
θα καθιερωθεί πλέον και τίτλος. Και επειδή βέβαια θα έχουν
αποφοιτήσει κάποια παιδιά µέχρις ότου ψηφισθεί ο νόµος -και
έχουν ήδη αποφοιτήσει και άλλα- µετά την ψήφιση του νέου νόµου
και θα το προβλέπουµε αυτό στο περιεχόµενό του, να δοθούν τίτλοι
και σ' αυτά τα παιδιά που έχουν ήδη αποφοιτήσει από την
αδιαβάθµητη µέχρι σήµερα σχολή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ανθόπουλο.
Ορίστε, κύριε Κανταρτζή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να
αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σηµειώνουµε την
απάντηση του κυρίου Υπουργού ότι θα προχωρήσει στην
ολοκλήρωση της απαλλοτρίωσης του οικοπέδου το οποίο έχει
δεσµευθεί, ώστε να ανεγερθεί η νέα σχολή. Εάν δεν συµβεί, η
ευθύνη βεβαίως θα είναι ακέραια της Κυβέρνησης και του
Υπουργείου Παιδείας. Γιατί η κατάσταση αυτή η οποία υπάρχει στο
µοναδικό δηµόσιο σχολείο για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, µε
νοητική καθυστέρηση είναι κυριολεκτικά απαράδεκτη. ∆εν είναι
συνθήκες αυτές. ∆εν είναι συνθήκες σχολείο να µην έχει προαύλιο,
οι χώροι υγιεινής να είναι σε άθλια κατάσταση, γυµναστική να
γίνεται στην ταράτσα. Αντιλαµβάνεσθε τι κίνδυνοι δηµιουργούνται γι'
αυτά τα άτοµα τα οποία έχουν το γνωστό πρόβληµα.
Βεβαίως, υπάρχει και ένα άλλο ζήτηµα. Μέχρι την ανέγερση του
νέου σχολείου τι θα γίνει µε το υπάρχον σχολείο; Θα πρέπει να
ληφθεί µέριµνα ώστε να ληφθούν όσα προβλήµατα µπορούν να
λυθούν, για παράδειγµα χώροι υγιεινής και άλλοι στο υφιστάµενο
σχολείο.
∆εύτερον, στο ζήτηµα της στελέχωσης του σχολείου υπάρχει
πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, και η απάντηση δεν µας ικανοποιεί.
Υπάρχει πρόβληµα για το λόγο ότι το τεχνολογικό προσωπικό,
αυτοί που εν πάση περιπτώσει εκπαιδεύουν τα άτοµα αυτά, οι
υδραυλικοί, οι ηλεκτρολόγοι, οι κηπουροί και όλοι αυτοί είναι
έκτακτοι. Φέτος έφθασαν να προσληφθούν στις 23 Οκτωβρίου και
µετά µάλιστα από κινητοποιήσεις των γονέων των παιδιών αυτών.
Βεβαίως, γεννιέται ένα ερώτηµα: Με σαράντα κενές µέρες, τι εφόδια
θα πάρουν τα παιδιά; Και εδώ βεβαίως οι ευθύνες είναι της
Κυβέρνησης.
∆εύτερον, µε ποιες προϋποθέσεις µπορεί το προσωπικό αυτό να
παρέχει υπηρεσίες, εάν δεν είναι µόνιµο; Αντιλαµβάνεστε ότι η
αντιµετώπιση παιδιών µε ειδικές ανάγκες απαιτεί ένα µόνιµο
προσωπικό, ώστε να υπάρχει και η εξοικείωση µε τα παιδιά για να
µπορέσουν να προσφέρουν τις καλύτερες δυνατές υπηρεσίες.
Ολοκληρώνω µε το τελευταίο ζήτηµα, το ζήτηµα της διαβάθµισης.
Ακούσαµε βεβαίως, την υπόσχεση που έδωσε ο κύριος Υπουργός.
Υπάρχει πρόβληµα όσον αφορά τους τίτλους σπουδών. Ενώ
παρακολουθούν το σχολείο παίρνουν µία βεβαίωση, η οποία δεν
µπορεί να τους εξασφαλίσει επαγγελµατικά.
Το ζήτηµα όµως, δεν σταµατά µόνο στη διαβάθµιση. Το ζήτηµα
είναι ακόµα βαθύτερο. Πώς εξασφαλίζεται και η επαγγελµατική
αποκατάσταση των παιδιών µε ειδικές ανάγκες, όταν είναι γνωστό
ότι µέσα σε αυτήν την κατάσταση η οποία υπάρχει σήµερα, µε την
ανεργία να διογκώνεται και τα διάφορα κοινωνικά προβλήµατα; Τα
άτοµα αυτά είναι που πληρώνουν πριν από όλους το κόστος αυτής
της πολιτικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κανταρτζή.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για δύο λεπτά για να
δευτερολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Αν χρειαστεί περισσότερο χρόνο δεν
χάθηκε ο κόσµος, κύριε Πρόεδρε. Να µπορέσει να δώσει
ολοκληρωµένη απάντηση ο κύριος Υφυπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, οφείλω να αναγνωρίσω την
ευαισθησία του συναδέλφου που έθεσε αυτό το θέµα, αλλά οφείλω
επίσης να δηλώσω σε αυτήν την Αίθουσα πως για πρώτη φορά,
µόλις πριν από δεκατέσσερα χρόνια, εκδηλώθηκε το ενδιαφέρον
της πολιτείας γι αυτά τα άτοµα.
∆εν θέλω να "κατονοµάσω" την Κυβέρνηση που είχε την ευαισθησία
για πρώτη φορά να ιδρύσει µία τέτοια σχολή, έτσι ώστε να
προετοιµάσει και την κοινωνική ένταξη αυτών των ατόµων µε
ειδικές ανάγκες σε ένα χώρο που θα µπορούσαν πια να
προσφέρουν και κάτι, για να µη νιώθουν ως παραπε-
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ταµένοι πολίτες που συντηρούνται από το έλεος µια κοινωνίας,
αλλά να νιώθουν χρήσιµοι πολίτες που προσφέρουν και
εισπράττουν ανταποδοτικά αυτό το οποίο τους οφείλει η κοινωνία.
Θα ήθελα εδώ να προσθέσω κάτι ακόµη. Πρόκειται να ιδρυθούν
άλλες δύο ή τρεις τέτοιες δηµόσιες σχολές, για να µην υπάρχει µόνο
µία δηµόσια σχολή ειδικής επαγγελµατικής εκπαίδευσης και
κατάρτισης και αυτό αποδεικνύει το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης να
επεκτείνει αυτό το θεσµό, διότι υπάρχουν πάρα πολλά άτοµα που
παραµένουν στο περιθώριο της κοινωνικής ζωής, διότι δεν
µπορούν να αποκτήσουν µια στοιχειώδη επαγγελµατική εκπαίδευση
και κατάρτιση.
Στο υπό κατάθεση νοµοσχέδιο ειδικής αγωγής, προβλέπεται και η
κάλυψη, µε τη δηµιουργία νέων οργανικών θέσεων και κάποιων
ειδικοτήτων. Βέβαια, εδώ θα ήθελα να επισηµάνω το εξής: Στο
χώρο των ειδικοτήτων των επαγγελµάτων, υιοθετούµε πολλές
φορές την πολιτική των εκτάκτων καθηγητών, έτσι ώστε να έχουµε
ανανεωµένη επαγγελµατική γνώση και µεταφορά της µέσα στο
χώρο της εκπαίδευσης. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι δεν µπορούµε
να κάνουµε και κάποιες οργανικές θέσεις, οι οποίες είναι αναγκαίες,
σταθερά και µόνιµα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.
Τέταρτη είναι η µε αριθµό 242/25.11.1998 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Στέλλας Αλφιέρη προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε
τον εκσυγχρονισµό της Ελληνικής Αστυνοµίας, την κάθαρση των
κυκλωµάτων πορνείας κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Αλφιέρη έχει ως εξής:
"Το Σάββατο 14.11.1998 επισκεφθήκαµε την Υποδιεύθυνση
Αλλοδαπών Αττικής µαζί µε γυναικείες οργανώσεις και την
φεµινιστική πρωτοβουλία ενάντια στην αναγκαστική πορνεία των
αλλοδαπών γυναικών, µε σκοπό να ενηµερώσουµε τις αλλοδαπές
γυναίκες για τα δικαιώµατά τους, αλλά και να διεκδικήσουµε να µην
απελαθούν, προκειµένου να παραστούν µάρτυρες στη δίκη.
Συναντηθήκαµε µε τον Αστυνοµικό ∆ιευθυντή κ. Αθανασίου και τον
∆ιοικητή του Τµήµατος Συντονισµού Αλλοδαπών Αττικής Αστυνόµο
κ. Νάνη. Στη συζήτηση που έγινε διαπίστωσα ότι η τελευταία
επιτυχία εξάρθρωσης του παράνοµου κυκλώµατος δυστυχώς,
οφείλεται στην φιλοτιµία ολίγων, γιατί µόλις αποµακρύνθηκε από το
Τµήµα Ηθών και Λεσχών όλη η δύναµή του, εξαρθρώθηκε το
κύκλωµα αρπαγής και εκµετάλλευσης γυναικών προερχόµενων
από χώρες της πρώην Σοβοετικής 'Ενωσης. ∆εν είναι δε τυχαίο ότι
η εξάρθρωση έγινε από την Υποδιεύθυνση Αλλοδαπών που δεν
έχει αρµοδιότητα στον έλεγχο της πορνείας και των λεσχών. Για την
υπόθεση αυτή, στην οποία ενδέχεται να εµπλέκονται και ανώτερα
στελέχη της αστυνοµίας, έχουν ξεκινήσει ανακρίσεις.
'Οσο όµως ικανοί να είναι οι παραπάνω αξιωµατικοί, µε αυξηµένη
αίσθηση του υπηρεσιακού καθήκοντος, δεν µπορούν να
αντιστρέψουν στην εικόνα της διαφθοράς που υπάρχει στην
Ελληνική Αστυνοµία.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Ποια άµεσα µέτρα προτίθεται να πάρει για την ενίσχυση της
συγκεκριµένης υπηρεσίας από αστυνοµικούς που θα έχουν την
έγκριση των αρµοδίων διοικητών και θα είναι πραγµατικά ικανοί.
2. Ποια µέτρα προτίθεται να πάρει για την κάθαρση της Ελληνικής
Αστυνοµίας, από τη συµµετοχή αστυνοµικών οργάνων και µάλιστα
αξιωµατούχων, σε υποθέσεις κυκλωµάτων σύγχρονου
δουλεµπορίου.
3. Αν προτίθεται να προχωρήσει στην οργάνωση και στελέχωση
ειδικών υπηρεσιών από εγκληµατολόγους, κοινωνιολόγους,
ψυχολόγους, κοινωνικούς λειτουργούς κλπ.".
Ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης κ. Πετσάλνικος σήµερα έχει την
τιµητική του. Ξεκινάει µε την επερώτηση. Αυτή είναι επερώτηση, δεν
είναι επίκαιρη ερώτηση.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για να

πρωτολογήσετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε ως Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης πολύ καλά τα προβλήµατα, που αντιµετωπίζουν
ορισµένες υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας. Γι' αυτό
καταβάλλουµε έντονες προσπάθειες για την επίλυσή τους.
'Ενα από τα προβλήµατα είναι η πληρέστερη στελέχωσή τους για
την καλύτερη αστυνόµευση και για τη βελτίωση της παροχής
υπηρεσιών στους πολίτες. Βέβαια, αυτό το πρωταρχικό µας
καθήκον θα εκπληρωθεί µέσα από τις δυνατότητες, που
προκύπτουν από την υπάρχουσα δύναµη του Σώµατος µε µια -θα
έλεγα σε πρώτη φάση- ορθολογικότερη κατανοµή αυτής της
δυνάµεως.
Στα πλαίσια αυτά, έχει κατανεµηθεί ανάλογο προσωπικό και στις
αστυνοµικές Υπηρεσίες Αλλοδαπών του λεκανοπεδίου Αττικής,
όπως και στις Υπηρεσίες Λεσχών και Παιγνίων, Ηθών, 'Οπλων και
Εκρηκτικών. Πρόσφατα µάλιστα η Υποδιεύθυνση Αλλοδαπών
Αττικής ενισχύθηκε µε άλλους επτά αστυνοµικούς από άλλες
υπηρεσίες.
Πρέπει, όµως, να πω ότι πράγµατι η υπάρχουσα δύναµη
υπολείπεται της οργανικής. Γι'αυτό και ανακοινώσαµε µέτρα
αποδέσµευσης αστυνοµικών, που είναι επιφορτισµένοι -όπως λέµε-
µε αλλότρια έργα, για να υπάρξει ουσιαστική ενίσχυση των µαχίµων
υπηρεσιών.
Πρέπει να επισηµανθεί ότι στις υπηρεσίες αυτές, όπως η Υπηρεσία
Αλλοδαπών, µε σκοπό την καλύτερη λειτουργία τους και την
αποτελεσµατικότερη δίωξη των κυκλωµάτων πορνείας και άλλων
παρεµφερών εγκληµάτων της αρµοδιότητάς τους, γίνεται τακτικά
ανακατανοµή του προσωπικού, που τις στελεχώνει. Είναι
προσωπικό, που επιλέγεται και προτείνεται από τη ∆ιεύθυνση
Ασφάλειας Αττικής.
'Ετσι συγκεκριµένα, κατά τις τακτικές µεταθέσεις του Ιουλίου του
1998, µετατέθηκαν από τις Υπηρεσίες Αλλοδαπών Αττικής εννιά
αξιωµατικοί και εβδοµήντα δύο άλλοι αστυνοµικοί κατωτέρων
βαθµών και µετατέθηκαν προς αυτές τις Υπηρεσίες εννέα
αξιωµατικοί και εβδοµήντα αστυνοµικοί άλλων βαθµών. Επίσης,
µεταβολές προσωπικού έγιναν πρόσφατα -όπως γνωρίζετε- και σε
άλλες υπηρεσίες, όπως η µετακίνηση από το Τµήµα Ηθών µε
αποσπάσεις, καθώς και από τα Τµήµατα Λεσχών και Παιγνίων.
Η εκµετάλλευση και η κακοποίηση των γυναικών µε τις µορφές της
σωµατικής, ψυχολογικής, σεξουαλικής και λοιπών µορφών βίας
είναι διαχρονικό φαινόµενο διεθνών διαστάσεων, από το οποίο
δυστυχώς δεν εξαιρείται και η χώρα µας. Η προστασία των
γυναικών από τη βία αυτή και ειδικότερα από την αναγκαστική
εξώθηση στην πορνεία και τη σεξουαλική τους εκµετάλλευση,
αποτελεί για την αστυνοµία αντικείµενο υψηλής προτεραιότητας.
Οι υπηρεσίες της Αστυνοµίας, αυτή είναι η εντολή που δώσαµε, θα
εντείνουν τους αιφνιδιαστικούς ελέγχους σε χώρους, όπου υπάρχει
διαφθορά και γενικά παρανοµία, όπως τα τυχερά παίγνια, τα ήθη
κλπ. µε συγκεκριµένο αντικείµενο ελέγχου σε όλη τη χώρα και
ιδιαίτερα βέβαια σε περιοχές συγκεκριµένες του λεκανοπεδίου.
Βέβαια θα ήθελα, κλείνοντας την πρωτολογία µου, να υπογραµµίσω
ότι οι υποθέσεις σεξουαλικών εγκληµάτων σε βάρος γυναικών
ανατίθενται κατά κανόνα σε γυναίκες αστυνοµικούς ανακριτικούς
υπαλλήλους, οι οποίες αντιµετωπίζουν µε τη δέουσα σοβαρότητα
και προσοχή το πρόβληµα και καταβάλλουν κάθε δυνατή
προσπάθεια για την προστασία της προσωπικότητας αλλά και της
αξιοπρέπειας των γυναικών θυµάτων, συνδυάζοντας την
αστυνοµική γνώση και πρακτική µε την ευαισθησία του φύλου τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.
Η κ. Αλφιέρη έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή της.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε  Υπουργέ,  παρακολουθούµε  τη  διάθεση  του  Υπουργείου
να εφαρµόσει κάποια µέτρα άλλης λειτουργίας του
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Υπουργείου. 'Οµως, είναι γεγονός ότι σήµερα η Αστυνοµία έχει ένα
πολύ κακό όνοµα και τα πραγµατικά γεγονότα που καθηµερινά
βρίσκονται στις εφηµερίδες και είναι πρωτοσέλιδα, µας
προβληµατίζουν.
Εµείς, κύριε Υπουργέ, έχουµε να κάνουµε µερικές προτάσεις, γιατί
πιστεύουµε ότι πλέον είναι κοινωνικά αποδεκτό σήµερα ότι το
σεξουαλικό έγκληµα προσβάλλει την προσωπική ελευθερία των
πολιτών. Η ύπαρξη της Αστυνοµίας µε κυκλώµατα προσβάλλει
διεθνώς τη χώρα µας και δηµιουργεί καχυποψία στον πολίτη, ότι
δεν ζει σε µία ευνοµούµενη κοινωνία που µπορεί να τον
προστατεύσει και να του παρέχει ασφάλεια.
Πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ -και δεν το αναφέρατε αυτό- ότι πέρα
από τη διάθεση µετάθεσης του κάθε αστυνοµικού, πρέπει να
υπάρχει αξιοκρατία στις κρίσεις και προαγωγές του αστυνοµικού
προσωπικού και συµµετοχή εκλεγµένων αντιπροσώπων στα
συµβούλια κρίσεων. Πρέπει, επιτέλους, να αποµακρυνθεί το
κοµµατικό κράτος από την αξιοκρατία και τις κρίσεις των
αστυνοµικών. Είναι ένα βήµα, που είναι υποχρεωµένη η Κυβέρνηση
να το κάνει άµεσα.
Το δεύτερο που πρέπει να γίνει, είναι η δηµιουργία εσωτερικού
κανονισµού, που θα παρέχει στους αστυνοµικούς πλήρη
συνταγµατικά δικαιώµατα µε σαφή κατεύθυνση εκδηµοκρατισµού
και αποστρατικοποίηση της ΕΛΑΣ.
Πρέπει να δούµε το µισθολόγιο του σύγχρονου αστυνοµικού, κύριε
Υπουργέ, και θα πρέπει να προχωρήσουµε στη δηµιουργία νέων
θέσεων εργασίας, εγκληµατολόγων, κοινωνιολόγων κλπ. 'Ενας
αστυνοµικός σήµερα µε µία εκπαίδευση πολύ περιορισµένη και
πολύ µικρή δεν µπορεί να αντιµετωπίσει τα σηµερινά σοβαρά
προβλήµατα.
Ζητάµε, κύριε Υπουργέ, την τροποποίηση του Πειθαρχικού ∆ικαίου
και την κατοχύρωση του δικαιώµατος παράστασης συνηγόρου στα
πειθαρχικά συµβούλια, καθώς και τη χορήγηση αντιγράφου των
δικογραφιών. Ζητάµε την πλήρη απαγκίστρωση από τη στρατιωτική
δοµή που υπάρχει σήµερα, διενέργεια των ενόρκων διοικητικών
εξετάσεων (Ε∆Ε) υπό την εποπτεία εισαγγελικού λειτουργού.
Κύριε Υπουργέ, πιστεύω -και σας εύχοµαι καλή δύναµη, γιατί
είσαστε καινούριος σ' αυτό το Υπουργείο- ότι θα πρέπει να
αποκατασταθεί το κύρος της Ελληνικής Αστυνοµίας, θα πρέπει να
αποµακρυνθούν οι µαστρωποί αστυνοµικοί, όταν πραγµατικά
αποδειχθεί η συµµετοχή τους σ' αυτά τα κυκλώµατα και όχι να
διασκορπίζονται σε όλη την Ελλάδα, όπως γίνεται µέχρι σήµερα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την κ.
Αλφιέρη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να
δευτερολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να ευχαριστήσω τη συνάδελφο κ. Αλφιέρη για τις ευχές της.
Θα κάνω βέβαια την παρατήρηση ότι στη δική της τοποθέτηση δεν
έθιξε απλά το θέµα που αναφέρει στην επίκαιρη ερώτηση, αλλά
ανέφερε µία ολόκληρη σειρά από θέµατα, που αποτελούν
αντικείµενο, θα έλεγα, µιας ολόκληρης επερώτησης εφ' όλης της
ύλης.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Μας κόψατε την επερώτηση...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Εντελώς επιγραµµατικά θα µου επιτρέψετε να δώσω µερικές
απαντήσεις, για να γνωρίσετε κι εσείς τις σκέψεις της πολιτικής
ηγεσίας, αλλά και της φυσικής ηγεσίας του Υπουργείου.
Σε ό,τι αφορά την εικόνα, που έχει αυτόν τον τελευταίο καιρό η
Αστυνοµία, έχω να πω το εξής. Είναι αλήθεια ότι υπάρχουν
προβλήµατα, υπάρχουν βαρέα περιστατικά και στις περιπτώσεις
αυτές θα είµαστε αµείλικτοι και ανυποχώρητοι. Αλλά είναι λάθος να
υπάρχει µία γενίκευση και µία συλλογική καταδίκη, θα έλεγα, της
Αστυνοµίας. Είναι άδικο αυτό και είναι και απαράδεκτο. Αυτό
προωθείται, θα έλεγα, ίσως κατά έναν τρόπο και από ορισµένα
µέσα ενηµέρωσης και βέβαια αυτό δηµιουργεί προβλήµατα, σε ό,τι
αφορά και τη λειτουργία και το ηθικό των αστυνοµικών. Η

συντριπτική πλειοψηφία των αστυνοµικών µας είναι έντιµη και
εκτελούν το καθήκον τους, όπως πρέπει. Οι επίορκοι είναι µία
µικρή-µικρή πλειοψηφία.
Σε ό,τι αφορά την αξιοκρατία στις κρίσεις, σας γνωστοποιώ ότι
βρισκόµαστε στο στάδιο επεξεργασίας ενός συστήµατος, που
ελπίζουµε πράγµατι να καθιερώσει µία απόλυτη αξιοκρατία και να
αποκλείσει τις έξωθεν παρεµβάσεις.
Σ' ένα µόνο διαφωνώ: Τη συµµετοχή των εκλεγµένων στα
συµβούλια κρίσεων. ∆εν είναι δυνατόν σε χώρους, όπως οι
'Ενοπλες ∆υνάµεις και η Αστυνοµία, να έχουµε συµµετοχή των
εκλεγµένων για να συναποφασίζουν, αν ο α' ή ο β' αστυνοµικός
είναι ικανός. Θα πρέπει να είναι αντικειµενικά, απόλυτα
προσδιορισµένα τα κριτήρια και να υπάρχει συνεχής έλεγχος.
Σας φέρνω ένα παράδειγµα. Ξέρετε ότι οι επιθεωρήσεις επί
δεκαετίες γίνονται µία φορά το χρόνο και είναι θεσµοθετηµένο το να
γίνονται µόνο µία φορά το χρόνο; Πρόθεσή µας είναι να γίνονται
κάθε µήνα οι επιθεωρήσεις, για να υπάρχει πλήρης εικόνα για την
απόδοση καθενός στελέχους της Ελληνικής Αστυνοµίας και θα το
κάνουµε αυτό.
Συµφωνώ απόλυτα µε την αναγκαιότητα πλήρους αποµάκρυνσης
του κοµµατισµού. Αυτό το λέµε όλοι. Είναι µία διαχρονική απαίτηση,
αλλά θα πρέπει -επαναλαµβάνω- να βρούµε τη δυνατότητα να µην
υπάρχει έξωθεν παρέµβαση είτε κοµµατικής, αλλά είτε και
οποιασδήποτε άλλης µορφής, γιατί υπάρχουν και άλλου είδους
πολλές φορές παρεµβάσεις, λόγω των σχέσεων που έχουν
αναπτυχθεί κατά τη διάρκεια της υπηρεσίας κλπ.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µερικά δευτερόλεπτα.
Σε ό,τι αφορά την εκπαίδευση, έχουµε ανακοινώσει την αναβάθµιση
του συστήµατος εκπαίδευσης και την καθιέρωση ενός συστήµατος
συνεχούς εκπαίδευσης όλων των αστυνοµικών, όσα χρόνια κι αν
έχουν ήδη στην υπηρεσία και ξεκινάµε από την αρχή του έτους.
Σε ό,τι αφορά ορισµένες παρατηρήσεις σας για το Πειθαρχικό
∆ίκαιο, θα έλεγα ότι και οι δικές µας σκέψεις κινούνται προς την
κατεύθυνση αυτή, για τη δυνατότητα -και αυτό το εξετάζουµε, δεν
µπορώ σήµερα να είµαι συγκεκριµένος- να βελτιωθεί πράγµατι ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τα υπόλοιπα θα τα
αναπτύξετε στην επερώτηση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Ολοκληρώνω.
... η συµµετοχή του δια συνηγόρου κλπ. ή η δυνατότητα του να
λαµβάνει γνώση των εγγράφων της δικογραφίας ο καθ' ου η
πειθαρχική δίωξη, είναι θέµατα που θα εξετασθούν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πέµπτη επίκαιρη
ερώτηση είναι η µε αριθµό 238/25.11.98 του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη ∆ηµαρά προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
Ανάπτυξης και ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τον έλεγχο τήρησης των
κανόνων πυροπροστασίας και πυρασφάλειας στα νυχτερινά
κέντρα.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. ∆ηµαρά είναι η ακόλουθη:
"Με αφορµή το δραµατικό γεγονός που συνέβη πριν από λίγες
µέρες σε κέντρο διασκέδασης, µε αποτέλεσµα να χάσει τη ζωή του
ένας νέος άνθρωπος, εξαιτίας προκληθείσης πυρκαϊάς.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. 'Εχουν γίνει οι προβλεπόµενοι από το νόµο έλεγχοι στα
νυχτερινά κέντρα διασκέδασης;
2. 'Εχουν επισηµανθεί παραβιάσεις ή αµέλειες, σε σχέση µε την
πυροπροστασία και πυρασφάλεια που επιβάλλονται από το νόµο;
3. Ποιες οι κυρώσεις και οι ποινές που έχουν επιβληθεί σε όσους
δεν έχουν τηρήσει τα εκ του νόµου προβλεπόµενα, ώστε
παραµονές εορτών να µη θρηνήσουµε θύµατα, εξ αιτίας των
αµελειών ή παραλείψεων;".
Την Κασσάνδρα κάνετε, κύριε ∆ηµαρά.
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Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά για να
πρωτολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµοσιας Τάξης): 'Εχει
ενδιαφέρον η ερώτηση του κ. ∆ηµαρά πράγµατι και λόγω του
γεγονότος, αλλά και λόγω του ότι έρχονται οι γιορτές. Τον
ευχαριστώ, γιατί θα µου δώσει τη δυνατότητα να κάνω µια
ενηµέρωση προς το Σώµα και προς τον ελληνικό λαό και προς τον
ίδιο.
Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, πρώτα-πρώτα η αρµοδιότητα
χορήγησης, ή ανάκλησης αδειών ίδρυσης και λειτουργίας κέντρων
διασκέδασης, καθώς και λοιπών καταστηµάτων και επιχειρήσεων,
µετά τις πρόσφατες το 1994 και 1995 νοµοθετικές ρυθµίσεις,
περιήλθε στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Οι υπηρεσίες, τόσο της Ελληνικής Αστυνοµίας, όσο και του
Πυροσβεστικού Σώµατος ασκούν συνεχείς και έντονους ελέγχους
στα παντός είδους καταστήµατα υγειονοµικού ενδιαφέροντος σε
όλη τη χώρα, για τη διαπίστωση της νόµιµης λειτουργίας τους και
ιδιαίτερα για τη διαπίστωση του αν τηρούνται οι όροι και οι
προϋποθέσεις που θέτουν οι ισχύουσες διατάξεις.
Για τις βεβαιούµενες παραβάσεις εφαρµόζονται µε αυστηρότητα οι
ισχύουσες διατάξεις και παράλληλα ενηµερώνονται, από τις δικές
µας υπηρεσίες οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης για να
προβούν στις δικές τους πλέον ενέργειες.
Για την υλοποίηση των αποφάσεων που αφορούν την προσωρινή ή
οριστική αφαίρεση των αδειών και το κλείσιµο των καταστηµάτων
από τα οικεία όργανα του οργανισµού πλέον Τοπικής
Αυτοδιοίκησης της περιοχής, παρέχεται σε αυτά από την αστυνοµία
η αναγκαία συνδροµή και προστασία
Στα πλαίσια αυτά σε όλη την επικράτεια, κατά το χρονικό διάστηµα
από 1.1.97 έως 30.6.98, από τις υπηρεσίες του Πυροσβεστικού
Σώµατος πραγµατοποιήθηκαν σε χώρους συνάθροισης γενικώς του
κοινού τέσσερις χιλιάδες οκτακόσιοι τριάντα οκτώ έκτακτοι έλεγχοι.
Σε οκτακόσιες είκοσι περιπτώσεις έγιναν συστάσεις στους
υπευθύνους για τη συµµόρφωσή τους µε τα οριζόµενα στην
ισχύουσα νοµοθεσία πυροπροστασίας και σε πενήντα έξι
περιπτώσεις, κύριε ∆ηµαρά, έγινε ανάκληση του πιστοποιητικού
προστασίας.
Ειδικότερα, κατά το αναφερόµενο χρονικό διάστηµα, σε κέντρα
διασκέδασης διενεργήθηκαν δύο χιλιάδες εκατόν πενήντα τρεις
έκτακτοι έλεγχοι, κατά τους οποίους έγιναν τετρακόσιες εβδοµήντα
εννιά συστάσεις και σε τριάντα εννέα περιπτώσεις έγινε ανάκληση
του πιστοποιητικού πυροπροστασίας.
Στις αρµόδιες υπηρεσίες µας έχουν δοθεί οι δέουσες εντολές και
οδηγίες για την εντατικοποίηση των ελέγχων και αυστηρή εφαρµογή
της ισχύουσας νοµοθεσίας.
Στον Αρχηγό του Πυροσβεστικού Σώµατος έδωσα εντολή, πριν από
µια εβδοµάδα να γίνονται πλέον σε µηνιαία βάση οι έλεγχοι, ειδικά
στα κέντρα διασκέδασης. 'Οχι σε έκτακτες περιπτώσεις ή σε
ακαθόριστα χρονικά διαστήµατα, αλλά κάθε µήνα να γίνεται
έλεγχος, αν πράγµατι τηρούνται απόλυτα οι όροι που αφορούν τη
πυροπροστασία.
Σε ό,τι αφορά τώρα το επί της λεωφόρου Συγγρού 251 κέντρο
διασκέδασης, όπου συνέβη και το τραγικό συµβάν που στοίχισε τη
ζωή στον άτυχο νέο, αναφέρεται ότι αυτό λειτουργούσε νόµιµα,
βάσει της αδείας που είχε εκδοθεί από 21.7.92 και η έκδοση της
οποίας λήφθηκε υπόψη βεβαίως της αρµόδιας πυροσβεστικής
υπηρεσίας, από την οποία προέκυπτε ότι ο υπεύθυνος του
καταστήµατος έλαβε όλα τα µέτρα πυρασφάλειας που προέβλεπε η
σχετική µελέτη πυρασφάλειας, η οποία είχε εγκριθεί από τη
πυροσβεστική.
Πριν από την έναρξη λειτουργίας του κέντρου αυτού για τη φετινή
χειµερινή περίοδο, το αστυνοµικό τµήµα Νέας Σµύρνης, ύστερα
από καταγγελίες στις 22.9.98 που αφορούσαν οικοδοµικές εργασίες
για διαµόρφωση χώρου και αλλοίωση της πρόσοψης του κέντρου,
ενηµέρωση αυθηµερόν τη διεύθυνση πολεοδοµίας Αργυρούπολης
και ζήτησε από την υπηρεσία αυτή να πραγµατοποιήσει αυτοψίες,
γιατί όπως είπαµε τώρα πλέον υπάγονται στους ΟΤΑ. Η

πολεοδοµία µε έγγραφό της στις 7.10.98 ενηµέρωσε την υπηρεσία
µας ότι οι οικοδοµικές εργασίες απαιτούσαν άδεια και ζήτησε τη
διακοπή των εργασιών αυτών, πράγµα που έγινε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.
Ο κ. ∆ηµαράς έχει το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να σας
διαβεβαιώσω, ότι βρίσκοµαι σε δεινή θέση να εξηγήσω, ότι δεν
θέλω να είµαι Κασσάνδρα.'Οµως, κάθε χρόνο γίνονται πολλά από
αυτά που έχουν επαναληφθεί και παρά τις καλές προσπάθειες και
επιθυµίες όποιων Υπουργείων και δηµόσιων οργανισµών ηγούνται,
εν τούτοις κάποια περιστατικά επαναλαµβάνονται.
Χαίροµαι γι'αυτά που ήδη έχουν πραγµατοποιηθεί µέχρι τώρα από
την πλευρά του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης. Εκείνο όµως, το
οποίο θέλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε Υπουργέ, είναι ότι σε καµία
περίπτωση -ούτε εσείς µπορείτε να το πιστέψετε- δεν θα
αµφισβητούσα ή θα αµφισβητούσαµε, το ενδιαφέρον του
Υπουργείου και το δικό σας. Περνάµε στην περίοδο των εορτών και
ξέρετε τι θα γίνει, όλος ο κόσµος θα βγει έξω, θα γεµίσουν τα κέντρα
κλπ. Εκείνο το οποίο έχω διαπιστώσει και µου το λένε και πολλοί
φίλοι µου, είναι ότι ξεπερνιέται ο αριθµός των ατόµων που
πηγαίνουν στα κέντρα τη στιγµή κορύφωσης της λειτουργίας τους.
Ενώ δηλαδή υπάρχει µία άδεια για πενήντα πρόσωπα, πενήντα
θαµώνες, θα δείτε εκατό και διακόσια άτοµα στοιβαγµένα το ένα
πάνω στο άλλο.
Ενδεικτικά, θέλω να σας αναφέρω ότι σε έκθεση ενός
πανεπιστηµιακού καθηγητού, αναφέρεται πως µετά από έρευνα του
πανεπιστηµίου έχουν διαπιστωθεί τα εξής: Λειτουργούν αυτήν τη
στιγµή χωρίς άδεια της Πυροσβεστικής πολυκαταστήµατα. Στα
σχολεία υπάρχει µέγα θέµα απουσίας και µέτρων οργάνωσης και
πυρόσβεσης. Επίσης, σε κέντρα διασκέδασης έχει διαπιστωθεί ότι
είναι σκανδαλώδης η απουσία µέτρων, η υπερπλήρωση και
υπέρβαση κατά πολύ, του αριθµού των ατόµων που αναφέρει η
άδεια. Ενδεικτικά, το 1991 µόνο συνέβησαν τα εξής: ∆ιακόσιες
είκοσι µία φωτιές σε εστιατόρια και πενήντα µία σε κέντρα
διασκέδασης. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι είναι ένα πρόβληµα το
οποίο υπάρχει και εγώ εύχοµαι µε τα µέτρα που έχετε πάρει και µε
αυτά τα οποία σύµφωνα µε όσα άκουσα, θα εντείνετε στη συνέχεια,
να µην υπάρξει κανένα ατύχηµα ή δυστύχηµα στις µέρες που θα
έρθουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν είναι µόνο τα
µέτρα, θέλει και συνέπεια από εµάς τους πολίτες.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Θα
ήθελα και πάλι να επισηµάνω, ότι η εντονότερη αστυνόµευση και οι
εκτεταµένοι έλεγχοι, ούτως ή άλλως ασκούνται από τις υπηρεσίες
µας, κατά τις περιόδους των µεγάλων γιορτών σε χώρους, όπου
παρατηρείται µεγάλη συγκέντρωση πολιτών, όπως και στα
προαναφερόµενα κέντρα, αλλά και σε χώρους δηµοσίων θεαµάτων,
µεγάλα εµπορικά καταστήµατα κλπ. Αυτή η εντονότερη
αστυνόµευση θα είναι πλέον γεγονός, γιατί οι εντολές µου, όπως
σας είπα, είναι σαφείς: Σε µηνιαία βάση, για να προλάβουµε. Γιατί
το σηµαντικότερο από όλα είναι η πρόληψη.
Επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω, αυτό που και εσείς υπαινιχθήκατε,
ότι θα πρέπει να υπάρχει µία στενή συνεργασία των υπηρεσιών του
δικού µας Υπουργείου µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση, όπως και µε το
Υπουργείο Παιδείας, αν και τα σχολεία υπάγονται στους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Με άλλα λόγια δηλαδή µε
τους οργανισµούς της τοπικά οργανωµένης κοινωνίας, για να
τηρούνται οι όροι, να γίνονται βελτιώσεις και πάνω από όλα να
υπάρχει συνεχής πολιτικός έλεγχος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και τον
κύριο Υπουργό.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι Βουλευτές,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Θα συζητηθεί η υπ'αριθµόν 7/11.11.98 επερώτηση των Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίων Χρήστου Μαρκογιαννάκη, Ιωάννη
Λαµπρόπουλου, Νικόλαου Γκελεστάθη, Επαµεινώνδα
Ζαφειρόπουλου, Αντωνίου Φούσα, Αθανάσιου ∆αβάκη, Θεόδωρου
Κασσίµη, Θεόδωρου Κατσίκη και Προκόπη Παυλόπουλου, προς
τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε την πολιτική της
Κυβέρνησης στον τοµέα των Σωµάτων Ασφαλείας.
Κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο έλαβε επιστολή της Νέας
∆ηµοκρατίας από το Γενικό Γραµµατέα κ. Σταύρο ∆ήµα που ορίζει
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή Επικρατείας κ.
Προκόπη Παυλόπουλο.
Οµοίως, από τον Πρόεδρο του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος τον κ. Τσοβόλα ο οποίος ορίζει ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο τον κ. Γεώργιο Τσαφούλια.
Πρώτος εκ των οµιλητών στην επερώτηση είναι ο κ. Χρήστος
Μαρκογιαννάκης.
Ορίστε, κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει
καµιά αµφιβολία ότι ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα, από τα
πλέον καυτά προβλήµατα που αντιµετωπίζει σήµερα η ελληνική
κοινωνία, είναι η δραµατική, εκρηκτική αύξηση της
εγκληµατικότητας.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Και όταν λέµε αύξηση της εγκληµατικότητας ασφαλώς και δεν
εννοούµε την ελαφράς µορφής εγκληµατικότητα. ∆υστυχώς, εκεί
που υπάρχει η έκρηξη, εκεί που υπάρχει το µεγάλο πρόβληµα είναι
η βαριά εγκληµατικότητα. Μιλούµε για ναρκωτικά, για ληστείες, για
ανθρωποκτονίες, για εµπόριο λευκής σαρκός, όπου βλέπουµε µέρα
µε τη µέρα να έχουµε περισσότερα και σοβαρότερα κρούσµατα.
∆εν ξέρω τι λένε οι στατιστικές, οι στατιστικές τις οποίες πολλές
φορές χρησιµοποιούν οι υπεύθυνοι και οι οποίες εν πολλοίς
κατασκευάζονται ή ερµηνεύονται σύµφωνα µε τις επιθυµίες εκείνων
που τις χρησιµοποιούν. H πραγµατικότητα είναι εκείνο που βιώνει
µέρα µε τη µέρα ο ελληνικός λαός. Η ανασφάλεια την οποίαν
αισθάνεται, ανασφάλεια η οποία πολλές φορές τον οδηγεί ακόµη και
στην αυτοδικία. ∆εν είναι λίγες οι περιπτώσεις όπου βλέπουµε στις
οθόνες της τηλεόρασης ή πληροφορούµαστε από τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, ότι πολίτες απογοητευµένοι από την αδυναµία του
κράτους να τους προστατεύσει απειλούν ή και σε πολλές
περιπτώσεις πραγµατοποιούν αυτοδύναµη προστασία.
Αυτό το πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζει η ελληνική κοινωνία τον
τελευταίο καιρό το έχουµε επανειληµµένα επισηµάνει και είναι
χαρακτηριστικό ότι µέσα στο 1998 είναι η τρίτη επερώτηση, η οποία
συζητείται στο Κοινοβούλιο και η οποία απευθύνεται προς το
Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως.
Ενθυµούµαι όταν συζητήσαµε την πρώτη επερώτηση, ο τότε
Υπουργός ∆ηµοσίας Τάξεως, κ. Ρωµαίος, µας αντιµετώπισε σχεδόν
ειρωνικά, αρνούµενος εκείνο το οποίο ο κάθε 'Ελληνας είχε
αντιληφθεί. Ουσιαστικά, µας είπε ότι αύξηση της εγκληµατικότητας
δεν είχαµε, ότι ήταν οι συνήθεις αριθµοί και ότι είµαστε υπερβολικοί.
Βεβαίως, µετά από λίγο καιρό που συζητήθηκε η δεύτερη
επερώτηση αναγκάσθηκε εκ των πραγµάτων να παραδεχθεί το
πρόβληµα, να εξαγγείλει µέτρα, αλλά δυστυχώς αν και έχει περάσει
τόσο χρονικό διάστηµα, βλέπουµε ότι το πρόβληµα µέρα µε τη µέρα
οξύνεται και βλέπουµε ότι ουσιαστικά δεν γίνεται τίποτα προς την
κατεύθυνση άµβλυνσης του φαινοµένου.
Το ερώτηµα είναι κατ'αρχάς ποια είναι η αιτία αυτής της εκρηκτικής
αύξησης της εγκληµατικότητας. Θα µπορούσαν να αναφερθούν
πολλά σε θεωρητικό επίπεδο, να µιλήσουµε για οικονοµική κρίση,
να πούµε για λαθροµετανάστες αλλά εγώ, κύριοι συνάδελφοι,

πιστεύω ότι η µεγαλύτερη αιτία, το µεγαλύτερο πρόβληµα είναι η
αδυναµία των αµυντικών µηχανισµών κατά του εγκλήµατος να
αναχαιτίσουν το φαινόµενο. Κυρίως είναι η αδυναµία της Ελληνικής
Αστυνοµίας να ανταπεξέλθει στα καθήκοντά της. Η δοµή, το ηθικό,
η νοοτροπία, το έµψυχο υλικό, η εκπαίδευση, τα προβλήµατα
γενικά που αντιµετωπίζει η Ελληνική Αστυνοµία την έχουν φέρει σε
τέτοιο σηµείο που να µην είναι δυνατόν να αντιµετωπίσει αυτήν την
έκρηξη του φαινοµένου.
Είµαστε υποχρεωµένοι να επανέλθουµε για άλλη µια φορά, διότι το
Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως κωφεύει και δεν κάνει το οτιδήποτε να
αντιµετωπισθεί το πρόβληµα, να επανέλθουµε, να επισηµάνουµε τις
κύριες αιτίες που έχουν οδηγήσει την Ελληνική Αστυνοµία εκεί που
έχει οδηγηθεί σήµερα και να καλέσουµε για άλλη µια φορά τον
Υπουργό ∆ηµοσίας Τάξεως να πάρει µέτρα.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει καµία αµφιβολία
ότι διαχρονικά, αλλά κυρίως το τελευταίο χρονικό διάστηµα, το µέγα
πρόβληµα της Ελληνικής Αστυνοµίας και των Σωµάτων Ασφαλείας
γενικότερα, είναι ο κοµµατισµός, είναι η έλλειψη αξιοκρατίας. Και
είναι τραγικό και είναι ανήθικο αυτό το οποίο συµβαίνει, διότι, εκτός
από την καταρράκωση της προσωπικότητας, εκτός από την
ποδοπάτηση της προσωπικότητας, οδηγούµεθα και στην αδυναµία
πλέον των Σωµάτων Ασφαλείας να αντιµετωπίσουν τα
προβλήµατα. ∆ιότι οι ικανοί, οι άξιοι, οι έντιµοι, οι εργατικοί, οι
ηθικοί, εξαιτίας του ότι δεν είναι προσκείµενοι στην κυβερνώσα
παράταξη, βρίσκονται είτε εκτός υπηρεσίας ενωρίς,
αποστρατευόµενοι στους κρίσιµους βαθµούς, είτε και όταν ακόµα
υπηρετούν, τοποθετούνται σε θέσεις όπου ουσιαστικά δεν µπορούν
να προσφέρουν.
Επειδή ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης είναι φρέσκος, καινούριος στο
Υπουργείο του, θα ήθελα να του υπενθυµίσω, εάν δεν έχει
ενηµερωθεί για τις περίφηµες, τις κατάπτυστες λίστες Σουλτάτου,
που έκαναν την εµφάνισή τους κατά τις τελευταίες δύο κρίσεις των
αξιωµατικών και ιδιαίτερα στην τελευταία. Για µένα δεν είναι λίστες
Σουλτάτου, είναι λίστες ΠΑ.ΣΟ.Κ., οι οποίες εγράφησαν δια χειρός
Σουλτάτου. 'Αλλωστε, από τη διενεργηθείσα Ε.∆.Ε. προέκυψε ότι
δεν ήταν άµοιρος ευθυνών η πολιτική ηγεσία ή µέρος της πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου ∆ηµοσίας Τάξεως. Κατέληξαν βέβαια σε
ποινές θωπείας για τον κ. Σουλτάτο αλλά όµως εξετέθη η Ελληνική
Αστυνοµία, όταν έκανε ό,τι µπορούσε για να συγκαλύψει αυτό το
ανοσιούργηµα το οποίο όλοι όµως αντιλήφθηκαν.
Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να σας γνωρίσω, αν δεν το έχετε
πληροφορηθεί, ότι όταν εκλάπη µέσα από τη ∆ιεύθυνση
Εγκληµατολογικών Υπηρεσιών η γραφοµηχανή και η ταινία επί της
οποίας ήταν αποτυπωµένα πολλά δυσχερέστατα για το Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης στοιχεία, δεν διετάχθη από τον προκάτοχό σας ή
από την τότε φυσική ηγεσία του Υπουργείου ∆ηµοσίας Τάξεως ούτε
καν Ε.∆.Ε., προκειµένου να διαπιστωθεί ποιος ήταν ο κλέφτης των
αποδεικτικών στοιχείων. Απλά µια άτυπη έρευνα και η υπόθεση
ετέθη στο αρχείο.
Αυτό και µόνο καταδεικνύει κατά τον εναργέστερο τρόπο ότι η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ∆ηµοσίας Τάξεως τουλάχιστον
θέλησε να συγκαλύψει το σκάνδαλο, αν δεν ήταν πίσω απ' αυτό.
Θα πρέπει να αντιληφθούµε και να υιοθετήσουµε την άποψη, κύριοι
συνάδελφοι, εκείνη που ακούµε συνέχεια, ότι πρέπει επιτέλους να
εκλείψει ο κοµµατισµός από τα Σώµατα Ασφαλείας. Το λέµε, το
ξαναλέµε, δεν βλέπουµε να υλοποιείται.
Ακούσαµε, κύριε Υπουργέ, ότι εξαγγείλατε την ίδρυση Αρχηγείου
Ελληνικής Αστυνοµίας. Αυτό έπρεπε να έχει γίνει προ πολλού.
'Οταν ήταν Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξεως ο κ. Γκελεστάθης, ήδη είχε
προωθήσει το θέµα. Αν δεν κάνω λάθος, είχε προωθηθεί το σχετικό
διάταγµα, αλλά εξαιτίας της τότε κυβερνητικής αλλαγής το θέµα
επάγωσε.
Στον προκάτοχό σας το είχαµε επισηµάνει και είχε πει ότι θα
προχωρήσει. ∆εν έγινε απολύτως τίποτα.
Εσείς είπατε ότι θα ιδρύσετε Αρχηγείο της Ελληνικής
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Αστυνοµίας. Εγώ θα ήθελα να σας παρακαλέσω, εφόσον το
αποφασίσατε, αυτό το µέτρο να είναι ουσιαστικό.
Ο Αρχηγός της Ελληνικής Αστυνοµίας και το Αρχηγείο της
Ελληνικής Αστυνοµίας να έχει αρµοδιότητες και δυνατότητες τέτοιες,
που να µην καταστεί φερέφωνο του κάθε Υπουργού ∆ηµοσίας
Τάξεως, όποιος και να είναι αυτός. Εάν απλά τη σηµερινή
κατάσταση τη βαπτίσουµε Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνοµίας,
ασφαλώς τα αποτελέσµατα θα είναι τα ίδια.
Εάν έχετε Αρχηγούς, όπως τον απελθόντα πρόσφατα Αργηγό, ο
οποίος επί µακρόν ηγήθη της Ελληνικής Αστυνοµίας και ο οποίος
απεδείχθη ότι ήταν ιδιαίτερα ακατάλληλος γι' αυτόν το σοβαρό του
ρόλο αυτό το πρόβληµα δεν λύνεται. Και µεγαλύτερη απόδειξη από
τα τελευταία γεγονότα και το φιάσκο της οδού Νιόβης δεν θέλουµε,
όπου έφθασε στο σηµείο να πει ότι, πήγε και έκανε την επιχείρηση
καθ' ον τρόπο την επιχείρησε, διότι εάν είχε επιτύχει, θα ήταν ακόµη
δύο χρόνια Αρχηγός της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Και θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, µια που µπήκα σ' αυτό το θέµα, να
σας ρωτήσω το εξής και να µας λύσετε αυτήν την απορία.
Συµµετείχαν σε αυτήν την επιχείρηση εκατοντάδες αστυνοµικοί, µε
παρούσα σχεδόν ολόκληρη τη φυσική ηγεσία της Ελληνικής
Αστυνοµίας: Αρχηγός, Υπαρχηγός, ΓΑ∆άρχης, ∆ιοικητής
Ασφαλείας. Αυτό δείχνει την πρεµούρα -να πω τη λέξη- που είχαν
όλοι τους για προβολή, βέβαιοι όντες ότι θα επιτύχει η επιχείρηση.
Η επιχείρηση απέτυχε παταγωδώς. Είχαµε ανθρώπινα θύµατα.
Είχαµε παρέµβαση του εισαγγελέως. Είχαµε Ε∆Ε. Καταλογίζονται
ευθύνες. Θέλω λοιπόν να ικανοποιήσετε την περιέργεια όλων µας,
αλλά και το ερωτηµατικό της ελληνικής κοινής γνώµης και της
ελληνικής κοινωνίας. Θεωρήθηκε ότι ο Αρχηγός ο ΓΑ∆άρχης και ο
∆ιοικητικής Ασφαλείας έφεραν ευθύνη γι' αυτό το οποίο συνέβη.
Κατά πληροφορίες, το εισαγγελικό πόρισµα καταλογίζει ευθύνες
πειθαρχικές και ποινικές και στον υπαρχηγό τότε και σήµερα
Αρχηγό. Ποια ήταν η αιτία που εξηρέθη της οµαδικής αποποµπής ο
τότε υπαρχηγός και όχι µόνον αυτό, αλλά τον χρήσατε στη συνέχεια
πάραυτα και Αρχηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας, όταν και ο ίδιος
συµµετείχε, κατά τον ίδιο τρόπο που συµµετείχαν οι άλλοι
αποπεµφθέντες στα δραµµατικά αυτά γεγονότα της οδού Νιόβης;
'Ερχοµαι σε ένα άλλο πρόβληµα, το οποίο εθίγη προηγουµένως,
κατά τη συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης της συναδέλφου, για την
εκπαίδευση και τη µετεκπαίδευση των οργάνων της Ελληνικής
Αστυνοµίας και γενικότερα των Σωµάτων Ασφαλείας. Είναι γεγονός
ότι η εκπαίδευση δεν είναι στο καλύτερο δυνατό σηµείο. Και όχι
µόνο δεν είναι στο καλύτερο δυνατό σηµείο, αλλά είναι σε πολύ
κακή κατάσταση. ∆εν έχει γίνει απολύτως τίποτε τα τελευταία χρόνια
που υπάρχει το πρόβληµα της εγκληµατικότητας σε έξαρση, που το
επισηµαίνουµε και που όλοι µέσα και έξω από αυτήν την Αίθουσα
οµιλούµε για καλύτερη εκπαίδευση, για συνεχή µετεκπαίδευση.
'Ακουσα προηγουµένως που είπατε ότι "θα φροντίσουµε να
εκπαιδεύονται και να µετεκπαιδεύονται καλύτερα οι αστυνοµικοί".
Ας ευχηθούµε όλοι να µην είναι µόνο λόγια, όπως ήταν τα λόγια
όλων όσων προηγήθησαν υµών.
'Ερχοµαι στην υλικοτεχνική υποδοµή. Παραπονούνται οι
αστυνοµικοί -και δικαιολογηµένα- ότι οι ελλείψεις, τις οποίες έχουν
σε οπλισµό, σε µέσα επικοινωνίας, σε οχήµατα, σε οικήµατα όπου
στεγάζονται οι υπηρεσίες, είναι πάρα πολύ µεγάλες.
Είδα προχθές ότι εξαγγείλατε ένα πρόγραµµα προµήθειας
εξοπλισµού και άλλων µέσων καταλλήλων και αναγκαίων για την
Ελληνική Αστυνοµία. 'Οµως, κύριε Υπουργε, δεν είδα στον
προϋπολογισµό να έχει εγγραφεί κάποιο σχετικό κονδύλι. ∆εν ξέρω
που θα βρείτε τα χρήµατα. ∆εν ξέρω ποιοι θα είναι οι πόροι σας.
Και δεν ξέρω αν και αυτό τελικά υλοποιηθεί.
'Ενα άλλο θέµα, το οποίο κατ' επανάληψη έχουµε θίξει και το οποίο
δεν αντιµετωπίζεται -επιτέλους όταν έχουµε τόσο µεγάλο πρόβληµα
πάρτε κάποια µέτρα- είναι ο τρόπος και η δυνατότητα χρήσης των
όπλων από τους αστυνοµικούς.
Σήµερα, ο αστυνοµικός υπόκειται στις κοινές ποινικές διατάξεις,

όσον αφορά τη δυνατότητα χρήσης του όπλου. Αυτό, κύριοι
συνάδελφοι, έχει πολύ µεγάλους κινδύνους. Γιατί οι περί αµύνης και
καταστάσεως ανάγκης διατάξεις είναι πάρα πολύ δύσκολο να
εφαρµοσθούν. Είναι πάρα πολύ δύσκολο να αποδειχθούν αυτές οι
καταστάσεις. Και συνήθως, όταν έχουµε κάποιο "ατύχηµα" είτε είναι
αναγκασµένοι αυτοί που διενεργούν την Ε∆Ε ή την προανάκριση να
βαπτίζουν ανθρωποκτονία από αµέλεια οποιοδήποτε ατύχηµα και
τυχαία εκπυρσοκρότηση, είτε ο αστυνοµικός o oποίος έκανε χρήση
του όπλου του είτε επειδή φοβήθηκε είτε επειδή βρέθηκε πράγµατι
σε µια κατάσταση αµύνης ή σε κατάσταση ανάγκης, σύρεται στα
δικαστήρια επί σειρά ετών και εξουθενώνεται κοινωνικά, οικονοµικά
και επαγγελµατικά.
Και ενώ το πρόβληµα είναι µείζον, το έχουµε επισηµάνει, δεν έχει
πάρει την πρωτοβουλία το Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως που
έπρεπε να είχε παρθεί, διότι το πρόβληµα τώρα βρίσκεται σε
έξαρση. Θα έπρεπε να φέρει ένα νοµοσχέδιο στη Βουλή, να
συζητήσουµε, να δούµε πότε επιτέλους ο αστυνοµικός µπορεί
ακινδύνως να κάνει χρήση του όπλου του και να µην τους έχουµε
σήµερα υπό το καθεστώς -παρακαλώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι,
κύριε Υπουργέ- νόµου κατοχικού! Νόµος του 1943 είναι ο νόµος
εκείνος που διέπει σήµερα τα της δυνατότητας χρήσεως του όπλου
από τον αστυνοµικό.
'Ερχοµαι στη διαφθορά. Ο προκάτοχός σας αγωνιωδώς επεζήτει να
ανεύρει τις εστίες διαφθοράς στα αστυνοµικά τµήµατα και στις άλλες
υπηρεσίες. ∆εν έµπαινε στον κόπο να κοιτάξει γύρω του, διότι εάν
το έκανε θα έβλεπε αυτό που είδαν οι εισαγγελείς στην Ε∆Ε, ότι οι
σύµβουλοί του, Φλωρεντής και Λουκάς, που είναι σήµερα υπόδικοι,
ήταν εκείνοι που πρωταγωνιστούσαν στη διαφθορά. Και όταν µέσα
από το γραφείο του Υπουργού ∆ηµοσίας Τάξεως εκπορεύεται η
διαφθορά, δεν µπορούµε να ζητούµε από τον απλό αστυφύλακα να
είναι έντιµος και ηθικός, διότι παραδειγµατίζεται από την κορυφή.
Και βέβαια η διαφθορά βρίσκεται σε έξαρση. Πολλές είναι οι αιτίες,
ανέφερα ήδη τη µία. Παραδειγµατίζονται από την κορυφή. Αλλά
από εκεί και πέρα, όταν οι επιλογές και οι τοποθετήσεις σε καίρια,
επικίνδυνα πόστα, είναι άνθρωποι που δεν έχουν το ήθος
αποδεδειγµένα, την εντιµότητα και την εµπειρία να επιβάλουν την
ηθική και την καλή συµπεριφορά είτε λέγεται λέσχες είτε
ηλεκτρονικά είτε πορνεία, ασφαλώς θα έχουµε αυτά τα
προβλήµατα.
Και δεν λύνεται το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, µε οµαδικές
µετακινήσεις που επιχειρήσατε πρόσφατα. Πρώτα πρώτα αυτό είναι
η οµολογία της αποτυχίας, είναι η αποτυχία του ότι διεφθαρµένοι
είχαν συγκεντρωθεί πολλοί µαζί σε ορισµένους χώρους. Και αυτούς
ασφαλώς δεν τους συγκέντρωσε η Νέα ∆ηµοκρατία ή τα άλλα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, αλλά το Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως,
η ηγεσία, η πολιτική και η φυσική ηγεσία.
'Οµως µε αυτού του είδους τις οµαδικές µετακινήσεις και
µεταθέσεις, µε τα ξερά καίγονται και τα χλωρά, διότι ασφαλώς δεν
ήταν όλοι ανέντιµοι. Το στίγµα όµως θα το σηµαδεύει σε όλη τους
την υπαλληλική από εδώ και πέρα πορεία.
Αποδοχές των αστυνοµικών: 'Οταν αξιώνουµε από έναν 'Ελληνα
δηµόσιο υπάλληλο να είναι είκοσι τεσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο
εν εγρήγορση, όταν του λέµε ότι πρέπει να είσαι έντιµος και ηθικός
και όταν δεν του επιτρέπουµε δεύτερη απασχόληση, διότι εάν το
κάνει θα είναι πειθαρχικό αδίκηµα, τότε έχουµε υπό καθεστώς
πείνας. Σ'αυτήν την περίπτωση ή θα παρανοµεί εργαζόµενος σε
ελεύθερη εργασία προκειµένου να εξοικονοµήσει τα προς το ζην,
είτε θα οδηγηθεί, αν είναι και αδύνατος χαρακτήρας ή ευεπίφορος
σε τέτοιου είδους επιδόσεις, στη διαφθορά.
Αντιµετωπίστε τα προβλήµατα της οικογένειας του αστυνοµικού µε
ενδιαφέρον. Να µην τους κοροϊδεύουµε!
Υπέβαλα πριν από µερικές µέρες µία ερώτηση προς τον Υπουργό
∆ηµοσίας Τάξεως, τι γίνεται µε αυτά τα περίφηµα οδοιπορικά εκτός
έδρας των συνεργατών που έχουµε. Η απάντηση ήταν "δεν υπάρχει
κανένα πρόβληµα, τα παίρνουν κανονικά σε τρεις µήνες".
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Ε, αυτό είναι ψέµατα. Τα παίρνουν κανονικά µέσα σε τρεις µήνες
µόνο αυτοί που συνοδεύουν τον Πρωθυπουργό, τους Αρχηγούς
των κοµµάτων και τους Υπουργούς. Οι υπόλοιποι που συνοδεύουν
τους Βουλευτές δεν τα παίρνουν. Γιατί αυτή η αντιµετώπιση;
'Εχω και άλλα να πω για τη διάρθρωση της Ελληνικής Αστυνοµίας,
για την Αγροφυλακή, για τους λαθροµετανάστες και για τη
συνεργασία που πρέπει να υπάρχει µεταξύ Υπουργείου ∆ηµόσιας
Τάξης και Υπουργείου ∆ικαιοσύνης στην αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας. 'Οµως επειδή δεν έχω τώρα χρόνο θα τα πω στη
δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Λαµπρόπουλος έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Σήµερα µε αυτήν την επερώτηση
δεν ήρθαµε ούτε να κατηγορήσουµε ούτε να δικάσουµε την
Αστυνοµία. 'Ολοι µας αγαπάµε την Αστυνοµία και θέλουµε να είναι
ψηλά στα µάτια του κόσµου. 'Ηρθαµε να κάνουµε µια
εποικοδοµητική συζήτηση, να πούµε τις απόψεις µας και να
συνεισφέρουµε. 'Ηρθαµε να επικρίνουµε την Κυβέρνηση και να
αποδώσουµε πολιτικές ευθύνες.'Ηρθαµε να επισηµάνουµε και να
προτείνουµε.
Κανείς σήµερα στη χώρα µας, είτε στην πρωτεύουσα µένει είτε στην
επαρχία είτε στο χωριό δεν νιώθει πλέον ασφαλής. Κανείς δεν
µπορεί στο χωριό να πάει στο χωράφι του και να νιώθει ασφαλής.
Κανείς δεν µπορεί να αφήσει το σπίτι του ανοιχτό στην πόλη. Η
χώρα µας έχει γίνει ξέφραγο αµπέλι. Τούρκοι, Κούρδοι, Πακιστανοί,
Αλβανοί, Βούλγαροι.'Ολες οι φυλές έχουν περάσει από την Ελλάδα.
Οι ληστείες, οι κλοπές, το έγκληµα, τα ναρκωτικά, οι λέσχες,
βρίσκονται όλα σε έξαρση. Αυτό είναι µια γενική διαπίστωση. Κάθε
βράδυ ακούµε πολεµικό δελτίο από τα κανάλια.
∆εν υπάρχουν ευθύνες για αυτήν την κατάσταση που έχει
διαµορφωθεί στον κρίσιµο τοµέα της ασφάλειας του πολίτη; Το
κυριότερο αγαθό του πολίτη σήµερα είναι να νιώθει ασφαλής. ∆εν
φταίει, λοιπόν, αυτή η Κυβέρνηση που κυβερνά τέσσερις τετραετίες
και την τελευταία πενταετία συνεχώς; Τρεις επερωτήσεις έχουµε
κάνει τον τελευταίο χρόνο αλλά δεν είδαµε να κινείται τίποτα, δεν
είδαµε να βελτιώνεται τίποτα.
Η Κυβέρνησή σας, κύριε Υπουργέ, άφησε να χαλαρώσουν τα πάντα
στον τοµέα της ασφάλειας . Χάθηκε η συναίσθηση του καθήκοντος
και της ευθύνης από κάθε υπεύθυνο. Τον τελευταίο καιρό ο
θόρυβος είναι µεγάλος και για τη διαφθορά στην Αστυνοµία. Ο
πολίτης ακούει πράγµατα που πολλές φορές ίσως να µεγεθύνονται
από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, πράγµατα που τον κάνουν να
ανατριχιάζει. Η αλήθεια είναι ότι υπάρχουν επίορκοι, ανέντιµοι και
ανήθικοι αστυνοµικοί. Αυτοί όµως είναι πολύ λίγοι. Η συντριπτική
τους πλειοψηφία είναι έντιµοι αστυνοµικοί. Αυτό πρέπει να το
διατρανώσουµε εµείς εδώ στη Βουλή και να τους προστατεύσουµε.
Η κυβέρνησή σας, κύριε Υπουργέ, διέλυσε την Αστυνοµία. Αυτήν τη
λέξη λέει όλος ο κόσµος. Τη διαλύσατε µε τον κοµµατισµό, µε την
αναξιοκρατία µε τις προαγωγές και τις τοποθετήσεις σε θέσεις
κλειδιά ανικάνων ανθρώπων. Είχατε αρχηγό της Αστυνοµίας επι
τρία χρόνια κάποιον που τον επαναφέρατε από την αποστρατεία.
Επί τρία χρόνια δεν έκανε τίποτα. Είναι πρωτοφανής η πνευµατική
στάθµη του ανθρώπου που είχατε επιλέξει για να διοικήσει την
Αστυνοµία. Την άκουσε ο ελληνικός λαός και συγκλονίστηκε, όταν
αυτός είχε το θράσος να δηλώσει ότι έκανε αυτήν την επιχείρηση
διότι αν είχε επιτυχία θα έµεινε επί τρία χρόνια αρχηγός.
Αν είναι δυνατόν. Τη διαλύσατε µε τις αποστρατείες ικανών και
εντίµων ανθρώπων αλλά µη προσκείµενων σε σας. ∆εν ξεχνάµε τις
λίστες της ντροπής. Επί των ηµερών σας θα σας κυνηγάει πάντα
αυτή η ντροπή. Με αυτόν τον τρόπο έχετε αφαιρέσει και την ψυχική
διάθεση για δουλειά από αυτούς που είναι έντιµοι και ικανοί αλλά
δεν ανταµείβονται.
∆ιαλύσατε την Αστυνοµία αφού από σαράντα δύο χιλιάδες
αστυνοµικούς οι είκοσι δύο χιλιάδες µόνο είναι µάχιµοι. Τους
άλλους, τους "υµέτερους" τους έχετε βολέψει στα κοµµατικά
γραφεία. Τους έχετε βολέψει σε υπηρεσίες τέτοιες που στην ουσία
να µην προσφέρουν έργο.
∆ιαλύσατε την Αστυνοµία µε τα πολυδύναµα στην Αθήνα. 'Εχετε

αναγνωρίσει ότι απέτυχαν και δεν έχετε το θάρρος να πείτε
"αποτύχαµε, προχωράµε, διαρθρώνουµε ξανά την Αστυνοµία στην
Αττική".
∆εν δώσατε απλή και σωστή λύση στη νοµιµοποίηση των
αλλοδαπών και λαθροµεταναστών, ώστε να καταγραφούν, να
ελέγχονται, να ξέρουµε πού βρίσκονται και να έρχονται -γιατί όχι- σε
συγκεκριµένες χρονικές περιόδους για τη συγκοµιδή προϊόντων
κλπ.
∆ιαλύσατε επίσης την Αγροφυλακή. Συνεπώς, η κατάσταση είναι
άσχηµη και χρειάζεται τόλµη για να αλλάξουν όλα αυτά. Χρειάζεται
να τολµήσετε, κύριε Υπουργέ, να καθαρίσετε την Αστυνοµία από
τους κοµµατικούς σας ινστρούχτορες που πραγµατικά λερώνουν
και καταστρέφουν ολόκληρο το Σώµα. Μπορείτε να το κάνετε, αρκεί
να το τολµήσετε. Θα έχετε και τη δική µας στήριξη.
Εµείς προτείνουµε ακόµα και το θεωρούµε βασικό να προχωρήσετε
σε κάθαρση της Αστυνοµίας από τους ανέντιµους, από τους
επίορκους, από τους ανήθικους που τονίζω και πάλι ότι είναι λίγοι
για να προστατεύσουµε τους πολλούς, για να φέρουµε το Σώµα εκεί
που πρέπει να το φέρουµε.
∆εύτερον, να προχωρήσετε µε αξιοκρατία σε προαγωγές και
τοποθετήσεις. Σε λίγο καιρό θα έχετε τις προαγωγές µπροστά σας.
Τρίτον, θα πρέπει πάση θυσία να εφαρµοσθεί ο κανόνας, να
προχωρήσετε σε σωστή εκπαίδευση, σε σωστή οργάνωση,
σύγχρονο εξοπλισµό και ανταµοιβή για επιτυχίες στις εργασίες
τους.
Τέταρτον, να προχωρήσετε σε ικανοποιητικό µισθολόγιο και κάθε
µορφής στήριξη από την πολιτεία στο δύσκολο και επικίνδυνο έργο
των αστυνοµικών.
Πέµπτον, να προχωρήσετε στην επανίδρυση της Αγροφυλακής.
Είναι αναγκαίο γιατί η ύπαιθρος έχει ερηµώσει, η ύπαιθρος νοιώθει
ανασφάλεια. Ο αγροφύλακας σήµερα χρειάζεται. Περιµένουµε να
µας δώσετε µία απάντηση, κύριε Υπουργέ.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μετά από πέντε χρόνια που
βρίσκεται στην εξουσία το ΠΑ.ΣΟ.Κ. τα αποτελέσµατα της
διακυβέρνησής του τα βιώνει κάθε µέρα παντού ο κάθε 'Ελληνας
πολίτης. Στα εθνικά, στα οικονοµικά, στα πολιτικά, στα κοινωνικά
θέµατα η κατάσταση είναι τραγική. Ο δηµόσιος τοµέας, η κρατική
µηχανή έχει σε πολλές περιπτώσεις διαλυθεί και σε άλλες έχει
αποδυναµωθεί.
Η Κυβέρνηση των εκσυγχρονιστών του κυρίου Σηµίτη εδώ και
δυόµισι χρόνια έχει επιδεινώσει την κατάσταση και αµήχανη,
ανίκανη και αδύναµη παρακολουθεί ως θεατής τα τραγικά αδιέξοδα
που έχει δηµιουργήσει.
Στον τοµέα του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης έχουµε καταγγείλει
κατ'επανάληψη µε επερωτήσεις µας, ερωτήσεις µας και αναφορές
τα τραγικά θέµατα που έχουν δηµιουργηθεί σ'αυτόν τον ευαίσθητο
τοµέα. Τα αίτια βέβαια που προκάλεσαν αυτήν την κατάσταση στα
Σώµατα Ασφαλείας είναι γνωστά.
Η επαναφορά για πρώτη φορά αποστράτων Αξιωµατικών µετά από
τέσσερα ή πέντε χρόνια που ήταν εκτός υπηρεσίας και η
τοποθέτησή τους στις ηγετικές θέσεις της Αστυνοµίας ήταν το
πρώτο καίριο πλήγµα στην ιεραρχία και στην πειθαρχία της
Αστυνοµίας.
Από εκεί και πέρα, ακολούθησαν οι κοµµατικές µεταχειρίσεις στις
κρίσεις, στις προαγωγές, στις τοποθετήσεις µε αποτέλεσµα η
Αστυνοµία να αποδυναµωθεί. Ακολούθησε το όργιο των
µεταθέσεων και αναφέροµαι από τον Οκτώβριο του 1993 µέχρι
σήµερα.
Μεταθέσεις χιλιάδες ή για ικανοποίηση κοµµατικών υποχρεώσεων ή
για τιµωρία εκείνων οι οποίοι δεν άνηκαν ή δεν θέλησαν να
προσχωρήσουν στις κοµµατικές οργανώσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. 'Ετσι το
θέµα αυτό αποκορυφώθηκε και µε τις "λίστες ντροπής".
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Αποτέλεσµα, σε µερικές περιπτώσεις η διάλυση Aστυνοµικών
υπηρεσιών και σε άλλες η αποδυνάµωσή τους.
Εµείς προτείνουµε: Πρώτον, την άµεση εφαρµογή κανόνων της
αξιοκρατίας στις κρίσεις, στις προαγωγές και ιδιαίτερα στις
τοποθετήσεις των Aστυνοµικών.
∆εύτερον, την άµεση προώθηση για δηµοσίευση του Προεδρικού
διατάγµατος που είχα υποβάλει στις 2 Σεπτεµβρίου 1993, όταν είχα
την τιµή να είµαι Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, στο Συµβούλιο
Επικρατείας για την επεξεργασία του, για τη δηµιουργία, για τη
σύσταση και τη λειτουργία του Αρχηγείου της Αστυνοµίας, ώστε η
Αστυνοµία να καταστεί αυτόνοµη, να αυτοδιοικείται και να
αυτοδιαχειρίζεται και να πάψει ο εκάστοτε Υπουργός ∆ηµόσιας
Τάξης να είναι ουσιαστικά Αρχηγός της Αστυνοµίας.
Καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής το έγγραφο µε το οποίο
υπεβλήθη στις 2 Σεπτεµβρίου 1993, το σχέδιο του προεδρικού
διατάγµατος για την επεξεργασία του, για τη δηµιουργία του
Αρχηγείου της Αστυνοµίας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Γκελεστάθης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο έχει ως εξής:
"ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ∆ΗΜΟΣΙΑΣ ΤΑΞΗΣ

Αθήνα, 9 Σεπτεµβρίου 1993
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ

ΠΡΟΣ ΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΤΗΣ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ
ΕΝΤΑΥΘΑ

ΚΛΑ∆ΟΣ ∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ
∆ΙΕΥΘΥΝΣΗ ΜΕΛΕΤΩΝ
ΤΜΗΜΑ: 3ο ΝΟΜΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ
Kατεχάκη 1, Τ.Κ. 101 77 ΑΘΗΝΑ
Αρµόδιος: Νικ. ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ Αστυνόµος Β'
Τηλέφωνο: 6931450
Αριθ. πρωτ.: 7016/2/15
ΘΕΜΑ: Επεξεργασία προεδρικού διατάγµατος.
Σας διαβιβάζουµε, συνηµµένως, οκτώ (8) αντίτυπα σχεδίου
προεδρικού διατάγµατος µε τίτλο "Τροποποίηση διατάξεων
Οργανισµού Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης" και παρακαλούµε για
την επεξεργασία και αποστολή σ'εµάς της σχετική γνωµοδότησης,
εντός προθεσµίας τεσσάρων (4) ηµερών.
Επισυνάπτεται 'Εκθεση κάλυψης της δαπάνης, που προκαλείται
από τις διατάξεις του παρόντος διατάγµατος.

Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝ. ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ").

Για την αντιγραφή
Αθήνα, αυθηµερόν
Το 3ο Τµήµα Νοµικών Υποθέσων/ ∆ιεύθυνσης Μελετών."
NIKOΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆υστυχώς, βέβαια, η Κυβέρνησή µας
στις 10 Σεπτεµβρίου 1993, ύστερα από οκτώ ηµέρες, έχασε την
εµπιστοσύνη του Σώµατος και αποχώρησα από το Υπουργείο και
έκτοτε και για πέντε χρόνια µέχρι σήµερα, ενώ ακούµε δηλώσεις
εκάστοτε των Υπουργών ∆ηµόσιας Τάξης ότι θα προχωρήσουν το
θέµα αυτό, εν τούτοις δεν έχει γίνει τίποτα.
Κύριε Πρόεδρε, το τρίτο θέµα είναι η άµεση κατάργηση των
λεγόµενων Πολυδύναµων Αστυνοµικών Τµηµάτων. 'Οταν
συνεστήθηκαν αυτά τα Πολυδύναµα ΑστυνοµικΑ Τµήµατα, είχαµε
καταγγείλει και στη Βουλή και εκτός της Βουλής ότι ήταν µαθηµατικά
βέβαιο ότι θα ήταν παταγώδη αποτυχία. Και αυτό συνέβη. Ζητούµε
τώρα την επανασύσταση των τριάντα τεσσάρων (34) Αστυνοµικών
Τµηµάτων µε τις ειδικές υπηρεσίες τους στην ευρύτερη περιοχή της
Αθήνας και την κατάργηση αυτών των δεκατεσσάρων (14)
Πολυδύναµων Αστυνοµικών Τµηµάτων.
Τέταρτον, την άµεση επαναφορά σε ισχύ της µε αριθµό
πρωτοκόλλου 3015/32/278/7.6.1993 αποφάσεώς µου, η οποία είχε
δηµοσιευθεί στο ΦΕΚ- Τεύχος Β'-αριθµός 503/8-6-1993 για την
εφαρµογή µέτρων ασφάλειας λειτουργίας των καταστηµάτων των

τραπεζών. ∆εν µπορούµε να καταλάβουµε γιατί πέντε χρόνια δεν
εφαρµόζεται αυτή η απόφαση.
Παράλληλα, να εφαρµοσθεί και η διάταξη του άρθρου 59 του ν.
2145/93, που έχει δηµοσιευθεί στο ΦΕΚ - Τεύχος Α'- αριθµός
88/28-5-1993, που εισηγήθηκα στη Βουλή και θεσµοθετήθηκαν οι
ποινικές κυρώσεις εναντίον των διοικητών και διευθυντών
καταστηµάτων τραπεζών στην περίπτωση µη εφαρµογής των
µέτρων που προβλέπονται από την απόφαση που ανέφερα
προηγουµένως.
Είναι απορίας άξιο γιατί πέντε Υπουργοί µέχρι σήµερα πέρασαν
από τον Οκτώβριο του 1993 στο Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης και
δεν εφαρµόζεται αυτή η απόφαση. Και σήµερα πάλι η πρώτη
είδηση στα δελτία των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης ήταν η ληστεία
που έγινε στις 7.00' σε ένα κατάστηµα της Εθνικής Τράπεζας, µε
συνέπεια να αφαιρεθούν εφτά εκατοµµύρια (7.000.000) δραχµές και
να διατρέξει κίνδυνο η ζωή υπαλλήλων και συναλλασοµένων.
Πέµπτον, η αναθεώρηση και ο εκσυγχρονισµός του εκπαιδευτικού
συστήµατος. ∆εν επαρκεί ο χρόνος για να αναφερθώ λεπτοµερώς.
'Εκτον, άµεση φροντίδα για τον κατάλληλο εξοπλισµό ιδιαίτερα των
Ειδικών Αστυνοµικών Υπηρεσιών.
'Εβδοµον, άµεση επαναφορά της πεζής Αστυνοµικής περιπολίας
ιδιαίτερα στα αστικά κέντρα. Γιατί καταργήθηκε το µέτρο αυτό το
οποίο είχαµε ξεκινήσει εµείς;
'Ογδοον, άµεση επαναφορά της Αστυνόµευσης έξω από τα
σχολεία. Τότε που εφαρµόσαµε το µέτρο αυτό προβλέποντας τους
κινδύνους που διέτρεχαν τα παιδιά µας στα σχολεία, ιδιαίτερα µε το
θέµα των ναρκωτικών, προβλήθηκε ο ισχυρισµός από την τότε
Αντιπολίτευση του ΠΑ.ΣΟ.Κ, ότι θίγονται οι δηµοκρατικές
ευαισθησίες των παιδιών και ότι δεν έπρεπε να υπάρχει παρουσία
Αστυνοµικών πουθενά έξω από τα σχολεία.
Τώρα το αποτέλεσµα είναι γνωστό µε την έξαρση της κυκλοφορίας
των ναρκωτικών δυστυχώς και στα παιδιά.
'Ενατον, άµεση λήψη µέτρων για την ανύψωση του ηθικού του
Προσωπικού της Αστυνοµίας και παράλληλα η παροχή αποδοχών
στους Αστυνοµικούς σε επίπεδο που να ικανοποιούνται οι
οικογενειακές τους ανάγκες, ώστε απερίσπαστοι να επιδίδονται
στην εκτέλεση του καθήκοντός τους, που ξέρουµε ότι πολλές φορές
µε αυτοθυσία κάνουν το καθήκον τους, εύορκα το σύνολο των
Αστυνοµικών και διατρέχει κίνδυνο η ζωή τους και η αρτιµέλειά
τους, αλλά εν τούτοις αυτοί κάνουν το καθήκον τους.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, τελειώστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μια µικρή ανοχή, κύριε Πρόεδρε, και
τελειώνω.
∆έκατον, άµεση εκκαθάριση του έργου της Αστυνοµίας.
Θεσµοθετήσαµε µε το άρθρο 34 του νόµου 2168/93 την
τακτοποίηση του προβλήµατος αυτού και έκτοτε για πέντε χρόνια
έχει εφαρµοστεί µόνο σε δέκα υπουργεία και δεν ξέρουµε γιατί δεν
προχωρεί η εφαρµογή της διάταξης αυτής και στα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Στη δευτερολογία σας τα
υπόλοιπα, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώνετε, αλλά δεν
τελειώνετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µεταξύ των πολλών
άλλων, που δεν επαρκεί ο χρόνος να αναφερθούµε είναι το
ενδέκατο θέµα, η άµεση επαναλειτουργία της Αγροφυλακής.
Ξέρουµε ότι η Υπηρεσία Αγροφυλακής εκτός από τα καθαρά
καθήκοντά της στον τοµέα της αγροτικής ασφάλειας, πόσο
συνέβαλε στην αντιµετώπιση των άλλων ζωτικών προβληµάτων της
ασφάλειας στην ύπαιθρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώσατε.
Ο κ. Ζαφειρόπουλος ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι Αστυνοµικοί στο
σύνολό τους είναι άξιοι συγχαρητηρίων και πρέπει σε κάθε
περίπτωση όλοι µας, όλα τα κόµµατα, όλοι όσοι
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εκπροσωπούµε στην Αίθουσα αυτή τον Ελληνικό λαό να
επιβραβεύουµε το καθήκον της Αστυνοµίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώσατε, κύριε
Γκελεστάθη.
Ορίστε, κύριε Ζαφειρόπουλε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Βεβαίως, αν υπάρχουν ελάχιστοι
Αστυνοµικοί που πατούν τον όρκο τους, αυτοί είναι τέτοια
µεµονωµένα περιστατικά που δεν επιτρέπεται να γενικεύεται το
θέµα ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Γκελεστάθη, σας
παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Ζαφειρόπουλε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ... σε βάρος της Αστυνοµίας και των
Αστυνοµικών.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας σαράντα µαθητές και δύο
συνοδοί-καθηγητές του 2ο Γυµνασίου Περάµατος Πειραιά, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ".
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ορίστε, κύριε Ζαφειρόπουλε, έχετε το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πολύ
φυσικό ήταν να έχετε αυτήν την ανοχή στον κ. Γκελεστάθη, διότι είχε
χρηµατίσει Υπουργός και εν πάση περιπτώσει είχε πολλές
κατευθύνσεις και σωστές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Γι'αυτό υπήρξε κάποια
ανοχή στον κ. Γκελεστάθη.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Και πολύ καλά κάνατε.
Εκείνο το οποίο θέλω να διαπιστώσω σήµερα πλέον, κύριε
Πρόεδρε, είναι ότι πράγµατι παρ'όλες τις προσπάθειες που ίσως
θέλει να κάνει ο νέος Υπουργός της ∆ηµόσιας Τάξης δεν υπάρχει
κυβερνητική πολιτική για την πάταξη της εγκληµατικότητας, αλλά
προπαντός δεν υπάρχει κυβερνητική πολιτική για το νοικοκύρεµα
της Ελληνικής Αστυνοµίας. 'Ετσι δυσφηµείται η Ελληνική Αστυνοµία
στο σύνολό της, ενώ δεν φταίει. Φταίνε τα ορισµένα πρόσωπα,
όπως φταίνε µέχρι σήµερα οι κυβερνητικές πολιτικές από το 1981 ή
1984 µετά την ενοποίηση των δύο Σωµάτων µέχρι και σήµερα. Και
το µεγαλύτερο σφάλµα της είναι η κοµµατικοποίηση.
∆εύτερον, θα έπρεπε κατά την άποψή µου να είναι εδώ ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. της κυβερνώσης
παρατάξεως, να αντικρούσει τα όσα λέµε, εκτός από τον κύριο
Υπουργό που εκ καθήκοντος θα το κάνει, αλλά και από την άλλη να
µεταφέρει αυτά που ο κύριος Πρωθυπουργός, εάν υπάρχει
κυβερνητική πολιτική έχει πει ή και προσφάτως χθες ακόµη είπε.
Τι είπε ο κύριος Πρωθυπουργός χθες; Παραδέχθηκε ότι πράγµατι
υπάρχει εγκληµατικότητα, αλλά είναι σε πολύ χαµηλότερα επίπεδα,
λέει, των άλλων χωρών. Και το δεύτερο ότι πράγµατι τα
πολυδύναµα αστυνοµικά τµήµατα απέτυχαν και σκέπτεται να
µελετήσει, να σχεδιάσει, να δει πώς µπορεί ή να διατηρηθούν ή να
µη διατηρηθούν.
Αυτά είναι µία κυβερνητική πολιτική. Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και ολόκληρο το ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι
απόντες από αυτήν την κορυφαία συζήτηση που γίνεται σήµερα µε
αυτήν την επερώτηση. 'Ολη η Ελλάδα συζητάει τα περί της
Αστυνοµίας και καθηµερινώς αναδεικνύονται νέες υποθέσεις οι
οποίες είναι παράνοµες, νέα πρόσωπα εµπλέκονται σε όλα αυτά τα
κυκλώµατα και όµως το ΠΑ.ΣΟ.Κ. κωφεύει και είναι απόν από την
Αίθουσα της Βουλής.
Είναι το µεγάλο µήνυµα το οποίο πρέπει πανελληνίως να µαθευτεί,
ότι δηλαδή αυτή η Κυβέρνηση ουδέποτε ενδιαφέρθηκε για τον
'Ελληνα πολίτη, ενδιαφέρεται µόνο πώς θα κρατήσει µε τα νύχια την
εξουσία στα χέρια της. Και βεβαίως προς τιµή των δύο άλλων

κοµµάτων τόσο του Συνασπισµού όσο και του ∆Η.Κ.ΚΙ. που είναι
παρόντες οι εκπρόσωποί τους εδώ µέσα. Βεβαίως απουσιάζει και
το Κοµµουνιστικό Κόµµα που και αυτό έχει ευαισθησία για την
ασφάλεια του πολίτη και για την ασφάλεια της ελληνικής κοινωνίας
όπως και της γαλήνης η οποία πρέπει να επικρατεί στην ελληνική
κοινωνία.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι το µήνυµα που βγαίνει απ' αυτήν την Αίθουσα
σήµερα είναι αυτό. Ποιοι ενδιαφέρονται πλέον για την Αστυνοµία;
Ενδιαφέρεται, κύριε Πρόεδρε, όχι η Νέα ∆ηµοκρατία µόνο, όχι τα
άλλα δύο κόµµατα που είναι παρόντα, αλλά ενδιαφέρεται ο
'Ελληνας πολίτης. Αυτούς εκπροσωπούµε. Τους 'Ελληνες πολίτες
εκπροσωπούµε σ' αυτήν την Αίθουσα και είχαµε υποχρέωση να
έχουµε γεµάτη την Αίθουσα σήµερα για να ακούσουν οι συνάδελφοι
από το νέο Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης ποια είναι τα µέτρα, ποια
είναι η κυβερνητική πολιτική όπως θα έπρεπε να ακούσουν και από
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ -τον απόντα
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, το απόν ΠΑΣΟΚ- τι τους
ενδιαφέρει. Να γίνονται δήθεν ανταρσίες και δήθεν να λένε ότι θα
καταψηφίσουν την Κυβέρνησή τους και την επόµενη στιγµή να την
ψηφίζουν; Αυτό τους ενδιαφέρει µόνο; Να λένε διάφορες αιτιολογίες
και να χρησιµοποιούν διάφορους τρόπους και να λένε ότι το
ΠΑΣΟΚ είναι ένα µεγάλο κόµµα... Και συσπειρώνονται πού;
Συσπειρώνονται στο να κρατήσουν την εξουσία όχι όµως πώς θα
ασκήσουν την εξουσία και αν έντιµα ασκούν την εξουσία και αν
έχουν κοινωνική γαλήνη. Αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα, κύριε
Πρόεδρε.
Νοµίζω, λοιπόν, ό,τι και αν λέµε ένα είναι το ουσιαστικό. 'Η θα
πάψει το ΠΑΣΟΚ να κοµµατικοποιεί την Αστυνοµία ή αν δεν πάψει
να κοµµατικοποιεί την Αστυνοµία θα έχουµε αυτά τα τραγικά
αποτελέσµατα. Και δεν είναι δυνατόν ένα κόµµα που ασκεί την
εξουσία να µην έχει την ευθύνη αυτών των οποίων πρέπει να κάνει
και δεν γίνονται.
Ο 'Ελληνας πολίτης, κύριε Πρόεδρε, αυτήν τη στιγµή έχει τεράστιο
αίσθηµα ανασφάλειας. Από οποιοδήποτε µέρος της Ελλάδος
έρχονται µηνύµατα. Ξέρετε τι µας ρωτάνε έξω; Μπορούµε να
αυτοδικήσουµε; Θα µας υπερασπιστείτε αν αυτοδικήσουµε; Θέλουν
να προστατευθούν από τον κάθε είδους εγκληµατία, από την κάθε
είδους παρανοµία η οποία γίνεται εις βάρος του πολίτη.
'Οταν περπατάς το βράδυ στην Αθήνα και στην επαρχία το βράδυ
δεν νιώθεις αίσθηµα ασφάλειας. Οποιοδήποτε κακοποιό στοιχείο
είτε 'Ελληνας είτε αλλοδαπός, µπορεί να δράσει ελευθέρως γιατί
έχει την κάλυψη δυστυχώς προσώπων της Αστυνοµίας.
Αν, λοιπόν, δεν αφήσει η Κυβέρνηση τον κοµµατισµό έξω από την
Αστυνοµία, αν δεν εγγυηθεί η Κυβέρνηση την αξιοκρατεία στην
Αστυνοµία τόσο στη βαθµολογική εξέλιξη όσο και στις προαγωγές
κλπ. και αν δεν δηµιουργήσει το Αρχηγείο της Αστυνοµίας το οποίο
θα το αφήσει να λειτουργήσει ελεύθερα ως Αστυνοµία χωρίς καµία
πολιτική παρέµβαση τότε δεν πρόκειται να έχουµε ποτέ µας
Αστυνοµία όσο η Κυβέρνηση αυτή είναι στην εξουσία.
Θα  σας  πω  ένα  παράδειγµα  για  να  τελειώνω  για  να  δείτε
πώς  άφησαν  ελεύθερα  τα  πράγµατα.  'Οταν  ήταν  Υπουργός  ο
κ.  Γκελεστάθης,  είχε  εκδώσει  µία  απόφαση  ώστε  να
προστατεύεται  ο  'Ελληνας  πολίτης  που  πηγαίνει  και
συναλλάσσεται  µε  τις  διάφορες  τράπεζες  και  τα  διάφορα
οικονοµικά  ιδρύµατα  µε  την  ευθύνη  των  οικονοµικών  αυτών
ιδρυµάτων.  Αυτή  η  απόφαση  όµως  ατόνισε  και  ατόνισε
επίτηδες  και  το  λέω  µε  µεγάλη  ευσυνειδησία  µέσα  σ'  αυτήν
την  Αίθουσα.  Γιατί  το  κάνατε,  κύριε  Υπουργέ,  αυτό;  Και
βεβαίως  θα  µου  πείτε  τι  φταίω  εγώ.  Ναι  αλλά  εσείς  είσθε
ένας  εκφραστής  της  κυβερνητικής  πολιτικής  πάρα  πολλά
χρόνια  και  σήµερα  εφαρµόζετε  αυτήν  την  κυβερνητική  πολιτική.
Γιατί  αφήσατε  να  ατονίσει  αυτό;  Γιατί  δεν  υποχρεώσατε  τις
τράπεζες  και  τους  οποιουσδήποτε  άλλους  να  προστατεύουν
τον  'Ελληνα  πολίτη  όταν  συναλλάσσεται  µαζί  τους;  Το  χρήµα
τους  θα  το  πάρουν  πίσω  όσο  χάσουν  από  κάποιο  ληστή  γιατί
το έχουν ασφαλισµένο, ποιος θα αντικαταστήσει όµως την κοπέλα
ή  τον  άλλον  που  σκοτώθηκε  σε  ένα  τέτοιο  επεισόδιο;  Κανένας.
Αυτό  είναι  το  χάος  που  υπάρχει  όσον  αφορά  την  προστασία
του  'Ελληνα  πολίτη  και  είναι  καθ'  όλα  υπεύθυνος  τόσο  ο
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αείµνηστος τέως Πρωθυπουργός όσο και ο σηµερινός που είναι
συνεχιστής εκείνης της πολιτικής αλλά και ολόκληρη η κυβερνητική
πολιτική την οποία ασκεί το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Φούσας έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: ∆υστυχώς, κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
κύριοι συνάδελφοι, η εγκληµατικότητα καθηµερινά αυξάνει και
µεγαλώνει κατά τρόπο συνταρακτικό, αλλά ιδίως επικίνδυνο για τη
χώρα µας.
Θα αναφέρω, στον ελάχιστο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου,
ορισµένα στατιστικά στοιχεία που ασφαλώς θα σας είναι πολύ
χρήσιµα. Αν θέλετε να τα βρείτε, καλύτερα, να τρέξετε στο βιβλίο
του καθηγητού κ. Κουράκη, του οποίου περίληψη έχει δηµοσιευθεί
προ ηµερών σε έγκριτη αθηναϊκή εφηµερίδα.
Το 1993 είχαµε πενήντα τέσσερις χιλιάδες εκατόν ογδόντα µία
κλοπές. Το 1997 είχαµε ογδόντα πέντε χιλιάδες εβδοµήντα κλοπές.
Αύξηση δηλαδή 57% και αναφέροµαι ειδικότερα στην περίοδο που
το δικό σας κόµµα είναι στην Κυβέρνηση και έχει την ευθύνη για τη
δηµόσια τάξη και ασφάλεια. Το 1993 είχαµε εκατόν τριάντα τέσσερις
εµπρησµούς. Το 1997 είχαµε διακόσιους δώδεκα εµπρησµούς.
Αύξηση 58%. Το 1993 είχαµε διακόσιους πενήντα τέσσερις φόνους.
Το 1997 είχαµε τριακόσιους πενήντα φόνους. Αύξηση 38%. Και
τώρα συγκρατηθείτε!!! Ναρκωτικά: Το 1993 χίλιες πεντακόσιες
εβδοµήντα επτά περιπτώσεις. Το 1997 πέντε χιλιάδες εννιακόσιες
εβδοµήντα. Αύξηση δηλαδή 279%.
Αντιλαµβάνεσθε πόσο µεγάλη ευθύνη έχει η Κυβέρνησή σας, πόσο
µεγάλη ευθύνη έχει το κράτος µας για την προστασία του πολίτη
µας. Και ξέρετε ότι ένα από τα βασικότερα αγαθά, τα οποία θα
πρέπει να προσφέρει ένα ευνοµούµενο κράτος και µία πολιτεία,
προεχόντως, είναι να παρέχει ασφάλεια στους πολίτες. Ασφάλεια
για τους ίδιους, ασφάλεια για τις οικογένειές τους, ασφάλεια για τις
κατοικίες τους, ασφάλεια για τις δραστηριότητές τους γενικότερα,
κάτι που δυστυχώς δεν υπάρχει σήµερα και ο πολίτης ανησυχεί
ιδιαίτερα, εν όψει µάλιστα και των στοιχείων των οποίων είχα την
τιµή να σας δώσω και να ανακοινώσω επίσηµα πλέον στη Βουλή.
Το τραγικότερο όµως είναι ότι τα προβλήµατα αυτά
επαναλαµβάνονται και το πιο τραγικότερο είναι ότι ο κάθε
Υπουργός ο οποίος έρχεται στην εξουσία αναγγέλλει και -θα µου
επιτραπεί να πω- αναµασά τα ίδια µέτρα. Ασφαλώς δεν έχω λόγους
να αναφερθώ ειδικότερα σε σας, αναφέροµαι στη γενικότερη
πολιτική της Κυβέρνησης, αλλά και εσάς θα σας κρίνουµε σε λίγο,
που θα έχετε παρελθόν στο χώρο αυτό, χωρίς ποτέ να
αµφισβητούµε τις καλές σας προθέσεις, αλλά θα σας κρίνουµε εκ
του αποτελέσµατος. Τα ίδια µέτρα είπε και ο κ. Ρωµαίος, τα ίδια
είπαν και όλοι οι προηγούµενοι συνάδελφοί σας, πέραν του ότι
µερικοί, δυστυχώς, κατήργησαν και τα Αστυνοµικά Τµήµατα και
ήθελαν τα πολυδύναµα.
Αν τα καταργούσαν, κύριε Υπουργέ, σε κάποιες Περιφέρειες που θα
ήταν επιτρεπτό, να το συζητήσουµε. Σηµειώστε: 'Εχουν κατηργηθεί
όλοι οι Αστυνοµικοί Σταθµοί στις ακριτικές περιοχές και αναφέροµαι
ειδικότερα στην επαρχία Πωγωνίου και επαρχία Κόνιτσας, όπου
είναι η πύλη παράνοµης εισόδου όλων των λαθροµεταναστών και
όχι µόνο αυτό, όπως θα σας πω στη συνέχεια, ιδίως να έρχονται οι
Λιάπηδες, να παίρνουν το βιος των κατοίκων, να το πηγαίνουν στην
Αλβανία και να µπορούν να κινούνται ελεύθερα. Αυτή είναι η
κατάσταση. ∆υστυχώς, όσα µέτρα και εάν ελήφθησαν ήσαν
αναποτελεσµατικά.
Θέλω όµως, να αναφερθώ σε ένα ειδικότερο θέµα, το οποίο µε
αφορά ασφαλώς ως Βουλευτή του Νοµού Ιωαννίνων, θέµα το
οποίο γνωρίζω πάρα πολύ καλά, θέµα για το οποίο έχω
απασχολήσει δεκάδες φορές το Υπουργείο σας και θα πρέπει να το
συζητήσουµε στο λίγο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου.
Θέλω να σας παρακαλέσω να λάβετε υπόψη σας ότι η κατάσταση η
οποία επικρατεί εκεί είναι τραγική. ∆εν υπάρχει ασφάλεια πουθενά
και όσα αναφέρω ασφαλώς δεν έχουν σχέση µε την έντιµη και
µέχρις αυτοθυσίας προσφορά και αγώνα των αστυνοµικών µας
οργάνων εκεί και ειδικότερα στα αποσπάσµατα που δυστυχώς δεν
αρκούν.
Θα µου πείτε ασφαλώς "οι φρουροί των συνόρων". Θα σας

κατηγορήσω ότι ως Υπουργείο καθυστερήσατε πολύ και µην
ελπίζετε ότι οι ογδόντα που θα είναι σε υπηρεσία κατά βάρδια, στο
Νοµό Ιωαννίνων, µπορούν να φυλάξουν όλα αυτά τα σύνορα.
Τι συµβαίνει όµως; 'Εχω στα χέρια µου και θα τα καταθέσω, κύριε
Πρόεδρε, για τα Πρακτικά της Βουλής, διαµαρτυρία της Κοινότητας
Χαραυγής Πωγωνίου. Γράφουν: "SOS κύριε Πρωθυπουργέ, SOS
Αρχηγοί των κοµµάτων, σπεύστε, βοηθήστε µας, δεν αντέχουµε
άλλο, θα φύγουµε". Και έχω -ελπίζω να την έχετε- µία θαυµάσια
από πλευράς περιεχοµένου, αλλά δραµατική από πλευράς
κατάστασης, αναφορά-υπόµνηµα της Κοινότητας Βήσσανης
Πωγωνίου Ιωαννίνων, την οποία υπογράφουν συνολικά εκατόν
είκοσι εννέα κάτοικοι της περιοχής, οι οποίοι λένε ότι είναι τραγική η
κατάσταση και δεν µπορεί να πάει άλλο αυτή η κατάσταση. Πρέπει
να βρεθεί επιτέλους µία λύση. ∆εν βρίσκεται όµως, δεν υπάρχει
λύση.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να µιλήσω για ένα λεπτό ακόµη
λόγω του θέµατος αυτού και θα τελειώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Για το ίδιο θέµα µιλούν
όλοι.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: 'Οχι για το θέµα των συνόρων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, συντοµεύετε.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Επαναλαµβάνω, λοιπόν, το εξής: Εκεί τι συµβαίνει; Και θα πρέπει
να το ξέρετε αυτό. Οι αστυνοµικοί µας, σας διαβεβαιώνω, όπως
είναι εξοπλισµένοι, όπως έχουν εκπαιδευτεί, παρά την αυτοθυσία
τους, ανησυχούν.
Και δείτε πώς ανησυχούν. Αν πράγµατι έρθει µία οµάδα Αλβανών
Λιάπηδων, που είναι γνωστοί για τις ληστείες τους και πειρατείες
κατά το παρελθόν, οι αστυνοµικοί δεν τολµούν να έρθουν σε
αντιπαράθεση µαζί τους, γιατί θα πετάξουν ίσως µια βόµβα και θα
τους σκοτώσουν. Είναι απλά και τραγικά τα πράγµατα εκεί.
∆είτε και κάτι ακόµη. Χθες το βράδυ -και δεν θα το ξέρουν οι κύριοι
συνάδελφοι- σε βοσκό, στην ορεινή επαρχία Πωγωνίου, πήγε µία
οµάδα Αλβανών να τον κλέψει και του έκλεψαν ογδόντα αγελάδες
από το στάβλο του. Και είχαν και όπλο και πυροβόλησαν εναντίον
του. Και είχαν και τσεκούρια, για να τον σκοτώσουν δυστυχώς.
Ασφαλώς ο άνθρωπος υποχρεώθηκε να αµυνθεί, να πυροβολήσει
και σκοτώθηκαν, αν το ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, δεν το ξέρω δύο
Αλβανοί χθες τη νύχτα.
Αντιλαµβάνεστε ποια προβλήµατα µπορούν να δηµιουργήσουν
αυτές οι καταστάσεις. Υπάρχουν απόψεις ότι αυτοδικούν άδικα
µερικοί. Τι αυτοδικούν, κύριε Υπουργέ; Τι θα κάνουν οι κάτοικοι της
περιοχής; Εγκαταλείπεται η περιοχή εκεί, φεύγει ο κόσµος
ανήσυχος, µερικές επιχειρήσεις που υπήρχαν, κλείνουν, γιατί
φοβούνται πραγµατικά τι θα συµβεί, τι θα υποστούν.
Σας παρακαλώ, σας ικετεύω, µεταφέρω φωνή αγωνίας όλων των
κατοίκων, να βρείτε επιτέλους µία λύση, αλλιώς να φύγετε από την
Κυβέρνηση ως ανίκανοι να διαχειριστείτε αυτό το πολύ µεγάλο και
σοβαρό θέµα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Φούσας καταθέτει για τα
Πρακτικά τα πραναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Υπουργός ∆ηµόσιας
Τάξης κ. Πετσάλνικος έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ως επερωτών, θέλω να µου δώσετε το
λόγο για δύο, τρία λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆υστυχώς, δεν έχετε το
λόγο. Ο Κανονισµός λέει ότι µέχρι πέντε επερωτώντες µπορεί να
µιλήσουν. 'Ηδη µίλησαν οι πέντε.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
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Κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε προσοχή τους οµιλητές της Νέας
∆ηµοκρατίας και διαπίστωσα για µία ακόµη φορά ότι δεν απέφυγαν
τον πειρασµό, ορισµένοι τουλάχιστον εξ' αυτών, να αναφερθούν
στην εγκληµατικότητα, υπερβάλλοντες, αναφέροντες ότι η
αστυνοµία δεν είναι σε θέση πλέον να προστατεύσει τον 'Ελληνα
πολίτη, περιγράφοντας αυτήν τη χώρα ως µία περίπου ανοχύρωτη
πολιτεία και κάνοντας λόγο για ανυπαρξία της Ελληνικής
Αστυνοµίας.
Θα µου επιτρέψετε για µια ακόµη φορά να επισηµάνω, ότι αυτές οι
τοποθετήσεις, αυτές οι υπερβολές, αυτές οι αντιπολιτευτικές
κορώνες δεν βοηθούν στη δηµιουργία του κατάλληλου για την
αντιµετώπιση των όποιων προβληµάτων κλίµατος. Αυτές οι
τοποθετήσεις δηµιουργούν και καλλιεργούν ένα ιδιαίτερα βαρύ
κλίµα για την Ελληνική Αστυνοµία. Αυτή η επωδός, ότι δεν υπάρχει
αστυνοµία και ότι οι πολίτες βρίσκονται στο έλεος των εγκληµατιών,
ως γενικός αφορισµός που και σήµερα ακούστηκε εδώ, είναι
υπερβολικός, άδικος και µπορεί να καταστεί ακόµη και επικίνδυνος.
Ασφαλώς και υπάρχουν προβλήµατα, το είπαµε και άλλη φορά.
Υπάρχουν και αδυναµίες. Πρέπει όµως να λάβουµε υπόψη µας ότι
τα τελευταία χρόνια έχει δηµιουργηθεί ένα εντελώς διαφορετικό
περιβάλλον και αυτό όχι µόνο στη χώρα µας, αλλά και σε ολόκληρη
την Ευρώπη, µε τις τεράστιες δηµογραφικές αλλαγές, τις τεράστιες
µαζικές κινήσεις πληθυσµών, οικονοµικών ή άλλως πώς
λαθροµεταναστών, µε την εµφάνιση πλέον του "εγκλήµατος χωρίς
σύνορα" και µε την εµφάνιση και νέων µορφών εγκληµατικότητας.
Μέσα σε αυτό το περιβάλλον, η ανάπτυξη µορφών
εγκληµατικότητας, όπως η διακίνηση ναρκωτικών, η διακίνηση
όπλων, η εκµετάλλευση εκδιδοµένων γυναικών, οι κλοπές κλπ.,
είναι γεγονός. Τα προβλήµατα αυτά, δεν θα πρέπει να µας
διαφεύγει, ότι µε την ίδια και σε πολλές περιπτώσεις µε πολύ
µεγαλύτερη ένταση και σε µεγαλύτερη έκταση, έχουν εµφανιστεί και
σε άλλες χώρες της ∆υτικής Ευρώπης.
Εµείς εδώ, λόγω της γεωγραφικής µας θέσης, αντιµετωπίζουµε
επιπρόσθετα προβλήµατα λόγω του ότι εκατοντάδες χιλιάδες
λαθροµετανάστες, ανάµεσα στα άλλα, επιχειρούν να εισέλθουν στη
χώρα µας. Είναι εκατοντάδες χιλιάδες το χρόνο. Ξαναθυµίζω ότι
πέρυσι αναχαιτίστηκαν και επαναπροωθήθηκαν ή απελάθηκαν
εκατόν ογδόντα χιλιάδες λαθροµετανάστες. Φέτος, το πρώτο
οκτάµηνο ήδη επαναπροωθήθηκαν ή απελάθηκαν ενενήντα πέντε
χιλιάδες.
Είναι ένα τεράστιο έργο και αυτό το έργο που έχει αναλάβει κατά
κύριο λόγο η Ελληνική Αστυνοµία ...
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Μα, κύριε Υπουργέ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Φούσα, εγώ τα έχω ζήσει και τα ζω. Και έζησα και την περίοδο
1990-1993, την περίοδο των "ανοικτών συνόρων". Την περίοδο της
δηµιουργίας εδώ των χώρων υποδοχής των λαθροµεταναστών, την
περίοδο όπου κατά εκατοντάδες χιλιάδες ανενόχλητοι,
ανεµπόδιστοι εισέρχονταν από την Αλβανία και από άλλες χώρες οι
λαθροµετανάστες στην Ελλάδα και τα ζούσαµε. Θα σας θυµίσω
επίσης, για την περίοδο εκείνη...
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Μα, κύριε Υπουργέ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Σας
παρακαλώ, δεν σας διέκοψα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριε Φούσα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆εν
δέχοµαι διακοπές. Σας άκουσα µε ευλάβεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Φούσα, δεν σας
διέκοψε ο κύριος Υπουργός.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Θα
ακούσετε και τις δικές σας ευθύνες και θα αναφερθώ σε αυτές.
Και ανάµεσα στις εκατοντάδες χιλιάδες λαθροµεταναστών τότε, είχε
πλέον γίνει γνωστό ότι κατά πάσα πιθανότητα χιλιάδες κοινού
Ποινικού ∆ικαίου εγκληµατίες, που είχαν βγει από τις φυλακές που
είχαν ανοίξει στην Αλβανία και σε άλλες χώρες, εισήλθαν στην
Ελλάδα...
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Αυτό σας πείραξε;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Τι είχε
κάνει η Κυβέρνησή σας στην περίοδο 1990-1993, κύριε Φούσα,
που τώρα πετάγεσθε κάθε τόσο υψώνοντας το δάκτυλο περί των
ευθυνών της σηµερινής Κυβέρνησης;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Θα σας απαντήσουµε.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Φούσα, σας
παρακαλώ πολύ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
∆ιαµορφωθείσες καταστάσεις που τις ζω ως µόνιµος κάτοικος
παραµεθόριας περιοχής και τις έζησα επι τρία ολόκληρα χρόνια...
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, να ανακληθεί η λέξη
"πετάγοµαι".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Φούσα, σας
παρακαλώ πολύ. Να µη γράφονται οι διακοπές του κ. Φούσα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Παρακαλώ, δεν δέχοµαι διακοπή.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ:...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας παρακαλώ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
'Ερχοµαι τώρα σε έναν έκαστον των οµιλησάντων συναδέλφων.
Ο κ. Μαρκογιαννάκης είπε ότι δεν υπάρχει καµία αµφιβολία για µία
ραγδαία αύξηση βαρέων µορφών εγκληµατικότητας. Τα στοιχεία
όταν νηφάλια κανείς τα αναλύει, δείχνουν ότι δεν υπάρχει µία
έκρηξη της εγκληµατικότητας. Υπάρχει, όµως, πράγµατι αυξητική
τάση σε συγκεκριµένες µορφές εγκληµάτων και σε αυτές
αναφέρθηκα και εγώ νωρίτερα.
Επίσης, δεν θα διαφωνήσω και εγώ µε την επισήµανση ότι ένα
κλίµα ανασφάλειας που µπορεί να καλλιεργείται, µπορεί να
οδηγήσει ακόµη και σε απαράδεκτα φαινόµενα αυτοδικίας και αυτά
θα πρέπει να τα αποφύγουµε. Αλλά στη δηµιουργία αυτού του
κλίµατος ανασφάλειας δεν θα πρέπει να συµβάλουµε και εµείς οι
ίδιοι, όπως δεν θα πρέπει να συµβάλουν και άλλοι παράγοντες και
εδώ εννοώ κυρίως τα µέσα ενηµέρωσης.
Είπε ο κ. Μαρκογιαννάκης ότι είναι σε αδυναµία η Ελληνική
Αστυνοµία να ανταπεξέλθει στις ανάγκες καταπολέµησης της
εγκληµατικότητας.
Κύριε Μαρκογιαννάκη, η αλήθεια είναι διαφορετική. 'Οτι µε όλα αυτά
τα νέα δεδοµένα που αναπτύχθηκαν από τις αρχές της δεκαετίας
του 1990 και µε τη δηµιουργία ενός εντελώς διαφορετικού κλίµατος,
"Βιοτόπου" εγκλήµατος θα έλεγα τα τελευταία χρόνια, η Αστυνοµία
βρέθηκε µπροστά σε προκλήσεις για τις οποίες δεν ήταν
προετοιµασµένη. Αυτή είναι η αλήθεια.
Και εµείς έχουµε την υποχρέωση να συµβάλουµε στο να µπορέσει
να ξεπεράσει αυτά τα προβλήµατα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Συµφωνούµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Αλλά ο
κ. Μαρκογιαννάκης αναφέρθηκε -αυτή είναι η µόνιµη επωδός και
έχω βαρεθεί, να σας πω την αλήθεια, να την ακούω σε αυτήν τη
Βουλή και θα έλεγα ότι σε αυτό έχουµε ολοι την ευθύνη, για τις
επαναλήψεις των ίδιων φράσεων και τοποθετήσεων- στο ότι το
κύριο πρόβληµα της Αστυνοµίας τον τελευταίο καιρό είναι ο
κοµµατισµός.
Να συµφωνήσουµε όλοι ότι θα πρέπει πράγµατι να προχωρήσουµε
σε ένα πολύ συγκεκριµένο σύστηµα, που θα οδηγεί στην επιλογή
των αξιοτέρων, ικανοτέρων στην Αστυνοµία; Πιστεύω ότι αυτό
πλέον είναι το ζητούµενο και αυτό το σύστηµα θα πρέπει να
εξευρεθεί και να νοµοθετηθεί µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο.
Συγκεκριµένα θα έλεγα αντικειµενικά κριτήρια, βαθµολογήσιµα και
µετρήσιµα όµως, συγκεκριµένοι έλεγχοι συνεχώς. Γιατί τα πολλά
χρόνια που κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία από το 1974 έως το
1981, αλλά και από το 1989 έως το 1993, δεν έκανε µία µικρή
αλλαγή σε ό,τι αφορά το θέµα της αξιοκρατίας.
Και η αξιοκρατία δεν είναι µόνο οι επιλογές των αξιωµατικών, είναι
και ο τρόπος µε τον οποίο µπαίνει ο αστυνοµικός
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στη Σχολή. Και ξεχάσατε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, πώς
έµπαιναν µέχρι και το 1993, αν θέλετε, οι αστυνοµικοί στις σχολές;
'Ενα πρώτο σηµαντικό βήµα ήταν το ότι πλέον εισάγονται µε το
σύστηµα των γενικών εξετάσεων και είναι πάρα πολύ σηµαντικό
αυτό...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Και το 1994 και το 1995...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Είναι
απόλυτα αδιάβλητο, απόλυτα αντικειµενικό το σύστηµα της
εισαγωγής στις σχολές. Αλλά βέβαια δεν είναι µόνο αυτό. Σαφώς θα
πρέπει να βρούµε τον τρόπο που θα αποκλείει οποιαδήποτε
έξωθεν παρέµβαση είτε κοµµατικού χαρακτήρα είτε άλλου είδους
εξαρτήσεων, κύριε Μαρκογιαννάκη. Γιατί θα πρέπει να λέµε τα
πράγµατα µε το όνοµά τους. ∆εν είναι µόνον οι παρεµβολές που
µπορεί να γίνονται διαχρονικά από διάφορα κόµµατα, αλλά και
άλλου είδους παρεµβολές µπορεί να γίνονται που στηρίζονται σε
άλλου είδους εξαρτήσεις και φιλίες και σχέσεις κ.ο.κ. σε ό,τι αφορά
τους αστυνοµικούς. Σε αυτό ακριβώς το στάδιο είµαστε. Εγώ µέσα
στους επόµενους τρεις µήνες...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, τι εννοείτε µε
αυτό;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πολύ
απλά. ∆εν γνωρίζετε εσείς ως Βουλευτής ότι αναπτύσσονται
διάφορες σχέσεις και φιλίες συνυπηρετούντων στην αστυνοµία.
'Οταν αποστρατεύεται κάποιος είναι κοινός τόπος, λέει ότι µε τον
τάδε είναι γνωστός, µε τον άλλο είναι φίλος κ.ο.κ. 'Ενας ανώτερος
αξιωµατικός µπορεί πραγµατικά να έχει µία συµπάθεια σε έναν
κατώτερο αστυνοµικό. 'Ολα αυτά θα πρέπει να εξαλειφθούν, όταν
θα έρθει η ώρα της κρίσης για το πώς θα γίνει η επιλογή.
Εγώ δεσµεύοµαι ότι µέσα στο επόµενο τρίµηνο, πράγµατι θα
επιτύχουµε να παρουσιάσουµε το τελικό αποτέλεσµα µιας
εργασίας, που είναι τώρα σε εξέλιξη, σε ό,τι αφορά την προσπάθειά
µας για αντικειµενικό πλέον σύστηµα, που θα κατοχυρώνει την
αξιοκρατία και θα αποκλείει τις έξωθεν παρεµβάσεις.
Γι' αυτόν το λόγο, αξιοποιούµε την εµπειρία και της Αστυνοµίας -σε
ό,τι αφορά προαγωγές, κρίσεις κλπ.- της Αγγλίας, της Γερµανίας και
των Ηνωµένων Πολιτειών, δηλαδή τριών αναπτυγµένων χωρών.
Μήπως η Νέα ∆ηµοκρατία, όλα αυτά τα χρόνια που κυβέρνησε, είχε
κάνει ένα βήµα προς άλλη κατεύθυνση, σε ό,τι αφορά την
αξιοκρατία, για παράδειγµα, στον τοµέα των µεταθέσεων;
Αυτή η Κυβέρνηση, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, µοριοποίησε τις
µεταθέσεις. Επιτέλους, τέλειωσε αυτή η ιστορία των παρεµβάσεων
από πολιτικούς και άλλους παράγοντες. Γιατί δεν είχε γίνει στο
παρελθόν, έστω µια µικρή κίνηση προς την κατεύθυνση της
αντικειµενικοποίησης και της µοριοποίησης των µεταθέσεων;
Βέβαια, σε ό,τι αφορά το Αρχηγείο, ανακοίνωσα από την πρώτη
εβδοµάδα ανάληψης των καθηκόντων µου ότι πράγµατι, µέσα στο
επόµενο τρίµηνο, πιστεύω ότι θα είµαι έτοιµος, σε ό,τι αφορά τη
συγκρότησή του.
Το ερώτηµά µου, κύριε Γκελεστάθη -είδα και το προεδρικό σας
διάταγµα, είναι µια αξιόλογη, αν θέλετε, πρώτη σκέψη- είναι, γιατί
στο τέλος της θητείας µιας κυβέρνησης κατετέθη αυτό το προεδρικό
διάταγµα; Τέσσερα χρόνια είναι αρκετά, για να ετοιµαστεί κανείς και
να συγκροτήσει το Αρχηγείο.
∆ύο χρόνια έχει αυτή η Κυβέρνηση κι εγώ δεσµεύοµαι...
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Πόσο;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆ύο
χρόνια έχει αυτή η Κυβέρνηση, κύριε Φούσα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μην ξεχνάτε ότι η Κυβέρνησή µας
έπρεπε να µείνει οκτώ µήνες ακόµα στην εξουσία και απρόοπτα
έπεσε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Η
Κυβέρνησή σας είχε ήδη πίσω της τρεισήµισι χρόνια, κύριε
Γκελεστάθη.
Το Αρχηγείο θα συγκροτηθεί, αλλά βέβαια δεν θα είµαι βιαστικός για

να το κάνω σε µια-δυο βδοµάδες. ∆εν είναι κάτι που το κάνεις και
µετά το αλλάζεις. Θα πρέπει να είµαστε απόλυτα σίγουροι ότι η
συγκρότησή του θα γίνει µε τον πλέον σωστό και αποδοτικό τρόπο
για την ίδια την Ελληνική Αστυνοµία, τη δηµόσια τάξη και την
ασφάλεια.
Επίσης, αναφερθήκατε σε ό,τι αφορά τη δέσµευσή µας, την
ανακοίνωση -και το επανέλαβα πρόσφατα στη Βουλή- για την
τεράστια προσπάθεια, που ξεκινάµε, ενός ριζικού εκσυγχρονισµού
των υποδοµών, οπλισµού, τηλεπικοινωνιακών µέσων κλπ. Αυτά τα
δύο χρόνια βέβαια έγινε ήδη ένα σηµαντικό άλµα.
Να θυµίσω ότι έγινε ένας σηµαντικός εκσυγχρονισµός των
οχηµάτων. Οκτακόσια νέα περιπολικά παρελήφθησαν πέρσι και
πρόπερσι, τετρακόσιες µοτοσυκλέτες και άλλο υλικό. Αλλά στα
πλαίσια του προγράµµατος των εκατό δισεκατοµµυρίων
(100.000.000.000), που ξεκινάµε τώρα, για την ερχόµενη χρονιά, θα
διατεθούν είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια (25.000.000.000) για
εξοπλισµό υποδοµών κλπ.
∆ιαβάστε καλύτερα τον προϋπολογισµό. Αν θέλετε, ευχαρίστως
φέρτε τον προϋπολογισµό, να σας δείξω, κύριε Μαρκογιαννάκη, σε
ποιους κωδικούς είναι εγγεγραµµένα τα κονδύλια. Τι να κάνουµε;
'Οταν έρχεται ένας Βουλευτής και λέει "δεν βρήκα εγγεγραµµένα τα
ποσά", σηµαίνει ότι δεν διάβασε τον προϋπολογισµό. ∆εν έχω
καµία αντίρρηση να σας βοηθήσω -και το λέω πράγµατι µε
ειλικρίνεια- για να σας δείξω ποιοι είναι οι συγκεκριµένοι κωδικοί.
Σε ό,τι αφορά τον εκσυγχρονισµό της νοµοθεσίας περί όπλων,
πράγµατι υπάρχει ένα νοµοθετικό πλαίσιο, που ανάγεται στο 1943,
αλλά και στον Ποινικό Κώδικα. Είναι ένα από τα θέµατα, που
πρέπει να επανεξεταστούν, για να εκσυγχρονιστεί αυτό το θεσµικό
πλαίσιο και αυτό θα κάνουµε, αξιοποιώντας και τις εµπειρίες των
άλλων χωρών της Ευρώπης.
Και στην περίπτωση αυτή, θα έλεγα πάλι ότι πέρασαν τόσες
δεκαετίες. ∆εκαπέντε χρόνια συνολικά είχατε την Κυβέρνηση, αλλά
δεν κάνατε και καµιά κίνηση εκσυγχρονισµού και προς αυτήν την
κατεύθυνση.
Θέλετε να συµφωνήσουµε τώρα όλοι ότι πρέπει µε βάση τα νέα
δεδοµένα, µε βάση τις σύγχρονες νοµοθεσίες των χωρών της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, να γίνει η επανεξέταση του θέµατος, για να
µη δηµιουργούνται προβλήµατα;
Συµφωνούµε, και προς αυτήν την κατεύθυνση θα κινηθούµε και, θα
έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε διάλογο και µε τους
εκπροσώπους σας για τα θέµατα ασφάλειας. Στον κ. Παυλόπουλο
µάλιστα έχω πει ότι θα συναντηθούµε, για να συζητήσουµε διάφορα
θέµατα, όπως και µε τους εκπροσώπους των άλλων κοµµάτων,
γιατί συµφωνώ απόλυτα -και το υπογραµµίζω- ότι για τα θέµατα της
δηµόσιας τάξης και ασφάλειας, καλό θα είναι να διαµορφώνονται οι
αποφάσεις µέσα σε ένα κλίµα εφαρµογής µιας εθνικής πολιτικής,
γιατί είναι ένα εθνικό θέµα, που αφορά όλους µας.
Σε ό,τι αφορά τώρα τα προβλήµατα που εντοπίστηκαν σε σχέση µε
τη διαφθορά. Κύριε Μαρκογιαννάκη, πράγµατι κοντά στα ξερά
µπορεί να καούν και τα χλωρά. Αλλά όταν βοούσε ο τόπος, ήµουν
αποφασισµένος να προχωρήσω άµεσα σ'αυτές τις κινήσεις για τα
τµήµατα ηθών, λεσχών, όπλων. Επί πολλά έτη φαίνεται ότι κάτι δεν
πήγαινε καλά και αν παραστεί ανάγκη θα κάνω και άλλες
µετακινήσεις. Η κείµενη νοµοθεσία µου δίνει τη δυνατότητα στη
διάρκεια του χρόνου να κάνω αποσπάσεις. Η πρώτη κίνηση θα
είναι η απόσπαση και από εκεί και πέρα όλες οι άλλες διαδικασίες.
Αλλά επαναλαµβάνω: ∆εν θεωρώ ότι όλοι οι µετακινηθέντες φέρουν
ευθύνη. Σαφώς όχι. ∆εν θα έµπαινα όµως σε ένα δαίδαλο
αναζητήσεων τη στιγµή που υπήρχαν αυτά τα προβλήµατα να
ψάχνω επί µήνες ποιος φταίει και ποιος δεν φταίει. Θα γίνονται
µαζικές εκκαθαρίσεις, δηλαδή µε τη µορφή της απόσπασης, όταν
υπάρχει ανάγκη να ξεκαθαρίσει ο τόπος για να προχωρήσει η
λειτουργία. Και δεν πρόκειται να είµαστε άδικοι σε καµία περίπτωση
απέναντι σε κανέναν αστυνοµικό και σε κανέναν αξιωµατικό.
∆εν  πρόκειται  να  µείνουν  µε  το  στίγµα,  οι  έντιµοι  κλπ.  και
ούτε  η  µετακίνηση  όλων  σηµαίνει  ότι  όλοι  φταίνε  για
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καταστάσεις που είχαν διαµορφωθεί.
Σε ό,τι αφορά τους λαθροµετανάστες. Σας είπα ότι την περίοδο
1990-1993 ήταν µεγάλη µου απορία -και τη διατύπωνα τότε- γιατί
δεν γίνεται έλεγχος στα σύνορα. Τότε είχαµε τα "ανοικτά", ανέλεγκτα
σύνορα και τότε δηµιουργήθηκε το µεγάλο πρόβληµα, γιατί πολλές
εκατοντάδες χιλιάδες ήρθαν, αλλά δεν είναι µόνο αυτό. Τότε
δηµιουργήθηκε και ένα άλλο πρόβληµα. Ψυχολογικά είχαν
συνηθίσει πλέον οι εκτός Ελλάδος ότι µπορείς να περάσεις άνετα
στην Ελλάδα και υπήρχε ένα συνεχές ρεύµα. Πότε συγκροτήθηκαν
τα πρώτα αποσπάσµατα; Τα πρώτα µεταβατικά συγκροτήθηκαν
µόλις το 1993 σε µικρό αριθµό, σε ελάχιστες περιοχές. Αυτήν τη
στιγµή έχουµε πάνω από σαράντα έξι αποσπάσµατα και
ανακοίνωσα ότι θα επεκτείνω τη δηµιουργία αποσπασµάτων και σε
άλλους παραµεθόριους νοµούς, πέραν των Νοµών Θεσπρωτίας,
Ιωαννίνων, Καστοριάς, Φλώρινας και 'Εβρου που λειτουργούν
σήµερα, γιατί θέλουµε να προλάβουµε λαθραία είσοδο και από
άλλες περιοχές.
Επίσης, για την καλύτερη φύλαξη και έλεγχο των συνόρων
ενισχύσαµε τα τελευταία χρόνια σηµαντικά τις 'Ενοπλες ∆υνάµεις.
Επίσης, ξέρετε ότι ανεβάσαµε ειδικές δυνάµεις σε όλες αυτές τις
περιοχές που συνορεύουν µε την Αλβανία. Ελέγχουν τη ζώνη των
πεντακοσίων µέτρων.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: ∆εν τα βλέπουµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Μα, µε
συγχωρείτε πολύ, κύριε Φούσα, εγώ κατοικώ είκοσι χιλιόµετρα από
τα σύνορα και κάθε βδοµάδα κάνω αυτές τις διαδροµές. Κάντε τον
κόπο και ανεβείτε.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Κάθε µέρα είµαι εκεί, δεν υπάρχουν.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πέρα,
λοιπόν, από τις 'Ενοπλες ∆υνάµεις, ενισχύθηκαν και
πολλαπλασιάστηκαν τα µεταβατικά αποσπάσµατα και τώρα
ολοκληρώνεται η διαδικασία και στις 10 Γενάρη θα έχουν
προσληφθεί οι χίλιοι µεθοριακοί φρουροί, οι οποίοι θα
εκπαιδευθούν επί τρίµηνο και από το τέλος του Απρίλη θα
αναλάβουν ταυτόχρονα όλοι υπηρεσία στη µεθόριο γραµµή µε την
Αλβανία. Αυτοί θα ελέγχουν τη ζώνη πίσω από τα πεντακόσια
µέτρα, δεν θα καταργήσω όµως τα µεταβατικά αποσπάσµατα, κύριε
Φούσα, και σ' αυτές τις περιοχές. ∆εν θα χρειάζεται να είναι στον
ίδιο αριθµό. Θα µειωθεί ο αριθµός τους για να µπορέσει να
αποδεσµευθεί µια δύναµη που θα πρέπει να στελεχώσει άλλες
µάχιµες µονάδες. Πίσω όµως από τη γραµµή που θα ελέγχουν οι
µεθοριακοί φρουροί θα λειτουργούν τα µεταβατικά αποσπάσµατα
έτσι ώστε να υπάρχει ένα συνεχές κτένισµα και πάνω απ'όλα να
υπάρχει η συνεχής παρουσία του αστυνοµικού σ'αυτά τα
παραµεθόρια χωριά και τις παραµεθόριες περιοχές.
Ο κ. Λαµπρόπουλος είπε ότι χάθηκε η αίσθηση του καθήκοντος
στους αστυνοµικούς. ∆ιαφωνώ, κύριε Λαµπρόπουλε. Η συντριπτική
πλειοψηφία των αστυνοµικών επιτελεί το έργο της µε υψηλή
αίσθηση του καθήκοντος και της ιδιαίτερης αποστολής και η
συντριπτική πλειοψηφία είναι οι έντιµοι αστυνοµικοί σ'αυτήν τη
χώρα. Οι ελάχιστοι επίορκοι δεν µπορούν να αµαυρώσουν την
εικόνα της Ελληνικής Αστυνοµίας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Το είπα και εγώ, σε ελάχιστους.
Μην παραπλανείτε, µην το γενικεύετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Να µη γράφονται οι
διακοπές του κ. Λαµπρόπουλου.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Σε ό,τι
αφορά...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ:....
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Μπορείτε να µου πείτε κάτι; Γιατί πετάγεστε και µε διακόπτετε; Ο
Κανονισµός επιτρέπει διακοπές;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Καθίστε, κύριε
Λαµπρόπουλε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ:....
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Γιατί
δεν κάθεστε και στο τέλος, στη δευτερολογία σας, να µου
απαντήσετε; Γιατί;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ:....

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συγγνώµη, κύριε
Υπουργέ.
Κύριε Λαµπρόπουλε, τι συµπεριφορά είναι αυτή;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ:....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας παρακαλώ πάρα
πολύ! Καθίστε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Επίσης, ο κ. Λαµπρόπουλος είπε ότι απέτυχαν τα πολυδύναµα. Τα
πολυδύναµα τµήµατα πολύ καλά σχεδιάστηκαν, γιατί πράγµατι µε
αυτόν τον τρόπο µπορούσε να γίνει εξοικονόµηση του προσωπικού
που διετίθετο για µη µάχιµες υπηρεσίες, όπως είναι η φύλαξη των
κτιρίων, πολλές γραµµατειακές δουλειές κ.ο.κ.
Αξιολογώντας τη λειτουργία των πολυδυνάµων, να συµφωνήσουµε
ότι πρέπει να πάρουµε τις αποφάσεις που θα ενισχύουν τη
λειτουργία τους.
Θα ενισχύονται µε προσωπικό, ώστε να ανταποκριθούν στον
αρχικό τους ρόλο ναι, αλλά να βγάζουµε αβασάνιστα τα
συµπεράσµατα να καταργήσουµε τα πολυδύναµα και να
ξανακάνουµε µικρά αστυνοµικά τµήµατα σε διάφορες περιοχές, δεν
νοµίζω ότι είναι η καλύτερη λύση.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Λέω
αυτά που έχω σχεδιάσει και που έχω αποφασίσει και είµαι
ξεκάθαρος.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Εσείς;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Εγώ.
Σαφώς εγώ φέρω αυτήν τη στιγµή την ευθύνη του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας παρακαλώ. Κύριοι
λυπούµαι πολύ, αλλά θα µε αναγκάσετε να πω ότι είσθε
απαράδεκτοι. Μα, δεν έµεινε κανείς τέλος πάντων, να µη διακόψει
χωρίς να έχει δικαίωµα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): 'Αρα,
λοιπόν, θα πρέπει όσον αφορά τα πολυδύναµα τµήµατα...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Προγραµµατικές δηλώσεις κάνει ο
κύριος Υπουργός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας παρακαλώ, κύριε
Μαρκογιαννάκη.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Εκθέτω
και το τι έκανε η Κυβέρνηση και το τι είναι αποφασισµένη και
ανακοίνωσε ότι θα κάνει. Και στο ερχόµενο εξάµηνο είµαι
αποφασισµένος όλα αυτά να πραγµατοποιηθούν και σε όσα θα
αναφερθώ πιο κάτω.
'Αρα λοιπόν, ενίσχυση. Θα δούµε το σχεδιασµό των περιοχών που
καλύπτουν, ώστε να λειτουργήσουν και να ανταποκριθούν. Βασικός
µας στόχος είναι η Αστυνοµία να είναι κοντά στον πολίτη. Ο
αστυνοµικός να είναι δίπλα στον πολίτη, να είναι στο δρόµο για να
εµπεδώνει καθηµερινά το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών σ' αυτήν
τη χώρα.
∆ύο λόγια πριν προχωρήσω στο τι άλλο θα κάνουµε, σε όσα
λέχθηκαν για την Αγροφυλακή.
Αγαπητοί µου συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα µου
επιτρέψετε να σας πω ότι δεν έχετε γνώση των συνθηκών που
επικρατούν στην ελληνική ύπαιθρο.
Η Αγροφυλακή πάλαι ποτέ ίσως µπορούσε να παίξει κάποιο ρόλο,
σήµερα όµως δεν µπορεί να παίξει καθόλου αυτόν το ρόλο. Και
βέβαια να µην ξεχνάµε ότι η Αγροφυλακή ή η επανασύσταση, όπως
προτείνετε εσείς, ως ενιαίου σώµατος για την άσκηση αγροτικής
ασφάλειας σ' όλη τη χώρα, δεν ενδείκνυται υπό το φως των
σύγχρονων αναγκών της κοινωνίας και της οικονοµίας. ∆εν πρέπει
να ξεχνάµε ότι η Αγροφυλακή χειριζόταν µόνο θέµατα αγροτικής
ασφάλειας, ουδέποτε είχε αρµοδιότητα χειρισµού αντικειµένου
φύλαξης υπαίθρου ή θέµατα φύλαξης σε ό,τι αφορά
λαθροµετανάστες. Και τώρα µην ξύνετε παλιές πληγές. Θυµάσθε
εκείνην την ιστορία πριν από τις εκλογές του 1993 µε εκείνη την
προκήρυξη για την πρόσληψη αθρόου αριθµού αγροφυλάκων, που
δεν  είχαν  ούτε  απολυτήριο  λυκείου  ως  τυπική  προϋπόθεση.  Τι
θα  έκαναν  αγαπητοί  µου  φίλοι  αυτοί  οι  αγροφύλακες
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αν τους είχατε προσλάβει και τους διασπείρατε στην ελληνική
ύπαιθρο µε απολυτήριο δηµοτικού σχολείου, θα φύλαγαν την
Ελλάδα από τους λαθροµετανάστες; Υπάρχουν εντελώς
διαφορετικές συνθήκες σήµερα στην ελληνική ύπαιθρο και σε ό,τι
αφορά την οργάνωση των καλλιεργειών, σε ό,τι αφορά τη
λειτουργία της κτηνοτροφίας κ.ο.κ.
∆εν µπορώ να αντιληφθώ την επιµονή, γιατί τουλάχιστον τρεις ή
τέσσερις συνάδελφοι επικεντρώθηκαν στην αναγκαιότητα
επανασυγκρότησης της Αγροφυλακής, λες και αυτό θα έλυνε τα
προβλήµατα. Να εξετάσουµε το ρόλο της Αγροφυλακής, σε σχέση
µε το ρόλο της αποκεντρωµένης πλέον Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, ναι, αυτό αξίζει να είναι αντικείµενο
συζήτησης.
Υπάρχουν αγροφύλακες ακόµη και κάτι πρέπει να κάνουν αυτοί. Να
εξετάσουµε, λοιπόν, το ρόλο τους στα πλαίσια των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων.
'Ερχοµαι τώρα επιγραµµατικά σε θέµατα που ούτως ή άλλως
εθίγησαν από διάφορους συναδέλφους και ταυτόχρονα να σας
ενηµερώνω για το τι θα κάνουµε, πέραν των όσων έχουν γίνει µέχρι
τώρα.
Πρώτα απ' όλα για την αναγκαιότητα αντιµετωπίσης µορφών
έξαρσης της εγκληµατικότητας, αλλά και την εµπέδωση του
αισθήµατος ασφάλειας στον πολίτη, ξεκινώντας από το
λεκανοπέδο, γιατί εδώ υπάρχουν περισσότερα προβλήµατα λόγω
των γνωστών µεγεθών, πληθυσµιακών συγκεντρώσεων κλπ.,
αποφασίσαµε, ανακοινώσαµε και ξεκινήσαµε, κύριοι συνάδελφοι,
ήδη την εφαρµογή αυτών των πρόσθετων µέτρων από την Τετάρτη,
προχθές. Στην αστυνόµευση που γίνεται στο λεκανοπέδιο από την
'Αµεσο ∆ράση των αστυνοµικών τµηµάτων κλπ. προσετέθη και ένα
ειδικό πρόγραµµα αστυνόµευσης σε όλες τις ώρες λειτουργίας των
υποκαταστηµάτων τραπεζών, των υπηρεσιών κλπ. στις ώρες
δηλαδή των συναλλαγών, από εκατό µοτοσικλέτες, και πενήντα
περιπολικά µε τα αντίστοιχα πληρώµατά τους που ελέγχουν και
αστυνοµεύουν επιπρόσθετα όλες αυτές τις συγκεκριµένες περιοχές.
Επίσης, από σήµερα το πρωί ξεκίνησε επιπρόσθετο πρόγραµµα
πεζής αστυνόµευσης από διακόσιους πενήντα περίπου επί πλέον
αστυφύλακες σε διάφορες περιοχές του λεκανοπεδίου, που είναι
πολυσύχναστες ή που εν πάση περιπτώσει παρουσιάζουν
αυξηµένη εγκληµατικότητα για να γίνεται συνεχές χτένισµα των
περιοχών και να υπάρχει συνεχής παρουσία του αστυνοµικού.
Το πρόγραµµα αυτό θα εφαρµοστεί σταδιακά στη Θεσσαλονίκη,
καθώς και σε άλλες πόλεις της Ελλάδος.
Επίσης, αποφασίστηκε και δόθηκαν οι εντολές και ξεκίνησαν οι
υπηρεσίες της Αστυνοµίας αιφνιδιαστικούς ελέγχους. Και αυτό θα
τηρηθεί, διαρκώς θα γίνεται αυτό σε χώρους όπου υπάρχει
διαφθορά και γενικά παρανοµία, όπως για παράδειγµα χώροι των
τυχερών παιγνίων, χώροι που έχουν σχέση µε δραστηριότητες που
αφορούν τα ήθη κ.ο.κ. θα γίνονται σε όλη τη χώρα συνεχείς,
αιφνιδιαστικοί, οργανωµένοι όµως έλεγχοι.
Για όλα αυτά βέβαια και για τα άµεσα µέτρα, αλλά και γενικότερα για
την ενίσχυση των µαχίµων υπηρεσιών, χρειάζεται πράγµατι
αστυνοµικό προσωπικό. Και εδώ οι αποφάσεις µας είναι πολύ
συγκεκριµένες.
Θα υπάρξει αποδέσµευση, τους µήνες του επόµενου έτους -γιατί
χρειάζονται κάποιες διαδικασίες όπως η ψήφιση του σχετικού νόµου
κάπου, αλλού η έκδοση προεδρικού διατάγµατος- αστυνοµικών που
τώρα ή µέχρι τώρα επί δεκαετίες ολόκληρες, ασχολούνται µε
αλλότρια έργα.
'Ετσι, λοιπόν, πρώτα από όλα, θα αποδεσµευτούν, µε τη
δηµιουργία ειδικού σώµατος φύλαξης εξωτερικά των φυλακών,
περίπου χίλιοι αστυνοµικοί, που µέχρι τώρα επί δεκαετίες είναι
επιφορτισµένοι µε την εξωτερική φύλαξη των φυλακών.
Αχρηστεύονται εκεί, σε σχέση µε τη γενικότερη αστυνόµευση
βέβαια.
Επίσης, έχουν την ευθύνη των µεταγωγών. Και εκεί είναι αµέτρητες
οι ανθρωποώρες που χάνονται για τη διαδικασία αυτήν.'Αρα, µε την
αποδέσµευση αυτήν, θα µπορέσουµε να ενισχύσουµε τις µάχιµες

µονάδες.
Και όπως είπα προηγουµένως, τη φύλαξη των φυλακών εξωτερικά,
καθώς και τις µεταγωγές θα τις αναλάβει ειδικό σώµα που θα
δηµιουργηθεί.
Επίσης, θα αποδεσµεύσουµε τους αστυνοµικούς από τον έλεγχο
των χειραποσκευών. ∆εν υπάρχει κανένα άλλο κράτος ή
ανεπτυγµένη χώρα στην Ευρώπη η οπουδήποτε αλλού που να
διαθέτει, όπως εµείς -επί δεκαετίες ολόκληρες- αστυνοµικούς για να
ελέγχουν τις χειραποσκευές στα αεροδρόµια.'Εχω συνεννοηθεί µε
το ∆ιοικητή της Πολιτικής Αεροπορίας και µε το συνάδελφό µου
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών και ξεκινούµε τις
διαδικασίες αυτές, έτσι ώστε µέσα τους επόµενους µήνες να
αποδεσµευτούν πάνω από πεντακόσιοι αστυνοµικοί που τώρα
ασχολούνται στη διαδικασία του ελέγχου των χειραποσκευών.
Ακόµη, σε συνεννόηση και συνεργασία µε τον Υπουργό
∆ικαιοσύνης, θα προχωρήσουµε σε πρόσληψη -γιατί χρειάζεται να
γίνει πρόσληψη από πλευράς Υπουργείου ∆ικαιοσύνης- για τη
δηµιουργία στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης µιας υπηρεσίας κλητήρων
για την επίδοση των ποινικών δικογράφων.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς δεν πήρε, κύριε
Υπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): 'Οχι,
δεν πήρε, κύριε Ζαφειρόπουλε. Μακάρι να τους είχε πάρει. Εάν
τους είχε πάρει, θα έπαιρνα ήδη τους αστυνοµικούς και θα τους
διέθετα στις µάχιµες µονάδες.'Αρα, θα υπάρξει αποδέσµευση και
από αυτό το αντικείµενο ικανού αριθµού αστυνοµικών, για να
διατεθούν µόνο για τις µάχιµες υπηρεσίες.
Και βέβαια, όπως είπα, θα υπάρξει µία εξοικονόµηση και από τη
λειτουργία της ειδικής υπηρεσίας των µεθοριακών φρουρών, λόγω
της µείωσης που θα µπορέσουµε να κάνουµε στον αριθµό αυτών
που τώρα απασχολούνται στα αποσπάσµατα.
Επίσης, ενισχύοντας τη ∆ηµοτική Αστυνοµία και διευρύνοντας τις
αρµοδιότητές της -είµαστε σε συνεννόηση και µε το Υπουργείο
Εσωτερικών και µε την Κεντρική 'Ενωση ∆ήµων και Κοινοτήτων- θα
υπάρξει η δυνατότητα να απαλλαγούν οι αστυνοµικοί από διάφορες
τώρα υποχρεώσεις και διαδικασίες που θα πρέπει να είναι
διαδικασίες εφαρµογής µόνο από την Τοπική Αυτοδιοίκηση.
Τέλος, όσον αφορά την εκπαίδευση των αστυνοµικών, συµφωνούµε
όλοι ότι θα πρέπει να υπάρξει ένα πρόγραµµα συνεχούς
εκπαίδευσης των αστυνοµικών.
Βέβαια, έχουν γίνει σηµαντικότατες βελτιώσεις τα τελευταία χρόνια.
Από αυτήν την Κυβέρνηση έγιναν οι βελτιώσεις. Γιατί, µε το
σύστηµα εισαγωγής µέσω των γενικών εξετάσεων και την αύξηση
του αριθµού των εξαµήνων σε πέντε εξάµηνα, δηλαδή, σε δυόµισι
χρόνια για τους αστυφύλακες και σε τέσσερα χρόνια για τους
αξιωµατικούς, αντιλαµβάνεστε ότι έγινε ένα σηµαντικότατο βήµα,
πραγµατικό άλµα σε ό,τι αφορά τη βελτίωση της εκπαίδευσης.
Αρκεί να θυµίσω ότι µέχρι τότε οι αστυφύλακες εκπαιδευόντουσαν
µόνο για ένα χρόνο, δηλαδή µόνον για δύο εξάµηνα.
Και βέβαια, χρησιµοποιούνται πανεπιστηµιακά συγγράµµατα για
την εκπαίδευση των αστυφυλάκων, καθώς επίσης και για την
εκπαίδευση των αστυνοµικών και πανεπιστηµιακοί, σε πολύ µεγάλο
αριθµό πλέον, διδάσκουν στις σχολές.
Χρειάζεται, όµως, όπως είπα, η εφαρµογή ενός συστήµατος για
όλους τους υπηρετούντες. Αυτή είναι µία ανάγκη των ίδιων των
αστυνοµικών. Γι' αυτόν το λόγο ξεκινάµε το πρόγραµµα από το
Φεβρουάριο, καλύπτοντας γεωγραφικά ολόκληρη την Ελλάδα. Το
Φεβρουάριο παραλαµβάνουµε τους πρώτους έξι υπερσύγχρονους
εξοµοιωτές, που θα εγκατασταθούν στο λεκανοπέδιο Αττικής, στη
Θεσσαλονίκη, στη Θράκη, στην Κρήτη, στη Λάρισα, στην Πάτρα και
στα Γιάννενα και θα δώσουν τη δυνατότητα της εφαρµογής ενός
προγράµµατος συνεχούς εκπαίδευσης όλων των υπηρετούντων
αστυνοµικών. Εκτιµώ ότι µέχρι τον Ιούνιο θα έχουµε τη δυνατότητα
να προµηθευτούµε άλλους τρεις εξοµοιωτές για να καλύψουµε και
τις άλλες τρεις περιφέρειες της χώρας µας.
Συνεχής εκπαίδευση, µε σύγχρονα µέσα υψηλής ποιότητας
εκπαίδευση, είναι αναγκαία πλέον για τον εκσυγχρονισµό και



1790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

την καλύτερη απόδοση των αστυνοµικών.
Τέλος, δύο λόγια για την πάταξη των κρουσµάτων διαφθοράς στην
Αστυνοµία. 'Οπως είπα, οι επίορκοι αστυνοµικοί είναι µία µικρή
µειοψηφία, αλλά θα είµαστε αµείλικτοι απέναντι σ' αυτήν τη
µειοψηφία τόσο εγώ, όσο και η φυσική ηγεσία της Αστυνοµίας.
Μέχρι τώρα έχουν ληφθεί µέτρα, όπως για παράδειγµα ο νόµος
που ψηφίστηκε πέρυσι που δίνει τη δυνατότητα να ανατίθενται από
τον Υπουργό οι ένορκες διοικητικές εξετάσεις σε εισαγγελείς.
Επίσης είχαµε την καθιέρωση του "πόθεν έσχες" και µε βάση τη
νοµοθέτηση της υποχρέωσης του "πόθεν έσχες" έχουν υποβάλλει
και οι σαράντα δύο χιλιάδες αστυνοµικοί τις δηλώσεις τους.
Συνεννοήθηκα µε τον αρµόδιο εισαγγελέα. Θα τον ενισχύσουµε,
διότι χρειάζεται µία ενίσχυση από πλευράς γραµµατειακής
υποστήριξης και θα ολοκληρωθεί σε σύντοµο χρονικό διάστηµα ο
έλεγχος όλων των δηλώσεων "πόθεν έσχες" των αστυνοµικών.
Επίσης, έχω καταθέσει στην Κεντρική Νοµοπαρασκευαστική
Επιτροπή το νοµοσχέδιο για τη σύσταση της υπηρεσίας
εσωτερικών υποθέσεων της Αστυνοµίας κατά το πρότυπο της
υπηρεσίας που λειτουργεί σε αστυνοµίες άλλων προηγµένων
χωρών. 'Οπως γνωρίζετε, αποστολή της υπηρεσίας αυτής θα είναι
η διερεύνηση, η εξιχνίαση και η δίωξη εγκληµάτων αστυνοµικών και
το έργο της θα εποπτεύεται από εισαγγελικούς λειτουργούς.
Η εκτίµησή µου είναι ότι πριν από τις γιορτές των Χριστουγέννων,
πριν από την ψήφιση του προϋπολογισµού, θα είναι µάλλον δυνατή
η συζήτηση στην αρµόδια Κοινοβουλευτική Επιτροπή, έτσι ώστε να
συζητηθεί στην Ολοµέλεια τον Ιανουάριο, για να προχωρήσουµε
αµέσως µετά στη συγκρότηση και την έναρξη λειτουργίας της
υπηρεσίας εσωτερικών υποθέσεων της Αστυνοµίας.
Σε ό,τι αφορά την οικονοµική θέση των αστυνοµικών, θέµα που
έθιξαν πολλοί συνάδελφοι, θα ήθελα να πω -για όλους τους
συναδέλφους και και για τον ελληνικό λαό που µας ακούει- ότι το
Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια
για τη βελτίωση της οικονοµικής θέσης των αστυνοµικών, µέσα
βέβαια στα πλαίσια και τις δηµοσιονοµικές δυνατότητες της
οικονοµικής πολιτικής της χώρας µας. Η πολιτική επί των
αποδοχών τους, διαµορφώθηκε µε την ψήφιση του ν. 2448/96 για
το µισθολόγιο των στελεχών των Ενόπλων ∆υνάµεων και των
Σωµάτων Ασφαλείας. Με το µισθολόγιο αυτό, αναβαθµίστηκε η
θέση τους. Επίσης, µε την ψήφιση του ν. 2512/97 ικανοποιήθηκαν
τα σχετικά µε µισθολογικές προαγωγές των κατωτέρων στελεχών
και µε την αύξηση του επιδόµατος εξοµάλυνσης αιτήµατα. Με το ν.
2592/98 έγιναν διορθωτικές παρεµβάσεις.
Η δική µου επιδίωξη θα είναι να εξαντλεί τις δυνατότητές της η
πολιτεία απέναντι στους αστυνοµικούς, λόγω της ιδιαίτερα
δύσκολης αποστολής που επιτελούν. Θα πρέπει να εξασφαλίζουµε
σ' αυτούς υψηλή εκπαίδευση, απόλυτη αξιοκρατία, καθώς και όλα
τα µέσα και τις προϋποθέσεις για να επιτελούν το έργο τους και να
εκπληρώνουν την αποστολή τους, κατά τον καλύτερο τρόπο.
Τέλος, δύο λόγια όσον αφορά ένα θέµα που έχετε θίξει, σχετικά µε
την είσοδο και την παραµονή αλλοδαπών στη χώρα µας. Εκτιµούµε
ότι η νοµοθεσία που αφορά την είσοδο και παραµονή των
αλλοδαπών στη χώρα µας έχει εναρµονιστεί µε όσα ισχύουν για το
θέµα αυτό στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Μία σειρά νοµοθετηµάτων,
προεδρικών διαταγµάτων και υπουργικών αποφάσεων συνθέτουν
πλέον ένα ολοκληρωµένο, θα έλεγα, πλαίσιο, το οποίο δεν
εκτιµούµε ότι χρειάζεται να αλλάξει. 'Εχουµε εναρµονισθεί µε τα
διεθνώς κρατούντα.
Βέβαια, θεωρώ ότι είναι ιδιαίτερα θετική η απόφαση της
Κυβέρνησης για την ολοκλήρωση θα έλεγα -γιατί προς το τέλος
είµαστε- του συστήµατος της νοµιµοποίησης οικονοµικών
µεταναστών, που βρίσκονται επί χρόνια στη χώρα µας και µπορούν
βέβαια µε νόµιµα χαρτιά να αποδείξουν ότι δεν διώκονται ή, εν
πάση περιπτώσει, ότι µπορούν να καταθέσουν τα έγγραφα και τα
αποδεικτικά στοιχεία, που είναι απαραίτητα, για να πάρουν τη
γνωστή λευκή κάρτα.
Η νοµιµοποίησή τους αυτή, που σηµαίνει ταυτόχρονα και

καταγραφή τους κλπ., πιστεύουµε ότι θα συµβάλει στην
αποσαφήνιση των κανόνων της παρουσίας των αλλοδαπών πολύ
περισσότερο από εδώ και πέρα, απ' ό,τι ίσχυε στο παρελθόν. Αυτό
βοηθά και την Αστυνοµία σε ό,τι αφορά τον έλεγχο της παρουσίας
των αλλοδαπών λαθροµεταναστών στη χώρα µας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, θα ήθελα να επαναλάβω
την αµετακίνητη απόφασή µας, σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα
να προχωρήσουµε στην υλοποίηση όλων αυτών που εξαγγείλαµε:
Αποδέσµευση προσωπικού, διάθεση για τις µάχιµες υπηρεσίες,
αναδιοργάνωση των υπηρεσιών της Αστυνοµίας, ενίσχυση των
αστυνοµικών τµηµάτων, για να µπορούν να ανταπεξέλθουν στην
αποστολή τους, συνεχής διεύρυνση των µέτρων που πήραµε, της
πρόσθετης αστυνόµευσης, όπως η πεζή αστυνόµευση, η πρόσθετη
αστυνόµευση µε µοτοσυκλετιστές και περιπολικά. Η έναρξη
εφαρµογής αυτού του προγράµµατος συνεχούς εκπαίδευσης των
αστυνοµικών, επίσης η ολοκλήρωση του θεσµικού πλαισίου που θα
αποκλείει, θα έλεγα -αυτός είναι ο στόχος, να µπορέσουµε να
αποκλείσουµε, χτυπώντας τη ρίζα- φαινόµενα διαφθροράς στην
Ελληνική Αστυνοµία, καθώς επίσης και η συγκρότηση του
Αρχηγείου Αστυνοµίας, εποµένως και η αναδιοργάνωση του
Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης, για να είναι ακόµη αποδοτικότερη η
λειτουργία της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Στόχος µας είναι: Εµπέδωση του αισθήµατος ασφαλείας, ο
αστυνοµικός δίπλα στον πολίτη, πρέπει να είναι αγαπητός στον
πολίτη, να είναι άριστος επαγγελµατίας και η Αστυνοµία να είναι
στους δρόµους. Πιστεύω ότι έχει τις δυνατότητες και την
αποφασιστικότητα η Ελληνική Αστυνοµία να εξασφαλίσει αυτό το
αναγκαίο αίτηµα ασφάλειας των πολιτών σ' αυτήν τη χώρα.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, επειδή
υπερέβητε οι επερωτώντες το χρόνο σας κατά πέντε λεπτά, γι' αυτό
εδόθησαν τα πέντε λεπτά στον κύριο Υπουργό, ο οποίος δικαιούται
να έχει όσο χρόνο είχατε εσείς.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Παυλόπουλος έχει το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η κοινοβουλευτική πρώτη, ας το πω έτσι, του
κυρίου Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης, δεν υπήρξε και η ευτυχέστερη
που θα µπορούσε να περιµένει κανένας.
Λυπούµαι πραγµατικά να πω ότι ήµουν από εκείνους που είχαν
θεωρήσει πως είχαµε γνωρίσει µε τον κ. Ρωµαίο -χωρίς να του
προσάπτω σε προσωπικό επίπεδο τίποτε, τον εκτιµώ σαν
άνθρωπο- το επίπεδο εκείνο Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης, κάτω
από το οποίο δεν µπορούσαµε να πάµε. Φαίνεται ότι µας
περιµένουν ακόµα χειρότερες ηµέρες.
Λυπούµαι πραγµατικά, γιατί, µε την ευκαιρία µιας επερώτησης, η
οποία έθιξε ζητήµατα τα οποία είναι πάγια και χρόνια και τα οποία
τα οµολογούν όλοι, ο κύριος Υπουργός, απαντώντας, κατανάλωσε
το χρόνο του, για να κάνει µια επίδειξη άγνοιας του αντικειµένου του
Υπουργείου του, αντικοινοβουλευτικής συµπεριφοράς, η οποία
συνίστατο σε προσωπικές επιθέσεις και, βεβαίως, διαστρέβλωσης
των λεγοµένων των επερωτώντων.
Θα ήθελα να τονίσω ότι ο κύριος Υπουργός επέλεξε αυτήν την οδό.
Και φαίνεται ότι την επιλέγει και το κόµµα του. Παρατηρήστε
κοινοβουλευτική συµπεριφορά κυβερνώντος κόµµατος: Ο
Υπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ, αρµόδιος για το σύνδεσµο µε
τη Βουλή, προσήλθε για ν' ακούσει τον Υπουργό του και
αποχώρησε στη συνέχεια. Αυτό λέγεται σεβασµός του
Κοινοβουλίου από την πλευρά του κυβερνώντος κόµµατος;
Θα  ήθελα  να  πω  όµως  ότι,  αφού  ο  κύριος  Υπουργός
αποφάσισε  να  ασχοληθεί  µε  το  παρελθόν,  θα  του  φρεσκάρω
τη  µνήµη,  για  να  δούµε,  πριν  µπω  στην  ουσία  των
πραγµάτων,  τι  είναι  εκείνο  το  οποίο  έγινε  και  τι  είναι  εκείνο  το
οποίο συµβαίνει σήµερα, τι είναι εκείνο το οποίο προσάπτει στις
Κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και τι είναι εκείνο για το
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οποίο αρνήθηκε όχι µόνον να πει, έστω και ένα συγγνώµη -τέτοιου
είδους ευαισθησίες δεν θα τις περιµέναµε από τον κύριο Υπουργό-
αλλά αρνήθηκε στοιχειωδώς να αναλάβει τις ευθύνες του.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Κύριοι συνάδελφοι, µίλησε ο κύριος Υπουργός για το τι έγινε το '90-
'93, για την εγκληµατικότητα που προήλθε το '90-'93 εποχή που
κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία και που ακολούθησε, κατά τη γνώµη
του κυρίου Υπουργού την πολιτική των ανοικτών συνόρων. Τα
στοιχεία είναι εδώ. Στοιχεία δε, προσέξτε, επίσηµα! Πέραν τούτου
γνωρίζετε, ότι η λανθάνουσα εγκληµατικότητα, εκείνη που δεν
εµφανίζεται, είναι πολύ µεγαλύτερη. Εγώ σας φέρνω τα επίσηµα
στοιχεία, έτσι για να ακούσετε τι κάνατε για µία ολόκληρη τριετία.
Γιατί βεβαίως η ιστορία του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν ξεκινάει από σας µε την
ιδιότητα του Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης.
Για την περίοδο '90-'97 σε ό,τι αφορά την αύξηση, πήρα µόνο
τέσσερα δείγµατα:
Κλοπές, πενήντα τέσσερις χιλιάδες εκατόν ογδόντα µία (54.181) το
1993, ογδόντα πέντε χιλιάδες εβδοµήντα (85.070) το 1997. Αύξηση
57%
Εµπρησµοί, εκατόν τριάντα τέσσερις (134) το 1993, διακόσιοι
δώδεκα (212) το 1997. Αύξηση 58%
Φόνοι, διακόσιοι πενήντα τέσσερις (254) το 1993, τριακόσιοι
πενήντα (350) το 1997. Αύξηση 38%
Ναρκωτικά, χίλιες πεντακόσιες εβδοµήντα επτά περιπτώσεις
(1.577) το 1993, πέντε χιλιάδες εννιακόσιες εβδοµήντα (5.970) το
1997. Αύξηση 279%
Αυτά ήταν για µια τριετία, µέχρι πέρυσι δηλαδή, τα αποτελέσµατα
της διακυβέρνησης της χώρας και της πορείας του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης από το χώρο του κυβερνώντος κόµµατος.
Μια και µιλήσατε για το παρελθόν, κύριε Υπουργέ, για να δείτε
πόσο αυξήθηκε η εγκληµατικότητα, από ποιους και ποιοι
συνετέλεσαν στην αύξησή της, είπατε ούτε λίγο ούτε πολύ "µα,
τέλος παντων τι γινόταν την περίοδο των Κυβερνήσεων της Νέας
∆ηµοκρατίας; Υπήρχε αξιοκρατία; Υπήρχε εκείνη την περίοδο
αντικειµενικότητα σε ό,τι αφορά την επιλογή;"
Πρώτα-πρώτα, εµείς για το παρελθόν µας είµαστε υπερήφανοι,
διότι ουδέποτε εµφανίστηκαν τα φαινόµενα που γνωρίζουµε
σήµερα. 'Οσο και αν σας πονάει, θα το ακούσετε. Κάναµε και εµείς
κάποια λάθη, τα οποία όµως δεν στοίχισαν στον τόπο.
Παραδείγµατος χάριν, εµείς επαναφέραµε σε πολύ συγκεκριµένες
περιπτώσεις -πάρα πολύ συγκεκριµένες, µεµονωµένες, που
αποτελούσαν την εξαίρεση και δεν αφορούσαν την Αστυνοµία,
αφορούσαν τις 'Ενοπλες ∆υνάµεις- αξιωµατικούς από την
αποστρατεία.
Αυτό που και αν µας το καταλογίσετε ως λάθος, το κάναµε
κατ'εξαίρεση. Εσείς το κάνετε κατά κανόνα, ανασύροντας από την
αποστρατεία στις 'Ενοπλες ∆υνάµεις και στην Αστυνοµία,
ανθρώπους µε αποκλειστικό κριτήριο το που υπηρετούσαν
κοµµατικά, πόσο ήταν κοµµατικοί ως εγκάθετοι και τι ήταν εκείνο
που ήταν διατεθειµένοι να εξυπηρετήσουν.
Και αν κάναµε το λάθος εµείς, την εξαίρεση δεν την κάναµε κανόνα.
Επιπλέον -αυτό δεν γίνεται να µη σας το τονίσει κανείς- εµείς, κύριοι
συνάδελφοι, στο χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας για αυτούς που
επαναφέραµε, εξακολουθούµε να είµαστε περήφανοι. Γιατί εµείς δεν
επαναφέραµε κανένα Λυµπέρη -θα το λέω συνέχεια εδώ- τον οποίο
εσείς αφού τον επαναφέρατε, τον καταστήσατε Αρχηγό των
Ενόπλων ∆υνάµεων και ύστερα, µετά τη νύχτα των Ιµίων, τον
θεωρήσαµε ένοχο ακόµη και της εθνικής αποτυχίας και του τη
φορτώσατε. Εµείς δεν έχουµε κανένα τέτοιο φαινόµενο στην
παράταξή µας.
Εµείς δεν έχουµε φαινόµενα Βασιλόπουλου σε αυτήν την παράταξη,
τον οποίο αφού τον αποσύρατε από την αποστρατεία, έφθασε να
γελοιοποιήσει την Ελληνική Αστυνοµία και το ελληνικό κράτος.
Τέτοιου είδους φαινόµενα σ'αυτήν την παράταξη δεν υπήρξαν.
Και βεβαίως έχει µεγαλύτερο παρελθόν από σας και θα έχει και
µεγαλύτερο µέλλον. ∆εν µπορεί σε καµία περίπτωση να µιλάτε για
παρελθόν µίας παρατάξης, όταν βαρύνεσθε για την επιλογή

προσώπων, τα οποία ούτε λίγο ούτε πολύ έγιναν πάλι δεκτά στο
σώµα, µε µοναδικό κριτήριο τον κοµµατισµό τους και έφθασαν στο
σηµείο να κατεξευτελίσουν το θεσµό του κράτους και της Ελληνικής
Αστυνοµίας.
Και φθάσατε στο σηµείο να έχετε ως Αρχηγό πρόσωπο, το οποίο
έχει εξίσου την ευθύνη µε τον κ. Βασιλόπουλο για ό,τι συνέβη το
βράδυ στην οδό Νιόβης. Και κατηγορείται, όπως ξέρετε, γι'αυτό το
πράγµα. 'Εχει την ίδια ευθύνη µε εκείνον....
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Από
ποιον κατηγορείται;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συµµετείχε εκείνο το βράδυ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πέστε
µου από ποιον κατηγορείται.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συγγνώµη, υπάρχει θέµα ποινικής
του δίωξης ναι ή όχι;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Από
ποιον κατηγορείται και πώς το ξέρετε εσείς;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: 'Εχει απευθυνθεί κατηγορία στον
νυν Αρχηγό: ναι ή όχι;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πώς
ξέρετε εάν κατηγορείται και από ποιον.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: 'Εχει απευθυνθεί κατηγορία: ναι ή
όχι;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆εν
µου απαντάτε.
Αυτό πραγµατικά τώρα µου ανοίγει τη σκέψη.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Θα γίνει µήνυση.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Ζαφειρόπουλε, ο κύριος
Υπουργός αγνοεί και τα αντικείµενα του Υπουργείου του. Αυτό είναι
σαφές.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Θα σας
τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Ζαφειρόπουλε,
εσείς είστε κυρίως της ποινικής, της µαχοµένης δικηγορίας. Πώς
σηκώνεστε έτσι και διακόπτετε;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Θα υπερασπισθεί µόνος
του τον εαυτό του.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: 'Εφεραν, λοιπόν, από την
αποστρατεία πρόσωπα τα οποία εξευτέλισαν το κράτος και την
Αστυνοµία και αυτήν τη στιγµή έχουν επικεφαλής πρόσωπο το
οποίο βαρύνεται εξ ίσου για ό,τι συνέβη εκείνη τη νύχτα.
Αποστράτευσαν τον έναν, αλλά κράτησαν βεβαίως τον άλλο. Η
απάντηση σε αυτό είναι πολύ απλή. Λένε, όλους θα τους διώξουµε;
∆εν έχει σηµασία τι έκαναν. Αρκεί να µείνει µαγιά. Αυτή είναι
νοοτροπία εκσυγχρονιστικής κυβέρνησης.
Να ήταν όµως µόνο αυτό; Ακούσαµε κατάπληκτοι τον κύριο
Υπουργό να αγνοεί ή να θέλει να αγνοεί, όταν µιλούσε για
αξιοκρατία, ότι ουδέποτε ό,τι και εάν συνέβη στο παρελθόν, υπήρξε
στην Ελληνική Αστυνοµία φαινόµενο χαφιέ αξιωµατικού που
συνέτασσε λίστες καταδίδοντας συναδέλφους του. Ποτέ δεν
ακούστηκε µία κουβέντα εδώ για τις λίστες Σουλτάτου. Πώς τον
φοβούνται αυτόν τον άνθρωπο, είναι ένα περίεργο πράγµα. Ξέρει
πολλά.
'Ολα αυτά τα φαινόµενα είναι φαινόµενα του 1981 και επέκεινα και
ιδίως εντάθηκαν επί εκσυγχρονιστικής Κυβέρνησης Σηµίτη από το
1996. Ακούσατε τον κύριο Υπουργό που ξεκίνησε την ιστορία του,
από τον ίδιο. Σου λέει, εγώ τι θα κάνω από εδώ και πέρα. ∆εν ξέρω,
τι έγινε πιο πριν. ∆εν υπήρχαν κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ; Η λογική είναι
ό,τι έγινε έγινε. Μη µας κατηγορείτε γι' αυτά τα πράγµατα.
Κάτι τέτοιο δεν πρόκειται να γίνει. ∆εν πρόκειται να περιµένουµε
στο λίγο χρονικό διάστηµα που σας µένει ως Κυβέρνησης να κάνετε
κάτι. Το έχετε αποδείξει άλλωστε από όπου και εάν περάσετε.
'Οµως το ζήτηµα στη συγκεκριµένη περίπτωση είναι ότι εµείς
πρέπει να σας τα αποδώσουµε συλλογικά και συνολικά διότι η
ευθύνη των κυβερνήσεων είναι αντικειµενική.
Και ας ξεκινήσουµε από τα επιµέρους θέµατα. Πρώτον είναι
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το θέµα του Αρχηγείου. 'Οπως είναι γνωστό η Νέα ∆ηµοκρατία από
το 1993, επί υπουργίας του κ. Γκελεστάθη, εξήγγειλε την ανάγκη
δηµιουργίας Αρχηγείου. Αγρόν ηγόρασαν όλες οι επόµενες
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Το είχαµε ζητήσει και επισήµως από τον
Ιούνιο όταν εξαγγείλαµε το πρόγραµµά µας. Μέσα σε αυτήν την
Αίθουσα τότε είχε τεθεί το θέµα του Αρχηγείου. Ο κ. Ρωµαίος είχε
πει τότε, "ούτε να το συζητάµε". Τώρα έρχεστε και το συζητάτε. Τι
άλλαξε από τον Ιούνιο του 1998 µέχρι σήµερα; Ούτε αισθάνεστε την
ανάγκη να πείτε ότι κάνατε λάθος που δεν έχει συστηθεί το
Αρχηγείο;
Βεβαίως το Αρχηγείο δεν πρόκειται να λύσει όλα τα προβλήµατα.
'Οµως είναι ένα σηµαντικό βήµα για την απεξάρτηση της Ελληνικής
Αστυνοµίας από τον κοµµατισµό ο οποίος τη φθείρει και τη
διαφθείρει. Εδώ δεν µπορώ να µην τονίσω, εφόσον άκουσα
προηγουµένως τους συναδέλφους που ήταν ότι δεν είναι δυνατόν
να επιρρίπτεται το βάρος της ευθύνης στους άνδρες της Ελληνικής
Αστυνοµία για ό,τι συµβαίνει, ότι ο κύριος Υπουργός δεν είχε τη
στοιχειώδη ευαισθησία να καταλάβει -εάν πάρει κάποιος τα
Πρακτικά θα καταλάβει γιατί µιλάµε- και να πει ότι η Νέα
∆ηµοκρατία και οι συνάδελφοι που επερωτούσαν δεν ρίχνουν όλο
το βάρος για ό,τι συµβαίνει στην Ελληνική Αστυνοµία. Κανείς δεν
είπε κάτι τέτοιο. Η συντριπτική πλειοψηφία των ανδρών και των
γυναικών µελών της Ελληνικής Αστυνοµίας κάνουν τη δουλειά τους
µε αυτοθυσία και αυταπάρνηση. Λίγοι είναι οι επίορκοι. Εκείνοι
όµως που φέρουν το βάρος της ευθύνης για την κατάσταση που
επικρατεί, δηλαδή για την αντικειµενική αδυναµία -όχι επειδή δεν
θέλουν αλλά επειδή δεν µπορούν- είναι η Κυβέρνηση και η
κοµµατική ηγεσία της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Εάν προτείναµε το Αρχηγείο από τότε το κάναµε για να εξαλειφθούν
αυτά τα φαινόµενα. Να δούµε πότε αυτή η Κυβέρνηση θα θελήσει
να θεσµοθετήσει το θεσµό του Αρχηγείου.
Θα ξεκινήσουµε από τώρα και θα το θυµόµαστε ανά µήνα, κύριε
Υπουργέ. Θα σας φέρουµε τα στοιχεία. Εδώ θα είµαστε! Ο
κοινοβουλευτικός έλεγχος µας δίνει τη δυνατότητα να κάνουµε
πολλά πράγµατα. Θα σας τα θυµίζουµε µέρα-µέρα και αυτά που
είπατε και το τι κάνετε, αρχής γεννοµένης από το θέµα του
Αρχηγείου. Πάντως σας διαβεβαιώ, ότι δεν πρόκειται να υπάρξει
µήνας που να µην έχετε ανάλυση και έλεγχο του τι κάνει το
Υπουργείο σας από εδώ και πέρα.
Για ποια ιεραρχία µιλάµε στην Ελληνική Αστυνοµία αυτήν τη στιγµή;
Τι είδους ιεραρχία είναι αυτή; Ουσιαστικά η ιεραρχία έχει πάψει να
υπάρχει από τη στιγµή κατά την οποία προαγωγές και οτιδήποτε
άλλο σχετίζεται µε την εξέλιξη των Ελλήνων αστυνοµικών γίνεται
αποκλειστικά και µόνο µε κοµµατικά κριτήρια.
Είπε προηγουµένως ο κύριος Yπουργός, ότι εν πάση περιπτώσει
θα υπάρξουν µεταβολές σχετιζόµενες µε το ζήτηµα της
αντικειµενικότητας, όπως επίσης και µε το θέµα της επιθεώρησης.
Κύριε Υπουργέ, αν σκοπεύετε να φέρετε στη Βουλή για δείγµα
εκσυγχρονισµού της Ελληνικής Αστυνοµίας αυτό το νοµοσχέδιο
που έχει δει το φως της δηµοσιότητας για τη δηµιουργία
επιθεώρησης και ελέγχου στο εσωτερικό της Αστυνοµίας, εγώ ένα
σας λέω µονάχα...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆εν
χρειάζεται καν να έλθει νοµοσχέδιο γι' αυτό! Μια και λέτε ότι
γνωρίζετε το αντικείµενο, θα περίµενα να είστε ενηµερωµένος γι'
αυτό.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς δεν γνωρίζετε, κύριε
Υπουργέ, και πρέπει να ενηµερωθείτε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ,σας
παρακαλώ µη διακόπτετε, για να τελειώσουµε συντοµότερα. Κάντε
µου τη χάρη. Γιατί αλλιώς θα πάµε µέχρι το βράδυ!
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): 'Εχετε
δίκιο, κύριε Πρέδρε. Με συγχωρείτε!
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το ότι σε αυτήν την Κυβέρνηση δεν
υπάρχει συνεννόηση µεταξύ Υπουργών, το εγνώριζα! Φαίνεται,
ξέχασε ο κύριος Υπουργός, ότι µέσα σε αυτήν την Αίθουσα έφερε τη
διάταξη για εξουσιοδότηση για τη δηµιουργία του Σώµατος , ο κ.

Ρωµαίος, όταν συζητούσαµε θέµατα που αφορούσαν το Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης. Και επειδή του είπαµε ότι δεν µπορούµε να του
δώσουµε εξουσιοδότηση για τη δηµιουργία τέτοιου Σώµατος µε
διάταγµα, είπε ότι θα φέρει νοµοσχέδιο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆εν
χρειάζεται ειδικός νόµος γι' αυτό που είπα εγώ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Χρειάζεται νόµος, κύριε Υπουργέ,
ναι ή όχι; Με ποια εξουσιοδότηση θα το κάνετε;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):' Οχι!
Αντί να γίνεται µια φορά το χρόνο, θα γίνεται κάθε µήνα. Χρειάζεται
να κάνω Σώµα; Τι λέτε τώρα;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ:'Αρα, λοιπόν, δεν κάνετε τίποτε.
Κάνετε πίσω και από αυτό που λέγατε!
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Εάν
µπερδεύετε µε την Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων, τότε κάνετε
ένα ακόµα µεγαλύτερο λάθος!
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς δεν ξέρετε γιατί µιλάω, γιατί
είστε ανενηµέρωτος ακόµα και δεν ξέρετε τι έκανε ο πρόκατοχός
σας!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ, να σταµατήσει αυτός ο διάλογος. Θα παρακαλέσω να
συνεχίσουµε τη συζήτηση κατά τον τρόπο και τη διαδικασία που
προβλέπει ο Κανονισµός!
Κρατήστε τις παρατηρήσεις σας για τη δευτερολογία.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς αγνοείτε, κύριε Υπουργέ, ότι
ο κ. Ρωµαίος είχε έρθει εδώ και σε ό,τι αφορά το Σώµα που εσείς το
αποκαλείτε Εσωτερικών Υποθέσεων, γιατί έτσι σας αρέσει -
πρόκειται για το Σώµα το οποίο αφορά τον έλεγχο των αστυνοµικών
και ασκεί επιθεώρηση στους αστυνοµικούς και για το ήθος τους και
για την υπηρεσιακή τους υπόσταση-έφερε διάταξη και ζήτησε
εξουσιοδότηση για να γίνει µε διάταγµα. Και µας παρουσίασε και το
διάταγµα. Του είπαµε, ότι αυτό δεν µπορεί να γίνει µε
εξουσιοδότηση. ∆εν είµαστε εδώ για να δίνουµε εξουσιοδοτήσεις εν
λευκώ στον κύριο Υπουργό. Και βεβαίως το πήρε πίσω και είπε θα
φέρει νοµοσχέδιο. Εάν εσείς δεν ξέρετε τι είπε ο πρόκατοχός σας,
είναι δικό σας θέµα.
'Οσον αφορά την υποδοµή, ανέφερε ο κύριος Υπουργός για είκοσι
πέντε δισεκατοµµύρια (25.000.000.000) δραχµές στον
προϋπολογισµό. Χορτάσαµε, κύριοι συνάδελφοι. Γράφονταν στους
προϋπολογισµούς τόσα και τόσα προϋγουµένως. Το θέµα δεν είναι
τι γράφτηκε και τι γράφεται στον προϋπολογισµό, αλλά τι θα γίνει
από αυτά τα πράγµατα.
Το ερώτηµα είναι, αφού καταλαβαίνει την ανάγκη γιατί άραγε µέχρι
σήµερα δεν έχει γίνει τίποτα στον τοµέα αυτό;
'Οσον αφορά τα πολυδύναµα, ακούστε την αντίφαση! Ο κ. Ρωµαίος
και µέσα στη Βουλή και έξω από τη Βουλή είχε πει, ότι δυστυχώς
πρέπει να ξαναδούµε το θέµα των πολυδυνάµων, δεν απέδωσαν.
Τώρα µαθαίνουµε, ότι τα πολυδύναµα καλά είναι, απλά να
κοιτάξουµε λίγο να βελτιώσουµε την κατάσταση που επικρατεί.
Αντιλαµβάνεσθε ενότητα πολιτικής στο πλαίσιο της ίδιας
Κυβέρνησης! Ο ένας Υπουργός πάει να τα καταργήσει, ο άλλος
Υπουργός σκέφτεται να τα κρατήσει και αυτό λέγεται νοοτροπία και
πολιτική κυβέρνησης σε επίπεδο ∆ηµόσιας Τάξης!
Αυτή η Κυβέρνηση, κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές, ότι θυµίζει
λιγάκι τη φράση που είχε πει ένας µεγάλος τενόρος, γνωστός, ο
Γκιουζέπε ντι Στέφανο, ότι δεν είναι ανάγκη να της δώσεις
συµβουλές για λάθη που µπορεί να κάνει µόνη της!
Στο θέµα δε των πολυδυνάµων δεν εννοεί να αντιληφθεί την
τεράστια ευθύνη την οποία φέρει για ό,τι έχει συµβεί µέχρι σήµερα.
Είπε  προηγουµένως  ο  κύριος  Υπουργός,  το  σύνθηµα  "οι
αστυνοµικοί  στο  δρόµο".  Μέχρι  τώρα  βέβαια  δεν  το  έχουµε
δει.  Το  µόνο  που  έχουµε  δει  όταν  µιλάµε  µε  αστυνοµικούς  στο
δρόµο  είναι  σε  ό,τι  αφορά  τα  µισθολογικά  τους.  Κουβέντα
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δεν έχει ακουστεί για οποιαδήποτε δέσµευση της Κυβέρνησης για
το τι θα κάνει. 'Ακουσα ότι "ναι πρέπει να το δούµε στα πλαίσια της
δηµοσιονοµικής πολιτικής". Τι σηµαίνει αυτό; Ad calendas grecas,
το όλο θέµα. ∆εν υπάρχουν πόροι, γι' αυτό µιλάει ο κύριος
Υπουργός για δηµοσιονοµική πολιτική.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συνέπεια αυτής της Κυβέρνησης
είναι µοναδική. Επειδή συζητάµε ακόµα στη Βουλή, δεν έχει
ψηφιστεί το σύνολο, ξέρουµε πολύ καλά ότι ένα τρισεκατοµµύριο
για να χαριστεί στον κ. Κολλά -προχθές τα λέγαµε και τα
συζητάγαµε και τα συζητάµε ακόµη- τα είχε, τα βρήκε. Για να
εκσυγχρονίσει την Ελληνική Αστυνοµία και να δώσει στον 'Ελληνα
αστυνοµικό µια στοιχειώδη αύξηση που θα του επιτρέπει να µην
κάνει δεύτερη και τρίτη δουλειά και να είναι απερίσπαστος στα
καθήκοντά του, δεν υπάρχουν. Βεβαίως ο κ. Κολλάς είναι
υπάλληλος εντεταγµένος στον κοµµατικό χώρο και πρέπει και
εκείνος και οι υπόλοιποι που θα µετάσχουν και στο συνέδριο του
ΠΑΣΟΚ µεθαύριο, να τους εξοφληθούν από τώρα ορισµένα
γραµµάτια, να έχουν τις δυνατότητες να ελιχθούν. Τον 'Ελληνα τον
αστυνοµικό τι να τον κάνεις; Ούτε στο συνέδριο του ΠΑΣΟΚ µετέχει
ούτε βεβαίως συνδικαλιστικά πρόσκειται στο χώρο του ΠΑΣΟΚ.
Αλλά δεν είναι δυνατόν στην περίπτωση αυτή να µιλάει η
Κυβέρνηση για πολιτική αύξησης στο πλαίσιο των υφισταµένων
δυνατοτήτων του προϋπολογισµού όταν σ' αυτήν τη Βουλή και µόνο
τα τελευταία χρόνια έχει γίνει αυτή η σπατάλη η οποία είναι
προκλητική στην κυριολεξία.
Και σ' αυτό -το τονίζω για πολλοστή φορά- δεν υπάρχει η
παραµικρή δέσµευση της Κυβέρνησης εκτός από τις αοριστίες που
ακούσαµε από τον κύριο Υπουργό αυτήν την ώρα. Και βεβαίως,
αυτά που είπε επιβεβαιώνονται και από το τι είναι εγγεγραµµένο
στον προϋπολογισµό.
Επίσης, σ' αυτήν την Αίθουσα είχαµε ακούσει τη δέσµευση του
προηγούµενου Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης ότι έπρεπε να
ξαναδούµε το θέµα της δηµιουργίας της δικαστικής αστυνοµίας. Απ'
ό,τι κατάλαβα ό,τι γινόταν πριν, θα γίνεται και τώρα, η διάκριση θα
παραµείνει στον αέρα, δεν θα υπάρχει τέτοιο πράγµα. Οι ίδιοι οι
αστυνοµικοί οι οποίοι κάνουν τη δουλειά την οποία κάνουν σε ό,τι
αφορά την πρόληψη του εγκλήµατος οι ίδιοι αστυνοµικοί θα κάνουν
τα ίδια πράγµατα και στη συνέχεια. ∆ηλαδή θα ασχολούνται και µε
θέµατα τα οποία λογικά δεν θα έπρεπε να είναι δικά τους. Γιατί άλλο
το ένα και άλλο το άλλο και άλλη εκπαίδευση η µία, άλλη
εκπαίδευση η άλλη.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Θα χρειαστώ δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, τα οποία έχασα από τη
διακοπή του κυρίου Υπουργού.
Τέλος, σε ό,τι αφορά το περίφηµο ζήτηµα το οποίο ανέφερε
προηγουµένως ο κύριος Υπουργός της εισόδου και της
εκπαίδευσης των αστυνοµικών. Είναι πράγµατι σαφές ότι η είσοδος
µε εξετάσεις είναι ένα κριτήριο αντικειµενικό αλλά αυτό δεν
εξασφαλίζει την επάρκεια του αστυνοµικού. Πρέπει να εκπαιδευτεί
και όχι να εκπαιδευτεί µόνο για να ασκήσει τα καθήκοντά του. Αλλά
θα πρέπει να υπάρχει µια εκπαίδευση δια βίου. Αυτή η εκπαίδευση
δεν υπάρχει σήµερα. Μπαίνει αντικειµενικά ο αστυνοµικός σήµερα
αλλά βεβαίως η εκπαίδευση ουσιαστικά είναι ανύπαρκτη εξαιτίας
της ελλείψεως των µέσων τα οποία έχει.
Και τέλος ακούστε την υποκρισία. 'Εφερε σαν παράδειγµα ο κύριος
Υπουργός σε ό,τι αφορά τον εκσυγχρονισµό και την αξιοκρατία, τη
µοριοποίηση στις µεταθέσεις και ξέχασε να µας πει το εξής: Συνέβη
εδώ ότι συνέβη µε το νόµο 2190. Ο νόµος 2190 εισήγαγε ένα
αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων. 'Εγιναν όµως όλες οι
προσλήψεις προηγουµένως, έκλεισαν όλες οι πόρτες
προηγουµένως δεν έµεινε τίποτα απολύτως εκτός από τον
τραπεζικό τοµέα που και αυτόν τον άφησαν απέξω και τον έβαλαν
στη συνέχεια µέσα για να µη µείνει τίποτα. Και, βεβαίως, όταν δεν
υπήρχε άλλη δυνατότητα προσλήψεων, ούτε από πλευράς
οικονοµικής και από πλευράς δεσµεύσεων της Ευρωπαϊκής

'Ενωσης, από κει και πέρα άρχισαν την αξιοκρατία.
Το ίδιο συνέβη και µε τη µοριοποίηση. Στη µοριοποίηση ξέρετε τι
έγινε; 'Εγιναν πριν από τη µοριοποίηση οι τοποθετήσεις µε
καθαρώς κοµµατικά κριτήρια εκεί που έπρεπε να γίνουν και στη
συνέχεια µε τη µοριοποίηση η οποία λαµβάνει υπόψη βεβαίως εκ
των πραγµάτων την προηγούµενη κατάσταση -γιατί αυτό σηµαίνει
µοριοποίηση -έρχονται να µας πουν ότι θα επικρατήσει η
αξιοκρατία. Και αυτήν την κατάπτυστη κατάσταση της δηµιουργίας
τετελεσµένων γεγονότων ο κύριος Υπουργός µας την παρουσιάζει
σαν αξιοκρατικό µέγεθος. 'Η πρόκειται για πρωτοφανή άγνοια του
τρόπου µε τον οποίο λειτουργεί το Υπουργείο του ή βεβαίως
πρόκειται για µέγεθος υποκρισίας το οποίο δεν ταιριάζει στο
Κοινοβούλιο.
Και τέλος στο θέµα της Αγροφυλακής. Απλά πράγµατα. Εµείς την
Αγροφυλακή τη θεωρούµε αναγκαία. Αν εσείς θεωρείτε ότι η
Αγροφυλακή πρέπει να αναµορφωθεί -σας το έχουµε πει εδώ και
δύο χρόνια και σας το στείλαµε και επισήµως µε το πρόγραµµα της
Νέας ∆ηµοκρατίας- εκσυγχρονίστε τη. Αλλά εν πάση περιπτώσει µη
λέτε ότι δεν χρειάζεται Αγροφυλακή. ∆ιότι γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά ότι η αστυνόµευση της υπαίθρου, όπως γίνεται σήµερα από
την Ελληνική Αστυνοµία δεν είναι δυνατή. ∆εν µπορεί, δεν έχει τις
δυνατότητες, δεν έχει το δυναµικό, ούτε πρόκειται να το αποκτήσει.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
∆εν σας αρέσει αυτή που υπάρχει, να συµφωνήσουµε, αλλά
εκσυγχρονίστε τη. Μη συµβεί, όµως, το ίδιο που έγινε µε τους
γενικούς διευθυντές επί Κουτσόγιωργα. Γιατί αυτήν τη νοοτροπία
κουβαλάτε µαζί σας. ∆εν σας άρεσαν τότε οι γενικοί διευθυντές,
γιατί δεν ήταν κοµµατικά προσκείµενοι και καταργήσατε το θεσµό
των γενικών διευθυντών. Και να το κατάντηµα της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης. ∆εν σας άρεσαν εκείνοι που προσλήφθηκαν επί Νέας
∆ηµοκρατίας -ξεχνώντας τι κάνατε εσείς το 1984, ενώ αυτό είχε γίνει
µε διαγωνισµό τουλάχιστον- και καταργείται η Αγροφυλακή.
(Στο σηµείο αυτό κτυπά επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Παυλόπουλε. Υπήρξε και η σχετική ανοχή και παρακαλώ να
ολοκληρώσετε την αγόρευσή σας, επιφυλασσόµενος για τα
υπόλοιπα στη δευτερολογία σας. Υπάρχει και η "προσθήκη
αντίκρουση", όπως ξέρετε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, τελείωσα. Μία
φράση µόνο.
Η Ελληνική Αστυνοµία για να αναδιοργανωθεί χρειάζεται συναίνεση.
Πράγµατι χρειάζεται συναίνεση και χρειάζεται µακροπρόθεσµη
πολιτική. Αλλά συναίνεση δεν είναι µόνο να υπακούουµε σε εκείνα
τα οποία θέλει η Κυβέρνηση, εκτός αν αυτή είναι η νοοτροπία της
Κυβέρνησης. Και αν τη συναίνεση την εννοεί ο κύριος Υπουργός ως
συµφωνία στα όσα εξαγγέλλει ανεξόδως, εµείς αυτού του είδους τη
συνενοχή δεν πρόκειται να την αποδεχθούµε. Αν µιλάει για
συναίνεση ας φέρει συγκεκριµένα µέτρα να τα δούµε µαζί
διακοµµατικά. Γιατί η αναδιοργάνωση της ΕΛ.ΑΣ. είναι εθνικό
ζήτηµα στο οποίο όλοι πρέπει να σκύψουµε το κεφάλι και να
συµβάλουµε, αφού κάτι τέτοιο δεν αφορά µόνο εµάς, αφορά και τις
επόµενες γενιές, αφορά και τον τόπο. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): O Kοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Κουβέλης έχει το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν ελέγχετε αν υπάρχει
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ., κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τι σηµασία έχει αυτό;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: 'Εχει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι απαραίτητος
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κυβερνώντος Κόµµατος.
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ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: 'Eχει τεράστια σηµασία,
κύριε Πρόεδρε. Ελέγξτε αν υπάρχει στην Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι αρµοδιότητα
του Προεδρείου να ελέγξει ποιος είναι και ποιος δεν είναι στην
Αίθουσα.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ελέγξτε και πείτε το, κύριε
Πρόεδρε, για να γραφεί στα Πρακτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να γραφεί στα
Πρακτικά, αλλά δεν είναι αρµοδιότητα του Προεδρείου να ελέγξει.
Θα έπρεπε να είναι και σύσσωµη η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η
οποία ασκεί κριτική στην Κυβέρνηση αυτή την ώρα αλλά δεν είναι.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επεσήµανα
προηγουµένως ότι βρίσκονται στην Αίθουσα οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι του Συνασπισµού και του ∆Η.Κ.ΚΙ. Να γραφεί, λοιπόν,
για τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μη θέλετε να
επιµερήσουµε ευθύνες. Σας παρακαλώ! Κάποτε που υπήρχε
Αξιωµατική Αντιπολίτευση εδώ, ήταν και οι ενενήντα δύο!
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: 'Ηταν εδώ και έφυγε, διότι
φοβούνται να τα ακούσουν!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κοινοβουλευτικός
έλεγχος γίνεται, ποιοι έπρεπε να είναι παρόντες περισσότερο;
Σύσσωµη η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έπρεπε να είναι εδώ! Για να
θυµηθώ παλιές ηµέρες του Κοινοβουλίου.
Σας παρακαλώ, λοιπόν, µη δηµιουργείτε θέµα εκεί που δεν
υπάρχει. 'Αλλωστε, δεν σας συµφέρει.
Ο κ. Κουβέλης έχει το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ θέλω ειλικρινά να σας
ευχηθώ να επιτύχετε στο έργο σας, διότι η επιτυχία αυτή θα
αντανακλά ευεργετικά στο σύνολο της ελληνικής κοινωνίας. 'Εχετε,
όµως, ένα συγκεκριµένο έµψυχο υλικό το οποίο πρέπει να
αξιοποιήσετε και θα το αξιοποιήσετε αν κινηθείτε µακρυά από
επιλογές, που δεν στηρίζονται στην αξιοκρατία, αν δεν κινηθείτε
µακρυά από επιλογές που έχουν σχέση µε την κοµµατική ιδιοτέλεια
και µεροληψία.
Είναι ακριβές, κύριε Υπουργέ, ότι στα Σώµατα Ασφαλείας, για
χρόνια πολλά, δεν υπήρξε η αξιοκρατία εκείνη, που θα επέτρεπε
την αξιοποίηση των καλύτερων στελεχών που υπήρχαν ή και που
υπάρχουν. 'Οπως είναι επίσης ακριβές, κύριοι συνάδελφοι, ότι
ερχόνταν οι "µπλε" για να διώξουν τους "πράσινους" και εν συνεχεία
οι "πράσινοι" για να διώξουν τους "µπλε". Η δική µας η πρόταση
είναι µακρυά από τέτοιες επιλογές και λειτουργίες. Υπάρχει ένας
θαυµάσιος κόσµος στην Ελληνική Αστυνοµία. Εγώ δεν
συµµερίζοµαι την άποψη και τον αφορισµό ότι όλοι ίδιοι είναι. Η
συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων αστυνοµικών δίνει τη µάχη
για να επιτελέσει το καθήκον της στο ακέραιο, κάτω από δύσκολες
συνθήκες, χωρίς την οικονοµική στήριξη, την οποία θα έπρεπε να
έχει από την πολιτεία. Χωρίς την οικονοµική στήριξη, κύριοι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, που δεν την είχαν ούτε επί των
ηµερών σας.
Απουσιάζουν τα ειδικά επιδόµατα, που συνδέονται µε τις ειδικές
συνθήκες κάτω από τις οποίες οι αστυνοµικοί δίνουν τη µάχη,
απουσιάζει η κατάλληλη υλικοτεχνική υποδοµή. Γνωρίζω ότι και ο κ.
Ρωµαίος είχε κάνει κάποιες προσπάθειες και κάποια υλικοτεχνική
υποδοµή προέκυψε βελτιωµένη, αλλά, νοµίζω, θα συµφωνήσετε
καλόπιστα, κύριε Υπουργέ, ότι πολλά είναι εκείνα που πρέπει να
γίνουν στο χώρο των Σωµάτων Ασφαλείας και που τραγικά
απουσιάζουν.
Κύριοι συνάδελφοι, η εγκληµατικότητα, η αύξηση της
εγκληµατικότητας -το γνωρίζετε όσοι ασχολείσθε µε το θέµα αυτό-
δεν είναι ελληνικό φαινόµενο µόνο. Θα διαπιστώσετε ότι οι δείκτες
της εγκληµατικότητας αυξάνονται σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες, για
να περιοριστώ µόνο στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Αυτό βέβαια δεν
αποτελεί ούτε παρηγορία ούτε δικαιολογία ούτε άλλοθι για την
Κυβέρνηση. Αντιθέτως το επισηµαίνω, κύριε Υπουργέ, για να
καταγράψω επιπροσθέτως ότι εκείνο που κυρίως πρέπει να σας

απασχολήσει δεν είναι τόσο η αύξηση της εγκληµατικότητας, όσο η
καινούρια µορφή τους εγκλήµατος.
'Εχουµε έγκληµα σύνθετο, έχουµε έγκληµα πολύπλοκο, έχουµε
έγκληµα που δεν µπορεί να το αντιµετωπίσει ο 'Ελληνας
αστυνοµικός µε την εκπαίδευση που έχει µέχρι σήµερα. Ο 'Ελληνας
αστυνοµικός έχει ανάγκη συνεχούς και διαρκούς εκπαιδεύσεως και
µάλιστα µιας εξειδικευµένης εκπαιδεύσεως, που θα είναι δυνατό
αυτή να του δώσει εκείνα τα εφόδια που χρειάζονται για την
αντιµετώπιση του συνθέτου εγκλήµατος και του πολυπλόκου
εγκλήµατος, κύριοι συνάδελφοι. Ο παραδοσιακός αστυνοµικός, µε
τη συγκεκριµένη εκπαίδευση, δεν µπορεί να αντιµετωπίσει αυτό το
έγκληµα. Και νοµίζω προς την κατεύθυνση αυτή πρέπει να
κινηθείτε, κύριε Υπουργέ, να εξασφαλίσετε τα ειδικά εκείνα σώµατα,
τα οποία κάτω από την κατάλληλη εκπαίδευση θα είναι σε θέση να
αντιµετωπίσουν το σύγχρονο έγκληµα, το οποίο, επαναλαµβάνω,
και βιαιότητα έχει και ιδιαίτερα τεχνάσµατα εξασφαλίζει και
χρειάζεται περισσότερο από κάθε άλλη φορά τον εξειδικευµένο
αστυνοµικό.
Αναφερθήκατε, κύριε Υπουργέ, στην ανάγκη να απαλλαγούν οι
αστυνοµικοί από καθήκοντα τα οποία είναι ξένα προς το κυρίως
αντικείµενό τους, που είναι η προστασία της ζωής και της
περιουσίας των Ελλήνων πολιτών. Και είναι σωστή η θέση σας. ∆εν
θα κάνετε όµως τίποτα µόνο µε την πρόσληψη νέων επιµελητών για
τις επιδόσεις των κλήσεων, όχι γιατί υποτιµώ το συγκεκριµένο
µέγεθος, όχι γιατί δεν συνοµολογώ πως πράγµατι πολλοί
αστυνοµικοί κάνουν τη δουλειά του επιµελητή, αλλά γιατί η µεγάλη
απασχόληση για τους αστυνοµικούς, απασχόληση έξω από το
αντικείµενό τους, είναι η προανάκριση. Ο αστυνοµικός δεν πρέπει
να έχει προανακριτικά καθήκοντα. Πρέπει -και είναι σωστό αυτό
που ακούστηκε και υπήρξε δέσµευση του προκατόχου σας ότι θα το
αντιµετωπίσει- να υπάρξει δικαστική αστυνοµία, µία αστυνοµία
δηλαδή που θα έχει ως κύριο έργο τη διενέργεια της προανάκρισης,
µε ό,τι αυτό σηµαίνει για όσους γνωρίζουν την ποινική δικονοµία,
και ο αστυνοµικός να απασχολείται αποκλειστικά στην εκπλήρωση
του καθήκοντός του, που είναι η προστασία, όπως είπα, της ζωής
και της περιουσίας του 'Ελληνα πολίτη. Υπάρχει εξαγγελία της
Κυβέρνησης ότι θα δει το θέµα. Μέχρι στιγµής δεν έχει κάνει τίποτα.
Βεβαίως σπεύδω να σας πω ότι δεν είναι µία υπόθεση που µπορεί
να αντιµετωπιστεί από τη µία µέρα στην άλλη, διότι η συγκρότηση
της δικαστικής αστυνοµίας προϋποθέτει και τη συγκεκριµένη
επιλογή του Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης, την ταυτόσηµη επιλογή
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και βεβαιότατα και την αλλαγή
βασικών διατάξεων του δικαιικού µας συστήµατος. 'Οµως έχουµε
καθυστερήσει απαράδεκτα στο θέµα αυτό.
Η δικαστική αστυνοµία, κύριοι συνάδελφοι, εκτός του γεγονότος ότι
θα διευκολύνει τον αστυνοµικό να απαλλαγεί από ξένα καθήκοντα,
θα εξασφαλίσει και περισσότερο την ύπαρξη των δικονοµικών
εγγυήσεων, η οποία επιτάσσεται και από το Σύνταγµά µας, αλλά
γενικότερα και από το δικαιικό µας σύστηµα.
'Ηθελα να αναφερθώ στο "πόθεν έσχες". Κατ' ανάγκη είναι
επιλεκτική η αναφορά µου, για να κινηθώ µέσα στο πλαίσιο του
χρόνου.
Κύριε Υπουργέ, έχω άµεσα την πληροφορία -νοµίζω ότι είναι
ακριβής- ότι δεν είναι δυνατόν η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου να
ελέγξει τις σαράντα πέντε χιλιάδες περίπου δηλώσεις των
αστυνοµικών.
Νοµίζω ότι, επειδή συνοµολογούµε όλοι, κύριοι συνάδελφοι, πως
πρέπει να γίνει ο έλεγχος του πόθεν έσχες, χρειάζεται µία
νοµοθετική ρύθµιση -η άποψή µου είναι ότι είναι περιττή, αλλά
επειδή κάποιοι επιµένουν- για να φύγουν οι δηλώσεις του πόθεν
έσχες προς τους κατά τόπους εισαγγελικούς λειτουργούς. 'Ετσι θα
διευκολυνθεί και η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου και θα έχουµε την
ταχεία εξέταση των δηλώσεων του πόθεν έσχες.
∆ιότι  φοβάµαι,  κύριε  Υπουργέ  και  σας  προειδοποιώ  ότι  θα
περιπέσει  σε  κατάσταση  ρουτίνας  η  διαδικασία  του  πόθεν
έσχες,  αν  δεν  βρείτε  τρόπους  -εγώ  σας  υποδεικνύω  έναν,
εσείς  µπορεί  να  έχετε  σκεφτεί  άλλους-  να  απαλλαγεί  από
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αυτό το φορτίο η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου και να ασχοληθούν
και άλλοι εισαγγελείς και νοµίζω ότι µπορούν να το κάνουν, στο
πλαίσιο της ενότητας της εισαγγελικής αρχής.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ενιαία είναι άλλωστε.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Αυτό είπα κι εγώ, κύριε Ζαφειρόπουλε.
Σε ό,τι αφορά, κύριε Υπουργέ, το θέµα της ∆ιευθύνσεως
Εσωτερικών Υποθέσεων, θέλω να σας βεβαιώσω ότι επιχειρώ να
είµαι αντικειµενικός και νοµίζω ότι το επιτυγχάνω. Ο κ. Ρωµαίος είχε
έρθει πράγµατι εδώ και είχε ζητήσει νοµοθετική εξουσιοδότηση για
τη συγκρότηση αυτής της διευθύνσεως. Είχαµε πει όµως, τότε ότι
δεν είναι δυνατόν να πάρει από τη Βουλή των Ελλήνων µία τόσο
ευρεία νοµοθετική εξουσιοδότηση και το απέσυρε λέγοντας ότι θα
φέρει συγκεκριµένο σχέδιο νόµου.
Νοµίζω ότι ταχύτατα πρέπει να κινηθείτε, να φέρετε το σχέδιο
νόµου για τη ∆ιεύθυνση Εσωτερικών Υποθέσεων, µε όλες εκείνες
τις ασφαλιστικές δικλείδες, που δεν θα επιτρέψουν τη µετατροπή
αυτής της διευθύνσεως σε ένα όργανο αυταρχισµού,
πειθαναγκασµού και απαραδέκτου ελέγχου κάποιων αστυνοµικών,
διότι και αυτός ο φόβος είναι υπαρκτός και έχει επισηµανθεί.
Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ να συµφωνήσετε ότι
αν δεν ενισχύσετε και δεν ενισχύσουµε όλοι µας τον 'Ελληνα
αστυνοµικό οικονοµικά και ηθικά, δεν θα µπορέσει να είναι
αποτελεσµατικός.
Εγώ είµαι ανήσυχος, κύριοι συνάδελφοι, για τις βολές που δέχονται
οι 'Ελληνες αστυνοµικοί. Βάλλονται. Υποσκάπτεται και
υπονοµεύεται το κύρος τους µε µεγάλη ευκολία. Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, πολιτικοί, ορυµαγδός δηλώσεων κατά των
αστυνοµικών. Μα δεν είναι όλοι ίδιοι. Κάτω από δύσκολες
οικονοµικές συνθήκες η µεγάλη πλειοψηφία των Ελλήνων
αστυνοµικών δίνει τη µάχη. 'Οτι υπάρχουν οι διεφθαρµένοι, βεβαίως
υπάρχουν. 'Οτι πρέπει να παταχθούν, βεβαιότατα να παταχθούν.
'Οτι πρέπει να γίνουν µετακινήσεις, κύριε Υπουργέ, πρέπει να
γίνουν και να συνεχίσετε, εµείς θα σας στηρίξουµε, να τις κάνετε τις
µετακινήσεις.
Σε ό,τι αφορά το τελευταίο ζήτηµα που θέλω να επισηµάνω, κύριε
Υπουργέ, ότι και στο παρελθόν λειτούργησε διακοµµατική επιτροπή
για τα Σώµατα Ασφαλείας και µετείχα, νοµίζω, σε όλες,
εκπροσωπόντας παλαιότερα το ΚΚΕ εσωτερικού, στο οποίο είχα
την τιµή να ανήκω και µετέπειτα το Συνασπισµό της Αριστεράς και
της Προόδου. Κάποια στιγµή απεχώρησα και ξέρετε γιατί; ∆ιότι
λειτουργούσε ως επιφαινόµενη και όχι ως ουσιαστική διαδικασία
αυτή η διακοµµατική επιτροπή.
Εµείς έχουµε την άποψη ότι ζητήµατα όπως αυτά των Σωµάτων
Ασφαλείας, δεν αντέχουν στις ανώφελες και στείρες κοµµατικές
διελκυστίνδες. Και θέλουµε να βοηθήσουµε προς θετική
κατεύθυνση, υπό την προϋπόθεση ότι εάν οδηγηθείτε στην επιλογή
της διακοµµατικής επιτροπής για τα Σώµατα Ασφαλείας, αυτή η
επιτροπή να έχει ένα ουσιαστικό έργο, όχι για να υποκαταστήσουµε
τα δικά σας καθήκοντα, εξουσίες και αρµοδιότητες που έχετε από το
Σύνταγµα -και δεν επιτρέπεται ούτε η αφαίρεσή τους ούτε η
υποκατάστασή τους- αλλά για να βοηθήσουµε επί της ουσίας.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Γεώργιος
Τσαφούλιας εκ µέρους του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Στην απάντηση που θα µπορούσε να
δώσει κανείς για όλη αυτήν την επερώτηση, θα λέµε υλικοτεχνική
υποδοµή, ηθική και οικονοµική αναβάθµιση, οργάνωση Αστυνοµίας
προσαρµοσµένη στις ανάγκες της εποχής, διαφθορά, τιµωρία µε
διαφάνεια, σταµάτηµα κοµµατικοποιήσεως και όλο αυτό το
περιεχόµενο του πλέγµατος που είπαµε, έχει αντίκτυπο στις
γενικότερες ιδέες που έχουµε σε µια άλλη φιλοσοφία στη γενικότερη
πολιτική για συλλογική δραστηριότητα, για ανθρώπινες αξίες, όχι
για αριθµούς, όχι για ατοµικό όφελος.
Πάντοτε, από τα βάθη του παρελθόντος, είχε συνδεθεί η αξία της
έννοιας της άσκησης της πολιτικής εξουσίας µε την άσκηση της

εξουσίας από την Αστυνοµία και τις 'Ενοπλες ∆υνάµεις.
∆εν µπορώ να µη θυµηθώ από το 1963 -δεν ξέρω τι ήταν ο κ.
Πετσάλνικος το 1963, ούτε ξέρω αν παρακολουθούσε τους αγώνες
του Γεωργίου Παπανδρέου- από τις ηµέρες εκείνες το "πού είσαι
ανάξιε ηγέτα του στρατεύµατος Καρδαµάκη" ή το ότι τα αστυνοµικά
τµήµατα και τα αυτοκίνητα της Αµέσου ∆ράσεως, µε τη νοθεία και
τη βία, ήταν κοµµατικά γραφεία της ΕΡΕ. Είχαµε φόνους, είχαµε το
Λαµπράκη, είχαµε ιστορία ολόκληρη.
Αυτή η ιστορία εξωραϊστηκε. Και εξωραϊστηκε στο πρόσωπο του
Κωνσταντίνου Καραµανλή. Πλην όµως, αυτά είναι από την πλευρά
της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά την πλευρά αυτή της Νέας
∆ηµοκρατίας τη διαδέχθηκε το ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή, η λειτουργία της
κοµµατικοποίησης υπήρξε και στη Νέα ∆ηµοκρατία, υπήρξε και
υπάρχει και µέχρι σήµερα.
Εποµένως, δεν είναι δυνατό να είναι άµοιροι ευθυνών, δηλαδή να
είναι ο ένας υπεύθυνος και ο άλλος ανεύθυνος. Είναι και οι δυο
παρατάξεις που κυβέρνησαν, υπεύθυνες για τον κοµµατισµό στην
Ελληνική Αστυνοµία, την οποία χρησιµοποίησαν και χρησιµοποιούν
για άσκηση εξουσίας, σύµφωνα µε το κόµµα.
Ναι, κύριε Υπουργέ, για άσκηση εξουσίας. Τη χρησιµοποίησαν και
τη χρησιµοποιείτε την Αστυνοµία και για άσκηση εξουσίας, διότι αν
ήταν δυνατόν να αποσυνδέσετε την αξία της έννοιας της άσκησης
της εξουσίας από την αστυνοµία...
Εγώ θα ήθελα κύριε Υπουργέ, την ώρα που µιλάω, να µε σέβεστε
όπως σας σεβόµουν. Εγώ σας άκουγα και εσείς αδιαφορείτε. ∆εν
έχει σηµασία, αδιαφορείτε και αδιαφορείτε κατά τρόπο προκλητικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας σέβεται και ο
κύριος Υπουργός όπως και σεις τον σέβεστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Σας άκουγα σαν Βουλευτής, σαν
συνάδελφός σας και εσείς µου στρέφετε τα οπίσθια. Αποτελεί
απόδειξη του σεβασµού προς τον οµιλητή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Τσαφούλια...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Συναδελφικό δεν είναι, είναι απαίσιο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Σας
παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Τσαφούλια,
ηρεµείστε. Θα παρέµβω εγώ και µετά θα µιλήσετε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Τι πάει να πει; Την ώρα που µιλάω, µου
στρέφετε τα οπίσθια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν αποτελεί έλλειψη
σεβασµού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν είναι συµπεριφορά Υπουργού αυτή.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Μου
έθεσαν ένα ειδικό θέµα οι συνεργάτες µου αυτήν τη στιγµή από το
Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης. Αυτό δεν σηµαίνει ότι σας στρέφω την
πλάτη µου. Ηρεµείστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Από τη στιγµή που άρχισα να οµιλώ, µε
περιφρονείτε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Ηρεµείστε, σας παρακαλώ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι έλλειψη
σεβασµού η στιγµιαία απασχόληση του Υπουργού από υπηρεσιακό
παράγοντα. Μην του αποδίδετε έλλειψη σεβασµού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Για τον Υπουργό, την ώρα που
ευρίσκεται εντός της Αιθούσης, προτεραιότητα έχει ο Βουλευτής...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός):'Ολοι έχουµε τον
αναγκαίο και αµοιβαίο σεβασµό και εσείς προς τον Υπουργό και ο
Υπουργός προς εσάς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ... ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και
η προσοχή προς το συνάδελφο και καµία απασχόληση µε κανέναν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ας µη δηµιουργούµε
θέµα.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Αυτός είναι ο σεβασµός της
κοινοβουλευτικής τάξης, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι αµοιβαίος ο
σεβασµός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εκείνο που θέλω να πω, είναι το εξής
ότι στη συγκεκριµένη περίπτωση δεν υπάρχει δυνατότητα
αντιµετωπίσεως του προβλήµατος, διότι δεν υπάρχει στον
προϋπολογισµό κονδύλι, για να προσληφθούν αστυνοµικοί.
Εσείς λέτε "ο αστυνοµικός στο δρόµο". 'Οποτε τον δείτε, κύριε
Υπουργέ, να µου το γράψετε. Αστυνοµικός στο δρόµο δεν υπάρχει
ούτε θα υπάρξει, διότι για να υπάρχει αστυνοµικός στο δρόµο,
πρέπει να υπάρχουν αστυνοµικοί. Εποµένως για να υπάρχουν
αστυνοµικοί, πρέπει να προσλάβετε αστυνοµικούς. Πρέπει να έχετε
Σώµα Αστυνοµικών.
Τα πολυδύναµα αστυνοµικά τµήµατα είναι απόδειξη του ότι δεν
έχετε καµία πρόθεση να δώσετε µεγαλύτερο αριθµό αστυνοµικών
στην ελληνική επικράτεια. Γι'αυτό έχετε τα πολυδύναµα αστυνοµικά
τµήµατα.
Εγώ σας λέω ότι στην Κάτω Αχαϊα, ένα πολυδύναµο αστυνοµικό
τµήµα µε τέσσερις...
Κύριε Υπουργέ, είναι προκλητική η συµπεριφορά σας. Τέλος
πάντων, συνεννοηθείτε και µε τον κ. Γείτονα. Συνεχίζετε τη
συµπεριφορά αυτή. ∆εν θέλετε να µε προσέξετε. Σας λέω ότι από
τη στιγµή που άρχισα να οµιλώ, έχετε λειτουργήσει µε την
αδιαφορία σας κατά τρόπο προκλητικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας ακούει ο κύριος
Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν υπολογίζετε τους Βουλευτές, τον
κοινοβουλευτικό έλεγχο το θεωρείτε αγγαρεία και το γράφετε στα
παλιά σας παπούτσια.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρόντες απόντες, κύριε
Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Βεβαίως, παρόντες απόντες. Κι αυτό ας
το ξέρουν. Αυτή η αδιαφορία είναι ο µηδενισµός και η κατάπτωση
του κόµµατος, που εκπροσωπείτε. Εσείς το µηδενίζετε το κόµµα και
δεν το µηδενίζει ο ελληνικός λαός. Η δική σας συµπεριφορά είναι
υπαιτία του µηδενισµού του κόµµατος και έρχεται η ήττα από σας
και όχι από το λαό.
Εκείνο που θέλω να πω είναι το εξής. Τα πολυδύναµα αστυνοµικά
τµήµατα δεν λειτουργούν καθόλου.
Θα σας πω για την περίπτωση Κάτω Αχαϊας. 'Αλλα αστυνοµικά
τµήµατα έχουν τρεις-τέσσερις και έχουν εκατόν πενήντα και
διακόσια χωριά. Πώς είναι δυνατόν το πολυδύναµο αστυνοµικό
τµήµα να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα εκατόν πενήντα χωριών;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εσείς πάντως
λειτουργείτε ως "πολυδύναµος".
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ο πολυδύναµος λειτουργεί χωρίς
δύναµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εσείς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ναι, ο πολυδύναµος χωρίς δύναµη
λειτουργεί.
'Οσον αφορά τα θέµατα της εκπαίδευσης, αυτά είναι λόγια του
αέρος, διότι στη συγκεκριµένη περίπτωση δεν είναι δυνατόν να γίνει
ούτε υπήρξε µέχρι τώρα συνεχής εκπαίδευση, διά βίου εκπαίδευση
των αστυνοµικών, ώστε να ανταποκρίνονται πλήρως στην άσκηση
των καθηκόντων τους.
'Οσον αφορά τις αστυνοµεύσεις τραπεζών κλπ., το είδατε τώρα,
κατόπιν των ληστειών.
'Οσον αφορά τα εγκλήµατα, πράγµατι αυτά είναι ηυξηµένα στα άλλα
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, περισσότερο από την
Ελλάδα. Το συνοµολογούµε ότι στα άλλα κράτη είναι περισσότερα
από την Ελλάδα. Εποµένως δεν φταίει µόνο η Αστυνοµία για την
ανάπτυξη του εγκλήµατος.
Εµείς σαν λογικοί άνθρωποι και σαν άνθρωποι που λειτουργούµε,

όχι µε τη φαντασία, αλλά µε συγκεκριµένα πραγµατικά περιστατικά
και στοιχεία, λέµε ότι είναι πολλοί οι τρόποι της λειτουργίας του
εγκλήµατος και ως εκ τούτου δεν είναι δυνατόν να αντιµετωπιστεί
µόνο από µια εκπαιδευµένη Αστυνοµία.
Εκείνο που έχει σηµασία είναι η αποστολή του αστυνοµικού
πράγµατι να είναι κοντά στο λαό, δηλαδή να έχει περισσότερο
διαζευκτικό, διαπλαστικό, διοικητικό χαρακτήρα και λιγότερο
αστυνόµευση.
Είναι αυτό που έλεγε ο Γέρος της ∆ηµοκρατίας: "να πλησιάσει ο
χωροφύλακας τον απλό άνθρωπο". 'Οπου υπήρξε δίπλα στον απλό
άνθρωπο συµπαράσταση εκ µέρους του οργάνου της Αστυνοµίας,
πράγµατι εκεί υπήρξε πλήρης ανταπόκριση και αποτελέσµατος και
έργου. ∆ιότι αντελήφθη ο αστυνοµικός και αντελήφθη και ο πολίτης
την αξία του έργου που επιτελούσε στη συγκεκριµένη περίπτωση.
Σήµερα όµως δεν πιστεύω ότι υπάρχει πλήρης αντιµετώπιση της
σχέσεως του πολίτη µε τον αστυνοµικό. Η εµπορευµατοποίηση της
ζωής, η αξία της έννοιας των αρχών, το ότι η ζωή µετράται µε βάση
τα χρήµατα, µε βάση το οικονοµικό και όχι µε βάση τις ανθρώπινες
αξίες, έχει λειτουργήσει ως τρόπος εισόδου και στην Αστυνοµία µιας
διαφθοράς είτε παράνοµης είτε νόµιµης. ∆ηλαδή διαφθορά που να
µην εγγίζει τα όρια της παρανοµίας και της παραβίασης του νόµου,
αλλά να αγγίζει τα όρια της παραβίασης της συνείδησης. Αυτή είναι
µια πραγµατικότητα και µια αλήθεια.
Ποιοι το κάνουν και ποιοι δεν το κάνουν, δεν µπορώ να το ξέρω.
Πιστεύω όµως ότι το µεγαλύτερο ποσοστό, το συντριπτικό ποσοστό
της πλειοψηφίας της Αστυνοµίας δεν ανταποκρίνεται σ' αυτό το
είδος λειτουργίας, που πράγµατι ανταποκρίνεται η µειοψηφία.
Εκείνο που θέλω να πω είναι ότι σ' αυτήν την περίπτωση ο τρόπος,
µε τον οποίο ηλέγχθη η διαφθορά, όχι µόνο ήταν πληµµελής, αλλά
ήταν ανύπαρκτος. Και ήταν ανύπαρκτος, διότι λειτουργούσε και
λειτουργεί η κοµµατικοποίηση στην Αστυνοµία.
Το διάταγµα το οποίο έφερε ο κ. Ρωµαίος το γυρίσαµε πίσω, διότι
περιείχε περιεχόµενο διάταξης, στο οποίο επαφίετο πλέον η
λειτουργία της σύνθεσης της υπηρεσίας, των εσωτερικών
υποθέσεων του Υπουργείου σ' αυτόν και στους επιτελείς του.
Απόδειξη είναι, ποιος ήταν ο Αρχηγός της Αστυνοµίας και ποιος
είναι και ο υπαρχηγός. Η Νέα ∆ηµοκρατία για τον Υπαρχηγό έχει
δίκιο, αλλά εγώ σας ερωτώ: Ποιον άλλον να βάλετε; ∆εν έχετε να
βάλετε άλλον, διότι αν γνωρίζατε ότι υπάρχει άλλος, µε καλύτερες
εγγυήσεις για τη λειτουργία των εξυπηρετήσεων των αναγκών του
Υπουργείου, θα τον βάζατε. ∆εν έχετε άλλον να βάλετε. 'Εχετε κι
εσείς οι ίδιοι υπόνοιες ενάντια των άλλων στελεχών και επιλέγετε
αυτόν. ∆εν σας αποδίδω πλήρη κοµµατικοποίηση. 'Υστερα από τα
φιάσκα που έγιναν, οπωσδήποτε προσέξατε ή προσέχετε. Αλλά στη
συγκεκριµένη περίπτωση δεν είχατε κάποιον άλλον. Αλλά κι αυτός
ευθύνεται και δεν έπρεπε να είναι, διότι εφόσον συµµετείχε, αυτό
αποτελεί λόγο µέµψεως λειτουργίας στη σκέψη του λαού ότι κι
αυτός είναι στο κόλπο.
Να πώς είναι δυνατόν να διακοπεί ο οµφάλιος λώρος µεταξύ της
λειτουργίας της σκέψης του λαού ότι και στην Αστυνοµία τα πιάνουν
και στην Αστυνοµία υπάρχει διαφθορά και εκείνων των
αποτελεσµάτων που προκύπτουν εκ της πληµµελούς λειτουργίας
της Αστυνοµίας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως της οµιλίας του
κυρίου Βουλευτή)
Το έγκληµα της οδού Νιόβης λειτουργεί σήµερα σαν καταλύτης
ηθικής κατάπτωσης του Υπουργείου ∆ηµοσίας Τάξεως. Και δεν
κάνατε καµία προσπάθεια να αποκαταστήσετε αυτό το µεγάλο
ηθικό ζήτηµα στην ελληνική πολιτεία κατά ποίον τρόπο λειτουργεί η
Αστυνοµία, την οποία εποπτεύετε και της οποίας προϊστασθε εν
σχέσει µε τα αποτελέσµατα, τα οποία έχει µπροστά του ο λαός.
Εποµένως αυτή η µείωση της τιµής που σας κάνει...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε, κύριε
Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Ο κ. Γκελεστάθης
µίλησε δεκαεπτά λεπτά λόγω του ότι ήταν Υπουργός.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εσείς δεν έχετε
χρηµατίσει ακόµα Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆ύο-τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε, και
τελειώνω.
Θέλω να πω ότι αυτό δεν το αποκαταστήσατε ούτε
αποκαταστήσατε και τις άλλες περιπτώσεις διαφθοράς. Υπάρχουν
κυκλώµατα στις φυλακές που συµµετέχουν αστυνοµικοί και όµως
δεν βάλατε χέρι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε, κύριε
Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Συµµετέχουν ορισµένοι δικηγόροι,
συµµετέχουν υπάλληλοι και όµως δεν βάλατε χέρι. Εποµένως
λειτουργούν κυκλώµατα υπό τη λειτουργία της άσκησης της
εξουσίας του κράτους και τα ανέχεστε; 'Αρα είναι υπερτέρα η
δύναµη της εξουσίας, του παρακράτους της Αστυνοµίας όσο
ολιγάριθµο κι αν είναι. Εποµένως εδώ στον αγώνα και στην πάλη
αν θα επικρατήσετε ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια, µη φέρνετε σε δύσκολη θέση το Προεδρείο. ∆εν έχετε
άλλο χρόνο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Λοιπόν, όσον αφορά την Αγροφυλακή
θέλω να πω το εξής: Καταργήστε την. Κοροϊδεύετε τον κόσµο. Φερ'
ειπείν στην επαρχία Πατρών για εκατόν πενήντα χωριά υπάρχουν
τέσσερις αγροφύλακες και το µόνο που κάνουν είναι να βεβαιώνουν
ψευδώς, χωρίς να βλέπουν, πόσα ελαιόδενδρα έχω. Εγώ πήγα ένα
χαρτί...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κάντε µου
τη χάρη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εποµένως γιατί πληρώνετε έστω και
αυτούς τους λίγους; 'Η θα κάνετε Αγροφυλακή, αν νοµίζετε ότι είναι
απαραίτητη, ή σταµατήστε την να µην κοροϊδεύετε τον κόσµο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Τσαφούλια,
επιτέλους! Λογαριάστε το Προεδρείο και τον Κανονισµό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Με αυτά τα στοιχεία τελειώνω, δεν µε
παίρνει ο χρόνος να σας πω ότι µόνο µε πραγµατικούς λόγους, µε
ψυχή, µε διαπαιδαγώγηση ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μη θέλετε τώρα να
επανέλθω...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ:...διδαχή της πραγµατικής διάστασης
του προβλήµατος και στους αστυνοµικούς και στον ελληνικό λαό θα
λυθεί το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός):... στην παρατήρησή
σας περί σεβασµού, διότι θα αναζητήσουµε αλλού την έλλειψη. Σας
παρακαλώ! Υπάρχει και Κανονισµός εδώ. Σας παρακαλώ!
Κύριοι συνάδελφοι, φθάσαµε στο στάδιο των δευτερολογιών και ο κ.
Μαρκογιαννάκης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί του
Κανονισµού θέλω κάτι να ρωτήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Παυλόπουλε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να
δηµιουργώ προβλήµατα και δεν υποτιµώ την παρουσία του κ.
Γείτονα. Αλλά τι δευτερολογία να κάνει ο κ. Μαρκογιαννάκης και τι
είδους αγόρευση έκανε ο κ. Τσαφούλιας...
(Στο σηµείο αυτό επανέρχεται στην Αίθουσα ο Υπουργός ∆ηµόσιας
Τάξης, κ. Φίλιππος Πετσάλνικος)
Τώρα που ήρθε ο κύριος Υπουργός, µπορούµε να αρχίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είδατε που
σπεύσατε...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έσπευσα, τώρα µπήκε ο κύριος
Υπουργός. Το ερώτηµα είναι τι άκουγε από τον κ. Τσαφούλια που
µιλούσε προηγουµένως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ακούστηκε και ο κ.
Τσαφούλιας. Προ ενός λεπτού βγήκε ο κύριος Υπουργός.
∆ηµιουργούµε ζητήµατα, κύριοι συνάδελφοι, διότι για ένα λεπτό
βγήκε έξω; Και γνωρίζετε ότι είναι από το πρωί ο κύριος Υπουργός

εδώ στην Αίθουσα, ενώ εµείς βγαίνουµε καµιά φορά, έχουµε και
αναπληρωτές...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είπα τέτοιο πράγµα. Είπα...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Πρόεδρε,
πραγµατικά λυπάµαι...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Υπάρχουν
ανθρώπινες αντοχές, που βεβαίως, όταν δεν αναπληρώνονται από
άλλους, έχουν και ένα όριο. Αυτό µην το εκµεταλλευόµαστε...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπα να µην αρχίσει η
δευτερολογία του κ. Μαρκογιαννάκη πριν έρθει ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Καλώς, αν το είπατε
έτσι. Αλλά είπατε...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε ...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Νοµίζω ότι
υποτιµά και τον εαυτό του και το κόµµα του µε αυτήν την
παρατήρηση ο κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς υποτιµάτε, κύριε Υπουργέ.
Το κόµµα σας υποτιµά το Κοινοβούλιο.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): 'Οχι, κύριε
Παυλόπουλε και αφήστε τα αυτά. Αν έχετε να τοποθετηθείτε επί της
ουσίας, να τοποθετηθείτε. Αφήστε τα διαδικαστικά θέµατα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ!
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Η Κυβέρνηση
εκπροσωπείται µε τους Υπουργούς της και υπήρχε µία
συγκεκριµένη ανάγκη να βγει για λίγο ο κ. Πετσάλνικος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιους Υπουργούς; Ξέρετε τα
θέµατα δηµόσιας τάξης; Είσθε και επί αυτών...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Παρακαλώ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ, µην επεκτείνουµε το ζήτηµα. Επιτέλους, η κυβερνητική
ευθύνη είναι ενιαία και αδιαίρετη και το γνωρίζετε αυτό. Μην
κάνουµε συζήτηση σε θέµατα, τα οποία είναι γνωστά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστούµε πολύ για την
περιφρόνηση που κάνει το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην ελληνική Βουλή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ πολύ.
Σας παρακαλώ, κύριε Ζαφειρόπουλε.
Κύριοι συνάδελφοι, ήταν η σειρά του κ. Κόρακα να πάρει το λόγο ο
οποίος αυτήν τη στιγµή βρίσκεται στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων και
αγορεύει απ'ό,τι πληροφορούµαι. Κατά παρέκκλιση, θα λάβει το
λόγο αργότερα, σε όποιο στάδιο έλθει.
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Μαρκογιαννάκη, θα µου επιτρέψετε να
κάνω την εξής ανακοίνωση.
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών "Ρύθµιση θεµάτων του Οργανισµού Σιδηροδρόµων
Ελλάδος (Ο.Σ.Ε.)".
Ο κ. Μαρκογιαννάκης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, φαίνεται ότι ο
κύριος Υπουργός υιοθέτησε τελικά την άποψη ότι η καλύτερη άµυνα
είναι η επίθεση. ∆ιότι µέγιστο µέρος της τοποθέτησης του, το
ανάλωσε επιτιθέµενος, κατά της πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας,
κατά την περίοδο 1990-1993.
Θα ήθελα, όµως, να του πω, απαντώντας σε όσα είπε γι' αυτήν την
περίοδο, το εξής: Η καλύτερη απάντηση είναι το αποτέλεσµα. Η
όποια πολιτική ασκήθηκε τότε, απεικονίζεται στο ποια ήταν η
κατάσταση, από άποψη αντιµετώπισης της εκγληµατικότητας.
Τότε, λοιπόν, δεν είχαµε ουδ' ελάχιστον τα προβλήµατα, τα οποία
αντιµετωπίζουµε τώρα. Επί των ενδόξων ηµερών των δικών σας,
των κυβερνήσεων των δικών σας, των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ
της τελευταίας πενταετίας -διότι δεν είναι ούτε ένα, ούτε δυο τα
χρόνια, είναι από τον Αύγουστο του 1993 και τώρα έχουµε
Νοέµβριο του 1998- έχει προκύψει εκείνο το οποίο ζει και βιώνει
σήµερα ο ελληνικός λαός.
Το ενιαίο και αδιαίρετο της Κυβέρνησης ισχύει σε κάθε περίπτωση.
Να µας πείτε κάτι για όσα καταλογίζονται σε βάρος
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των προκατόχων σας, οι οποίοι φέρουν ακέραια την ευθύνη για το
κατάντηµα στο οποίο βρίσκεται σήµερα ο τόπος, ο οποίος
κυριολεκτικά είναι ξέφραγο αµπέλι.
Ο 'Ελληνας πολίτης είναι ανασφαλής και ουδέποτε άλλοτε βλέπαµε
στους δέκτες της τηλεόρασης, 'Ελληνες πολίτες να κρατάνε τα όπλα
και να απειλούν ότι θα πάρουν το νόµο στα χέρια τους. Και
ουδέποτε άλλοτε υπήρξε περίοδος στην ελληνική αστυνοµία, όπου
το σύνολο της ηγεσίας να είναι υπόδικοι. ∆ιότι και ο πρώην
Αρχηγός και οι υπαρχηγοί και πολλοί ανώτατοι αξιωµατικοί είναι
σήµερα κατηγορούµενοι για σωρεία αδικηµάτων. Και όπως
πληροφορούµαι δυστυχώς, οσονούπω κατηγορούµενος θα είναι και
ο νυν Αρχηγός. Ε, αυτό είναι κατάντηµα, διότι εκτός από την ηθική
µείωση του προσώπου και του θεσµού, από κει και πέρα δεν
υπάρχει η δυνατότητα, την οποία επιβάλλεται να έχει ο κάθε
Αρχηγός και ο κάθε ανώτατος αξιωµατικός, να επιβληθεί µε το ήθος
του, µε το παράδειγµά του µε την προσωπικότητά του.
Κύριε Υπουργέ, αναφερθήκατε στα πολυδύναµα και είπατε ότι τα
πολυδύναµα δεν πρόκειται να καταργηθούν και ότι δεν πρέπει να
φθάσουµε στο καθεστώς που ίσχυε προηγουµένως µε τα πολλά
µικρότερα αστυνοµικά τµήµατα. Εν πάση περιπτώσει, τον
προκάτοχό σας τον "αδειάσατε", ο οποίος στις 30 Μαρτίου του
1998, όταν συζητούσαµε προηγούµενη επερώτηση εδώ µέσα
οµολόγησε την αποτυχία των πολυδυνάµων και µας είπε τη σκέψη
του για κατάργησή τους. "Αδειάζετε", όµως, και τον Πρωθυπουργό
σας, ο οποίος πριν από τρεις µέρες σ' αυτήν την Αίθουσα µας είπε
επί λέξει ότι πρέπει να ξαναδούµε το θέµα των πολυδυνάµων.
Επιτέλους, ποια πολιτική ισχύει; Εκείνη την οποία εξαγγέλλει εδώ,
µέσα στη Βουλή ο Πρωθυπουργός ή εκείνη την οποία έρχεσθε και
µας λέτε;
'Ερχοµαι στο θέµα της αντικειµενικής, κατά την άποψή σας,
πρόσληψης και εισαγωγής στα Σώµατα Ασφαλείας και στις
παραγωγικές σχολές. Από το 1993 µέχρι το 1995, δεν νοµίζω να
είναι περίοδος που κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία. Θυµάστε πώς
προσλαµβάνονταν τότε οι χιλιάδες που προσελήφθησαν; Και από
και κει πέρα έχω την εξής απορία: Πώς συνέβη, κατά τις τελευταίες
εξετάσεις για την εισαγωγή στη Σχολή Υπαξιωµατικών, όλοι εκείνοι
που έδωσαν και υπηρετούν στη φρουρά του κ. Σηµίτη, να
επιτύχουν; Μια περίεργη σύµπτωση. Είναι επιτυχόντες όλοι όσοι
υπηρετούσαν εκείνη την εποχή στη φρουρά του κ. Σηµίτη.
'Ερχοµαι στο θέµα των λαθροµεταναστών. Βεβαίως το 1990-1993
ήρθαν κάποιοι. Αν θέλετε αρκετοί. 'Οµως, αυτό το φαινόµενο το
οποίο υπάρχει σήµερα, που δε γνωρίζουµε πόσοι είναι, από πού
είναι, που διαµένουν, ποια η προσωπικότητά τους και ποια η
συµπεριφορά τους, δεν ξανάγινε.
Και από εκεί και πέρα έχουµε το σκάνδαλο της υπογραφής
χιλιάδων παρανόµων και χαριστικών παραµονών στη χώρα και που
ή εσείς δεν λέτε την αλήθεια κάποια στιγµή όταν ενηµερώνετε τη
Βουλή, ή οι συνεργάτες σας δεν σας ενηµερώνουν σωστά.
Κύριε Υπουργέ, πριν από µερικές µέρες ο συνάδελφος κ. Σούρλας
σας έκανε αίτηση κατάθεσης εγγράφων που αφορούσαν τους
φακέλους παραµονής κάποιων κυρίων στην Ελλάδα. Και
απαντήσατε µε την από 23.11.98 απάντησή σας, διευκρινίζοντας ότι
οι φάκελοι αφορούν τους, Πολωνό υπήκοο Μπουγάρεβιτς
Μπόργκαν και τον Ρουµάνο υπήκοο Τέρκι Λασλάου. Και παραπέρα
λέτε το εξής: "Σε ό,τι αφορά τους δύο τελευταίους, σας
πληροφορούµε ότι από τη διασταύρωση των τηρουµένων στην
αρµόδια υπηρεσία µας στοιχείων ταυτότητάς τους, δεν προέκυψε
ότι πρόκειται για ένα και το αυτό πρόσωπο". Ακούστε τώρα, κύριε
Υπουργέ, ένα σήµα το οποίο έχει στείλει ένα µήνα νωρίτερα η
Υποδιεύθυνση ∆ΕΕΤΜ-∆ΑΚΤ, δεν ξέρω ακριβώς ποια υπηρεσία
είναι αυτή, προς Υποδιεύθυνση Αλλοδαπών Αττικής.
"Θέµα.'Ελεγχος σύγκρισης δακτυλικών αποτυπωµάτων του
υπηκόου Πολωνίας Τέρκι Λασλάου. Απαντώντας ανωτέρω
σχετικώς σας γνωρίζουµε ότι τα δακτυλικά αποτυπώµατα του
ατόµου που αναγράφεται στο θέµα, τα οποία µας υποβλήθηκαν µε
τη β'σχετική για τη χορήγηση λευκής κάρτας, συγκρινόµενα µε τα

αντίστοιχα δακτυλικά αποτυπώµατα των σεσηµασµένων στην
υπηρεσία µας ατόµων υπό στοιχεία Μπουγάρεβιτς Μπόργκαν και
τα σχετικά, ταυτίζονται και συνεπώς πρόκειται για ένα και το αυτό
άτοµο".
Εσείς ένα µήνα αργότερα, όταν καταθέσατε τους σχετικούς
φακέλους που ζητήθηκαν από το συνάδελφο κ. Σούρλα, λέτε ότι
πρόκειται περί διαφορετικών προσώπων. Να χαίρεστε, λοιπόν, τις
υπηρεσίες σας, διότι εγώ πιστεύω ότι µάλλον δεν σας ενηµέρωσαν
σωστά και αυτή η άδεια παραµονής είναι ένα µέρος των χιλιάδων
άλλων αδειών παραµονής, που δόθηκαν παρανόµως.
Κύριε Υπουργέ, µας µιλήσατε για την Αγροφυλακή και µας είπατε
ότι η Αγροφυλακή δεν προσφέρει σήµερα ή όπως είναι σήµερα οι
συνθήκες δεν µπορεί να προσφέρει τίποτα στην ύπαιθρο. Είναι
δεδοµένο ότι την Αγροφυλακή την καταργήσατε, διότι κοµµατικά δεν
σας βολεύει. Προσελήφθησαν νοµίµως χίλια άτοµα το 1993. Γιατί
αγνοείτε την πρόσληψη αυτή;
Επειδή προφανώς η πρόσληψη και ο διαγωνισµός δεν έγινε επί των
ηµερών σας, για να µπορέσετε να προσλάβετε εκείνους για τους
οποίους κοµµατικά ενδιαφέρεστε. Να σας πω και κάτι άλλο για τη
φύλαξη των συνόρων.'Οταν συζητούσαµε το τελευταίο νοµοσχέδιο
στη Βουλή µε Υπουργό τον κ. Ρωµαίο για την πρόσληψη χιλίων
πεντακοσίων, δεν θυµάµαι πόσοι ακριβώς ήταν, φυλάκων των
συνόρων, απεκαλύφθη τότε από τον κ. Βαλυράκη, προκάτοχό σας
πριν από τέσσερα, ότι το 1995 εν όψει προσλήψεως αστυνοµικών
προσελήφθησαν χίλιοι πεντακόσιοι επιπλέον των όσων είχε
προγραµµατιστεί να προσληφθούν µε τα γνωστά κοµµατικά
κριτήρια, διότι αυτοί οι χίλιοι πεντακόσιοι άνθρωποι θα έπρεπε να
τοποθετηθούν στις παραµεθόριες περιοχές µε αποκλειστικό σκοπό
και στόχο τη φύλαξη των συνόρων. Ουδείς εξ αυτών, ούτε ένας
µετά την εκπαίδευσή τους, πήγε στο χώρο και στην αποστολή για
την οποία είχε προσληφθεί. Και µάλιστα, ο κ. Ρωµαίος έδειξε
έκπληξη, διότι ούτε καν γνώριζε το θέµα αυτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Και ακυρώθηκε και ο
διαγωνισµός.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ο διαγωνισµός ακυρώθηκε
τελευταίως.
Για τους λαθροµετανάστες. ∆ίνετε τώρα λευκές κάρτες. Ξέρετε σε
ποιους δίνετε; Νοµιµοποιείτε παρουσία ανθρώπων στον τόπο µας,
οι οποίοι για ένα µικρό χρονικό διάστηµα αποδεικνύουν νοµίµως ή
παρανόµως ότι είχαν παραµείνει στη χώρα µας και τους δίνετε τη
δυνατότητα να παραµείνουν σε αυτόν τον τόπο εσαεί. Θα
δηµιουργήσετε πρόβληµα πολύ µεγαλύτερο στο µέλλον. Σήµερα
έχουµε κάποιους λαθροµετανάστες στους οποίους αποδίδουµε
εγκλήµατα. Μετά από λίγα χρόνια, ξέρετε αυτοί οι νοµίµως πλέον
παραµένοντες στη χώρα τι διεκδικήσεις ή τι άλλου είδους αξιώσεις
θα προβάλουν;
Κύριε Υπουργέ, µη δαγκώνετε τα χείλη σας, είναι τόσο πρόχειρη η
πολιτική σας πάνω σε αυτό το θέµα, που να µην έχετε καµία
αµφιβολία ότι αργότερα θα το δούµε µπροστά µας.
Τέλος, επειδή µας είπατε για την υλικοτεχνική υποδοµή ότι θα
ξοδέψετε είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια (25.000.000.000) δραχµές
για το 1999 και επειδή κατά κάποιο τρόπο µας προσβάλατε ότι δεν
ξέρουµε να διαβάζουµε τον προϋπολογισµό, απευθυνθήκαµε στους
συνεργάτες σας για να µας πουν,εν πάση περιπτώσει, σε ποιον
κωδικό είναι γραµµένο το σχετικό κονδύλι των είκοσι πέντε
δισεκατοµµυρίων (25.000.000.000) δραχµών. Αδυνατούν να µας
πληροφορήσουν, παρά το γεγονός ότι συνεννοήθηκαν µε το
Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης. Σας παρακαλώ πάρα πολύ, στη
δευτερολογία σας, να µας ενηµερώσετε εσείς ότι είναι στον τάδε
κωδικό εγγεγραµµένο το κονδύλι των είκοσι πέντε δισεκατοµµυρίων
(25.000.000.000) δραχµών. Μπορεί να κάνουµε λάθος. Αλλά εν
πάση περιπτώσει, από τη στιγµή που σας θέτουµε το ερώτηµα,
οφείλετε, αντί να ειρωνεύεσθε και αντί να προσβάλετε, να
ενηµερώσετε.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κόρακας έχει το
λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για άλλη µια φορά
συζητήσαµε σε αυτήν την Αίθουσα, φυσικά για άλλη µια φορά µε
διαφορετικό Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης ένα σοβαρό ζήτηµα και όλα
τα παρεπόµενα που έχουν σχέση µε τη λειτουργία των Σωµάτων
Ασφαλείας στη χώρα µας.
Η Νέα ∆ηµοκρατία, µε την επερώτησή της, θέτει ορισµένα
ζητήµατα. Πολλά από αυτά είναι πράγµατι επίκαιρα. Κάνει
ορισµένες προτάσεις υπό τη µορφή ερωτηµάτων. Και θα πούµε την
άποψή µας γι' αυτές τις προτάσεις. Γίνεται λόγος για έξαρση της
εγκληµατικότητας, διατάραξη της κοινωνικής γαλήνης, ανικανότητα
της Κυβέρνησης και της ηγεσίας της Ελληνικής Αστυνοµίας, για
αρνητικές επιπτώσεις, που έχουν όλα αυτά τα προβλήµατα και που
ωθούν στην ανάπτυξη ξενοφοβίας και αυτοδικίας, για το ότι η
κυβερνητική πολιτική είναι ευκαιριακή -για την εγκληµατικότητα
µιλάµε- και αναποτελεσµατική και ότι απαιτείται εθνική πολιτική και
διακοµµατική συνεργασία και ότι χρειάζεται σήµερα εκσυγχρονισµός
του ανεπαρκέστατου θεσµικού πλαισίου. Και το τι είδους
εκσυγχρονισµό ζητάει η Νέα ∆ηµοκρατία, φαίνεται µέσα απο τις
προτάσεις που διατυπώνει. Και είπαµε ότι είναι ένας
"εκσυγχρονισµός" προς αντιδραστικότερη ακόµη κατεύθυνση από
τη σηµερινή.
Θα θέλαµε, κύριε Πρόεδρε, να κάνουµε ορισµένα γενικά σχόλια.
Πρώτα απ' όλα, στο σύνολό της η Νέα ∆ηµοκρατία µε την
επερώτησή της αναφέρεται µεν σε υπαρκτά προβλήµατα που
δηµιουργεί η κυβερνητική πολιτική, προτείνει όµως ουσιαστικά,
µέτρα που στην πλειοψηφία τους κινούνται στην ίδια πολιτική µε
αυτήν της Κυβέρνησης. Και ορισµένα ήδη προωθούνται. Ακούσαµε
αυτήν την ιστορία µε το Αρχηγείο. Και αυτά τα µέτρα που προτείνει
η Νέα ∆ηµοκρατία συνιστούν µια συµβολή εκ µέρους της, όπως
είπαµε ήδη, για παραπέρα αντιδραστικότερη κατεύθυνση στα
Σώµατα Ασφαλείας.
∆εύτερον, η Νέα ∆ηµοκρατία αποφεύγει θα λέγαµε, όπως ο
διάβολος το λιβάνι, να αναφερθεί στο αντιδηµοκρατικό πλαίσιο και
στην αντιδηµοκρατική λειτουργία των Σωµάτων Ασφαλείας, στην
στρατιωτικοποίησή τους και στην αφαίρεση στοιχειωδών
δηµοκρατικών και εργασιακών δικαιωµάτων από το προσωπικό
των Σωµάτων Ασφαλείας.
Ξεχνάει επίσης να αναφέρει ότι η γενικότερη πολιτική κατεύθυνση
του υπάρχοντος σήµερα θεσµικού πλαισίου και προσανατολισµού
των Σωµάτων Ασφαλείας, προέρχεται κατά κύριο λόγο απο την
πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας και των προκατόχων της Νέας
∆ηµοκρατίας.
Η Κυβέρνηση γενικά διατήρησε αυτό το καθεστώς το
αντιδηµοκρατικό µε µικροαλλαγές. Και αυτήν τη στιγµή προωθεί και
την αναίρεση των όποιων θετικών επί µέρους αλλαγών έκανε η ίδια
ή προηγούµενες κυβερνήσεις στα χρόνια που πέρασαν.
Τρίτον, η επερώτηση δεν θίγει διόλου το γενικότερο πολιτικό,
κοινωνικό και ιδεολογικό πλαίσιο µέσα στο οποίο ανθίζει η
εγκληµατικότητα και που αναπαράγει αυτά τα φαινόµενα που
καταγγέλλονται.
Θα µπορούσαµε να πούµε, κύριε Πρόεδρε, για να
χρησιµοποιήσουµε άλλη µια λαϊκή ρήση ότι η Νέα ∆ηµοκρατία και
εδώ "προτιµάει να χτυπάει το σαµάρι, παρά το γάϊδαρο". Η αλήθεια
είναι ότι τα προβλήµατα της εγκληµατικότητας, της διαφθοράς σε
όλους τους τοµείς, ακόµα και τα κρούσµατα µέσα στην Αστυνοµία,
προέρχονται από την ίδια την κοινωνική, την οικονοµική πολιτική,
που ακολουθεί η Κυβέρνηση, σύµφωνα µε τις διαταγές της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και του ΝΑΤΟ.
Αυτή η πολιτική που παράγει ανεργία, εξαθλίωση, αυτή η πολιτική
και η ιδεολογική πίεση, αν θέλετε, που αποθεώνει το κέρδος, το
µετατρέπει στο κύριο ιδανικό, που κάνει τον όσο πιο γρήγορο
πλουτισµό το ιδανικό της κοινωνίας µας, ανεξάρτητα µε ποια µέσα
και µε ποιους τρόπους επιτυγχάνεται αυτό, αυτή η πολιτική, η
ιδεολογική πίεση µαζί µε τη συνεργασία των Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης που αποθεώνει τη βία και την "αρπαχτή", ας το πω
έτσι, αυτή ακριβώς ωθεί και στην εγκληµατικότητα. 'Οταν ο άλλος

δεν έχει δουλειά, δεν έχει σπίτι να κοιµηθεί ή όταν γυρίζει στο σπίτι
του και τα παιδιά του πέφτουν επάνω του πεινασµένα, ζητώντας
του ψωµί, όταν έρχεται στην Ελλάδα, γιατί η προπαγάνδα που έγινε
για τη ∆ύση εµφάνιζε την Ελλάδα, όπως άλλες δυτικές και
καπιταλιστικές χώρες ως τον επίγειο παράδεισο και αντιµετωπίζει
αυτά που αντιµετωπίζει, βεβαίως, θα καταφύγει και σε τέτοιες
µορφές, αν θέλετε, προσπάθειας επιβίωσης.
∆εν τα δικαιολογούµε αυτά, αλλά πρέπει να βάλουµε το δάχτυλο επί
τον τύπον των ήλων, να δούµε ποιος είναι ο κύριος υπεύθυνος. Αν
θέλουµε να αντιµετωπίσουµε την πραγµατικότητα, πρέπει να δούµε
κατάµατα αυτές τις πραγµατικές αιτίες.
Φυσικά, δεν έχουµε καµία αυταπάτη ότι το σύστηµα το
καπιταλιστικό µπορεί να αλλάξει. Θα αλλάξει µε το γενικότερο
αγώνα, την αλλαγή συσχετισµού πολιτικών δυνάµεων, µε την
ανάπτυξη του αντιµονοπωλιακού αντιµπεριαλιστικού δηµοκρατικού
µετώπου, µε την ανατροπή αυτού του συστήµατος.
'Οµως, πιστεύουµε ότι και στα πλαίσια αυτού του συστήµατος
υπάρχει η δυνατότητα να παρθούν ορισµένα µέτρα, που θα
περιορίσουν αυτές τις µάστιγες.
'Οµως, η ΟΝΕ, η πλήρης υποταγή στις διαταγές των έξω, στα
πολυεθνικά, τα οικονοµικά συµφέροντα, στους µεγιστάνες του
πλούτου δεν επιτρέπει ούτε αυτά τα µέτρα να παρθούν και
καταλαβαίνετε τι εννοούµε.
Σ' ό,τι αφορά τις προτάσεις που γίνονται µε τη µορφή ερωτηµάτων,
που διατυπώνει η Νέα ∆ηµοκρατία, έχω να πω τα εξής:
Σχετικά µε τη δηµιουργία Αρχηγείου. Εδώ -καθαρές κουβέντες-
πρόκειται για παραπέρα στρατιωτικοποίηση στα Σώµατα
Ασφαλείας. 'Ηδη προωθείται το θέµα, όπως ακούσαµε από την
Κυβέρνηση. Στο όνοµα της µη κοµµατικοποίησης, αλλά και της
ανόδου της επιχειρησιακής ικανότητας και αυτοτέλειας, επιχειρείται
η δηµιουργία του Αρχηγείου αυτού στα στρατιωτικά πρότυπα.
Επιχειρησιακά, κατά τη γνώµη µας, δεν πρόκειται να προσθέσει
τίποτα ούτε αυτός είναι ο στόχος.
Το κύριο ζήτηµα είναι ποιον προσανατολισµό έχουν τα Σώµατα
Ασφαλείας, τι διαταγές εκτελούν και όχι τόσο, θα λέγαµε, η διάταξη
των στελεχών.
Σε καθεστώς στεγανών και έλλειψης κοινοβουλευτικού ελέγχου, το
Αρχηγείο µπορεί να εξελιχθεί σε έναν παραπέρα ανεξέλεγκτο
µηχανισµό, στο όνοµα της επιχειρησιακής αυτοτέλειας, από τις
κοµµατικές παρεµβάσεις, στην ανώτατη ηγεσία.
Το αντιδηµοκρατικό σύστηµα αξιολόγησης κρίσεων, προαγωγών
επιδιώκει το γενικότερο έλεγχο των αξιωµατικών, µήπως τυχόν
ξεφύγουν από το πλαίσιο που θέλουν να υπηρετούν τα Σώµατα
Ασφαλείας.
Ούτε η Κυβέρνηση ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία θίγουν τα ζητήµατα
εκδηµοκρατισµού του συστήµατος, διεύρυνση των δικαιωµάτων των
κρινόµενων, γνώση της αξιολόγησής τους, συµµετοχή
εκπροσώπων συνδικαλιστικών οργανώσεων σε επιτροπές
αξιολόγησης, δικαίωµα ένστασης κλπ.
Η αναφορά της Νέας ∆ηµοκρατίας στην κοµµατικοποίηση αφορά
µόνο την πρακτική του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και φυσικά, δεν αναφέρεται στη
δική της πρακτική που δεν διαφέρει σε τίποτα απ' αυτήν που
ακολουθείται σήµερα και από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ή αν θέλετε σε ορισµένες
εποχές ήταν ακόµα πιο οξυµένος ο κοµµατισµός.
Είναι γεγονός ότι ένα από αυτά τα κοµµατικά, εάν θέλετε, τερτίπια
είναι και η επαναφορά των αποστρατευµένων. Πώς
αποστρατεύθηκαν αυτοί; Αποστρατεύθηκαν µε κοµµατικά κριτήρια,
κακά τα ψέµατα -και αποστρατεύθηκαν αξιωµατικοί που ήταν στο
άνθος της ηλικίας της προσφοράς τους, µε συσσωρευµένη πείρα-
και βεβαίως µετά επανέρχονται. Συνεχίζεται ένας φαύλος κύκλος.
'Ερχεται ο ένας και αποστρατεύει τους αξιωµατικούς που
υποπτεύεται ότι πρόσκειται στον άλλον, έρχεται ο άλλος και κάνει το
ίδιο κ.ο.κ.
Εµείς είπαµε ότι πρέπει να σταµατήσει αυτή η ιστορία και στα
Σώµατα Ασφαλείας και στις 'Ενοπλες ∆υνάµεις και οπουδήποτε
αλλού γίνεται.
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Με την αύξηση των αποδοχών και τη µισθολογική εξέλιξη όπως
γίνεται στις 'Ενοπλες ∆υνάµεις, που προτείνει η Νέα ∆ηµοκρατία,
δηµαγωγεί για τις αυξήσεις, ενώ συµφώνησε µε το στρατιωτικό
µισθολόγιο, αγνοώντας ότι έτσι δεν αποδίδονται στοιχειώδη
εργασιακά δικαιώµατα, που προβλέπονται από την εργατική
νοµοθεσία, πληρωµή υπερωριών, αργιών, νυχτερινών κλπ.
Βεβαίως αυτήν τη µισθολογική πολιτική και χειρότερη εφάρµοζε και
η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν κυβερνούσε.
'Οσον αφορά την ενίσχυση υλικοτεχνικής υποδοµής κλπ., είναι
γεγονός ότι χρειάζεται να προωθηθεί αυτό, αλλά βεβαίως το κύριο
είναι ο προσανατολισµός.
Σε ό,τι αφορά τα αλλότρια καθήκοντα, συµφωνούµε ότι πρέπει να
απαλλαγούν.
Και για τα γήπεδα, κύριε Πρόεδρε, νοµίζουµε ότι πρέπει ναι µεν η
Αστυνοµία να συνεχίσει να έχει την ευθύνη, αλλά οι ΠΑΕ να
πληρώνουν το κόστος.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας για ένα λεπτό ακόµα.
'Οσον αφορά τον εκσυγχρονισµό του πλαισίου οπλοχρησίας, να
αλλάξει το αντιδραστικό πλαίσιο του ν. 29/43, όµως, όχι προς την
ελεύθερη και ανεξέλεγκτη χρήση, αλλά µε πλήρη σεβασµό της
ανθρώπινης αξιοπρέπειας και ακεραιότητας. Οι συχνές και
αδικαιολόγητες χρήσεις όπλων που οδήγησαν χωρίς λόγο σε
δολοφονίες, θα πληθύνουν εάν υιοθετηθούν τέτοιες προτάσεις. Το
ζήτηµα συνδέεται µε το γενικότερο κλίµα αυθαιρεσίας και
αυταρχισµού που καλλιεργείται στα Σώµατα Ασφαλείας. Πρέπει να
διασφαλίζουν οι όποιες αλλαγές ότι η οπλοφορία θα στρέφεται,
όταν υπάρχει λόγος, ενάντια στο οργανωµένο και εξοπλισµένο µε
ανάλογα µέσα έγκληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ!
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα τέλος να πω ότι εµείς είµαστε αντίθετοι µε τη συνοριακή
Αστυνοµία. Τα σύνορα πρέπει να τα φυλάει ο στρατός.
'Οσον αφορά την Αγροφυλακή, επίσης, όπως είναι τα πράγµατα
σήµερα, είναι άχρηστη.
Και θα µου επιτρέψετε να πω ότι και µε τα πολυδύναµα επίσης
είχαµε αντίρρηση. Αποδείχθηκε ότι δεν απέδωσαν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Ολα στο τέλος τα
θυµηθήκατε.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν πλατείασα καθόλου. Μία
κουβέντα µονάχα να πω.
Εκτός από την κατάργηση του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης
θέλουµε να πούµε σε ό,τι φορά τη λαθροµετανάστευση ότι θα
πρέπει η Νέα ∆ηµοκρατία να παύσει να καπηλεύεται τον πόνο των
µεταναστών που ζούν στη χώρα µας.
Η χώρα µας έχει εκατοµµύρια µετανάστες στο εξωτερικό.
Ακούγοντας έναν...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Λαµπρόπουλος,
έχει το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Να τελειώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν µπορώ να σας
δώσω άλλο χρόνο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Επειδή διετέλεσα µετανάστης...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ!
Βλέπετε σήµερα ότι είναι και µία δύσκολη µέρα.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Το έγκληµα ανάµεσα στους µετανάστες ή το
έγκληµα που προέρχεται από τους µετανάστες, είναι σε µικρότερα
ποσοστά απ'αυτά που προέρχονται από τους 'Ελληνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να διευκολύνετε ώστε
να τελειώσουµε κανονικά. ∆εν θα πάµε µέχρι το βράδυ.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: ∆εν είµαστε η κοινωνία των αγγέλων. Ας
σταµατήσει λοιπόν αυτή η ρατσιστική αντιµετώπιση των
αλλοδαπών...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Κόρακα, σας
παρακαλώ!
Ο κ. Λαµπρόπουλος, έχει το λόγο.

ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Να τους νοµιµοποιήσουµε και να τους
εξισώσουµε µε τους 'Ελληνες εργαζοµένους για να σταµατήσει αυτό
το κακό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Λαµπρόπουλε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
'Ηλθαµε σήµερα να κάνουµε µία συζήτηση εδώ στη Βουλή µε καλή
διάθεση και µε κριτική βεβαίως, αλλά και µε πολλές και υπεύθυνες
προτάσεις. Αντ' αυτού πήραµε µία απάντηση από τον κύριο
Υπουργό, µε ένα ύφος πρωτόγνωρο για τα κοινοβουλευτικά ήθη -
έχω και εγώ κάµποσα χρόνια εδώ- µε ένα ύφος εριστικό και µε µία
σκόπιµη, βάναυση διαστρέβλωση.
Ελπίζω και εύχοµαι αυτό το ύφος, που διέκρινε σήµερα τον κύριο
Υπουργό µέσα στη Βουλή, να µην είναι το ίδιο που θα τηρεί και στο
Υπουργείο του, γιατί θα πληρώσει ακόµη περισσότερο η Αστυνοµία
και ο ελληνικός λαός.
'Ηλθε να µας πει, λοιπόν, τι κάναµε εµείς πριν τόσα χρόνια.
Κύριε Υπουργέ, εκεί είσαστε ακόµα; Ο λαός αυτό περιµένει να
ακούσει από σας, τι κάναµε;
Περιµένει να ακούσει σήµερα τι κάνουµε, την πραγµατικότητα, να
του την πείτε και τι προτίθεσθε να κάνετε. Και να αναγνωρίσετε και
τα λάθη σας, να κάνετε και την αυτοκριτική σας. ∆εν το κάνατε αυτό.
Μας κατηγορήσατε ότι ήρθαµε µε γενικούς αφορισµούς. Εµείς
ήλθαµε και καταθέσαµε εδώ την πραγµατικότητα, ήρθαµε και
είπαµε αυτά που λέει ο κάθε πολίτης στην επαρχία, στην Καλαµάτα,
στην Καστοριά, στην Αθήνα, στο τελευταίο χωριουδάκι. Αυτά
διατυπώσαµε, αυτά καταθέσαµε.
∆εν σας άρεσαν. ∆εν σας αρέσει η κριτική. Υπάρχει η απάντηση
µέσα στα κόσµια, στα κοινοβουλευτικά συνηθισµένα.
Εµείς τονίσαµε επιπλέον τις πολιτικές σας ευθύνες. ∆εν έχετε
ευθύνες; Τότε ποιος έχει για όλη αυτή την κατάσταση, που όλοι
αναγνωρίζουµε ότι είναι κακή; Εµείς τον διορίσαµε τον Αρχηγό
αυτό, τον Αρχηγό που γέλασε όλος ο κόσµος, όχι µόνο η Ελλάδα;
Εσείς δεν το διορίσατε; ∆εν τον κάνατε Αρχηγό; Εσείς δεν τον είχατε
τρία χρόνια και δεν ξέρω πόσα ακόµη θα τον είχατε; Εσείς δεν τον
επαναφέρατε από την αποστρατεία και τη ναφθαλίνη και µας τον
στήσατε για να γελάσει όλη η υφήλιος µε τα καµώµατα της ηγεσίας
της Ελληνικής Αστυνοµίας;
∆εν έχετε ευθύνη γι'αυτά, κύριε Υπουργέ;
Ο κύριος Υπουργός µας µίλησε σαν να ανέλαβε η Κυβέρνησή του
µόλις εχθές, όσες ηµέρες έχει ο ίδιος εκεί Υπουργός, σαν να µην
είναι πέντε χρόνια, σαν να µην είναι τέσσερις τετραετίες µε µία µικρή
διακοπή.
Λυπάµαι, κύριε Πρόεδρε, γιατί εγώ από το νέο Υπουργό θα
περίµενα σήµερα όπως και όλος ο ελληνικός λαός εκεί που έχει
φτάσει το πρόβληµα της ασφάλειας του 'Ελληνα πολίτη, να έρθει να
ζητήσει στην Κοινοβουλευτική Αντιπροσωπεία και να καλέσει όλα τα
κόµµατα να καθίσουµε σε ένα τραπέζι για να προτείνουµε κοινές
λύσεις. Και αυτό για να αναλάβουµε όλοι τις ευθύνες µας, να
κάνουµε κοινές προτάσεις, να δώσουµε λύσεις σ' αυτό το µεγάλο
πρόβληµα.
Αντ' αυτού ο Υπουργός διάλεξε άλλο δρόµο. Εµείς δεν θα τον
ακολουθήσουµε. Εµείς πάντα προτάσεις θα κάνουµε. Εµείς θα
στηρίξουµε την Ελληνική Αστυνοµία, τη στηρίζουµε, την
πιστεύουµε, πιστεύουµε στην ικανότητά τους, ελάχιστοι είναι οι
επίορκοι, οι περισσότεροι είναι σωστοί, είναι συνεπείς, είναι ηθικοί
είναι έντιµοι, παλεύουν και προσπαθούν. Αυτούς θα στηρίξουµε και
την ίδια την Κυβέρνηση. Αν θέλει ο Υπουργός ας µας ακούσει. ∆εν
µας ακούσει; Κακό του κεφαλιού του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Γκελεστάθης έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν οµιλούµε στη
Βουλή για θέµατα που αφορούν τα Σώµατα Ασφαλείας, πρέπει
πρώτον να οµιλούµε µε πολλή προσοχή και δεύτερον να
βρισκόµαστε σύµφωνοι στα θέµατα τα οποία πρέπει να
πραγµατοποιούνται για την υποβοήθηση του έργου της
Αστυνοµίας.
Ο  κύριος  Υπουργός  ∆ηµόσιας  Τάξης  προηγουµένως  -δεν
µπορώ  να  εξηγήσω  γιατί,  έχω  προβληµατισθεί-  αντί  να  κάνει
έναν  απολογισµό  των  πεπραγµένων  της  πενταετίας  του
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ΠΑΣΟΚ που είναι στην Κυβέρνηση και να αναφερθεί και στους
προγραµµατισµούς του, µε µια αδικαιολόγητη οξύτητα και
προκλητικότητα, θέλησε να ασχοληθεί µε το χρονικό διάστηµα που
η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν στην κυβέρνηση.
'Οταν ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία στη κυβέρνηση κανένας από το
περιβάλλον της Πολιτικής Ηγεσίας του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης
και κανένας ανώτατος Αξιωµατικός, κανένας κατέχων ηγετική θέση
στην Αστυνοµία ή στο περιβάλλον τους δεν διώχθηκε , δεν
ασκήθηκε εις βάρος του ποινική δίωξη για τόσο ατιµωτικά
αδικήµατα για τα οποία έχουν πραγµατοποιηθεί τώρα ποινικές
διώξεις -δεν αναφέροµαι σε ονόµατα είναι γνωστά δηµόσια- για
νυχτερινά κέντρα, για χαρτοπαιχτικές λέσχες, για παράνοµες άδειες
παραµονής σε αλλοδαπούς κλπ.
Λένε στο χωριό µου "στο σπίτι του κρεµασµένου δεν οµιλούν για
σχοινιά και για σαπούνια".
'Ετσι, κύριε Πρόεδρε, στη διάρκεια της κυβερνήσεως της Νέας
∆ηµοκρατίας δεν καταγγέλθηκε στην Αίθουσα αυτή, ούτε εκτός
αυτής κανένας Αξιωµατικός Αστυνοµίας ότι αποφασίζει µε µια µικρά
οµάδα και τη διοικούν. Εµείς καταγγείλαµε στην Αίθουσα αυτή, επί
πέντε χρόνια δυστυχώς, ότι µία µικρή οµάδα Αξιωµατικών που
εκπορεύεται από τη Χαριλάου Τρικούπη, καταδυναστεύει την
Ελληνική Αστυνοµία. Είναι µία πραγµατικότητα µε την οποία πρέπει
να ασχοληθεί ο κύριος Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης για να
σχηµατίσει και προσωπική αντίληψη.
Είπατε για τις κρίσεις, τις προαγωγές και τις τοποθετήσεις που
έγιναν επί ηµερών µας.
'Οταν ο οµιλών ήταν Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης το Μάρτιο του
1993 που έγιναν οι κρίσεις και οι προαγωγές, κανείς δεν προσέφυγε
κατά των κρίσεων αυτών ούτε ένας Αξιωµατικός. Αυτό και µόνο
αποδεικνύει µε ποιά αντικειµενικότητα και µε ποια αξιοκρατικά
κριτήρια έγιναν τότε οι κρίσεις, οι προαγωγές και οι τοποθετήσεις
των Αξιωµατικών.
Είπατε επί των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας τι έγινε µε το θέµα
των λαθροµεταναστών.
Σας λέω ότι ή δεν είστε ενήµερος ή θέλετε να αγνοείτε ορισµένα
περιστατικά! Το 1990 ανέλαβε την Κυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία
και όχι το 1989, που είπατε, και τότε η Αστυνοµία δεν πρέπει να
ακούγεται σε ποιο επίπεδο λειτουργίας βρισκόταν µετά το σκληρό
κοµµατισµό που υπέστη από το 1981 µέχρι το 1989. 'Εχω εδώ τα
στοιχεία που αποδεικνύουν τους ισχυρισµούς µου. Αυτό, γιατί
συνηθίζω να µιλάω πολύ υπεύθυνα και µε µεγάλη Κοινοβουλευτική
ευπρέπεια, σεβόµενος τους ακροατές µου και βεβαίως σεβόµενος
εκείνους που έχουν τα Κυβερνητικά αξιώµατα.
'Ετσι µόλις εµείς κατορθώσαµε να βάλουµε πάλι την Αστυνοµία στο
ρυθµό που έπρεπε, το 1993 επαναπροωθήσαµε αρκετές
εκατοντάδες χιλιάδες λαθροµετανάστες.
∆εν έχετε ενηµερωθεί γι'αυτό, κύριε Υπουργέ;
Πρέπει να ξέρετε το εξής: Μιλήσατε για την εφαρµογή του
συστήµατος της εισαγωγής στην Ελληνική Αστυνοµία µε το
σύστηµα των Πανελληνίων Εξετάσεων. Αλλά προηγουµένως όµως
τρεις χιλιάδες (3.000) κατετάγησαν το 1994 µε το παλαιό σύστηµα,
για το οποίο εσείς βαρύνεσθε. Γιατί, όταν συγχωνεύσατε τα Σώµατα
Ασφαλείας, την Ελληνική Χωροφυλακή και την Αστυνοµία Πόλεων,
τότε...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα επιδείξετε µία ανοχή και θα σας παρακαλέσω
πολύ να µου δώσετε και το πεντάλεπτο που δικαιούµαι ως πρώην
Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης βάσει του άρθρου...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αυτό ισχύει για
εκείνους που δε συµµετέχουν στη συζήτηση! Εσείς ως επερωτών
δεν µπορείτε να κάνετε και χρήση άλλου δικαιώµατος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Τώρα να µη χάσουµε το χρόνο!
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τελειώνετε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μην κάνουµε

κατάχρηση του δικαιώµατος!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, δείξτε µία
ανοχή πέραν του δικαιώµατος!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αυτό που είπατε δεν
ισχύει! Αν δεν ήσασταν οµιλητής τότε...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Καλά, θα τα πούµε αυτά µετά, κύριε
Πρόεδρε. Να µη χάνουµε το χρόνο τώρα, γιατί ο χρόνος είναι το
θέµα µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
τελειώνετε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Ετσι, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, το
διάστηµα εκείνο του 1994 κατετάγησαν τρεις χιλιάδες (3.000)
Αστυφύλακες και µετά εφαρµόσατε το σύστηµα των Πανελληνίων
Εξετάσεων. Εάν ήταν έντιµη η πολιτική σας, έπρεπε αµέσως µόλις
επανήλθατε στην εξουσία να θεσµοθετήσετε το θεσµό των
Πανελληνίων Εξετάσεων και να µην πάρετε πρώτα τρεις χιλίαδες
(3.000) και µετά να τον εφαρµόσετε. Το ίδιο ισχύει για όλα. Και
απορώ, πώς ο κύριος Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης είπε
προηγουµένως ότι εφαρµόστηκε το σύστηµα των Πολυδύναµων
Αστυνοµικών Τµηµάτων, τα οποία έγιναν κατόπιν µελέτης. Καµία
µελέτη δεν υπήρξε ούτε χωροταξική ούτε υπήρξε καµία υλικοτεχνική
υποδοµή για να λειτουργήσουν τα πολυδύναµα αστυνοµικά
τµήµατα. Και δεν υπήρξε ούτε το προσωπικό και ό,τι άλλο
χρειαζόταν για να λειτουργήσουν αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τελειώσατε, κύριε
Γκελεστάθη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κάτι άλλο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι, κύριε
Γκελεστάθη. Σας παρακαλώ, δεν έχετε άλλο χρόνο!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Για την Υπηρεσία της Αγροφυλακής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ!
Βλέπετε εδώ ότι έχουµε µία δύσκολη ηµέρα. ∆εν θα γίνει
καταστρατήγηση του Κανονισµού! Και η ανοχή πρέπει να είναι στα
λογική πλαίσια! 'Οταν υπερβαίνουµε και τα λογικά πλαίσια, τότε
γίνεται κατάχρηση, γίνεται καταστρατήγηση, κατάργηση
δικαιώµατος του άλλου!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω τη φράση
µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι, σας παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Εδόθη ανοχή σε όλους!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σε όλους δόθηκε
αλλά δόθηκε η η λογική και η εύλογη ανοχή. Από εκεί και πέρα είναι
καταχρηστική! Μα, µε συγχωρείτε, στο διπλάσιο; Είναι ανοχή το
διπλάσιο;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Επιτέλους, τελειώνω, κύριε Πρόεδρε,
τη φράση µου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι, κύριε
Γκελεστάθη, αν θέλουµε να µιλήσουµε ευθέως! Ποιά φράση; Αν σας
αφήσω, δεν θα σταµατήσετε ποτέ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Ηθελα να πω για την Υπηρεσία της
Αγροφυλακής, ότι η Αγροφυλακή ησχολείτο πέρα από την αγροτική
ασφάλεια, µε την αρχαιοκαπηλεία, µε την καλλιέργεια των
χασισόδεντρων κ.ο.κ. Τα αγνοείτε αυτά; Την προσφορά της;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
επιτέλους, κύριε Γκελεστάθη! 'Η σεβόµαστε έναν Κανονισµό, ή δεν
το σεβόµαστε! Τότε να µην υπάρχουµε ούτε εµείς εδώ στο
Προεδρείο ούτε εσείς εκεί!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Θέλετε να σας απαντήσω για τον
Κανονισµό, πώς τον εφαρµόζετε εσείς...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μα, δεν βοηθάτε
καθόλου!
'Οταν δίνει µάχη το Προεδρείο να εφαρµόσει τον Κανονισµό στο
χρόνο που πρέπει και µε τη σχετική ανοχή και εσείς υπερβαίνετε και
το διπλάσιο του χρόνου που δικαιούσθε, πώς θέλετε να εφαρµοσθεί
ο Κανονισµός, κύριε Γκελεστάθη; ∆ιαµαρτύρεσθε κιόλας;
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆ιαµαρτύροµαι και εντόνως µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Και θέλετε να
επικαλεσθείτε και διάταξη η οποία ξέρετε ότι δεν ισχύει. ∆ιότι
εφόσον συµµετέχετε στη συζήτηση δεν µπορείτε να επικαλεσθείτε
αυτήν τη διάταξη. Είναι σαν ένας "έχων" να ζητάει και ελεηµοσύνη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆ιαµαρτύροµαι εντόνως, κύριε
Πρόεδρε. 'Εχετε δύο µέτρα και δύο σταθµά έναντι της
Αντιπολιτεύσεως και της Συµπολιτεύσεως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
Γκελεστάθη!
Ορίστε, κύριε Ζαφειρόπουλε, έχετε το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
να παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό να µην ακολουθήσει την
πεπατηµένη πολιτική των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ από το 81
µέχρι σήµερα, ούτε και τους προηγούµενους οµόλογούς του διότι
σήµερα ούτε λίγο ούτε πολύ αυτήν την πολιτική ακολουθεί.
Πρώτον, µας είπε ότι θα πάρει είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια
(25.000.000.000) δραχµές από τον προϋπολογισµό για να
αναπτύξει την Αστυνοµία µε υλικοτεχνική υποδοµή και για
µισθοδοσίες του προσωπικού κλπ., τι θα γίνει;
Σας κοροϊδεύουν, κύριε Υπουργέ. Θα καταθέσω στα Πρακτικά της
Βουλής, ερώτηση του κ. Μαρκογιαννάκη και δική µου και του
Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ του κ. Χρυσανθακόπουλου για τα οδοιπορικά
των αστυνοµικών που τους τα χρωστάτε και δεν τους τα δίνετε. Σας
δουλεύουν οι υπηρεσίες σας ότι πήραν εννέα δισεκατοµµύρια
(9.000.000.000) δραχµές και έχουν διαθέσει λέει τα εξίµισι
δισεκατοµµύρια (6.500.000.000) δραχµές. Πού τα έχουν πάει; Τα
οδοιπορικά είναι ακόµη απλήρωτα.
Σας το καταθέτω για να το δείτε και να είναι κατατεθειµένο στα
Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Επαµεινώνδας Ζαφειρόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
∆εύτερον, λέτε ότι έχετε πάρει καινούρια µηχανήµατα κλπ. Φέρτε
µας εδώ να µας αποδείξετε ότι πράγµατι έχετε εργασθεί όλα αυτά
τα δεκαπέντε χρόνια που κυβερνάτε τον τόπο αυτόν παραγωγικά
για την Αστυνοµία, έχετε εµπεδώσει και έχετε εδραιώσει το αίσθηµα
ασφάλειας και έχετε φέρει τη γαλήνη στους πολίτες και την ηρεµία
στα σπίτια τους. Βλέπετε όµως ότι αυτοδικούν οι πολίτες. ∆εν
µπορείτε να προστατέψετε κανέναν. Ακόµα θα πω ούτε τα ζώα των
ζωολογικών κήπων δεν µπορείτε να προστατέψετε, εποµένως πολύ
περισσότερο και τους ανθρώπους.
Μας είπατε εδώ ότι εµείς πήραµε αποστράτους. Εσείς πήρατε
αποστράτους. Μετά το 1994 µέχρι σήµερα όλο αποστράτους
αρχηγούς έχετε και αποστράτους οι οποίοι είχαν σταδιοδροµήσει σε
ιδιωτικές επιχειρήσεις και τους φέρνετε µετά στην Αστυνοµία. Αλλά
χρησιµοποιώντας το κόλπο των εκβιασµών από πολύ παλαιότερα
µέχρι και σήµερα, την Αστυνοµία απλώς τη χρησιµοποιεί η
Κυβέρνηση για να εκφράζει την πολιτική της, αυτήν που έφθασε την
Αστυνοµία, µάλλον όχι την Αστυνοµία ορισµένα πρόσωπα τα οποία
ήταν πέριξ του πολιτικού µηχανισµού σας και έχουν διαφθείρει την
Αστυνοµία και δυσφηµείται ολόκληρη η Αστυνοµία.
Εµείς έχουµε δηλώσει ότι έχουµε πίστη στην Ελληνική Αστυνοµία.
Κάνει το καθήκον της όσο µπορεί µε τα χέρια και µε τα δόντια. Αυτό
το απόστηµα να αποτάξετε.
Και τρίτον, κύριε Υπουργέ, χρησιµοποιήσατε -σωστά σας είπαν- την
επίθεση για άµυνα. Καλό θα ήταν να αφήσετε τις επιθέσεις. Στα
δεκαπέντε χρόνια που κυβερνάτε σας έκανε µεγάλη ζηµιά η Νέα
∆ηµοκρατία; Ποια; ∆εν τολµάτε να πείτε τίποτα γιατί αντιθέτως
παραγωγικό έργο έκανε. Και επειδή ούτε εµείς είµαστε ηλίθιοι ούτε
ο ελληνικός λαός, κύριε Υπουργέ, θα σας πω µια φράση που λέει ο
λαός "δεν τρώει η κατσίκα ταραµά". Αφήστε τα αυτά. Θέλετε να
εξακολουθήσετε την ίδια πολιτική την οποία έχετε για την

Αστυνοµία. Θέλετε να έχετε υποχείριό σας την Αστυνοµία, να την
εκβιάζετε και να προσπαθείτε να εκφράσετε µία πολιτική. Σας
διαβεβαιώνω ότι η Αστυνοµία όχι µόνο θα αντέξει, αλλά και θα
αντισταθεί. Θα συµπαρασταθούν όλα τα κόµµατα και θα
συµπαρασταθεί και ο ελληνικός λαός στο έργο της Αστυνοµίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της ∆ευτέρας 30ης Νοεµβρίου 1998:
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 2 &
3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 230/24.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεδίκογλου
προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε την επίλυση του
προβλήµατος που δηµιουργεί στο περιβάλλον η τσιµεντόσκονη που
εκπέµπεται από το εργοστάσιο των Τσιµέντων Χαλκίδας.
2. Η µε αριθµό 228/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Παπαδηµόπουλου προς τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε το θέµα των
κακοτεχνιών στις εργατικές κατοικίες της Γιάννουλης-Λαρίσης κλπ.
3. Η µε αριθµό 246/25.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για την επίλυση αιτηµάτων των βενζινοπωλών.
4. Η µε αριθµό 243/25.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ιωάννη
∆ραγασάκη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Εσωτερικών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης των
ατυχηµάτων στις Μονάδες της ∆ηµόσιας Επιχείρησης Ηλεκτρισµού
(∆.Ε.Η.).
5. Η µε αριθµό 236/25-11-98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αράπη-Καραγιάννη
Βασιλικής προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τις
διαδικασίες του τρόπου τήρησης της τάξης από την Αστυνοµία κατά
τη διάρκεια της πορείας των µαθητών και φοιτητών για την
εκπαιδευτική πολιτική.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130
παρ.2&3 Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 234/25-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Στυλιανού Παπαθεµελή
προς τον Υπουργό Πολιτισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
προστασίας της ιστορικής προσωπικότητας του Μεγάλου
Αλεξάνδρου στην παραγωγή αµερικανικής ταινίας.
2. Η µε αριθµό 239/25-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε το
νοµοθετικό καθεστώς που ισχύει σήµερα για την εταιρεία "ΘΕΜΙΣ
ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ" κλπ.
3. Η µε αριθµό 247/25-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ορέστη Κολοζώφ προς τους
Υπουργούς Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, ∆ικαιοσύνης
σχετικά µε τα µέτρα που χρησιµοποιεί η Κυβέρνηση για να
καταστείλει τις µαθητικές κινητοποιήσεις.
4. Η µε αριθµό 240/25-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς τους Υπουργούς Εθνικής Οικονοµίας, Ανάπτυξης,
σχετικά µε τη χρηµατοδότηση της εταιρείας "Ο.∆ΑΡΙΓΚ & ΣΙΑ" στη
Χαλκίδα για τη συνέχιση της λειτουργίας της.
5. Η µε αριθµό 235/25-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Ρόκου προς τους Υπουργούς
Γεωργίας, Οικονοµικών, σχετικά µε την καταβολή της κοινοτικής
επιδότησης για το λάδι στους ελαιοπαραγωγούς της Κέρκυρας.
Ολοκληρώθηκαν  οι  δευτερολογίες  και  ο  Υπουργός  ∆ηµόσιας
Τάξης, κ. Φίλιππος Πετσάλνικος, έχει το λόγο για να
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δευτερολογήσει.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω µόνο...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα ακολουθήσετε,
υποθέτω. 'Ετσι είναι η τάξη. 'Εχετε το δικαίωµα.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό θέλω να διευκρινίσω, κύριε
Πρόεδρε. Θα ήθελα επειδή δεν µου έχει απαντήσει ο κύριος
Υπουργός, εφόσον µου απαντήσει σε αυτά που είπα και απαντήσει
σε αυτά που είπαν οι συνάδελφοι, να µου δοθεί για δύο λεπτά η
δυνατότητα να απαντήσω και εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχετε το δικαίωµα.
∆εν χρειάζεται να το ζητήσετε εκ των προτέρων από το Προεδρείο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα διατρέξω στη
δευτερολογία µου µια σειρά από επισηµάνσεις που έγιναν ή
διατυπώσεις από την πλευρά των συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας. Και βέβαια πρέπει να πω ότι είναι µεγάλη η έκπληξή
µου για τον τρόπο µε τον οποίο ανέπτυξε την πρωτολογία του ο
συνάδελφος ο κ. Παυλόπουλος.
Κύριε Παυλόπουλε, σε αυτήν την Αίθουσα βρίσκοµαι δεκατρία
χρόνια και σε ό,τι αφορά την κοινοβουλευτική συµπεριφορά
γνωρίζω πολύ καλά ποιές είναι οι υποχρεώσεις όλων µας -και το
έχω εφαρµόσει- γι'αυτό µαθήµατα κοινοβουλευτικής συµπεριφοράς
δεν θα δεχθώ από κανέναν ούτε από σας!
Εάν θεωρείτε εσείς, κύριε Παυλόπουλε, ότι όταν αναφέροµαι σε
αδυναµίες, παραλείψεις, λάθη ή ενέργειες που δηµιουργούν
προβλήµατα από την πλευρά των τότε κυβερνήσεων της Νέας
∆ηµοκρατίας, αυτό δεν λέγεται αντικοινοβουλευτική συµπεριφορά.
Θυµίζουµε ορισµένα πράγµατα. Εδώ, όπως αντιλαµβάνεσθε, ο
καθένας έχει τη δυνατότητα να διατυπώσει την άποψή του και να
ασκήσει κριτική, και να δεχθεί κριτική. ∆εν µπορώ να καταλάβω
γιατί συγχύζεστε τόσο πολύ όταν επεσήµανα µια σειρά αδυναµιών
και λαθών εκείνων των περιόδων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Σιγά-σιγά
θα τα µάθετε, όµως, αυτά στο Κοινοβούλιο και εσείς!
∆εν περίµενα επίσης να ξεχυλίσει ο λαϊκισµός, κύριε Παυλόπουλε,
στην τοποθέτησή σας. Ειλικρινά µε εξέπληξε αυτό.
Επίσης προσπαθήσατε να διατυπώσετε µία σειρά από
ευφυολογήµατα ότι δεν πρόκειται να περιµένετε στο σύντοµο
χρονικό διάστηµα που µας αποµένει ως Κυβέρνηση να
πραγµατοποιήσουµε αυτά που είπαµε. Κύριε Παυλόπουλε, ο
χρόνος αναµονής σας, της Νέας ∆ηµοκρατίας, στην αντιπολίτευση,
είµαι σίγουρος ότι µε τη θέληση του ελληνικού λαού θα είναι
µακρύς, πολύ µακρύς. Αλλά εγώ θέλω µέσα σε ένα συγκεκριµένο
χρονικό διάστηµα των πέντε ή έξι µηνών να ολοκληρωθεί η
εφαρµογή όλου αυτού του πακέτου -να µου επιτραπεί η έκφραση-
µέτρων που ανακοίνωσα την περασµένη εβδοµάδα και το οποίο θα
εφαρµόσουµε οπωσδήποτε µέσα στους επόµενους µήνες.
Επίσης πολύ χρόνο εδώ αναλώσαµε για ένα θέµα γιατί δεν είχατε
αντιληφθεί περί τίνος εγένετο η συζήτηση. Μου αναφέρατε ότι ο κ.
Ρωµαίος είχε φέρει πρόταση σχεδίου νόµου, για να πάρει
εξουσιοδότηση, για να βγάλει προεδρικό διάταγµα για τη σύσταση
της υπηρεσίας εσωτερικών υποθέσεων. ∆εν παρακολουθήσατε,
όµως, καθόλου τη τοποθέτηση µου και δεν ξέρω αν ήσαστε από την
αρχή της πρωτολογίας µου εδώ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: 'Ηµουν.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Τότε
δεν την παρακολουθήσατε µάλλον. Εγώ αναφέρθηκα στο ότι οι
επιθεωρήσεις, κύριε Παυλόπουλε, γίνονται µία φορά το χρόνο και
είπα ότι η δική µας απόφαση...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, το άλλο ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): 'Οχι, το
άλλο είναι κάτι εντελώς διαφορετικό.
Βλέπετε τώρα, πάλι µε προκαλείτε, για να αντιστρέψω εδώ το
επιχείρηµα και να πω ότι σε σχέση µε αυτό το θέµα....
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν αναφέρθηκα στην πρωτολογία
σας.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Γιατί µε
διακόπτετε, κύριε Παυλόπουλε; Ο Κανονισµός είναι γνωστός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα παρακαλέσω να
µη γίνονται διακοπές.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Εγώ
αναφέρθηκα στην πρωτολογία µου πρώτα απ' όλα στο ό,τι
χρειάζεται συνεχής έλεγχος, επιθεώρησης. Εκδίδουν οι Υπουργοί, η
φυσική ηγεσία, στην Αστυνοµία διαταγές, εντολές, γίνεται
συγκεκριµένος σχεδιασµός. Το ζητούµενο είναι ο συνεχής έλεγχος,
γιατί µόνο έτσι µπορούµε να προχωρήσουµε σε αυτό που όλοι
θέλουµε, στην αξιοκρατία. Πώς θα διαπιστωθεί ποιος είναι ο ικανός,
ποιος είναι ο αποδοτικός, ποιος είναι ο σωστός, ποιος είναι ο
καλύτερος, αν δεν υπάρχει ο συνεχής αυτός έλεγχος;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αφού τα ανακαλύψατε
κύριε Υπουργέ ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆εν
είναι η πρώτη φορά που κάνω διάλογο, που απαντώ σε
επερώτηση. Σε πολλές δεκάδες επερωτήσεις έχω απαντήσει. Αυτές
οι συνεχείς διακοπές σας...γιατί πετάγεστε, κύριε Ζαφειρόπουλε- ...
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν πετάγοµαι. Τα έχω
βιώσει όλα αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, κάντε
µου τη χάρη, και κύριε Ζαφειρόπουλε ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): 'Οχι
"κύριε Υπουργέ και κύριε Ζαφειρόπουλε", κύριε Πρόεδρε. Θα
παρακαλέσω να µη γίνονται διακοπές. Εγώ κάνω τις διακοπές στον
εαυτό µου;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ακούστε και το
Προεδρείο τι θέλει να πει, µην προλαµβάνετε.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν επιτρέπονται οι διακοπές και θα αφήσετε
τον κύριο Υπουργό να ολοκληρώσει ανεµπόδιστα την αγόρευσή
του. Προς Θεού! Προστατεύεται το δικαίωµα του λόγου σ' αυτήν την
Αίθουσα και το γνωρίζετε όλοι.
Και επειδή µπήκαµε στις διακοπές, κύριε Υπουργέ, θα µου
επιτρέψετε να κάνω κι εγώ µία διακοπή.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Είναι
ευχάριστη η διακοπή που θα κάνετε εσείς τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα ήθελα να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από
τα βόρεια θεωρεία τριάντα τέσσερις οµογενείς από την Αυστραλία,
οι οποίοι βρίσκονται στην Ελλάδα για µερικές µέρες
προσκεκληµένοι του Πανεπιστηµίου Αθηνών, προσωπικότητες της
Αυστραλίας που καλύπτουν όλες τις δραστηριότητες εκεί, πολιτικοί
οι οποίοι είναι επιτυχηµένοι και οι οποίοι λαµπρύνουν το ελληνικό
όνοµα στην αυστραλιανή ήπειρο. Σήµερα τους φιλοξενεί και η
Βουλή στο χώρο της.
Τους καλωσορίζουµε στο ελληνικό Κοινοβούλιο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ:'Ορθιοι να τους
χειροκροτήσουµε.
( Χειροκροτούν όρθιοι οι Βουλευτές απ' όλες τις πτέρυγες της
Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πρέπει να τους
εξηγήσουµε ότι η σηµερινή συνεδρίαση είναι αφιερωµένη στον
κοινοβουλευτικό έλεγχο, δηλαδή στις επερωτήσεις και η συζήτηση
περιορίζεται υποχρεωτικά µεταξύ των επερωτώντων Βουλευτών και
του επερωτώµενου κυρίου Υπουργού και γι' αυτό και έχουµε και
περιορισµένη παρουσία Βουλευτών στην Αίθουσα του
Κοινοβουλίου.
Μιας και έκανα τη διακοπή, κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα τρεις µαθητές και τρεις
συνοδοί-δάσκαλοι από το 3ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πύργου του Νοµού
Ηλείας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριε Υπουργέ, ορίστε.
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ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Αυτές
οι διακοπές κύριε Πρόεδρε, όπως προέβλεψα, ήταν πολύ
ευχάριστες, αλλά θα παρακαλέσω να προστεθεί ο χρόνος µου σε
σχέση µε τις διακοπές που έγιναν γενικώς.
'Ελεγα ότι η αναφορά µου ήταν σε ό,τι αφορά τις επιθεωρήσεις,
κύριε Παυλόπουλε, και είπα ότι αντί να γίνεται µία φορά το χρόνο η
επιθεώρηση, πρέπει να γίνεται κάθε µήνα, να είναι αναλυτική, να
είναι σε βάθος, γιατί έτσι θα υπάρχει και µία πλήρης αναλυτική
εικόνα της απόδοσης όλων των αξιωµατικών, όλων των στελεχών
απ' άκρου εις άκρον της Ελλάδος. 'Αλλο αυτό και άλλο η σύσταση
της υπηρεσίας εσωτερικών υποθέσεων.
Η σύσταση της υπηρεσίας εσωτερικών υποθέσεων, κύριε
Παυλόπουλε, έχει να κάνει µε την πρόληψη, θα έλεγα, και την
πάταξη της εσωτερικής διαφθοράς. 'Αλλο, λοιπόν, η επιθεώρηση.
Οι γενικοί επιθεωρητές -ξέρετε ποιοι είναι- οι άλλοι επιθεωρητές
έχουν στόχο την επιθεώρηση γενικώς της λειτουργίας, αυτήν την
καθηµερινότητα, θα λέγαµε, που είναι αναγκαία για την απόδοση. Ε,
αυτή ήταν η σύγχυση στην οποία βρεθήκατε προηγούµενα και µου
λέγατε ότι έχω άγνοια του αντικειµένου. 'Ηταν δική σας σύγχυση,
πλήρης σύγχυση.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το δούµε στη δευτερολογία.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Επίσης
αναφερθήκατε στη µοριοδότηση των µεταθέσεων και είπατε ότι
ήρθε µε καθυστέρηση. Για ένα πράγµα µπορούµε ως ΠΑΣΟΚ,
πιστεύω ακράδαντα, να σεµνυνόµεθα, για το ότι στην περίοδο των
τεσσάρων προηγουµένων χρόνων σε αυτή τη χώρα έγινε µία
επανάσταση πρώτα µε το ν. 2190 και µετά µε όλες τις διαδικασίες
που ακολούθησαν. Και η µοριοδότηση των µεταθέσεων καλό θα
ήταν να έχει γίνει πολύ πιο νωρίτερα, πριν από πολλά χρόνια, αλλά
έγινε και αυτό και µάλιστα επί των ηµερών µας. Μακάρι να είχε γίνει
και επί των ηµερών των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Επίσης, αναφερθήκατε και στο ν.2190 και είπατε ότι άρχισε να
εφαρµόζεται ο νόµος, αφού είχαν γίνει όλες οι προσλήψεις. Κύριε
Παυλόπουλε, µε συγχωρείτε πολύ, εδώ ήµασταν, σ' αυτήν τη
Βουλή, δεν ήµουν καν υπουργός, Βουλευτής ήµουν του
κυβερνώντος κόµµατος. Το νόµο αυτό τον ψηφίσαµε την άνοιξη του
1994 και άρχισε η εφαρµογή του. Πριν την άνοιξη του 1994 µέχρι το
φθινόπωρο του 1993 κυβέρνηση ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία. Αν
εννοείτε δηλαδή ότι πριν την εφαρµογή του ν. 2190 τα
προηγούµενα τέσσερα χρόνια που δεν ίσχυε καµία διαδικασία
διαφάνειας αναφέρεται στη δική σας περίοδο, τότε το δέχοµαι.
Πράγµατι,πριν από την εφαρµογή του ν. 2190, από τις αρχές του
1994, επί τέσσερα χρόνια κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία και δεν είχε
φέρει καµία διαδικασία µορίων, αντικειµενικότητας, διαφάνειας,
αξιοκρατίας σε ό,τι αφορά τις προσλήψεις γενικώς στο δηµόσιο.
'Ερχοµαι τώρα σε παρατηρήσεις ορισµένων άλλων συναδέλφων και
οι παρατηρήσεις αυτές αφορούν πρώτα απ'όλα τις εύστοχες
παρατηρήσεις του κ. Κουβέλη. Πράγµατι πιστεύω ότι δεν θα
επιτύχω απλά ως πολιτική ηγεσία στο Υπουργείο ή αν θα
επιτύχουµε, αν θέλετε, ως Κυβέρνηση, αλλά ότι θα είναι επιτυχία
της ίδιας της Ελληνικής Αστυνοµίας για την ελληνική κοινωνία, εάν
ολοκληρώσουµε αυτές τις παρεµβάσεις που είχαν ξεκινήσει τα
τελευταία χρόνια και κατοχυρώσουµε την αξιοκρατία και στις
προαγωγές και στις αξιολογήσεις των αξιωµατικών, γενικώς όλων
των στελεχών της Ελληνικής Αστυνοµίας. Και αυτό θέλω να κάνω.
Σε ό,τι αφορά την ερώτηση, τι γινεται µε τη δικαστική αστυνοµία,
είναι -κατά την εκτίµησή µου- κάτι που χρειάζεται, είναι κάτι που
εξετάζουµε, αλλά δεν είµαι έτοιµος αυτήν τη στιγµή να αναφέρω
σχετικό χρονοδιάγραµµα σε ό,τι αφορά τη σύστασή της. Πάντως,
είναι κάτι που χρειάζεται στη χώρα µας.
Σε ό,τι αφορά τους ελέγχους των δηλώσεων "πόθεν έσχες", είναι
σαράντα δύο χιλιάδες.'Οπως είπα, είµαστε σε συνεννόηση µε τον
αρµόδιο εισαγγελέα, δηλαδή τον αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου
και θα διευκολύνουµε από πλευράς γραµµατειακής υποστήριξης,
όπως χρειάζεται και ο ίδιος, για να γίνει ο έλεγχος σε σύντοµο

χρονικό διάστηµα.
Βέβαια συµφωνώ απόλυτα µε την εν κατακλείδι αναφορά του κ.
Κουβέλη, ότι αν δεν ενισχύσουµε τον 'Ελληνα αστυνοµικό και υλικά
και ηθικά, δεν µπορεί να αποδώσει. Αυτό θέλουµε να κάνουµε και
αυτό θα πράξουµε ως ηγεσία του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης.
Σε ό,τι αφορά τη διακοµµατική συνεργασία, δεν πιστεύω πολύ στις
τυπικές διακοµµατικές επιτροπές, που συµφωνούµε όλοι ότι τις
συγκροτούµε εδώ, ξεκινάει η λειτουργία τους και µετά βλέπουµε ότι
δεν συνεχίζει η λειτουργία τους για τον άλφα ή βήτα λόγο, είµαι
όµως υπέρ της διακοµµατικής, πραγµατικά, συνεργασίας. 'Εχω
εµπειρία επίσηµων διακοµµατικών επιτροπών και απο το παρελθόν
σε άλλους τοµείς, όπου είχα κυβερνητικές ευθύνες, αλλά είµαι υπέρ
της διακοµµατικής συνεργασίας, και όπως είπα, µε τους
εκπροσώπους των κοµµάτων που έχουν την αρµοδιότητα για τα
θέµατα αυτά θα έχουµε τακτές συναντήσεις. Θα έλεγα, δηλαδή, ότι
µία -ας µου επιτραπεί η έκφραση- άτυπη διακοµµατική συνεργασία
την επιδιώκω και πιστεύω ότι θα είναι ιδιαίτερα χρήσιµη για όλους,
κυρίως για την Ελληνική Αστυνοµία.
Ο κ. Τσαφούλιας µε κατακεραύνωσε εδώ, γιατί κάποια στιγµή
χρειάστηκε να γυρίσω πίσω για να συνεννοηθώ µε τους συνεργάτες
µου, αλλά τώρα είναι απών. Φαντάζοµαι ότι σιγά-σιγά θα αντιληφθεί
και ο κ. Τσαφούλιας ποια είναι τα κοινοβουλευτικά ήθη το ότι όταν
κατακεραυνώνεις και µάλιστα άδικα, όταν διατυπώνεις ερωτήµατα,
περιµένεις να πάρεις και τις απαντήσεις. Αλλά δυστυχώς βλέπω ότι,
αφού είπε αυτά που ήθελα να πει, εξήλθε της Αιθούσης µηδέποτε
επιστρέψας σήµερα εδώ.
Εν πάση περιπτώσει, µια επισήµανση του κ. Τσαφούλια ότι δεν
υπάρχουν κονδύλια για προσλήψεις αστυνοµικών φέτος, είναι µία
επισήµανση που δεν έχει καµία δόση αλήθειας, γιατί ήδη δυο
χιλιάδες αστυνοµικοί µε αυτό το αντικειµενικό σύστηµα των γενικών
εξετάσεων, έχουν εισαχθεί στις σχολές και φέτος και για την
επόµενη χρονιά προβλέπεται αντίστοιχος αριθµός.
'Ερχοµαι τώρα στις παρατηρήσεις του κ. Μαρκογιαννάκη. Συνεχώς,
κύριε Μαρκογιαννάκη και εσείς, αλλά και ο κ. Παυλόπουλος, λέτε ότι
"πληροφορούµαστε, ξέρουµε, γνωρίζουµε ότι κατηγορούµενος θα
είναι και ο νυν Αρχηγός". Από πού το γνωρίζετε αυτό και τι θα πει
κατηγορούµενος; ∆ιενεργείται µία ένορκη διοικητική εξέταση, που
ανετέθη από τον προκάτοχό µου, σε εισαγγελέα, σε ό,τι αφορά τα
γνωστά γεγονότα.
Πρέπει επίσης, να έχουµε υπόψη ότι στην Αστυνοµία -και ίσως το
ξέρετε, κύριε Μαρκογιαννάκη, αλλά και ο κ. Παυλόπουλος και ο κ.
Γκελεστάθης, που έχει χρηµατίσει Υπουργός- δεν υπάρχουν
συλλογικές ευθύνες σε αυτές τις περιπτώσεις. Υπάρχει µία ιεραρχία
και ή εκτελούνται ή δεν εκτελούνται εντολές κλπ., µέσα σε αυτήν την
υπηρεσιακή ιεραρχία του φυσικού χώρου της Αστυνοµίας. Αλλά µου
κάνει εντύπωση αυτή η συνεχής αναφορά "ξέρουµε, ξέρουµε,
ξέρουµε". Εγώ δεν ξέρω ότι υπάρχει ακόµη -αν θέλετε- από
πλευράς της πειθαρχικής διαδικασίας, κάτι τέτοιο.
Θα ήθελα δε, στο σηµείο αυτό να πω ότι ο Αρχηγός της Ελληνικής
Αστυνοµίας χαίρει της εκτιµήσεως της Κυβέρνησης. Είµαι είκοσι
πέντε µέρες µαζί του και διεπίστωσα, και δεν µπορεί κανείς να τον
κατηγορήσει ότι είναι συµπαθών του πολιτικού µας χώρου, τα
προσόντά του, την επιµονή του στο να αλλάξουν όλα όσα πρέπει
να αλλάξουν µέσα στην Αστυνοµία, την αποδοτικότητά του, την
αποφασιστικότητά του και την εντιµότητά του.
Σε ό,τι αφορά την παρατήρησή σας, κύριε Μαρκογιαννάκη, ότι
"αδειάζω" τον κύριο Πρωθυπουργό, ο οποίος είπε ότι θα ξαναδούµε
τα πολυδύναµα, πάρτε σας παρακαλώ τα Πρακτικά, για να δείτε τι
ακριβώς είπε ο κύριος Πρωθυπουργός στην επίκαιρη ερώτηση της
περασµένης Τετάρτης.
Είπε  ότι  θα  εξετάσουµε  τη  σηµερινή  λειτουργία  τους,
πιστεύουµε  ότι  αυτά  είναι  ιδιαίτερα  χρήσιµα  και  θα  δούµε  το
αποτέλεσµα.  Αυτό  δε  σας  είπα  κι  εγώ;  'Οτι  εξετάζουµε,  για  να
δούµε  πράγµατι  πώς  απέδωσαν  τα  πολυδύναµα  και  τι
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πρέπει να κάνουµε, για να αποδώσουν ακόµη περισσότερο.
Κύριε Μαρκογιαννάκη, δεν θα ήθελα να σας προκαλέσω
προσωπικά, δεν έχω καµία διάθεση, αλλά κάνατε µία παρατήρηση
για το πώς πέτυχαν στις τελευταίες εξετάσεις για τη Σχολή
Αρχιφυλάκων εκείνοι οι αστυνοµικοί, που υπηρετούν στη φρουρά
του κ. Σηµίτη.
Επί Νέας ∆ηµοκρατίας δεν ξέρω πώς γίνονταν αυτές οι εξετάσεις
και δεν θέλω να γυρίσω τόσο πίσω. Αν γυρίσω πάλι πίσω, θα
παραπονεθείτε, γιατί σας ασκώ κριτική, παρ' ότι έχω αυτό το
δικαίωµα. Ξέρω όµως πώς γίνονται τώρα οι εξετάσεις. Είναι
καλυµµένες οι κόλες, τα ονόµατα, υπάρχει κωδικός αριθµός.
Κληρώνονται ...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κατά σύµπτωση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Αν
διαβάσουν παραπάνω, θα πρέπει να κοπούν γι' αυτόν το λόγο; Η
κλήρωση των εξεταστών, όπως και τα θέµατα, γίνεται την ίδια µέρα
το πρωί. ∆εν υπάρχει δυνατότητα παρέµβασης.
Αυτές τις µέρες εξήγησα προς όλες τις κατευθύνσεις -γιατί κάποιοι
από κεκτηµένη ταχύτητα, περασµένων ετών, ρωτούν αν µπορεί να
γίνει παρέµβαση για τις εξετάσεις- ότι δε γίνεται παρέµβαση. ∆εν θα
γίνει καµία παρέµβαση για τις εξετάσεις. 'Εχουν τελειώσει αυτά και
υπάρχει πλήρως αξιοκρατική διαδικασία.
Σε ό,τι αφορά την αναφορά σας για την υπογραφή χιλιάδων αδειών
παραµονής, αυτό είναι ένα καθεστώς, που στηρίζεται στο νόµο, που
ψηφίστηκε το 1991. 'Αδειες παραµονής έχουν υπογράψει όλοι οι
προηγούµενοι υπουργοί και ο κ. Γκελεστάθης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Ο Γκελεστάθης υπέγραψε µόνο
εκατόν έξι, όχι χιλιάδες.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Είπα
ότι όλοι έχουν υπογράψει. Θα έπρεπε να εξετάσουµε πράγµατι τη
νοµοθετική εξουσιοδότηση εκείνου του νόµου. Εγώ στο πρώτο
νοµοθέτηµα θα φέρω...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Υπουργέ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Γκελεστάθη, δεν είπα ότι υπογράψατε παρανόµως άδειες. Λέω ότι
οι άδειες παραµονής αλλοδαπών ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μου επιτρέπετε µία διακοπή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν θα σας δώσω το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Αν επιτρέπει ο κύριος Υπουργός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν θα σας δώσω το
λόγο. ∆εν επιτρέπονται διακοπές.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Εγώ
δεν έχω αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ας θέλει ο κύριος
Υπουργός. Αν δεν συναινεί το Προεδρείο, δεν µπορείτε να
διακόψετε. Και είναι σοφός ο Κανονισµός σ' αυτήν την περίπτωση,
διότι τότε πλέον δεν θα ελεγχόταν η συζήτηση. ∆εν επιτρέπει,
λοιπόν, το Προεδρείο και δεν καταχωρείται καµία διακοπή. Ας
ολοκληρώσει ο κύριος Υπουργός, για να τελειώσει η συζήτηση.
Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ µην απαντάτε, γιατί η απάντησή
σας θα είναι στο κενό.
Συνεχίστε, παρακαλώ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Επαναλαµβάνω ότι οι άδειες έχουν εκδοθεί. Πρέπει να δούµε το
νοµοθετικό υπόβαθρο. Μάλλον χρειάζεται µία βελτίωση, για να µην
υπάρχει καµία αµφισβήτηση, κανένα πρόβληµα. Αυτό θα το κάνω
στο πρώτο νοµοθέτηµα, που θα φέρω.
Σε ό,τι αφορά την παρατήρησή σας, κύριε Μαρκογιαννάκη "µα,
ξέρετε τι διεκδικήσεις µετά από χρόνια θα προβάλλουν οι
µετανάστες, που τώρα- νοµιµοποιούνται", πρέπει να το πάρουµε
απόφαση ότι η Ελλάδα εκ των πραγµάτων είναι µια χώρα
µετανάστευσης. 'Εχουµε εκατοντάδες χιλιάδες µεταναστών. Το να
κλείνουµε τα µάτια µπροστά σ' αυτό το φαινόµενο, είναι λάθος.
Αντίθετα, πρέπει να ολοκληρώσουµε το νοµοθετικό πλαίσιο, που θα

οδηγήσει στη νοµιµοποίηση, γιατί κι αυτοί θα πρέπει να είναι
νόµιµοι. 'Οσοι θα πρέπει να νοµιµοποιηθούν, θα πρέπει να
απολαµβάνουν των ιδίων δικαιωµάτων ως εργαζόµενοι. Θα πρέπει
να έχουν τη δυνατότητα της ασφάλισης πάνω απ' όλα εδώ, να
διάγουν νοµίµως και βέβαια να µη δηµιουργούν κανένα πρόβληµα
στην ελληνική κοινωνία.
Η Ελλάδα και ο Ελληνισµός έχει την εµπειρία της µετανάστευσης
εκτός Ελλάδας. Οι 'Ελληνες απόδηµοι, σ' αυτές τις χώρες που
βρέθηκαν, δεν δηµιουργούν προβλήµατα. Το ότι έχουν το δικαίωµα,
σε σχέση µε την άσκηση συγκεκριµένων δικαιωµάτων τους, να
ζητούν την κατοχύρωση, αυτό είναι πανανθρώπινο δικαίωµα.
'Αρα, λοιπόν, πρέπει να οργανώσουµε την παρουσία των νοµίµως
ευρισκοµένων ή αυτών που θα πρέπει να βρίσκονται νοµίµως στην
Ελλάδα µεταναστών, για να µην έχουµε αυτά τα προβλήµατα, που
δηµιουργήθηκαν όλα τα προηγούµενα χρόνια από το 1990 και µετά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, τρια τέσσερα λεπτά θα ήθελα για να ολοκληρώσω. Οι
διακοπές ήταν απανωτές.
Στην πρωτολογία µου σας είχα πει ότι πράγµατι θα διατεθούν είκοσι
πέντε δισεκατοµµύρια (25.000.000.000) για τον εκσυγχρονισµό του
εξοπλισµού. Εσείς µου είπατε ότι δεν είναι εγγεγραµµένα στον
προϋπολογισµό και σας είπα να τον ξαναδιαβάσετε. Μου είπατε ότι
δεν τα βρίσκετε και σας είπα ότι θα σας βοηθήσω. Αν ρίξετε µια
µατιά στην κατηγορία δαπανών κωδικού 1000, θα διαπιστώσετε ότι
υπάρχει το πρώτο πολύ µεγάλο κονδύλι. Στην κατηγορία του
κωδικού 5184, επίσης υπάρχει το άλλο µεγάλο κονδύλι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, έχετε
δικαίωµα να τριτολογήσετε. Σας παρακαλώ ολοκληρώστέ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Μισό
λεπτό, κύριε Πρόεδρε να ολοκληρώσω τη σκέψη µου.
Είναι, λοιπόν, οι κωδικοί 1000 και 5184. Αν δείτε και το πρόγραµµα
δηµοσίων επενδύσεων και διατρέξετε και σε µια σειρά από
κωδικούς που έχουν µικρότερα ποσά, αλλά αναφέρονται σε
εξοπλισµούς, τότε θα δείτε ότι ξεπερνάµε και τα είκοσι πέντε
δισεκατοµµύρια (25.000.000.000), ως κονδύλια που έχουν εγγραφεί
φέτος, για τον εξοπλισµό και την υποδοµή της Ελληνικής
Αστυνοµίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Παυλόπουλος
ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το
λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να διευκρινίσω
πρώτα πρώτα ότι στοιχειώδης ανάγνωση οποιουδήποτε εγχειριδίου
που αφορά την ελληνική γλώσσα, θα έδειχνε στον κύριο Υπουργό
ότι, όταν µιλάµε για λαϊκισµό, εννοούµε τη χρησιµοποίηση φράσεων
ή λέξεων που ωραιοποιούν ή διαστρεβλώνουν τη πραγµατικότητα
για να γίνει αρεστή ή να ακούγεται αρεστά, από εκείνους προς τους
οποίους απευθύνεται.
Αν µιλάει για λαϊκισµό ο κύριος Υπουργός, τότε θα πρέπει να ξέρει
ότι και αυτός και το κόµµα του υπήρξαν πρωταθλητές, γιατί
εισήγαγαν ουσιαστικά και τη νοοτροπία και την έκφραση του
λαϊκισµού. Σήµερα δε υπήρξε και στο σηµείο αυτό, παρά την
προσπάθεια αυτοσυγκράτησης -η αλήθεια είναι ότι από πλευράς
ύφους τουλάχιστον, έχουν µάθει ορισµένα πράγµατα, όντας στην
εξουσία τα χρόνια που είναι- µια διαστρέβλωση, εκτός από το
παρελθόν και της σηµερινής πραγµατικότητας. ∆εδοµένου ότι
µονίµως ο κύριος Υπουργός αποδίδει σε µένα και τους
συναδέλφους µου πράγµατα, τα οποία δεν είπαµε.
Βεβαίως, όταν αδυνατείς να απαντήσεις σ' αυτά που σε ρωτούν,
διαστρεβλώνεις αυτά για τα οποία ερωτήθηκες, προκειµένου να
απαντάς για εκείνα τα οποία νοµίζεις ότι ξέρεις.
Εν πάση περιπτώσει, εγώ θα εµµείνω και θα ρωτώ τον κύριο
Υπουργό. Εύχοµαι να δώσει απαντήσεις στο µέλλον. Εγώ απλώς
εξέφρασα    την    απαισιοδοξία  µου.    Θα    ήµουν    ευτυχής,    αν
για    το  καλό  του  τόπου,  παίρνονταν  ορισµένα  µέτρα  για
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την Ελληνική Αστυνοµία.
∆υστυχώς, δεν διατηρώ αυτή την ελπίδα, γιατί σε µια επερώτηση
που είναι διατυπωµένη µε ένα τρόπο, ο οποίος κατά τη γνώµη µου
ήταν πρωτοφανής για τα χρονικά κοινοβουλευτικού ελέγχου -δεν
ήταν καν επερώτηση µε την οποία ζητούσαµε λογαριασµό για
πράξεις, παραλείψεις του παρελθόντος, θέλαµε να συµφωνήσουµε
ορισµένα πράγµατα µαζί και να συνεννοηθούµε, αν πρέπει και πότε
να γίνουν- ακούσαµε τον κύριο Υπουργό -και είναι η πρώτη του
φορά σ' αυτήν την Αίθουσα- να προβαίνει σε µια παρελθοντολογία
γνωστή στο ΠΑΣΟΚ από το 1981. Και µολονότι έχουν περάσει τόσα
χρόνια δεν εννοούν στο σηµείο αυτό να αλλάξουν νοοτροπία.
Αλλά εδώ δεν πήρε το µήνυµα για τις δηµοτικές εκλογές ο κύριος
Πρωθυπουργός, ο κύριος Υπουργός θα το πάρει; Ανέφερα
προηγουµένως, ποια θα είναι η πορεία της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ας
µην ερίζουµε για πράγµατα που θα φανούν τον επόµενο χρόνο. Θα
του τα θυµίσουµε στις επόµενες εκλογές του κυρίου Υπουργού.
Εδώ θα είµαστε να τα λέµε. Του εύχοµαι να έχει εκλεγεί τουλάχιστον
Βουλευτής.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Το ίδιο
εύχοµαι και εγώ σε σας και να εκλεγείτε µε σταυρό.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µε ενδιαφέρει αυτό το πράγµα,
κύριε Πετσάλνικε, όπως ξερετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Και
εµένα δεν µ' ενδιαφέρει, αλλά σας το εύχοµαι.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ. Αν εκλεγώ,
µ' αυτό θα εκλεγώ πάντως.
Σε ό,τι αφορά το θέµα της επιθεώρησης, που τόνισε ο κύριος
Υπουργός, δεν εννοούσε να καταλάβει κάτι.
Η ονοµασία "Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων", κύριε Υπουργέ,
είναι ονοµασία του Υπουργείου σας. Εµείς έχουµε διαφωνήσει µε
την ονοµασία αυτή. Τα συζητάγαµε µε τον κ. Ρωµαίο.
Χρησιµοποιείτε αδόκιµες φράσεις, σαν το Συνήγορο του Πολίτη.
Εµείς του λέγαµε ότι είναι ουσιαστικά µια υπηρεσία επιθεώρησης,
όπως πρέπει να είναι η επιθεώρηση. Εδώ τα συζητάγαµε αυτά τα
πράγµατα.
Ο κ. Ρωµαίος το χρησιµοποίησε εκ των υστέρων -γιατί τότε δεν
υπήρχε αυτός ο όρος- όταν θέλησε, ακριβώς µε το διάταγµα και την
εξουσιοδότηση να το ονοµάσει έτσι. Εµείς το ονοµάζουµε
επιθεώρηση.
Προηγουµένως σας είπα το εξής: Εάν η επιθεώρηση, την οποία
σκέφτεσθε να φτιάξετε, είναι µια επιθεώρηση σαν αυτό το σχέδιο
νόµου, το οποίο διέρρευσε καλύτερα να µη το φέρετε.
Θέλετε να το πείτε "Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων"; Πείτε το.
Σας το ξαναλέω. Μην τολµήσετε να φέρετε σ' αυτή τη Βουλή, αυτό
το επαίσχυντο σχέδιο νόµου που διέρρευσε από τις υπηρεσίες σας
στις εφηµερίδες, στη συγκεκριµένη απογευµατινή εφηµερίδα και µε
το οποίο φαίνεται, τι πάτε να κάνετε.
Στην ουσία πάτε να φτιάξετε ένα άλλο Σώµα εγκαθέτων -από αυτά
που συνηθίζετε άλλωστε- για να αλώσετε εκ νέου την Ελληνική
Αστυνοµία. ∆εν θα το περάσετε από αυτήν τη Βουλή, αυτό σας
λέµε.
Σε ό,τι αφορά το θέµα της µοριοδότησης, διαστρέβλωση πλήρης. Τι
σας είπα στη µοριοδότηση; Εσείς τονίσατε πως εγώ είπα ότι
αργήσατε να φέρετε τη µοριοδότηση. Εγώ σας είπα και κάτι άλλο.
Πότε φέρατε τη µοριοδότηση;
Μοριοδότηση σηµαίνει ότι οι τοποθετήσεις θα γίνονται στη συνέχεια
µε βάση τα µόρια, αλλά λαµβανοµένου υπόψη του τι έκανε καθένας
προηγουµένως και σε ποια θέση ήταν.
Τι κάνατε, λοιπόν, για να δείξετε πόσο αναξιόπιστοι είσαστε;
Τοποθετήσατε τους δικούς σας εκεί που θέλατε ώστε, όταν θα
εφαρµοσθεί το διάταγµα για τη µοριοδότηση, να έχουν τη
δυνατότητα να ληφθεί υπόψη η προϋπηρεσία εκείνη, την οποία
θέλετε, ώστε στην περαιτέρω εξέλιξή τους και τοποθέτησή τους να
πηγαίνουν πολύ καλύτερα και ευνοϊκότερα από τους άλλους.
Είναι το ίδιο που έχει κάνει ο συνάδελφός σας και οι συνάδελφοί

σας στο Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης. Επειδή απαιτείται προϋπηρεσία για να κριθείς ως
διευθυντής επί θητεία τι κάνατε; Βάλατε πρώτα αυτούς που θέλατε
να είναι διευθυντές, τµηµατάρχες κλπ. και, βεβαίως, αφού αυτό
αποτελεί προϋπόθεση για να προαχθεί κάποιος -και τώρα στην
ένταξη στο βαθµολόγιο των δηµοσίων υπαλλήλων αυτό αποτελεί
προϋπόθεση για να ενταχθείς στον αντίστοιχο βαθµό- φυσικά θα
επιλεγούν εκείνοι, τους οποίους βάλατε. ∆ηλαδή, πρώτα
διασφαλίζετε τις προϋποθέσεις της άλωσης του κοµµατικού
κράτους και µετά έρχεσθε και φέρνετε µία διάταξη µε την οποία
ανεξόδως επιβάλλετε την αξιοκρατία.
Το ίδιο κάνατε µε το ν.2190. Θα σας θυµίσω τι κάνατε. Με το ν.2190
-που ναι µεν είναι ένας νόµος για το µέλλον σωστός, αλλά η
προϋπηρεσία εφαρµογής του υπήρξε επαίσχυντη- τι κάνατε; Σε
χρονικό διάστηµα ρεκόρ -και ακόµα είναι στα δικαστήρια οι
άνθρωποι- από το Σεπτέµβριο του 1993 µέχρις ότου ψηφισθεί και
αρχίσει να εφαρµόζεται ο ν.2190 προσλάβατε δεκάδες χιλιάδες
ανθρώπους στο ελληνικό δηµόσιο. Και τι κάνατε στη συνέχεια; ∆εν
θα µιλήσω για το 1981-1989, που επιβαρύνατε το ελληνικό δηµόσιο
µε επτακόσιες χιλιάδες περίπου προσλήψεις, που δεν είχαν γίνει
ποτέ από την εποχή του 1950 και επέκεινα, δε λέω από το 1974
µέχρι το 1981.
Αλλά, αφού κάνατε αυτή τη δουλειά, τι κάνατε στη συνέχεια;
Αφήσατε το κοµµάτι των τραπεζών -που ήταν το πιο ευάλωτο- έξω
από το ν.2190. Και θα συνεχίζονταν αυτό, αν δεν ήταν η Νέα
∆ηµοκρατία σ' αυτήν την Αίθουσα και δεν έφερνε τροπολογία στον
τελευταίο νόµο που έφερε ο κ. Παπαδόπουλος για να
συµφωνήσουµε ότι πρέπει να επεκταθεί και εδώ.
Και η επίκαιρη ερώτηση που αναγνώστηκε προηγουµένως για τη
"ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ" είναι για να το θυµάστε και είναι ευχής
έργον που ήρθε.
Ξέρετε γιατί ήρθε η ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ; Γιατί ισχυρίζεται ο
κ. Γιαννόπουλος -και µακάρι να µην έχει δίκιο- ότι η "ΘΕΜΙΣ
ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ" είναι εκτός του ν.2190. Αυτά µας έλεγε εδώ
µέσα. ∆ηλαδή, φτιάχνετε το ν.2190 και καλύπτετε µόνο τα κοµµάτια
εκείνα στα οποία προηγουµένως είχατε φροντίσει να προσλάβετε
δεκάδες χιλιάδες ανθρώπους. Αφήνετε έξω τον τραπεζικό τοµέα.
Προσλαµβάνετε δεκάδες χιλιάδες στον τραπεζικό τοµέα και τον
επεκτείνουµε εδώ, µε επιµονή της Νέας ∆ηµοκρατίας και στον
τραπεζικό τοµέα, όταν πλέον εκεί δεν χώραγε τίποτα απολύτως,
όταν έπρεπε να αρχίσουν οι ιδιωτικοποιήσεις, γιατί δεν υπήρχε
άλλο περιθώριο.
Και βεβαίως, ακόµα αφήνετε παράθυρα, όπως η "ΘΕΜΙΣ
ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ", που το ζήτησα µε επίκαιρη ερώτηση, γιατί ο κ.
Γιαννόπουλος -το ξανατονίζω-µου είπε εδώ µέσα ότι είναι εκτός
ν.2190. 'Αρα οι προσλήψεις µπορούν να γίνονται, όποτε χρειάζεται
κατά τη γνώµη τους να γίνονται, ελευθέρως. Εδώ υπάρχει επίκαιρη
ερώτηση προς Υπουργό που ισχυρίζεται ότι ακόµα εταιρείες του
δηµόσιου τοµέα είναι εκτός ν.2190. Και µου συζητάτε για τον τρόπο
µε τον οποίο εφαρµόστηκε ο ν.2190; Κάθε φορά που δεν έχετε τα
περιθώρια να ασκήσετε κοµµατική πολιτική, τότε δηµιουργείτε
θεσµούς για να φράζουν το δρόµο προς το µέλλον. Εµείς τους
δεχόµαστε, γιατί δε σκοπεύουµε να έρθουµε αύριο στην εξουσία για
να ασκήσουµε ίδια πολιτική. Εµείς κηδόµεθα του µέλλοντος αυτής
της χώρας. ∆εν ήρθαµε για να κάνουµε κοµµατική πολιτική. Το
πληρώσαµε άλλωστε στο παρελθόν. Αν χάσαµε τις εκλογές του
1993 είναι γιατί δεν κάναµε αυτά που κάνετε εσείς. Αν τα είχαµε
κάνει, να είσθε βέβαιος ότι θα ήµασταν µέχρι τώρα κυβέρνηση.
Σκοπός µας όµως δεν είναι να είµαστε κυβέρνηση µε κάθε µέσον.
Αυτή είναι η διαφορά ήθους µεταξύ ΠΑ.ΣΟ.Κ. και Νέας
∆ηµοκρατίας. Εµείς δεν θυσιάζουµε το δηµόσιο συµφέρον στο
κοµµατικό.
Μη µιλάτε, λοιπόν, για τη µοριοποίηση. Η µοριοποίηση είναι µία
φενάκη γιατί την έχετε φαλκιδεύσει µε τον τρόπο που ήδη
προηγουµένως καταστήσατε τα πράγµατα, έτσι ώστε η
µοριοδότηση να εφαρµόζεται µε έναν τρόπο που ευνοεί εκείνους
τους οποίους εσείς θέλετε.
Για τα Πολυδύναµα θέλω να πω δύο λόγια. Φαίνεται ότι
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λησµονήσατε ότι ο προκάτοχός σας -µε τον οποίο φρόντισα να
επικοινωνήσω πριν ακριβώς πάρω το λόγο- είπε επακριβώς τα εξής
και εδώ µέσα και στη συνέντευξή του σε έγκριτο οικονοµικό
περιοδικό. Είπε ότι ο θεσµός των πολυδυνάµων δεν απέδωσε
εκείνα που αναµενόταν και πρέπει να αναθεωρηθεί.
Χρησιµοποιήστε επιτέλους σ' αυτό το κόµµα και σ' αυτήν την
Κυβέρνηση µια φρασεολογία, που να ξέρουµε τι µας γίνεται.
Εγώ, όταν ακούω έναν Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, ο οποίος έφυγε
µόλις προ ολίγου- και τον οποίο εσείς, εν πάση περιπτώσει, δεν
µπορώ να φαντασθώ πώς θεωρείτε ότι είναι τόσο αναξιόπιστος,
µπορεί να τον έδιωξε ο Πρωθυπουργός σας, όπως τον έδιωξε,
αλλά φαντάζοµαι ότι θα υπερασπισθείτε κατά κάποιον τρόπο την
πολιτική του- να σας λέει ότι δεν απέδωσαν τα αναµενόµενα και
πρέπει να επανεξετασθεί ο θεσµός, πόσο πιο κοµψά να πει, ότι δεν
µπορεί ο θεσµός αυτός να λειτουργήσει; Πόσο πρέπει να
πληρώσουµε το θεσµό των Πολυδυνάµων επιτέλους; Το
αντιλαµβάνεσθε αυτό το πράγµα;
Τέλος, σε ό,τι αφορά το θέµα των αλλοδαπών, που αναφέρατε
προηγουµένως, θα σας παρακαλούσα πολύ -γιατί η ερώτηση
απευθυνόταν και προς τον προκάτοχό σας, αλλά και προς το
Υπουργείο Εσωτερικών- να ρίξετε µια µατιά, τι µου απαντήσατε. Και
όταν λέω απαντήσατε, εννοώ τα Υπουργεία.
'Οταν για το διαβόητο Σαλόνικ -το Ρώσο, τον κατάσκοπο, τον
εγκληµατία, απατεώνα, ο οποίος πήρε δύο φορές την ιθαγένεια επί
των ηµερών σας- ζήτησα µε ερώτηση τα στοιχεία, πώς του εδόθη
δύο φορές η ελληνική ιθαγένεια, µου απαντησαν ότι, έρευνες
γίνονται ακόµα για να δουν πώς έγινε αυτό. 'Ενας αρχικατάσκοπος,
ένας απατεώνας αυτού του βεληνεκούς, µπαίνει στην Ελλάδα,
παίρνει δυο φορές την ελληνική ιθαγένεια -την παίρνει, του
αφαιρείται, την ξαναπαίρνει- µε συνεργασία δύο υπουργείων -γιατί
βέβαια προηγήθηκε η άδεια παραµονής- και συζητάτε αυτήν τη
στιγµή, τι γίνεται σ' αυτόν τον τόπο;
Μιας και προηγουµένως ρωτήσατε, τι είχε γίνει τα τρία χρόνια επί
Νέας ∆ηµοκρατίας -κανονικά αυτά θα έπρεπε να τα πει ο κ.
Γκελεστάθης, αν είχε το χρόνο, θα το έκανε, αλλά δυστυχώς δεν
έχει το χρόνο να µιλήσει-θα ήθελα να σας αναφέρω τέσσερα
πράγµατα, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτον, µιλάµε για τρία χρόνια που η Νέα ∆ηµοκρατία κυβέρνησε
κάτω από τις συνθήκες που κυβέρνησε, µε έναν κατάπτυστο
εκλογικό νόµο, που φτιάχτηκε µόνο και µόνο για να της φαλκιδεύσει
την πλειοψηφία την οποία είχε.
Αποφασίστηκε, λοιπόν, η προµήθεια τριών ελικοπτέρων δαπάνης
ενός δισεκατοµµυρίου (1.000.000.000) δραχµών στις 30 Ιουλίου του
1993, που έγινε και η σχετική διακήρυξη.
Για την αντιµετώπιση των ληστειών ψηφίσθηκε το άρθρο 59 του Ν.
2145/93. Ρίξτε µια µατιά, γιατί ο κ. Ρωµαίος δεν ήξερε τι γινόταν.
Ξέρετε ότι ψηφίσθηκε ο νόµος, φτιάχτηκε ο κανονισµός που
επέβαλε να υπάρχουν διπλές πόρτες ασφαλείας και θέµατα που
σχετίζονται µε το χρηµατοκιβώτιο και τα καταργήσατε. 'Οχι εσείς, ο
προκάτοχός σας. Και το κατάντηµα είναι ότι αυτήν τη στιγµή δεν
υποχρεούνται οι τράπεζες να πάρουν µέτρα ασφαλείας.
Βλέπετε ότι και σήµερα το πρωί, κάπου στη Γλυφάδα ήταν, έγινε η
τελευταία ληστεία της ηµέρας. Εκεί έχουµε καταντήσει, να έχουµε τη
ληστεία της ηµέρας.
Αυτά τα είχαµε θεσπίσει εµείς και σεις ήλθατε -κάτω από την πίεση
ποιων, δεν µε ενδιαφέρει και δεν µε αφορά- και καταργήσατε αυτά
τα πράγµατα.
Σε ό,τι αφορά τα αυτοκίνητα και τους ασυρµάτους, κάντε τον κόπο
να ρίξετε µια µατιά τι είχε παραγγελθεί από υλικό την εποχή εκείνη
και πόσα δισεκατοµµύρια είχε δώσει η Νέα ∆ηµοκρατία ως
κυβέρνηση.
Από κει και πέρα έγινε η προµήθεια του αυτοµάτου συστήµατος
αναγνώρισης ιχνών και δακτυλικών αποτυπωµάτων µε την µέθοδο
του DNA αξίας πεντακοσίων εκατοµµυρίων (500.000.000)
δραχµών, η συγκρότηση και λειτουργία συστήµατος πληροφοριών,
δαπάνης τριακοσίων εκατοµµυρίων (300.000.000) δραχµών,

προγραµµατισµός και προµήθεια συστήµατος αρχειοθέτησης
στοιχείων εγκληµατικών ερευνών, δαπάνης δύο δισεκατοµµυρίων
(2.000.000.000).
Βεβαίως ρυθµίστηκαν όλα τα ζητήµατα τα οποία σχετίζονται µε το
προσωπικό, όπου εκτός από την τελευταία µεγάλη αύξηση που
δόθηκε το καλοκαίρι του 1989 επί κυβερνήσεως Τζαννετάκη -και
αργότερα βέβαια- δηµιουργήθηκε επί 1990-1993 ταµείο
αλληλοβοήθειας, καθιερώθηκε η νοµική κάλυψη, καθιερώθηκε στη
συνέχεια το θέµα των πρατηρίων -διαµορφώθηκαν τα θέµατα αυτά
σε άλλη βάση- τα οποία λειτουργούσαν την εποχή εκείνη και
βεβαίως ρυθµίστηκαν θέµατα βρεφονηπιακών σταθµών.
Πρόκειται για µέτρα τα οποία έγιναν µέσα σε τρία χρόνια, κύριε
Υπουργέ και πάρθηκαν απο µία κυβέρνηση που, όταν παρέλαβε τη
διακυβέρνηση του τόπου, ήµουν υπουργός -στην οικουµενική
κυβέρνηση Ζολώτα όπου µετείχε και το ΠΑ.ΣΟ.Κ.- δανειστήκαµε για
να πληρώσουµε το δώρο των Χριστουγέννων του 1999, καθώς και
της Πρωτοχρονιάς. ∆εν υπήρχαν χρήµατα και παρ' όλα αυτά η
κυβέρνηση του 1990-1993 έκανε όλα αυτά τα πράγµατα.
Σήµερα, σε µια εποχή που σεις διατείνεσθε ότι είναι εποχή, εν πάση
περιπτώσει, παχιών αγελάδων, λέτε ότι θα δοθούν αυξήσεις. Στο
πλαίσιο ποιας δηµοσιονοµικής πολιτικής;
Και δεν µου απαντήσατε σε ένα απλό ερώτηµα: Γιατί βρήκατε
επτακόσια δισεκατοµµύρια (700.000.000.000) για την Ολυµπιακή
να τα πετάξετε στο δρόµο, ένα τρισεκατοµµύριο
(1.000.000.000.000) που χαρίζουµε αυτή τη στιγµή στον κ. Κολλά
και είστε τόσο φειδωλός σε θέµατα που αφορούν τη γενναία αύξηση
των µισθών των αστυνοµικών;
Βεβαίως στην προσπάθεια να έχουµε διακοµµατική συνεργασία,
εµείς είµαστε εδώ. Αµφιβάλλουµε, όµως, αν θα το κάνετε. Εδώ
είµαστε, να δούµε αν θα επιδιώξετε διακοµµατική συνεργασία. ∆εν
σας λέω για διακοµµατικές επιτροπές, µιλάω για συνεννόηση, να
πάρουµε ορισµένα µέτρα, τα οποία να έχουν µέλλον και προοπτική
και όχι να αλλάζουν από υπουργό σε υπουργό όπως συµβαίνει µε
σας.
Και σήµερα, νοµίζετε -µιλώντας σε άπταιστο πρώτο ενικό πρόσωπο
εδώ, µ' αυτό το λουδοβίκειο στυλ- ότι από σας αρχίζει η ιστορία του
Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Παυλόπουλε, πρώτα απ' όλα χαίροµαι γιατί σε σχέση µε το ν.2190
διαπιστώνω οβιδιακές πλέον µεταµορφώσεις και του κόµµατός σας
και τις δικές σας, γιατί τότε δεν συµφωνούσατε µε το ν.2190.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς τον επεκτείναµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Σ'
αυτήν εδώ την Αίθουσα όταν ψηφίστηκε ο ν.2190 δεν
συµφωνούσατε, κύριε Παυλόπουλε. Η µνήµη µας δεν µας έχει
εγκαταλείψει. Μόλις τέσσερα χρόνια έχουν περάσει. Και καλά
κάνετε. Εγώ χαίροµαι γι' αυτό. Σηµαίνει ότι επιτέλους κάποιες
αντιλήψεις και στη Νέα ∆ηµοκρατία µεταβάλλονται.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ιαφωνούσαµε γιατί αφήσατε
τρύπες ανοιχτές.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Παυλόπουλε, δεν σας διέκοψα επί δεκατρία λεπτά. Επιτέλους δεν
καταλαβαίνω γιατί όταν µιλάτε εσείς, δεν πρέπει να διακόπτω εγώ
και µετά όταν αρχίζω και µιλάω να διακόπτετε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ιαστρεβλώνετε αυτά που λέω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Παυλόπουλε, επιτέλους! Περιµένω µία αντιπολίτευση της
"προκοπής" από σας και βλέπω το αντίθετο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα γινόταν αν υπήρχε Υπουργός
της προκοπής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Ακουσε ο κύριος
Υπουργός µε ιώβειο υποµονή και αυτό σηµαίνει δηµοκρατικότητα.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν χρειάζονται αυτές οι εκρήξεις.
Πού βρισκόµαστε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι, σας παρακαλώ,
τι εκρήξεις; Επιτέλους δεν σεβόµαστε τίποτα; Ο κύριος Υπουργός
ακούει µε ιώβειο υποµονή όλους, όλες τις επικρίσεις, τις οποίες
έχετε δικαίωµα να κάνετε. 'Εχετε δικαίωµα να κάνετε την όποια
κριτική, αυστηρή, µέτρια, υπερβολική. Τα ακούει ο κύριος
Υπουργός. Θέλει να σας απαντήσει και δεν του επιτρέπετε. Είναι
θέµα νοοτροπίας πλέον, την οποία αποδεικνύουµε όλοι µας εδώ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, διαστρεβλώνει ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Γιατί
διαστρεβλώνει, κύριε Παυλόπουλε; Και εγώ θα µπορούσα να πω ότι
όλα όσα είπατε ήταν διαστρεβλώσεις των θέσεών µας, των µέτρων
µας κλπ. Εσείς γιατί το επικαλείσθε; Γιατί σας πονάει αυτό που λέω;
Ας µε αφήσετε να ολοκληρώσω στα πέντε λεπτά. Πάλι µου φάγατε
ενάµισι λεπτό.
Κύριε Παυλόπουλε, επαναλαµβάνω, το ν.2190 τον είχατε
καταψηφίσει. Χαίροµαι τώρα γιατί πραγµατικά ακούω ...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί άφηνε τρύπες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Παυλόπουλε,
επιτέλους, δεν δίνετε µαθήµατα κοινοβουλευτικού ανδρός εδώ
µέσα.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µπορεί να διαστρεβλώνονται
τα λεγόµενα ενός ανθρώπου παρουσία σας και να το δέχεσθε, κύριε
Πρόεδρε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Μα,
ποια λεγόµενα διαστρεβλώνονται; ∆εν καταλαβαίνω. Κύριε
Παυλόπουλε, δεν θα µπορέσω να ολοκληρώσω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μα, σας παρακαλώ!
Πως θα µιλήσει ο κύριος Υπουργός, θα του υποδείξετε εσείς; Αυτά
τα οποία λέγατε εσείς νοµίζετε ότι έτυχαν της εγκρίσεως του κυρίου
Υπουργού; 'Οµως τα άκουγε, γιατί επιβαλλόταν να τα ακούσει.
Επιβαλλόταν από την κοινοβουλευτική τάξη να τα ακούσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Επαναλαµβάνω, λοιπόν, κύριε Παυλόπουλε, γιατί για πρώτη φορά
ακούω εγώ τουλάχιστον επισήµως να λέτε ότι υπερασπίζεσθε το
ν.2190 που τότε δεν τον είχατε ψηφίσει.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν πατάτε στη Βουλή φαίνεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κάντε µου τη χάρη.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
∆εύτερον, χαίροµαι επίσης για το ότι συµφωνήσατε µε το να γίνει
επέκταση και στις τράπεζες, οι τράπεζες ήταν εκείνες που δεν
ήθελαν, γιατί έλεγαν ότι µπαίνουν πολύ στενά όρια και γι' αυτό το
λόγο θα έπρεπε να έχουν τη δυνατότητα µε τους δικούς τους
διαγωνισµούς και τον Αύγουστο της περασµένης χρονιάς κάναµε
την επέκταση και σε ό,τι αφορά τις τράπεζες που τουλάχιστον
ελέγχονται από το Κράτος. Σ' αυτό που είπατε ότι δεν θυσιάζετε το
συµφέρον του τόπου στο κοµµατικό συµφέρον, καλά κάνετε και το
διατυπώνετε ως επιχείρηµα. Αλλά η ιστορία όλη και η προϊστορία
της Νέας ∆ηµοκρατίας περί του άλλου πείθει. Ακριβώς ότι µπροστά
στο κοµµατικό συµφέρον, όλα τα άλλα έρχονται σε δεύτερη µοίρα,
εννοώ το κοµµατικό συµφέρον της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Και τέλος είπατε ότι ο κ. Ρωµαίος είχε δηλώσει ότι ο θεσµός των
πολυδυνάµων θα αναθεωρηθεί. Σαφώς είπε θα καταργηθεί; Είπε
ότι καταργούνται τα πολυδύναµα; 'Εχετε κανένα τέτοιο κείµενο
εσείς, δήλωση ότι καταργούνται τα πολυδύναµα τµήµατα; Από το
πρωί εξηγώ ότι γίνεται µία µελέτη για να δούµε πόσο απέδωσαν,
πού απέδωσαν, πού πρέπει να βελτιωθούν, τι πρέπει να αλλάξουν.
Αυτό είπε και ο κύριος Πρωθυπουργός και εσείς δεν έχετε κανενα
κείµενο ή καµία δήλωση που να λέει άλλα πράγµατα ότι θα
καταργηθούν αυτά και στη θέση τους θα επανιδρυθούν όπως ήταν
παλιά τα διάφορα αστυνοµικά τµήµατα. 'Αρα, λοιπόν, µην
προσπαθείτε να πιαστείτε από κάπου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Υπάρχει δήλωση που λέει ότι θα
καταργηθούν.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Μα,

κύριε Γκελεστάθη, πάλι µε διακόπτετε; Τι πράγµα είναι αυτό
σήµερα;
Και τέλος σε ό,τι αφορά τις αµοιβές των αστυνοµικών...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
κύριοι συνάδελφοι, θα περιορισθώ να χαρακτηρίσω τη
συµπεριφορά σας ως έλλειψη ψυχραιµίας, διότι ο επόµενος
χαρακτηρισµός θα είναι άλλου επιπέδου. Να ακούµε επιτέλους! Να
έχουµε την υποµονή και την αντοχή να ακούµε και εκείνα που δεν
µας αρέσουν. Αυτό θα πει δηµοκρατία. Σας παρακαλώ! Μετ'
εµποδίων µιλάει ο κύριος Υπουργός. Και είναι ανεπίτρεπτο στην
Αίθουσα του Κοινοβουλίου, εδώ που κανοναρχεί η ελευθερία του
λόγου, να µιλάµε µετ' εµποδίων. Σας παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν ξέρω τι λέτε, αλλά δεν διέκοψε
κανείς και να είσθε ψύχραιµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Καταγράφεται τι
γίνεται εδώ µέσα αν διακόπτουµε ή δεν διακόπτουµε και επιτέλους
στην κοινή λογική εµπίπτει κάθε πράξη µας εδώ µέσα.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, και µε συγχωρείτε για τις δικές µου
παρεµβάσεις, γιατί ήταν εις βάρος του λόγου µας, αλλά τι να κάνω;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Σε ό,τι
αφορά τις οικονοµικές απολαβές των αστυνοµικών, τους µισθούς
τους, είµαι πολύ λίγες εβδοµάδες στο Υπουργείο, αλλά πρέπει να
σας πω ότι η πεποίθησή µου είναι ότι θα πρέπει να κάνω ό,τι είναι
δυνατόν, όπως είπα και στην πρωτολογία µου, για να
εξασφαλίζουµε τις καλύτερες δυνατές συνθήκες.
'Οµως θα µου επιτρέψετε και εδώ...
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: ... (∆εν ακούστηκε)
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Κοιτάξτε, µπορείτε να κάνετε όσες διακοπές θέλετε. Ο ελληνικός
λαός µας ακούει. Και ορισµένα πράγµατα πολύ εύκολα τα
αντιλαµβάνεται.
Και εδώ, θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε να κάνω ορισµένες
συγκρίσεις. 'Ενας αστυφύλακας νέος και ανύπαντρος, που
πρωτοµπαίνει στο Σώµα το 1993, όταν εσείς εγκαταλείπατε τη
διακυβέρνηση αυτού του τόπου, έπαιρνε εκατόν εξήντα χιλιάδες
(160.000) δραχµές περίπου. Σήµερα, παίρνει διακόσιες εξήντα
χιλιάδες (260.000) δραχµές τουλάχιστον. 'Ενας αστυνοµικός µε
εννέα χρόνια υπηρεσία, µε σύζυγο και δύο παιδιά έπαιρνε τότε
διακόσιες είκοσι τέσσερις χιλιάδες (224.000) δραχµές και φέτος
παίρνει τριακόσιες ενενήντα χιλιάδες (390.000) δραχµές. Και ένας,
µε είκοσι τρία χρόνια υπηρεσία, έπαιρνε τότε περίπου διακόσιες
ογδόντα χιλιάδες (280.000) δραχµές -µιλάω για µικτά- και τώρα
παίρνει γύρω στις πεντακόσιες χιλιάδες (500.000) δραχµές.
Από αυτό φαίνεται πραγµατικά εάν, στα τέσσερα χρόνια που
µεσολάβησαν, υπήρξε ή δεν υπήρξε µία ουσιαστική φροντίδα, παρά
τις δυσκολίες και τη στενότητα που υπάρχει σε ό,τι αφορά,
επαναλαµβάνω, την εισοδηµατική πολιτική. Αυτοί και µόνον οι
αριθµοί δείχνουν πράγµατι ποιος και σε ποιο χρονικό διάστηµα, µε
όποιες δυσκολίες υπάρχουν, εφρόντισε τους αστυνοµικούς. Και θα
συνεχίσουµε να το κάνουµε.
Τέλος, θα κλείσω και εγώ µε ένα ερώτηµα: Τι έγινε µε τον
προϋπολογισµό; Σας βοήθησα, για να βρείτε τους κωδικούς για τα
είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια (25.000.000.000) δραχµές.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν τα βρήκαµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Εάν
δεν τα βρήκατε, θα µου επιτρέψετε, τώρα που τελειώνει η
συζήτηση, να κατέβω κάτω κοντά σας, να έχετε τον προϋπολογισµό
και να σας βοηθήσω να τα εντοπίσετε όντως.
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μου επιτρέπετε,κύριε Πρόεδρε, για
ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε  Παυλόπουλε,
έχετε  το  δικαίωµα  της  τριτολογίας  και µπορείτε  να  το  ασκήσετε.
Είµαι    υποχρεωµένος    να    σας    υπενθυµίζω    τα    δικαιώµατά
σας,    τα  οποία  γνωρίζετε  βέβαια.  Τώρα  όµως,  έχετε  χάσει
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ίσως λίγο την ψυχραιµία σας και δεν τα θυµόσαστε. 'Εχετε,
επαναλαµβάνω, δικαίωµα τριτολογίας. Και την τελευταία λέξη την
έχει η Κυβέρνηση σε αυτήν την Αίθουσα.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µου επιτρέψετε σε ό,τι αφορά
την απώλεια της ψυχραιµίας, κύριε Πρόεδρε, να σας πω ότι µάλλον
δεν µας έχετε συνηθίσει, πρώτον στο να εκφράζεστε µε αυτόν τον
τρόπο ως Πρόεδρος και δεύτερον, να µεταθέτετε δικά σας
συναισθήµατα σε εµάς. ∆εν νοµίζω ότι κανένας από εµάς έχασε την
ψυχραιµία του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν θα σας διακόψω.
Θα σας απαντήσω µετά.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σίγουρα µπορείτε να µου
απαντήσετε, αλλά δεν θα ήθελα να σας πω...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Ηταν απρόσµενη η
σηµερινή εικόνα, την οποία παρουσιάσατε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Α, όχι, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μιλούν τα Πρακτικά.
'Εχουν καταγραφεί οι διακοπές. Και εάν θέλετε, να ζητήσω τα
Πρακτικά µε την καταγραφή των διακοπών των συναδέλφων κατά
τις αγορεύσεις, πρωτολογίες και δευτερολογίες του κυρίου
Υπουργού. Θα δείτε.
Είµαι ψυχραιµότατος, αλλά όταν βοηθάτε και εσείς.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µη γυρίσουµε σε
Πρακτικά του τι συνέβαινε εδώ µέσα σε άλλες εποχές. Σας
παρακαλώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ευχαρίστως να πάµε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ'αρχήν να σας
ζητήσω να βάλετε το χρόνο από την αρχή, για να µην κατηγορούµαι
συνέχεια ότι υπερβαίνω το χρόνο.
Σε ό,τι αφορά το θέµα του προϋπολογισµού -να αρχίσω από το
τελευταίο που έθεσε ο κύριος Υπουργός- µα σε καµία περίπτωση
δεν βρήκαµε τα στοιχεία τα οποία µας έδωσε. ∆εν νοµίζω ότι είναι
θέµα συζήτησης κατ'ιδίαν.
Εγώ θα παρακαλούσα πάρα πολύ τον κύριο Υπουργό. ∆εν έχει
παρά να στείλει από το Υπουργείο του, εδώ στη Βουλή, στα
γραφεία της Νέας ∆ηµοκρατίας, µία φωτοτυπία, για να µας
επισηµάνει για ποιους κωδικούς µιλάει για δαπάνες, συγκεκριµένες
δαπάνες, που αφορούν υποδοµή και εξοπλισµό -το τονίζω, γιατί
αυτό µας είπε- Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης Ελληνικής Αστυνοµίας.
Να µη µιλάµε για άλλα κονδύλια. Και εγώ µιλάω να είναι
καταγεγραµµένο. Για καταγεγραµµένο κονδύλι είκοσι πέντε
δισεκατοµµυρίων (25.000.000.000) δραχµών για υποδοµή
Ελληνικής Αστυνοµίας, όπου να φαίνεται ξεκάθαρα, πού πάνε αυτά
τα χρήµατα. Να µην µου πει για δαπάνες, έτσι στον αέρα. Θέλω,
λοιπόν, να µου πει, που είναι ο κωδικός, που µιλάει για δαπάνες,
που αφορούν υποδοµή Ελληνικής Αστυνοµίας σε ό,τι αφορά υλικό
και εξοπλισµό. Αυτό θέλω να το δω.
Σε ό,τι αφορά το θέµα των αµοιβών, ύστερα από τη δήλωση που
έκανε ο κ. Πετσάλνικος, να µας πει και να µας στείλει, µε βάση τη
νοµοθεσία που ψήφισε η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη -µιλάω γι'αυτήν
την Κυβέρνηση- τι αυξήσεις πραγµατικές έχουν πάρει οι
αστυνοµικοί από το 1996, όταν ανέλαβε η Κυβέρνηση Σηµίτη, µέχρι
σήµερα. Θέλουµε να τις δούµε στη Βουλή τις αυξήσεις αυτές.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Ευχαρίστως.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σε ό,τι αφορά τον περίφηµο 2190,
εάν αυτό δεν λέγεται διαστρέβλωση της πραγµατικότητας, για τι
µπορεί να πει κανένας για διαστρέβλωση πραγµατικότητας; Τα
Πρακτικά είναι εδώ.
Γι τον 2190, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι -θα το θυµάστε όταν
ήλθε εδώ, για να ψηφιστεί- ελέχθη από τη Νέα ∆ηµοκρατία και στην
επιτροπή και εδώ στην Ολοµέλεια ότι, ενώ εισάγει ένα σύστηµα,
είναι τέτοιες οι τρύπες που αφήνει, ώστε δεν µπορούµε να τον
ψηφίσουµε. Γιατί;
∆ιότι, πρώτον, είχε προηγηθεί το όργιο των προσλήψεων, που
αφού κάλυψε ό,τι υπήρχε και δεν υπήρχε από πλευράς θέσεων,
ήλθε από εκεί και πέρα και επέβαλε την εφαρµογή του στο σηµείο

αυτό και άφησε όλον τον τραπεζικό τοµέα έξω.
Τι είπαµε, λοιπόν εδώ εµείς; Σαφώς είµαστε υπέρ του συστήµατος.
Αλλά πρώτον, δεν µπορεί να έρχεται το σύστηµα αυτό να καλύψει
µόνο τις περιπτώσεις εκείνες που στο µεταξύ είχαν εξαντληθεί τα
θέµατα των προσλήψεων και να αφήνει την "τρύπα" των κρατικών
τραπεζών απ'έξω. Γι'αυτό καταψηφίσαµε. Γιατί δεν θελήσαµε να
συµπράξουµε σε ένα νέο όργιο προσλήψεων που συνέβη στη
συνέχεια. Σε αυτήν την Αίθουσα µε άλλους υπουργούς, κύριε
Πρόεδρε, δεν έχει εµφανιστεί το φαινόµενο που εµφανίστηκε µε τον
κ. Πετσάλνικο. Και µε τον κ. Παπαδόπουλο και µε τον Υπουργό
∆ικαιοσύνης, αλλά κυρίως µε τον Υπουργό Εσωτερικών,
συζητήσαµε νοµοσχέδια στα οποία µπορεί να αντιπαρατεθήκαµε,
αλλά δεν είχαµε κοινές συνισταµένες για να συνενοηθούµε. Μία από
αυτές ήταν η τροποποίηση του ν. 2190, την οποία τροποποίηση
φέραµε εµείς και προς τιµήν του κ. Παπαδόπουλου τη δέχθηκε. Είχε
φέρει στην αρχή µία µικρή επέκταση και εµείς αναστρέψαµε το
τεκµήριο λέγοντας να ισχύει για ολόκληρο το δηµόσιο τοµέα, εκτός
από ορισµένες περιπτώσεις.
Με δική µας συµβολή, οµολογηµένη, που αποτέλεσε µάλιστα και
µία αρχή ενός είδους συνεννόησης σε βασικά θεσµικά θέµατα, που
είχε αποτελέσει αντικείµενο πρωτοσέλιδων δηµοσιευµάτων,
φτάσαµε στο σηµείο να συνεννοούµαστε. Εµείς είµαστε εκείνοι οι
οποίοι συµβάλαµε. ∆εν διεκδικούµε βεβαίως την αποκλειστικότητα.
'Αλλά όχι και να λέει ο κύριος Υπουργός ότι είµαστε εναντίον του
συστήµατος του ν. 2190, όταν ψηφίζαµε το ΑΣΕΠ στη συνέχεια,
όταν ζητάµε τη συνταγµατική κατοχύρωση του ΑΣΕΠ αυτήν τη
στιγµή και τη διεύρυνσή του µάλιστα, ώστε να έχει αρµοδιότητες, όχι
µόνο για τις προσλήψεις των υπαλλήλων αλλά για όλο το καθεστώς
των δηµοσίων υπαλλήλων. Ο ν.2190 καταψηφίστηκε από τη Νέα
∆ηµοκρατία, διότι επιχειρήθηκε την εποχή εκείνη παρά το µέλλον το
οποίο είχε στη συνέχεια -µε τη δική µας συµβολή- να
χρησιµοποιηθεί ως άλλοθι για να ξεχάσει ο ελληνικός λαός και το
ελληνικό Κοινοβούλιο το όργιο των επτακοσίων χιλιάδων
προσλήψεων που έγιναν από το 1981 έως το 1989.
Αυτός ήταν ο λόγος της καταψήφισης και όχι αντίρρησή µας στο
σύστηµα. Είχαµε αντίρρηση στον τρόπο µε τον οποίο εφαρµόστηκε
στο παρελθόν και βεβαίως. Αν αυτό δεν λέγεται διαστρέβλωση, τότε
τι λέγεται διαστρέβλωση θεσµική µέσα σε αυτήν την Αίθουσα;
Γι'αυτό τότε διέκοψα τον κύριο Υπουργό, για να µη δηµιουργούνται
εντυπώσεις και για τα Πρακτικά και επειδή µπορεί να είµαστε
ορισµένοι εδώ, αλλά στην ουσία δεν µιλάµε µόνο γι'αυτούς που
είναι εδώ.
'Οταν, λοιπόν, αναφέρεται σε ένα κόµµα και στην πολιτική που
ακολούθησε, ας σκέφτεται τη λογική µε την οποία το έκανε και ας
ακολουθήσει την τακτική άλλων υπουργών που δεν µας εµποδίζει
να έχουµε την πολιτική αντιπαράθεση αλλά µπορούµε σε βασικά
θέµατα να συνεννοηθούµε.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Γι'αυτό ήδη από την πρωτολογία του κυρίου Υπουργού, είπα ότι
κακώς ξεκίνησε την πορεία του. Μπορούσε να έχει άλλο ύφος και
φυσικά, άλλη θα ήταν η δική µας στάση εφόσον το ύφος του ήταν
διαφορετικό. Το ύφος όµως καταδεικνύει και το χαρακτήρα και αυτό
είναι που µας κάνει να είµαστε απαισιόδοξοι για τον τρόπο της
συνεργασίας µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επιδιώκετε την
"κατηγορία" καθ'υποτροπήν.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, µία µόνο δήλωση: Η τριτολογία του κ. Παυλόπουλου,
κατά την άποψή µου, είναι µία αναλυτική αυτοκριτική επί πέντε
λεπτά. Ευχαριστώ γι'αυτό, κύριε Παυλόπουλε. Σε ό,τι αφορά το
χαρακτήρα, µας κρίνει ολόκληρος ο ελληνικός λαός και ο καθένας
από µας έχουµε τη διαδροµή µας.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ...
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πάλι µε
διακόπτετε; Βλέπετε ότι εγώ δεν σας διέκοψα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ.
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Αποκτάτε κακές συνήθειες.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Αυτές
οι διακοπές δείχνουν πραγµατικά συγκεκριµένες πλευρές του
χαρακτήρα, αλλά εγώ δεν το λαµβάνω αυτό υπόψη.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ το λαµβάνω υπόψη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της υπ' αριθµόν 7/11.11.98
επερώτησης των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, προς τον
Υπουργό ∆ηµοσίας Τάξεως.
Η κυρία Μαριέτα Γιαννάκου-Κουτσίκου και ο κ. Στέφανος Μάνος
ζητούν ολιγοήµερη άδεια απουσίας τους στο εξωτερικό. Η Βουλή
εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Πρέπει να σας πληροφορήσω ότι η ηµερήσια διάταξη της επόµενης
εβδοµάδας περιλαµβάνει και εµβόλιµη συνεδρίαση, που ενέκρινε η
∆ιάσκεψη των Προέδρων, για την προσεχή Τετάρτη το πρωί, η
οποία ανακοινώνεται προς το Σώµα, το οποίο και εγκρίνει.
∆έχεστε να λύσουµε τη συνεδρίαση στο σηµείο αυτό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.40' λύεται η συνεδρίαση
για την προσεχή ∆ευτέρα 30 Νοεµβρίου 1998 και ώρα 18.00' µε
αντικείµενο ηµερήσιας διάταξης κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης,
αρµοδιότητας του Υπουργείου Γεωργίας, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη.
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